

မိုးအဆက်မပြတ်ရွာသွန်းမှုကြောင့် ချောင်းများ ရေစီးကြောင်းပြောင်းလဲ တောင်သာရှိ ဆိတ်ညံ့မြစ်ရေတင်စီမံကိန်းဓာတ်အားခွဲရုံနှင့်ကျေးရွာများ စိုးရိမ်ရ

တောင်သာ အောက်တိုဘာ ၃၀

မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး တောင်သာ မြို့နယ်၌အောက်တိုဘာလအတွင်း မိုးများ အဆက်မပြတ်ရွာသွန်းခဲ့ရာ ဆည်ကန်များ ၌ ရေများပြည့်လျှံနေပြီး ရေပိုလွှဲကျော်ခြင်း၊ ဆင်တံတံချောင်းရေများရေစီးကြောင်း ပြောင်းလဲစီးဆင်း၍ ချောင်းရိုးတစ်လျှောက်ရှိ ကျေးရွာအချို့နှင့် လယ်ယာမြေစိုက်ပျိုးသီးနှံများ ရေလွှမ်းခြင်း၊ နေအိမ်များ ရွှေ့ပြောင်းရခြင်း၊ လမ်းများ ရေတိုက်စားခြင်းတို့ ဖြစ်ပေါ်ခဲ့သည့်အပြင် ဆိတ်ညံ့မြစ်ရေတင်စီမံကိန်း နေရာရှိ ဓာတ်အားခွဲရုံနှင့် အဆောက်အအုံများပါ ရေတိုက်စားသည့် အန္တရာယ်နှင့် ကြုံတွေ့နေရကြောင်း သိရသည်။

“ဆင်တံတံချောင်းရေက ရေလမ်းကြောင်းပြောင်းလာပြီး လက်ပံတောတိုက် တောင်ဘက်နားကနေ ရေတွေ ဖြတ်စီးလာတာပါ။ အရင်က မဖြစ်ခဲ့ဖူးဘူး။ သဲထုတ်ယူတယ်၊ သစ်ပင်တွေခုတ်တယ်။ ကြက်သွန်စုံကွက်အတွက် ပြုပြင်ရင်းနဲ့ ရေလမ်းက နိမ့်ရာဘက်စီးလာပြီးတော့ အခုလို ရေကျော်မှုတွေဖြစ်လာတာပါ။” ဟု အေးရွာမှ ဦးမြင့်ဆွေက ပြောသည်။

ဆင်တံတံချောင်းရေ ဖြတ်ကျော်စီးဆင်းမှုကြောင့် အိမ်ရာများရွှေ့ပြောင်းစာမျက်နှာ ၃ ကော်လံ ၆ ◆



တောင်တွင်းကြီးမြို့နယ် ငမင်ကြိုးပိုင်းဒေသ၌ ကေ ၁၂၀ သဘာဝအခြေခံသစ်တောစိုက်ခင်း ထူထောင်မည်

ရန်ကုန် အောက်တိုဘာ ၃၀

မြန်မာနိုင်ငံသစ်တောများ ပြန်လည်ထူထောင်ရေးစီမံကိန်းကို တစ်ဖက်တစ်လမ်းမှ အထောက်အကူပြုစေရန် ရည်ရွယ်၍ မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ တရုတ်သံရုံးက မကွေးတိုင်း ဒေသကြီး တောင်တွင်းကြီးမြို့နယ် ငမင်ကြိုးပိုင်းဒေသ၌ တရုတ်-မြန်မာ ချစ်ကြည်ရေး သဘာဝအခြေခံ သရုပ်ပြသစ်တောစိုက်ခင်းကို လာမည့်နှစ်တွင် ထူထောင်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း ယနေ့မုန်းလွဲပိုင်းက ရန်ကုန်တိရစ္ဆာန်ဥယျာဉ် သဘာဝသမိုင်းပြတိုက် ခန်းမ၌ကျင်းပသည့် တရုတ်-မြန်မာ ချစ်ကြည်ရေးသဘာဝအခြေခံသရုပ်ပြ သစ်တောစီမံကိန်း စတင်ခြင်းအခမ်းအနားတွင် သယံဇာတနှင့် သဘာဝပတ်ဝန်းကျင်ထိန်းသိမ်းရေး ဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးအုန်းဝင်းက ပြောကြားခဲ့သည်။

“၂၀၁၇ ခုနှစ်မှ ၂၀၂၆ ခုနှစ်အထိ ၁၀ နှစ်စီမံချက်နဲ့ သယံဇာတနှင့်သဘာဝပတ်ဝန်းကျင်ထိန်းသိမ်းရေးဝန်ကြီးဌာန သစ်တောဦးစီးဌာနက အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်မယ့် မြန်မာနိုင်ငံသစ်တောများ ပြန်လည်ထူထောင်ရေးစီမံကိန်းကို တစ်ဖက်တစ်လမ်းက အထောက်အကူပြုစေဖို့ ရည်ရွယ်ပြီး မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ တရုတ်သံရုံးရဲ့ ကနဦးပံ့ပိုးမှုနဲ့ ချစ်ကြည်ရေး သရုပ်ပြသစ်တောစိုက်ခင်းထူထောင်သွားမှာ ဖြစ်ပါတယ်” ဟု ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးက ပြောကြားသည်။

အဆိုပါ ကြိုးပိုင်းအတွင်း၌ လာမည့် ၂၀၁၇ ခုနှစ်မိုးရာသီတွင် စတင်စိုက်ပျိုးသွားမည်ဖြစ်ကာ လတ်တလောတွင် မြေနေရာ သတ်မှတ်ထားပြီး ကျွန်းနှင့် သစ်မာမျိုးစုံကို စိုက်ပျိုးသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ စာမျက်နှာ ၃ ကော်လံ ၁ ❖

လေဖိအားနည်းရပ်ဝန်း ဆက်လက်တည်ရှိ

နေပြည်တော် အောက်တိုဘာ ၃၀

ဘင်္ဂလားပင်လယ်အော်အခြေအနေမှာ ယနေ့မုန်းလွဲ ၁ နာရီခွဲ တိုင်းထွာချက်များအရ ဘင်္ဂလားပင်လယ်အော် အနောက်တောင်ပိုင်း၌ ဖြစ်ပေါ်နေသော လေဖိအားနည်းရပ်ဝန်းသည် ဆက်လက်တည်ရှိနေသည်။ ကပ္ပလီပင်လယ်ပြင်နှင့် ဘင်္ဂလားပင်လယ်အော်အနောက်တောင်ပိုင်းတို့၌ တိမ်အသင့်အတင့်မှ တိမ်ထူထပ်နေပြီး ကျန်ဘင်္ဂလားပင်လယ်အော်တွင် တိမ်အသင့်အတင့် ဖြစ်ထွန်းနေသည်။

မြန်မာပင်လယ်ပြင်အခြေအနေမှာ မြစ်ဝကျွန်းပေါ် မုတ္တမကွေ့ မွန်း-တနင်္သာရီ ကမ်းရိုးတန်းတစ်လျှောက်နှင့် ကမ်းလွန်ပင်လယ်ပြင်တို့တွင် တစ်ခါတစ်ရံ မိုးသက်လေပြင်းများကျရောက်ပြီး လှိုင်းအသင့်အတင့်မှ လှိုင်းကြီးနိုင်သည်။ မိုးသက်လေပြင်းကျစဉ် ရေပြင်/မြေပြင်လေသည် တစ်နာရီလျှင် ၃၅ မိုင်အထိ တိုက်ခတ်နိုင်သည်။ ကျန်မြန်မာပင်လယ်ပြင်တွင် လှိုင်းအသင့်အတင့်ရှိမည်။ (မိုး/လေ)

မြန်မာ့အလင်း

ဆူးစူး၍ပင် အပ်နှံထွင်သည် ...

“အမှန်တရားကစိန်ခံစားနေချိန်တွင် မုသာဝါဒက ကမ္ဘာတစ်ဝက်ခရီး ပေါက်နိုင်ခဲ့လေပြီ”

လိမ်လည်မှုက အမှန်တရားထက်ပို၍လွယ်ကူလျင်မြန်စွာပျံ့နှံ့တတ်သည်။ လူတို့၏သဘာဝက ထွက်ပေါ်လာ၍ အနိစ္စာရုံကို ပို၍စိတ်ဝင်စားတတ်သောသဘောရှိသည်။ သတင်းအမှန်ထက်အတင်းအဓမ္မအဖျားအနား သန်တတ်သည်။ လူသဘောလူမနေကို ပြက်ပြက်ထင်ထင်ဖော်ပြနေသောအထက်ပါဆိုရိုးစကားကို မတ်ကံတို့နား၊ ဝင်စတန်ချာချီ၊ သောမတ်စ်ဂျက်ဇာဆင်စသောကမ္ဘာကျော် ပုဂ္ဂိုလ်ကြီးများက ၎င်းတို့၏စာပေများ၊ မိန့်ခွန်းများတွင် ကိုးကားခဲ့ကြဖူးသည်။ သို့ရာတွင် အချို့သောမုသာဝါဒများ၊ လိမ်လည်မှု များက အတင်းအဓမ္မအဖျားသက်သာမဟုတ်ဘဲ နောက်ကွယ်တွင် ရည်ရွယ်ချက်များရှိနေကြသည်။

ပြီးခဲ့သည့် အောက်တိုဘာ ၉ ရက်က ရခိုင်ပြည်နယ်မြောက်ပိုင်းနယ်စပ်ဒေသ မောင်တောခရိုင်တွင် နယ်ခြားစောင့်ရဲတပ်ဖွဲ့ဝင်ကိုးဦးကျဆုံးခဲ့ပြီး လက်နက် ၅၀ ကျော် ပါရှိသွားခဲ့ရသော အကြမ်းဖက်တိုက်ခိုက်မှုများ ဖြစ်ပွားခဲ့ပြီးနောက် အဆိုပါဒေသကို စစ်ဆင်ရေးနယ်မြေအဖြစ်သတ်မှတ်ကာ နယ်မြေရှင်းလင်းမှုများပြုလုပ်ခဲ့ရသည်။ ပြည်ပအခြေစိုက် အကြမ်းဖက် အဖွဲ့အစည်း၊ လူပုဂ္ဂိုလ်တို့၏ကူညီထောက်ပံ့မှု၊ အကွက်ချစီမံမှုများဖြင့် အချိန်ကုန်ဆောင်ရွက်ခဲ့သော အကြမ်းဖက်တိုက်ခိုက်မှုများမှာ ၎င်းတို့၏ မဟာဗျူဟာရည်မှန်းချက် အတော်များများ ပေါက်မြောက်အောင် မြင်ခဲ့သည်ဟု သုံးသပ်တွေ့ရှိနိုင်မည်ဖြစ်သည်။ အထူးသဖြင့် ရခိုင်ပြည်နယ် အတွင်း တည်ငြိမ်အေးချမ်းရေးအတွက် နိုင်ငံတော်အစိုးရက ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသော လုပ်ငန်းစဉ်များအား ပုံပျက်ပန်းပျက်ဖြစ်စေကာ လမ်းကြောင်း လွှဲချော့သွားစေရေး၊ နောင်ရေးရပ်တန့်သွားစေရေးနှင့် ဒေသခံတိုင်းရင်းသားများအကြောက်တရားဖြင့် နယ်မြေစွန့်ခွာထွက်ပြေးသွားစေရေးတို့ကို ရည်ရွယ်၍ အကြမ်းဖက်တိုက်ခိုက်ခြင်းဖြစ်ပြီး တပ်မတော်နှင့် ရဲတပ်ဖွဲ့တို့က နယ်မြေရှင်းလင်းမှုများပြုလုပ်သည့်အခါတွင် အမျိုးသမီးများမတရားပြုကျင့်ခံရကြောင်း၊ ဘာသာရေးအဆောက်အအုံများအတွင်း မဖွယ်ရာပြုလုပ်ခြင်း၊ ပစ္စည်းဥစ္စာများလုယက်ခြင်း၊ နေအိမ်များကိုမီးရှို့ခြင်းအပါအဝင် လူ့အခွင့်အရေးချိုးဖောက်ခြင်းများကို ပြုလုပ်ခဲ့ကြောင်း စသည့်ဖြင့် ဘာသာရေး၊ လူမျိုးရေးအခြေခံဝါဒီအကြမ်းဖက်သမားတို့နှင့် ချိတ်ဆက်တည်ဆောက်ထားသည့် မိဒီယာကွန်ရက်က ကမ္ဘာသို့ အချိန်မဆိုင်းဘဲထုတ်လွှင့်ခဲ့ကြသည်။

ရခိုင်ပြည်နယ်တွင်ဖြစ်ပွားခဲ့သောအကြမ်းဖက်မှုဖြစ်စဉ်များနှင့်ပတ်သက်၍ နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်က မိမိတို့ အစိုးရအဖွဲ့အနေဖြင့် ပြဿနာကိုအကောင်းဆုံးဖြစ်အောင်၊ မျှမျှတတဖြစ်အောင်တရားဥပဒေစိုးမိုးရေးနည်းလမ်းဖြင့်ဖြေရှင်းနိုင်ရေးကြိုးပမ်းနေသည်ဆိုသည်ကို ကမ္ဘာ့နိုင်ငံများအားလုံးသို့ အသိပေးပြောကြားလိုကြောင်း၊ လူ့အခွင့်အရေးနှင့်ပတ်သက်၍ မြန်မာအစိုးရအနေဖြင့် အကောင်းဆုံးကြိုးစားဖြေရှင်းနေပါကြောင်း၊ လူ့အခွင့်အရေး ချိုးဖောက်မှုတိုင်ကြားချက်များအပေါ် စုံစမ်းစစ်ဆေးမှုများ စနစ်တကျပြုလုပ်နေပါကြောင်း၊ နိုင်ငံတိုင်း၌ လူ့အခွင့်အရေးပြဿနာမှာအနည်းနှင့်အများ ရှိကြပါကြောင်း၊ လူ့အခွင့်အရေးအစီပွယ်မှာ ကျယ်ပြန့်သည်ဆိုသည်ကို အားလုံးနည်းလည်သဘောပေါက်ရန် လိုအပ်ကြောင်း၊ ငြိမ်းချမ်းရေးနှင့် တည်ငြိမ်မှု ရရှိရေးအတွက် အစိုးရက အကောင်းဆုံးလုပ်ဆောင်လျက်ရှိကြောင်း အောက်တိုဘာ ၂ ရက်က ကျင်းပသည့် နယ်သာလန်နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးနှင့် ပူးတွဲသတင်းစာရှင်းလင်းပွဲတွင် ပြောကြားခဲ့သည်။

မောင်တောနှင့်ရသေ့တောင်ဒေသတို့တွင် အောက်တိုဘာ ၉ ရက်က ဖြစ်ပွားခဲ့သည့် လက်နက်ကိုင်အကြမ်းဖက်တိုက်ခိုက် သတ်ဖြတ်မှုဖြစ်စဉ်များ ကြောင့် နယ်ခြားစောင့်ရဲတပ်ဖွဲ့ဝင်များသာမက နယ်မြေရှင်းလင်းရေးပြုလုပ်စဉ်တပ်မတော်သားများလည်း ကျဆုံးခဲ့ရသည်။ ဒေသတွင်းလူနည်းစုဘဝကို ရောက်နေရပြီဖြစ်သော ဌာနေတိုင်းရင်းသားမိသားစုများမှာလည်း အိုးပစ်၊ အိမ်ပစ်၊ လယ်ယာမြေများကိုပစ်၍ ဘေးလွတ်ရာသို့ထွက်ပြေးတိမ်းရှောင်ခဲ့ကြရသည်။ သစ်ခုတ်ဝါးခုတ်သွားသူ ဒေသခံများမှာလည်း ပစ်ခတ်သတ်ဖြတ်မှုကိုခံကြရသည်။ အဆိုပါအခြေအနေများကို ဗုံးကွယ်သွားစေရေးအတွက် အကြမ်းဖက်သမားတို့နှင့် လက်ဝါးရိုက်ထားသည့်မိဒီယာများ၊ လူမှုကွန်ရက်များက ၎င်းတို့၏ ဝါဒဖြန့်ချိရေးသတင်းအတုအယောင်များကို အစစ်အမှန်များနှင့် ပုံမှားရိုက်ထုတ်လွှင့်နေသကဲ့သို့ နိုင်ငံတကာမှမိဒီယာအချို့ကလည်း အတည်ပြုစစ်မှု အားနည်းလှစွာသောအချက်အလက်များကို စုစည်းကာ သတင်းအဖြစ်ထုတ်လွှင့်ဖော်ပြမှုများပြုလုပ်နေကြသည်ကိုတွေ့ရသည်။

စစ်စစ်အားဖြင့် ရခိုင်ပြည်နယ်မြောက်ပိုင်းအရေးသည် ဘာသာရေး၊ လူမျိုးရေးမဟုတ်။ မြန်မာနိုင်ငံ၏အချုပ်အခြာအာဏာနှင့် နယ်မြေပိုင်နက်ကို ထိပါးလာသည့်အရေးဖြစ်သည်။ ရခိုင်တိုင်းရင်းသားတို့သည်လည်း ဘာသာခြား၊ လူမျိုးခြားတို့ကို ရန်လိုနေသူများမဟုတ်။ အစွလာမိဘာသာဝင်ကမန်လူမျိုးတို့ကို ညီနောင်တိုင်းရင်းသားများအဖြစ်လက်ခံ၍ နှစ်ပရိစ္ဆာဒများစွာကြာအောင် ချစ်ခင်ရင်းနှီးစွာ အတူယှဉ်တွဲနေထိုင်လာခဲ့သော အစဉ်အလာရှိခဲ့သူများဖြစ်သည်။ အချုပ်အခြာအာဏာကိုထိပါးလာခြင်း၊ တိုင်းရင်းသားပြည်သူလူထု ၏အသက်အိုးအိမ်စည်းစိမ်တို့ကိုထိပါးလာခြင်း၊ တရား ဥပဒေစိုးမိုးရေးနှင့် တည်ငြိမ်အေးချမ်းရေးတို့ကို ထိပါးလာခြင်းတို့မှာမူ နိုင်ငံတော်အနေဖြင့် မဖြစ်မနေရှင်းလင်းရမည့်တာဝန်ရှိသည်။ တစ်နည်းအားဖြင့်ဆိုရလျှင် ဆူးစူး၍ပင် အပ်နှံထွင်ရခြင်းဖြစ်ပါသည်။



မြန်မာနိုင်ငံ ဆရာဝန်အသင်း(မန္တလေး) သက်ကြီးဆရာဝန်ကြီးများ ပူးဖော်ကန်တော့

မန္တလေး အောက်တိုဘာ ၃၀ မြန်မာနိုင်ငံဆရာဝန်အသင်း (မန္တလေး)သဟာယအဖွဲ့က စီစဉ်ကျင်းပသည့် (၁၁) ကြိမ်မြောက် အသက် ၇၀ နှစ်အထက် သက်ကြီးဆရာဝန်ကြီးများ ပူးဖော်ကန်တော့ပွဲ အခမ်းအနားကို မန္တလေးမြို့ ၃၁ လမ်းနှင့် လမ်း ၇၀ ထောင့်ရှိမြန်မာနိုင်ငံဆရာဝန်အသင်း (မန္တလေး) သုံးထပ်ဆောင် ခြေညီထပ်ခန်းမ၌ အောက်တိုဘာ ၂၉ ရက်က ကျင်းပခဲ့သည်။ အခမ်းအနားတွင် မြန်မာနိုင်ငံဆရာဝန်အသင်း(မန္တလေး) ဥက္ကဋ္ဌ ပါမောက္ခ ဒေါက်တာ ခင်မောင်မြင့်က ဂါရဝပြုနှုန်းဆက်စကားပြောကြားပြီး သဟာယအဖွဲ့ ဥက္ကဋ္ဌ ပါမောက္ခ ဒေါက်တာဒေါ်မာလာဝင်းက သက်ကြီးဆရာဝန်ကြီးများ ပူးဖော်ကန်တော့ပွဲ ဖြစ်မြောက်ရေးကိစ္စများနှင့် ပတ်သက်၍ ရှင်းလင်းတင်ပြသည်။ ထို့နောက် ကန်တော့ခံသက်ကြီးဆရာဝန်ကြီးများအား သက်ငယ်ဆရာဝန်များက ဦးချက်ကန်တော့၍ ဂါရဝပြုကန်တော့ပစ္စည်းများ ပေးအပ်ပူဇော်ကန်တော့ခဲ့ကြကြောင်း သိရသည်။ တင်မောင်(မန်းကိုယ်ပွား)

ကျေးရွာများသို့ ကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်မှုများ ကွင်းဆင်းဆောင်ရွက်

လွိုင်ကော် အောက်တိုဘာ ၃၀ ကယားပြည်နယ် လွိုင်ကော်မြို့ ဒေါပေါ်ကလေးကျေးရွာအုပ်စု ထေးငါးလျားကျေးရွာ ထေးငါးလျားဘုန်းတော်ကြီးကျောင်း၌ အောက်တိုဘာ ၂၉ ရက်က ဒေသခံပြည်သူများအား လွိုင်ကော် တပ်နယ် တပ်နယ်မှူးမှူး ကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်မှုလုပ်ငန်းများ ကွင်းဆင်းဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။ အဆိုပါ ကွင်းဆင်းဆောင်ရွက်ရာတွင် လွိုင်ကော်တပ်နယ် တပ်နယ်မှူးမှူး အမှတ် (၃၅၆) အမြောက်တပ်ရင်းမှ တပ်နယ်မှူးမှူး ဒုတိယဗိုလ်မှူးကြီး သန်းတင်ဦးစီးသောဆေးဝန်ထမ်း ငါးဦးသည် ထေးငါးလျားကျေးရွာရှိ ထိခိုက်ရှနာအထွေထွေရောဂါနှင့် ဆီးချို၊ သွေးချိုရှိသည့် ရောဂါသည်ဝေဒနာရှင်များအား အခမဲ့ဆေးကုသမှုနှင့် လိုအပ်သည့် ကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်မှုများ ဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။ ရဲနောင်(လွိုင်ကော်)



ပြင်သစ်နိုင်ငံ အဆင့်မြင့်ပညာရေးပြပွဲ ကျင်းပမည်

ရန်ကုန် အောက်တိုဘာ ၃၀ ပညာရေးဝန်ကြီးဌာန မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ ပြင်သစ်သံရုံး၊ ပြင်သစ်ယဉ်ကျေးမှုဌာနနှင့် ပြင်သစ်အဆင့်မြင့်ပညာရေး ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုအဖွဲ့အစည်းတို့ ပူးပေါင်းစီစဉ်ကျင်းပသည့် ပြင်သစ်အဆင့်မြင့်ပညာရေးပြပွဲ ၂၀၁၆ ကို နိုဝင်ဘာ ၈ ရက်တွင် ရန်ကုန်မြို့ စမ်းချောင်းမြို့နယ် ပြည်လမ်းရှိ ပြင်သစ်ယဉ်ကျေးမှုဌာနနှင့် နိုဝင်ဘာ ၁၀ ရက်တွင် မန္တလေး Hotel Morvel တွင် နံနက် ၉ နာရီမှ မွန်းလွဲ ၃ နာရီအထိ ကျင်းပသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ ပြပွဲတွင် ပြင်သစ်နိုင်ငံရှိ တက္ကသိုလ်ကောလိပ်ခြောက်ခုတို့မှ နိုင်ငံရေးသိပ္ပံပညာ၊ ယဉ်ကျေးမှု၊ အင်ဂျင်နီယာဆိုင်ရာဘာသာရပ်များ၊ ပညာသင်ဆုများအကြောင်း၊ အခမဲ့ ပြင်သစ်စာသင်တန်းများနှင့် ပြင်သစ်နိုင်ငံပညာရေးအကြောင်းတို့ကို လေ့လာနိုင်မည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ ပြင်သစ်ယဉ်ကျေးမှုဌာန လက်ထောက်ယဉ်ကျေးမှုဆိုင်ရာသံအရာရှိ ဆေဘတ်(စ်) တီယာရီက “ကမ္ဘာတစ်ဝန်းက ကျောင်းသားကျောင်းသူတွေအနေနဲ့ ပြင်သစ်စာသင်ကြားမှုကို ပိုပြီးစိတ်ဝင်တစား ရှိတာတွေရတယ်။ ပြင်သစ်နိုင်ငံပညာရေးစနစ်က ကမ္ဘာပေါ်မှာ စတုတ္ထမြောက်အကောင်းဆုံးဖြစ်ပါတယ်။ အင်္ဂလန်နဲ့အမေရိကန်ပြည်ထောင်စုပြီးရင် အင်္ဂလိပ်စကားမပြောတဲ့ နိုင်ငံတွေကြား ရေပန်းအစားဆုံးဖြစ်တဲ့အပြင် တက်ရောက်ရာမှာ ပြင်သစ်စာကျွမ်းကျင်ဖို့မလိုဘဲ”

ကျောင်းသင်ခန်းစာတွေကို အင်္ဂလိပ်ဘာသာနဲ့သင်ကြားပေးလျက်ရှိပါတယ်” ဟုပြောသည်။ ပြင်သစ်နိုင်ငံသို့ နှစ်စဉ်နိုင်ငံတကာမှ ကျောင်းသားကျောင်းသူ သုံးသိန်းနီးပါး လာရောက်ပညာသင်ကြားလျက်ရှိကြောင်း၊ ကျောင်းသား ကျောင်းသူများအနေဖြင့် ကျောင်းစရိတ်သက်သာခြင်းနှင့် ကျန်းမာရေးဝန်ဆောင်မှုများရရှိခြင်းတို့ ခံစားနိုင်မည်ဖြစ်ကြောင်း၊ မြန်မာနိုင်ငံမှလည်း ကျောင်းသား ကျောင်းသူ ၃၀ ခန့် ပြင်သစ်နိုင်ငံရှိ တက္ကသိုလ်များတွင် တက်ရောက်ပညာသင်ကြားလျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။ မွန်းဦးနီ

ရွှေ၊ ငွေ၊ စက်သုံးဆီနှင့် နိုင်ငံတကာသုံး ငွေကြေးပေါက်ဈေးနှုန်း ၃၀-၁၀-၂၀၁၆				ခင်ရတနာ-စုစည်းသည်။			
ရွှေဈေးနှုန်း(အောင်သမာဓိ)			နိုင်ငံတကာသုံး ငွေကြေးပေါက်ဈေး (ဟဟိုဘဏ်)				
ရန်ကုန်	၁၆ ပဲရည်	တစ်ကျပ်သား	ကျပ်	၈၇၆၅၀၀	အမေရိကန်	တစ်ဒေါ်လာ	၁၂၈၀ . ၀
ရန်ကုန်	၁၅ ပဲရည်	တစ်ကျပ်သား	ကျပ်	၈၂၄၉၀၀	ဥရောပ	တစ်ယူရို	၁၃၉၁ . ၂
မန္တလေး	၁၆ ပဲရည်	တစ်ကျပ်သား	ကျပ်	၈၇၆၀၀၀	စင်ကာပူ	တစ်ဒေါ်လာ	၉၁၇ . ၈၉
စက်သုံးဆီဈေးနှုန်း(တစ်လီတာဈေး) ရန်ကုန်				ထိုင်း	တစ်ဘတ်	၃၆ . ၄၇၂	
ဒီဇယ်	၅၉၀/၆၁၀	ကျပ်		အိန္ဒိယ	တစ်ရူပီး	၁၉ . ၁၃၈	
အောက်တိုန်း	၉၂	၆၀၅/၆၂၀	ကျပ်	တရုတ်	တစ်ယွမ်	၁၈၈ . ၉၃	
အောက်တိုန်း	၉၅	၆၄၀/၆၅၀	ကျပ်	မလေးရှား	တစ်ရင်းဂစ်	၃၀၆ . ၂၉	
ပရိုမီယံဒီဇယ်		၆၂၀/၆၃၀	ကျပ်				

မြန်မာ့အလင်း Myanmar Alinn Daily ၁၂၇၄ ခုနှစ် က တည်ထောင်သည်။ စာတည်းများချုပ် - အောင်နိုင်ဦး၊ စာတည်းများ - ဝင်းရွှေ၊ စာတည်း - ထိန်လင်း၊ မြင့်စိုး၊ ကြည်ဝင်း၊ ဝင်းကျော်၊ သတင်းထောက်များ - မြင့်ဆွေ၊ ထုတ်ဝေခြင်းအမှတ် - (၀၁၀၉၃)၊ ပုံနှိပ်ခြင်းအမှတ် - (၀၀၈၇၇)

ပြည်သူ့လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌ ဦးဝင်းမြင့် ခေါင်းဆောင်သော ကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့ ကိုရီးယားသမ္မတနိုင်ငံ ဂယောင်းဘိုနန်းတော်နှင့် ပြတိုက်သို့ သွားရောက်လေ့လာ

နေပြည်တော် အောက်တိုဘာ ၃၀
ကိုရီးယားသမ္မတနိုင်ငံသို့ ချစ်ကြည်ရေး ခရီးရောက်ရှိနေသော ပြည်သူ့လွှတ်တော် ဥက္ကဋ္ဌ ဦးဝင်းမြင့် ခေါင်းဆောင်သော ချစ်ကြည်ရေး ကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့သည် ယနေ့ဒေသခံတော်ချိန် နံနက် ၉ နာရီခွဲ တွင် ဆိုးလ်မြို့ရှိ ဂယောင်းဘိုနန်းတော် နှင့်ပြတိုက်သို့ သွားရောက်လေ့လာရာ တာဝန်ရှိသူများက နန်းတော်နှင့်ပြတိုက် အတွင်း လိုက်လံရှင်းလင်းပြသခဲ့ကြောင်း သတင်းရရှိသည်။

(သတင်းစဉ်)



သွားရောက်လေ့လာ

ပြည်သူ့လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌ ဦးဝင်းမြင့် ဆိုးလ်မြို့ရှိ ဂယောင်းဘိုနန်းတော်နှင့် ပြတိုက်၌ လေ့လာကြည့်ရှုစဉ် (သတင်းစဉ်)

ယနေ့အထိ ပြည်သူ့ ၅၄၈၅၅ ဦးအား မှုခင်းအသိပညာပေးလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်နိုင်ခဲ့

နေပြည်တော် အောက်တိုဘာ ၃၀
တိုင်းဒေသကြီး/ပြည်နယ်ရဲတပ်ဖွဲ့မှူးရုံး များသည် မှုခင်းပညာပေးပြခန်းယာဉ် များဖြင့် မြန်မာနိုင်ငံတစ်ဝန်းလုံးရှိ ပြည်သူများအား မှုခင်းကြိုတင်ကာကွယ် တားဆီးရေးလုပ်ငန်းများတွင် ဗဟုသုတ တိုးပွားစေရေးအတွက် လှည့်လည်ပြသ လျက်ရှိရာ အောက်တိုဘာ ၂၉ ရက် နံနက် ၉ နာရီခွဲ၌ မွန်ပြည်နယ် သံဖြူ ရေပိမြို့နယ် နှစ်ကိုင်းကျေးရွာရှိ အခြေခံ ပညာအထက်တန်းကျောင်းခွဲ၊ ကွမ်သတ် ကျေးရွာအုပ်ချုပ်ရေးမှူးရုံး ရုံးရှေ့နှင့် ကျိုက်ထိုမြို့နယ် မပွလင်ကျေးရွာလမ်းဆုံ တို့၌ ကြက်ခြေနီ၊ မီးသတ်တပ်ဖွဲ့ဝင်၊ ဆရာ ဆရာမ၊ ကျောင်းသား ကျောင်းသူနှင့်

ပြည်သူများ စုစုပေါင်း ၄၃၉ ဦးအား မှုခင်း ပြသခဲ့သည်။ အလားတူ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး၊ ရွှေပြည်သာမြို့နယ်၌ မှုခင်းကြိုတင် ကာကွယ်တားဆီးရေး၊ လူကုန်ကူးမှု



ပပျောက်ရေးနှင့် မူးယစ်ဆေးဝါးအန္တရာယ် တားဆီးကာကွယ်ရေး အသိပညာပေး ခြင်းလုပ်ငန်းများကို မှုခင်းပညာပေး ပြခန်းယာဉ်များဖြင့် လှည့်လည်ပညာပေး ပြသခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ စက်တင်ဘာ ၁၂ ရက်မှ ယနေ့အထိ ပြည်သူ့ ဆရာ ဆရာမ၊ ကျောင်းသား၊ ကျောင်းသူ၊ ကြက်ခြေနီမီးသတ်တပ်ဖွဲ့ဝင်၊ တပ်မတော် သားနှင့် မိသားစုဝင်များ၊ အစိုးရ မဟုတ်သောအဖွဲ့အစည်း (NGO) များ စုစုပေါင်း ၅၄၈၅၅ ဦးအား ပညာ ပေး ဆောင်ရွက်နိုင်ခဲ့ပြီး တပ်ဖွဲ့ဝင်များ က မှုခင်းအသိပညာပေး လက်ကမ်း စာစောင်များ ဖြန့်ဝေပေးခဲ့ကြောင်း သိရ သည်။

နေရာကွက်၍ မိုးကြီးနိုင်
နေပြည်တော် အောက်တိုဘာ ၃၀
မကွေးတိုင်းဒေသကြီးနှင့် မန္တလေး တိုင်းဒေသကြီးတို့၌ နေရာအနှံ့အပြား မိုးထစ်ချွန်းရွာပြီး နေရာကွက်၍ မိုးကြီး နိုင်သည်။ ကျန်တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ် များ၌ နေရာစိပ်စိပ်မှ နေရာကျကျ နှင့် နေရာကွက်ကျား မိုးထစ်ချွန်း ရွာမည်ဖြစ်သည်။ (မြန်မာ့အလင်း)

◆ ရှေ့မှ
အဆိုပါနေရာသည် နေပြည်တော်နှင့် ၄၅ မိုင်ခန့်သာဝေးသော နေရာဖြစ် ကြောင်း သိရသည်။ မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ တရုတ်သံ အမတ်ကြီး မစ္စတာဟုန်လျန်က “လာမယ့် နှစ်မှာ အပင်ပေါင်းလေးသောင်းနှစ်ထောင်

ခန့်ကို စတင်ပေါင်း ၁၂၀ မှာ ငွေကျပ်သိန်း ငါးထောင်ကို အသုံးပြုပြီး စိုက်ပျိုးသွားမှာ ဖြစ်ပါသည်။ ဒီလိုဆောင်ရွက်တာဟာ သဘာဝပတ်ဝန်းကျင် ထိန်းသိမ်းရေး လုပ်ငန်းစဉ်နဲ့ ရာသီဥတုပြောင်းလဲခြင်းမှာ ရင်ဆိုင်နေရတဲ့ အခက်အခဲတွေကို လျော့ချပေးနိုင်လိမ့်မယ်လို့ ယုံကြည်ပါ



တယ်” ဟု ပြောသည်။ မြန်မာနိုင်ငံအစိုးရနှင့် တရုတ်နိုင်ငံ အစိုးရတို့အကြား သစ်တောကဏ္ဍ ပူးပေါင်း ဆောင်ရွက်မှုများအနေဖြင့် နားလည်မှု စာချုပ်လွှာတစ်ရပ်ရေးထိုးပြီး သစ်တော သယ်ဇာတ တရားမဝင်ထုတ်လုပ်မှုများ အားထိရောက်စွာကာကွယ်ရေး၊ တရားဝင် ကုန်သွယ်မှု မူဝါဒလုပ်ငန်းစဉ်များ ဖွံ့ဖြိုး တိုးတက်ရေးနှင့် အသက်မွေးဝမ်းကျောင်း နှင့်လူနေမှုစနစ်များ မြှင့်တင်ရေးကိစ္စရပ် များတွင် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်လျက်ရှိ ကြောင်းသိရသည်။ ထို့ပြင် တရုတ်သိပ္ပံ အကယ်ဒမီ (CAS) နှင့် ငါးနှစ်သက်တမ်း ရှိသော နားလည်မှုစာချုပ်လွှာရေးထိုးကာ ပညာရပ်ဆိုင်ရာသုတေသနလုပ်ငန်းများ၊ ပညာပေးအစီအစဉ်များနှင့် သတင်း အချက်အလက်ဖလှယ်ခြင်း လုပ်ငန်းများ တွင် ကျယ်ပြန့်စွာ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေး စီစဉ်လျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။ ယခုကျင်းပသည့် အခမ်းအနားကို တရုတ်သံရုံးမှ တာဝန်ရှိသူများ၊ ဌာန ဆိုင်ရာ အကြီးအကဲများ၊ Global Environmental Institute (GEI)၊ Blue Moon Fund နှင့် တရုတ်-မြန်မာ ချစ်ကြည်ရေးအဖွဲ့များ တက်ရောက်ခဲ့ကြ ပြီး အမှတ်တရသစ်ပင် ၃၂ ပင်ကို သဘာဝ သမိုင်းပြတိုက်ခန်းမအနီး၌ စုပေါင်း၍ အမှတ်တရစိုက်ပျိုးခဲ့ကြသည်။ (ဝဲပုံ) သတင်း - မြတ်စန္ဒီ၊ ဓာတ်ပုံ - ရဲထွဋ်



ရန်ကုန်မြို့တွင်း မှုခင်းကျဆင်းရေးနှင့် ကြိုတင်ကာကွယ်ရေး Pilot Project အစီအစဉ်အရ ရန်နှင့် ပြည်သူ့ပေးပေါင်း၍ လုံခြုံရေးဆောင်ရွက်လျက်ရှိရာ အောက်တိုဘာ ၂၉ ရက်က ကြည့်မြင်တိုင်မြို့နယ် ဘောဂရပ်ကွက်အခြေပြုအဖွဲ့သို့ ပြည်သူ့လွှတ်တော် ကိုယ်စားလှယ် ဦးစော်ဝင်းဦးဆောင်၍ တိုင်းဒေသကြီး လွှတ်တော် ကိုယ်စားလှယ်များ၊ အနောက်ပိုင်းခရိုင်ရဲတပ်ဖွဲ့မှူး၊ ဒုတိယရဲမှူးကြီး မြင့်သိန်းဦးနှင့် မြန်မာရဲတပ်ဖွဲ့မှူး ရဲမှူး၊ မောင်မောင်အောင်တို့ လာရောက်အားပေးစဉ် တင်ဝင်းလေး (ကြည့်မြင်တိုင်)

ပိုလ်ချုပ်မှူးကြီးမင်းအောင်လှိုင် တရုတ်နိုင်ငံ Shan Xi ပြည်နယ်ရှိ ဗုဒ္ဓမြတ်စွာဘုရား၏ လက်ရိုးတော်အား ဖူးမြော်ကြည်ညို

နေပြည်တော် အောက်တိုဘာ ၃၀

တရုတ်ပြည်သူ့သမ္မတနိုင်ငံ၌ ရောက်ရှိနေသော တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ပိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင်နှင့်အဖွဲ့အား ယမန်နေ့ညက Shan Xi ပြည်နယ် စစ်ဒေသမှူး Maj. Gen. Gao Longfu က Xian မြို့ Hyatt Regency ဟိုတယ်၌ ဂုဏ်ပြုညစာဖြင့် တည်ခင်းပေးခဲ့သည်။



တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ပိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင် စင်္ကြာမုနိ လက်ရိုးတော်ဘုရား၌ အလှူငွေ လှူဒါန်းစဉ်

ယင်းနောက် တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်နှင့်အဖွဲ့ဝင်များသည် Xian မြို့တွင်းရှိ Tang Le Gong ကပ္ပရုံသို့ သွားရောက်ပြီး Tang မင်းဆက်ခေတ်ကာလ အဆိုအက ဖျော်ဖြေတင်ဆက်မှု အစီအစဉ်များအား ကြည့်ရှုအားပေးကြသည်။

တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်နှင့်အဖွဲ့သည် ယနေ့ နံနက်ပိုင်းတွင် Shan Xi ပြည်နယ် Bao Ji မြို့ရှိ စင်္ကြာမုနိ လက်ရိုးတော်ဘုရား (Fa Man Si) သို့ သွားရောက်ပြီး ဗုဒ္ဓရုပ်ပွားတော်မြတ်နှင့် ဗုဒ္ဓမြတ်စွာဘုရား၏ လက်ရိုးတော်အား ဖူးမြော်ကြည်ညိုကာ တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်က အလှူငွေများ ပေးအပ်လှူဒါန်းသည်။

မွန်းလွဲပိုင်းတွင် တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်နှင့် အဖွဲ့သည် ရှိအနီးမြို့မှ ပေကျင်းမြို့သို့ အထူးလေယာဉ်ဖြင့် ဆက်လက်ထွက်ခွာသည်။ ညပိုင်းတွင် တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်နှင့်အဖွဲ့သည် တရုတ်ပြည်သူ့



ဗုဒ္ဓမြတ်စွာဘုရား၏ လက်ရိုးတော်

သမ္မတနိုင်ငံဆိုင်ရာ မြန်မာနိုင်ငံသံရုံးသို့ ရောက်ရှိပြီး သံရုံးဧည့်ခန်းမ၌ တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်က သင်တန်းသားများ၊ သံရုံး/စစ်သံရုံးမိသားစုများအား တွေ့ဆုံ အမှာစကား ပြောကြားကာ

အမှတ်တရပစ္စည်းများနှင့် စားသောက်ဖွယ်ရာများ ပေးအပ်သည်။ ထို့နောက် တပ်မတော်ကာကွယ်ရေး ဦးစီးချုပ်နှင့်အဖွဲ့အား သံရုံးမိသားစုများက ညစာဖြင့် တည်ခင်းပေးခဲ့သည်။ (သတင်းစဉ်)

မြန်မာနိုင်ငံကင်းထောက် ရာပြည့်အထိမ်းအမှတ် ကျင်းပရေး ညှိနှိုင်းစဉ်းစား

ရန်ကုန် အောက်တိုဘာ ၃၀
မြန်မာနိုင်ငံကင်းထောက်ရာပြည့်အထိမ်းအမှတ်အခမ်းအနားကျင်းပရေး ညှိနှိုင်းအစည်းအဝေးကို အောက်တိုဘာ ၂၉ ရက်က ရန်ကုန်တက္ကသိုလ် စိန်ရတုခန်းမ၌ ကျင်းပသည်။

အစည်းအဝေးတွင် မြန်မာနိုင်ငံကင်းထောက်ရာပြည့်အထိမ်းအမှတ် အခမ်းအနားကျင်းပရေး ဦးစီးကော်မတီ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ အမျိုးသားကင်းထောက်ချုပ် ဒေါက်တာ တင်ညိုက အမှာစကားပြောကြားပြီး မြန်မာနိုင်ငံကင်းထောက် အမျိုးသမီးကင်းထောက်ချုပ် ဒေါက်တာဒေါ်တင်လှကြည်၊ ကင်းထောက်ကြီးများနှင့် ဆပ်ကော်မတီများအလိုက် နိုင်ငံတကာမှ ကင်းထောက်အဖွဲ့များ ဖိတ်ကြားရေး ကင်းထောက်ကြီးများတွေ့ဆုံပွဲ၊ ကင်းထောက်လှုပ်ရှားမှုကျောင်း၊ ခရိုင်အလိုက် စွမ်းရည်ပြိုင်ပွဲများကျင်းပရေး၊ အထိမ်းအမှတ်ပစ္စည်းများပြုလုပ်ရောင်းချပြီး ရန်ပုံငွေရှာဖွေရေး၊ ဝိတဖျော်ဖြေပွဲကျင်းပရေး၊ ရာပြည့်အထိမ်းအမှတ် သတင်းနှင့်ဆောင်းပါးများ ရေးသားဖော်ပြရေး၊ တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်များအလိုက် ရာပြည့်အခမ်းအနားများ ကျင်းပရေးတို့ကို ဆွေးနွေးကြသည်။ မြန်မာနိုင်ငံကင်းထောက်ရာပြည့်အထိမ်းအမှတ်အကြံအခမ်းအနားကို မြန်မာနိုင်ငံ ကင်းထောက်အဖွဲ့ချုပ်နှင့်အတူ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး ကင်းထောက်အဖွဲ့များက နိုဝင်ဘာ ၂၇ ရက်တွင် ရန်ကုန် စိန်ရတုခန်းမ၌ ကျင်းပရန် စီစဉ်ထားကြောင်း သိရသည်။ ကိုလတ်(သတင်းစဉ်)

စစ်ဘေးရှောင်ကျောင်းသား ကျောင်းသူများအား ခေါင်းစွပ်အမွှေးထည်များ ထောက်ပံ့လှူဒါန်း

ကျောက်မဲ အောက်တိုဘာ ၃၀
ရမ်းပြည်နယ်မြောက်ပိုင်း ကျောက်မဲမြို့နယ် အထွေထွေအုပ်ချုပ်ရေးဦးစီးဌာန ရုံး အစည်းအဝေးခန်းမ၌ ကမ္ဘောဇအနာဂတ်အလင်းတန်း မြန်မာဖောင်ဒေးရှင်းက စစ်ဘေးရှောင်ကျောင်းသားကျောင်းသူများအား ခေါင်းစွပ်အမွှေးထည်များကို အောက်တိုဘာ ၂၉ ရက်က ထောက်ပံ့လှူဒါန်းခဲ့သည်။

အဆိုပါလှူဒါန်းပွဲတွင် မြို့နယ်စစ်ဘေးရှောင် ဦးစီးကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ ဦးရဲထွန်းနိုင်က အမှာစကား ပြောကြားပြီး ကမ္ဘောဇ အနာဂတ်အလင်းတန်း မြန်မာ ဖောင်ဒေးရှင်းကိုယ်စား ကျောက်မဲမြို့ ကမ္ဘောဇဘေဏ်ခွဲတာဝန်ခံ ဒေါ်နန်းကျော်သန္တာအေးက ကျောက်မဲမြို့ရှိ အောင်ဆုပန်းကျောင်းတိုက်၊ အေးမေတ္တာ ကျောင်းတိုက်၊ ကျားငါးကောင်ဆေးတိုက်နှင့် မိဘ



ဆွေမျိုးများထံ နေထိုင်၍ ပညာသင်ကြားနေကြသော စစ်ဘေးရှောင်ကျောင်းသား ကျောင်းသူများနှင့် ဆရာမများအတွက် ခေါင်းစွပ်

အမွှေးထည်များကို ထောက်ပံ့ပေးအပ်လှူဒါန်းရာ မြို့နယ်စစ်ဘေးရှောင်ဦးစီးကော်မတီဥက္ကဋ္ဌနှင့် အဖွဲ့ဝင်များက စစ်ဘေးရှောင်ကျောင်းသား

ကျောင်းသူများနှင့် ဆရာ ဆရာမများကိုယ်စား လက်ခံယူခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ (ခရိုင် ပြန်/ဆက်)



ဝက်ဆီဖတ်စက်ရုံ မီးခိုးတိုင်များကို တွေ့ရစဉ်

ပတ်ဝန်းကျင်ပြည့်သူများ ကျန်းမာရေးထိခိုက်စေသော ဝက်ဆီဖတ်စက်ရုံ စည်ပင်သို့တိုင်ကြားသော်လည်း ထူးခြားမှုမရှိကြောင်း ရပ်ကွက်ပြည်သူများ ပြောကြား

ရန်ကုန် အောက်တိုဘာ ၃၀
ပတ်ဝန်းကျင်ပြည့်သူများကို အနံ့အသက်၊ မီးခိုးများဖြင့် အနှောင့်အယှက်ဖြစ်စေသော သာကေတမြို့နယ် ရန်ကုန်ဆွေ (၂) လမ်းရှိ ဝက်ဆီဖတ်စက်ရုံကို ပတ်ဝန်းကျင်ရှိပြည်သူများက ကျန်းမာရေးအရ ထိခိုက်မှုများရှိလာသဖြင့် သက်ဆိုင်ရာ ရန်ကုန်မြို့တော်စည်ပင်သို့ တိုင်ကြားသော်လည်း ထူးခြားမှုမရှိဘဲ ဆက်လက်လုပ်ဆောင်နေကြောင်း အနီးဝန်းကျင်နေ ပြည်သူတစ်ဦးက ပြောကြားသည်။

“ဒီဝက်ဆီဖတ်စက်ရုံနဲ့ ပတ်သက်ပြီး ကျွန်တော်တို့ ပတ်ဝန်းကျင်ပြည့်သူတွေ တော်တော်လေး အနံ့အသက်ဆိုးတွေကို

ခံနေရပါတယ်။ ဒါကြောင့် ကျွန်တော်တို့ ပတ်ဝန်းကျင် ပြည့်သူတွေအနေနဲ့ ရန်ကုန်မြို့တော်စည်ပင်ကို အကြိမ်ကြိမ် တိုင်ကြားခဲ့ပြီးပါပြီ။ ထူးခြားမှုလုံးဝမရှိပါဘူး။ ကျွန်တော်တို့ ကြားတာကတော့ လိုအပ်တဲ့ ပြုပြင်ပြောင်းလဲမှုတွေလုပ်ဖို့ လုပ်ငန်းရပ်ဆိုင်းထားတယ်။ လိုင်စင်လည်း ပိတ်သိမ်းထားတယ်လို့ သိရပါတယ်။ ဒီစက်ရုံရဲ့ မီးခိုးငွေ့တွေ၊ အနံ့အသက်တွေက တော်တော်လေးကိုဆိုးရွားပါတယ်။ ဒါကြောင့် ကျွန်တော်တို့လည်း ဒီဝက်ဆီဖတ်စက်ရုံ ပိုင်ရှင်နဲ့ သွားညှိနှိုင်းပါတယ်။ အခုလို အချိန်ပြည့် မလုပ်ဖို့နဲ့ အချိန်ပိုင်းပြောင်းလုပ်ဖို့၊ ဒါပေမယ့် သူတို့က ညှိနှိုင်းလို့မရ

ပါဘူး။ ဒါကြောင့် ကျွန်တော်တို့ ပတ်ဝန်းကျင်နေ ပြည်သူတွေလည်း ပြီးခဲ့တဲ့ မတ်လကတည်းက စပြီးတိုင်တန်းခဲ့တာပါ။ ဒါပေမယ့်လည်း ခုချိန်ထိ ထူးခြားမှုမရှိသေးဘဲ စက်ရုံက ဆက်လက်လည်ပတ် လုပ်ဆောင်နေဆဲပါ”ဟု ဝက်ဆီဖတ်စက်ရုံ အနီးဝန်းကျင်နေသူတစ်ဦးက ပြောသည်။

အဆိုပါ ဝက်ဆီဖတ်စက်ရုံ၏ အညွှန်းနှင့် မီးခိုးပြာများကြောင့် ပတ်ဝန်းကျင်ရှိပြည်သူများ ကျန်းမာရေးထိခိုက်မှုများ ရှိလာသဖြင့် ပြီးခဲ့သည့် ၂၀၁၅ ခုနှစ် မတ်လတွင် တစ်ကြိမ်၊ ယခုနှစ် ဖေဖော်ဝါရီလတွင် တစ်ကြိမ်၊ မတ်လတွင် တစ်ကြိမ်နှင့် ဇွန်လတွင်

တစ်ကြိမ် တိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ်ထံ စာဖြင့် သင့်တော်သလို ဖြေရှင်းဆောင်ရွက်ပေးပါရန် တင်ပြခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ ယင်းတင်ပြတိုင်တန်းချက်များကြောင့် ဝက်ဆီဖတ်စက်ရုံသို့ အသိပေးအကြောင်းကြားခဲ့သော်လည်း ထူးခြားမှုမရှိဘဲ စက်ရုံမှာ ယခုအခါ အဆိုပါ ဝက်ဆီဖတ် စက်ရုံမှာ နေ့ရော၊ ညပါ အဆက်မပြတ် လည်ပတ်လျက် ရှိခြင်းကြောင့် ပတ်ဝန်းကျင်ပြည့်သူ တချို့မှာ ကျန်းမာရေးထိခိုက်လာသဖြင့် သင့်လျော်ရာသို့ ပြောင်းရွှေ့နေထိုင်နေရကြောင်း သိရသည်။ (သတင်း- မင်းခေါင်၊ ဓာတ်ပုံ- မိုးမခ)



စာပေပရိယတ္တိသင်ကြားလျက်ရှိသော တိုင်းရင်းသား၊ တိုင်းရင်းသူ သာမဏေ၊ သီလရှင်များအား စားသောက်ကုန်နှင့် လှူဖွယ်ပစ္စည်းများ ဆက်ကပ်လှူဒါန်း

နေပြည်တော် အောက်တိုဘာ ၃၀
နယ်စပ်ရေးရာဝန်ကြီးဌာန၊ နယ်စပ်ဒေသနှင့် တိုင်းရင်းသား လူမျိုးများဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာနသည် ရန်ကုန်တိုင်း ဒေသကြီး မရမ်းကုန်းမြို့နယ်အတွင်းရှိ ပရိယတ္တိစာသင်တိုက် ကျောင်းများဖြစ်သည့် ကလေးတောရ၊ ပိတောက်ရွှေဝါ၊ ရတနာ့ ဝိမာန်ကျောင်းများ၌ စာပေပရိယတ္တိသင်ကြားလျက်ရှိသော နယ်စပ်ဒေသများရှိ တိုင်းရင်းသားလူမျိုးစု ၂၂ စုမှ သာမဏေ၊ သီလရှင်၊ ကျောင်းသား၊ ကျောင်းသူများအတွက် ၁၉၉၃ ခုနှစ် မှစတင်၍ ၂၀၁၆ ခုနှစ် ယနေ့အထိ လစဉ် ဆန်၊ ဆီ၊ ဆား၊ ပဲများ ဆက်ကပ်လှူဒါန်းခဲ့သည်မှာ ၂၃ နှစ် ရှိခဲ့ပြီဖြစ်သည်။

စရိယ ဒွိပိဋကရ ဒွိပိဋကကောဝိဒ၊ အဂ္ဂမဟာပဏ္ဍိတ၊ အဂ္ဂမဟာ ကမ္မဋ္ဌာနာစရိယ၊ အဂ္ဂမဟာဂန္ထဝါစကပဏ္ဍိတ ရွှေတိဂုံစေတီ တော် ဂေါပကအဖွဲ့၏ ဩဝါဒါစရိယ ကလေးတောရတော် လယ်တီဘဒ္ဒန္တဇာဂရာဘိဝံသက အနုမောဒနာတရားတော်ကို ဧည့်ပရိသတ်များအား ချီးမြှင့်တော်မူပြီး နယ်စပ်ရေးရာဝန်ကြီး ဌာနမှ တာဝန်ရှိသူများက ဆရာတော်များထံ ဆန်၊ ဆီ၊ ဆား၊ ပဲများနှင့် လှူဖွယ်ပစ္စည်းများ ဆက်ကပ်လှူဒါန်းသည်။

ပိုလ်တထောင်စေတီနှင့် ရွှေဘုန်းပွင့်စေတီတို့၌ မသိုးရွှေကြာသင်္ကန်းတော် ဆက်ကပ်လှူဒါန်းမည်

ရန်ကုန် မြို့၊ ပိုလ်တထောင် ကျိုက်ဒေး အပ် ဆံတော်ဦးစေတီတော်နှင့် ပုဇွန် တောင်မြို့နယ်ရှိ ရွှေဘုန်းပွင့်စေတီတော် မြတ်တော်တို့၌ (တန်ဆောင်မုန်းလပြည့်) နိုဝင်ဘာ ၁၆ ရက် နံနက်အရက်တွင် စေတီတော်မြတ်ကြီးများနှင့် စေတီတော် ရင်ပြင်ရှိ ဗုဒ္ဓရုပ်ပွားတော်မြတ်များအား စေတီတော်ဂေါပကအဖွဲ့က ဦးဆောင်ကာ ဘာသာရေး၊ လူမှုရေးအသင်းအဖွဲ့များ၊ ဘုရားဖူးလာပြည်သူများ မသိုးရွှေကြာ သင်္ကန်းတော်များ ဆက်ကပ်လှူဒါန်း ကြမည်ဖြစ်သည်။

ဆက်ကပ်လှူဒါန်းမည့် မသိုးရွှေကြာ သင်္ကန်းတော်များကို (တန်ဆောင်မုန်းလ ဆန်း ၁၄ ရက်) နိုဝင်ဘာ ၁၃ ရက် ညတွင် ညတွင်းချင်း ယှဉ်ပြိုင်ရက်လုပ်၍ ချုပ်လုပ် ပြီးစီးသည့် ရွှေကြာသင်္ကန်းတော်များကို ဆက်ကပ်လှူဒါန်းကြမည် ဖြစ်သည်။ မသိုးရွှေကြာသင်္ကန်းတော်များ ယှဉ်ပြိုင် ရက်လုပ်ရန် လျှောက်လွှာများ ခေါ်ယူ ထားပြီးဖြစ်သည်။

ရွှေတိဂုံစေတီတော်ဆိုင်ရာ လုပ်ငန်းညှိနှိုင်းအစည်းအဝေးကျင်းပ

ရန်ကုန် အောက်တိုဘာ ၃၀
ရွှေတိဂုံစေတီတော်ဆိုင်ရာ လုပ်ငန်းညှိနှိုင်းအစည်းအဝေးကို ယနေ့နံနက် ၁၀ နာရီတွင် စေတီတော်ရင်ပြင်ရှိ ဂေါပကအဖွဲ့မှ အစည်း အဝေးခန်းမ၌ ကျင်းပသည်။

အစည်းအဝေးတွင် သာသနာရေးနှင့် ယဉ်ကျေးမှုဝန်ကြီး ဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး သူရဦးအောင်ကိုက ရွှေတိဂုံစေတီ တော်၏ လုံခြုံရေး၊ စီမံခန့်ခွဲရေးနှင့် ရွှေသင်္ကန်းကပ်လှူရေးတို့ အတွက် ကြိုတင်ပြင်ဆင်ရမည့် လုပ်ငန်းကိစ္စရပ်များ၊ စေတီတော် မြတ်ကြီး၏ ကြံ့ခိုင်မှုနှင့် ဘက်စုံပြုပြင်မွမ်းမံ ပြင်ဆင်ထိန်းသိမ်း ရေးလုပ်ငန်းများနှင့်စပ်လျဉ်း၍ ဆွေးနွေးမှာကြားသည်။

အဖွဲ့၏ ဆောင်ရွက်ပြီး ဆောင်ရွက်ဆဲလုပ်ငန်းများနှင့် ရှေ့လုပ်ငန်း စဉ်များကို သက်ဆိုင်ရာကဏ္ဍများအလိုက် ရှင်းလင်းတင်ပြကြ ရာ အဆိုပါရှင်းလင်းတင်ပြချက်များနှင့်စပ်လျဉ်း၍ ပြည်ထောင်စု ဝန်ကြီးက ပြန်လည်ဖြည့်စွက်ဆွေးနွေးပြီး နိဂုံးချုပ်အမှာစကား ပြောကြားသည်။



ရွှေတိဂုံစေတီတော်၌ မသိုးသင်္ကန်းတော်ကပ်လှူပူဇော်မည်

ရန်ကုန် အောက်တိုဘာ ၃၀
လေးဆူဘေတီပုံ ရွှေတိဂုံစေတီတော် ကပ်လှူပူဇော်ပွဲကို (၁၃၇၈ ခုနှစ် တန်ဆောင်မုန်းလပြည့်) နိုဝင်ဘာ ၁၄ ရက် အရက်တွင် အာရုံခံတန်ဆောင်း များရှိ ဗုဒ္ဓရုပ်ပွားတော် လေးဆူ၊ အထက် ပစ္စယာ ပတ္တမြားမျက်ရှင် ရုပ်ပွားတော်နှင့် ရင်ပြင်တော်ပေါ်ရှိ ဗုဒ္ဓရုပ်ပွားတော် များအား ဝိနည်းတော်နှင့်အညီ ချုပ်လုပ် ပြီးစီးသည့် မသိုးသင်္ကန်းတော်များ ဆက်ကပ်လှူဒါန်း ပူဇော်မည်ဖြစ် သည်။

၄ နာရီတွင် ဂေါပကအဖွဲ့က ဦးဆောင်ကာ ဘာသာရေးဝတ်အသင်းများ၊ ဘုရားဖူး လာပြည်သူများက စေတီတော်ရင်ပြင်၌ လှည့်လည်ပွဲများကျင်းပပြီး ရာဟုထောင့် အောင်မြေ၌ မသိုးသင်္ကန်းတော်များ ယှဉ်ပြိုင်ရက်လုပ်ပွဲ စတင်မည်ဖြစ်သည်။ (တန်ဆောင်မုန်းလပြည့်) နံနက် ၁ နာရီ တွင် မသိုးသင်္ကန်းရက်လုပ်ပြိုင်ပွဲ၌ ဆုရရှိ သော အသင်းများနှင့် ပါဝင်ယှဉ်ပြိုင်မည့် အသင်းများအား ဆုများချီးမြှင့်မည်ဖြစ် သည်။

ရန်ကုန်မြို့ လူထုစုပေါင်းစက်ဘီးစီးနင်းပွဲ စက်ဘီးစီးဝါသနာရှင်များ ပျော်ရွှင်စွာပါဝင်ဆင်နွှဲ

ရန်ကုန် အောက်တိုဘာ ၃၀
ရန်ကုန်မြို့၊ လူထုစုပေါင်းစက်ဘီးစီးနင်း ပွဲကို ယနေ့ နံနက် ၅ နာရီခွဲက ရန်ကုန်မြို့ ကန်တော်ကြီး ကန်ပတ်လမ်းတွင် ပြုလုပ် ရာ စက်ဘီးစီးဝါသနာရှင် ပြည်သူများ ပျော်ရွှင်စွာပါဝင်ဆင်နွှဲကြသည်။

ခဏ လုပ်ပေးသင့်ပါတယ်”ဟု အဆိုပါ ပွဲတွင် ပါဝင်ဆင်နွှဲသူ Bicycle Network Myanmar စက်ဘီးစီး အသင်းမှ ကိုကျော်က ပြောသည်။

အဆိုပါပွဲကို ကျန်းမာရေးနှင့် အားကစားဝန်ကြီးဌာန၏ လမ်းညွှန်မှုဖြင့် မြန်မာနိုင်ငံစက်ဘီးအဖွဲ့ချုပ်နှင့် ရန်ကုန် တိုင်းဒေသကြီး အားကစားနှင့် ကာယ ပညာဦးစီးဌာနတို့က ဦးဆောင်ပြုလုပ် ခြင်းဖြစ်ပြီး လူသားအားလုံး ကျန်းမာ ကြံ့ခိုင်ရေး၊ လောင်စာဆီခြုံခြုံချွေတာ ရေး၊ လေထုညစ်ညမ်းမှု စုပေါင်းလျှော့ချ ရေးနှင့် ယာဉ်ကျပ်တည်းမှု စုပေါင်း လျှော့ချရေးတို့အတွက် ရည်ရွယ်၍ ကျင်းပခြင်းဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

စီးနင်းပွဲကို ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးအတွင်း ၌ ယခုနှစ်ဇွန်လမှစတင်၍ လစဉ် နောက်ဆုံးအပတ်၏ တနင်္ဂနွေနေ့တိုင်း ပြုလုပ်လေ့ရှိပြီး ခရိုင်လေးခုခရိုင်အတွင်း အလှည့်ကျ လှည့်လည်ကျင်းပလေ့ရှိရာ ယခုအကြိမ်မှာ ပဉ္စမမြောက် ပြုလုပ်ခြင်း ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

သတင်းနှင့်စာတိပုံဇော်ကြီး(ပဏီတ)
စက်ဘီးစီးပွဲကို လူထု စုပေါင်းစက်ဘီး ပွဲတွင် ပါဝင်ဆင်နွှဲသူ Bicycle Network Myanmar စက်ဘီးစီး အသင်းမှ ကိုကျော်က ပြောသည်။



ပြင်ဦးလွင် ဝိုင်အမ်ဘီအေ နှစ် (၁၀၀) ပြည့်အထိမ်းအမှတ် ကဗျာရှည်၊ ဆောင်းပါး၊ ဝတ္ထုတိုပြိုင်ပွဲ ဆုရရှိသူများကြေညာ

ပြင်ဦးလွင် အောက်တိုဘာ ၃၀
ပြင်ဦးလွင်မြို့၊ ပုဇွန်ဘိန်း ကလောင်အသင်း၏ ဝိုင်အမ်ဘီအေ အသင်းကြီး၏ နှစ် (၁၀၀) ပြည့်အထိမ်းအမှတ် အလွတ်တန်းကဗျာရှည်၊ ဆောင်းပါး၊ ဝတ္ထုတိုပြိုင်ပွဲ ဆုရရှိသူများစာရင်းကို အောက်တိုဘာ ၂ ရက်က ထုတ်ပြန်ကြေညာလိုက်ကြောင်း သိရသည်။

အလွတ်တန်းကဗျာရှည်ပြိုင်ပွဲတွင် ကျော်ဝင်းမောင်(ကျောက်မဲ)က ပထမ၊ စောငယ်ငယ်(မိုးညှင်း)က ဒုတိယ၊ ချမ်းမြဆောင်း(ကလေး)က တတိယ၊ မင်းသစ်ဝင်း (ကျောက်တံခါး)က အထူးဆု(၁)၊ သန်းထွန်း(စက်မှု)က အထူးဆု(၂)တို့ကို လည်းကောင်း၊ အလွတ်တန်းဆောင်းပါးပြိုင်ပွဲတွင် ကျော်ဝင်းမောင်(ကျောက်မဲ)က ပထမ၊ ပန်းမြိုင်လယ်စိန်ဝင်းက ဒုတိယ၊ ကြာနီ(မန္တလေး)က တတိယ၊ မြေမျိုးလုံ(ကလေး)က အထူးဆု(၁)၊ ဘုန်းရဲနိုင်(ဝန်ဇော်)က အထူးဆု(၂)တို့ကို လည်းကောင်း၊ အလွတ် တန်း ဝတ္ထုတိုပြိုင်ပွဲတွင် ပထမ၊ ဒုတိယ၊ တတိယနှင့် အထူး ဆု (၁)ဆုတို့ရရှိဆွတ်ခူး သူ မရှိဘဲ “ကျိုင်းတောင်းမြေကို သက်သေတည်” ဝတ္ထုတိုဖြင့် စိုင်းထွန်းဦး (ကျိုင်းတောင်း) က အထူးဆု (၂)ကို ရရှိခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ကျောစုံမှ

အတွက် လယ်ယာလုပ်ငန်းခွင်နဲ့ တခြား လုပ်ငန်းတွေလုပ်ဖို့ အခက်အခဲရှိနေသေး တယ်လို့ ဒေသခံတွေထံမှ သိရပါတယ်။

“အောက်တိုဘာ ၂၄ ရက်က ဖြစ်ပွား ခဲ့တဲ့အကြမ်းဖက်မှုကို စုံစမ်းလေ့လာဖို့ အတွက်လည်း ရခိုင်ပြည်နယ်လွှတ်တော် ကနေ အောက်တိုဘာ ၂၄ ရက်က ပြည်နယ်လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ၁၁ ဦးပါဝင်တဲ့ စုံစမ်းရေးကော်မတီကို ဖွဲ့စည်း ခဲ့တယ်” လို့ စုံစမ်းရေးကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ ဦးအောင်ဝင်းက ပြောပါတယ်။

“ပထမအချက်က အကြမ်းဖက်မှုက နေကြောက်ရွံ့ထိတ်လန့်ပြီး နေရပ်စွန့်ခွာ ထွက်ပြေးလာသူတွေကို မောင်တော၊ စစ်တွေ၊ ဘူးသီးတောင်မြို့နယ်တွေမှာ တွေ့ရတယ်။ နေရပ်ပြန်ဖို့ အခက်အခဲ ရှိနေကြတယ်။ စိုးရိမ်ကြောင့်ကြမ္မာများ နေကြတယ်။ အကြမ်းဖက်သူတွေ လက်ထဲမှာ သေနတ်တွေပါသွားတဲ့ အတွက် ကိုယ့်နေရာ၊ ကိုယ့်ဒေသကို ပြန်ဖို့ အတော်လေး စိုးရိမ်နေကြတယ်” ဟု စုံစမ်းရေးကော်မတီဥက္ကဋ္ဌက ပြောပါတယ်။

အကြမ်းဖက်မှုဖြစ်ပွားပြီးနောက် ပိုင်းအကြမ်းဖက်သူတွေကို ဖမ်းဆီးရမိ ဖို့နဲ့ ပါသွားတဲ့လက်နက်တွေ ပြန်ရဖို့ တပ်မတော်၊ မြန်မာနိုင်ငံရဲတပ်ဖွဲ့ဝင်တွေက အပူတပြင်း ဆောင်ရွက်နေပြီး ကျေးရွာ တွေမှာလည်း လုံခြုံရေးကို ယခင်က ထက် တိုးမြှင့်ချထားတယ်လို့ တာဝန်ရှိ သူတွေထံမှ သိရပါတယ်။

အောက်တိုဘာ ၂၈ ရက်က မောင်တောမြို့နယ်ရှိ ကျေးရွာများမှ ဒေသခံတွေနဲ့တွေ့ဆုံရာမှာ ရဲမှူးချုပ် သူရစန်းလွင်က “ကိုယ့်ရွာကိုကာကွယ် ဖို့ သင်တန်းတွေပေးသွားမယ်။ ဥပဒေ နဲ့အညီ၊ နိုင်ငံတကာစည်းမျဉ်းနဲ့အညီ သင်ကြားပေးသွားမယ်။ လက်နက်ကိုင်ပြီး လုပ်ချင်တိုင်းတော့ လုပ်လို့မရဘူး” လို့ ပြောပါတယ်။

ဒေသအခြေအနေကို ကျီးကန်းပြင် ဌာနချုပ်သွားရာလမ်းရှိ လောင်းလုံရွာမှ ဒေါ်အေးအေးခိုင်က “အကြမ်းဖက်မှု ကြောင့် ပြေးလည်း မပြေးဘူး။ ပြေးဖို့ အတွက် ပိုက်ဆံလည်းမရှိဘူး။ ကြောက် ကြောက်နဲ့ပဲ နေရတယ်။ အနီးအနား မှာရှိတဲ့ ဘာသာခြားရွာတွေမှာ ယောက်ျားတွေ မရှိကြဘူး။ မိန်းမနဲ့ ကလေးတွေပဲရှိကြတယ်။ ယောက်ျား တွေက သဲချောင်းဘက်သွားကြတယ်” ဟု ပြောပါတယ်။

လက်ရှိအချိန်မှာ အကြမ်းဖက်မှု ဖြစ်ပွားရာဒေသတွေက စာသင်ကျောင်း တချို့ ပြန်လည်ဖွင့်လှစ်နိုင်ခဲ့သော်လည်း စာသင်ကျောင်းအများစုက ပိတ်ထားရဆဲ ဖြစ်တယ်လို့ ဒေသခံတွေထံမှ သိရ ပါတယ်။

အကြမ်းဖက်မှု ဖြစ်ပွားစဉ်အခါက အကြမ်းဖက်သူတွေကို ဖမ်းဆီးအရေးယူ ဖို့အတွက် ရဲတပ်ဖွဲ့နဲ့ တပ်မတော်တပ်ဖွဲ့ဝင် တွေသွားရာ လမ်းတစ်လျှောက်မှာ သစ်ပင်ကြီးတွေကိုခုတ်လှဲပြီး သူတို့ နောက်လိုက်လို့မရအောင် ဆောင်ရွက် ထားခဲ့တယ်လို့ ဒေသခံတွေထံမှ သိရ ပါတယ်။



မောင်တောမြို့နယ်၌ ရဲတပ်ဖွဲ့ဝင်များ နယ်မြေလုံခြုံရေးဆောင်ရွက်နေစဉ်

“စုံစမ်းရေးကော်မတီ သွားရောက် စစ်ဆေးတဲ့အခါ ဖြစ်စဉ်ဖြစ်ပွားရာ သွားရာလမ်းတစ်လျှောက်မှာတော့ အစွဲလမ်းဘာသာဝင်တွေနေတဲ့ ကျေးရွာ တွေမှာရှိတဲ့ နေအိမ်တွေမှာ အမျိုးသမီး တွေနဲ့ ကလေးတွေပဲတွေ့ရပြီး ယောက်ျား သားတွေကို မတွေ့ရဘူးလို့ပြောပါတယ်။ နောက်ပြီး မနက်နဲ့ နေ့ခင်းပိုင်းတွေမှာ လူမရှိဘဲ ညနေစောင်းမှ ရောက်လာ တယ်” ဟု စုံစမ်းရေးကော်မတီဥက္ကဋ္ဌက ပြောပါတယ်။

ကျီးကန်းပြင်ဌာနချုပ်အနီးမှာရှိတဲ့ ဝါးပိတ်ကျေးရွာဟာ အစွဲလမ်း ဘာသာဝင်တွေနေကြပြီး တချို့ အကြမ်းဖက်မှုဖြစ်စဉ်မှာ ပါဝင်တယ်။ သူတို့ကိုယ်တိုင် ကိုယ့်ရွာကိုလည်း မီးရှို့ထားပြီး တပ်မတော်နဲ့ ရဲတပ်ဖွဲ့က မီးရှို့ထားသယောင် ဖန်တီးထားတယ်လို့ စုံစမ်းရေးကော်မတီဥက္ကဋ္ဌက ပြောပါတယ်။

မောင်တောမြို့နယ် ကျေးရွာများမှ ဒေသခံများနှင့် တွေ့ဆုံစဉ် ရဲမှူးချုပ် သူရစန်းလွင်က “တပ်မတော်ရဲတပ်ဖွဲ့ဝင် တွေဟာ တပ်ကချမှတ်ထားတဲ့ ဥပဒေ ကိုလိုက်နာရသလို အရပ်ဘက်ဥပဒေ ကိုလည်း လိုက်နာရပါတယ်။ လက်နက် ကိုင်ထားသော်လည်း လုပ်ချင်သလို လုပ်လို့ မရပါဘူး။ ဥပဒေမဲ့ ပြုမူ လုပ်ကိုင် ရင် ဥပဒေနဲ့အညီ အရေးယူပါတယ်” ဟု ပြောပါတယ်။

“အကြမ်းဖက်မှု ဖြစ်ပွားခဲ့တဲ့ဖြစ်စဉ် က ဘာကိုဖော်ပြသလဲဆိုရင် ရည်မှန်း ချက်ရှိရှိနဲ့ လုပ်ခဲ့တယ်ဆိုတာ ဖော်ပြ နေတယ်။ ရေရှည်စိမ့်ကိန်းနဲ့လုပ်ပြီး တစ်ပြိုင်နက်တည်း ဌာနချုပ်စခန်းတွေ ဝင်စီးခဲ့တယ်ဆိုတဲ့ သဘောရှိတယ်” ဟု စုံစမ်းရေးကော်မတီဥက္ကဋ္ဌက ပြောပါတယ်။

အကြမ်းဖက်သမားတွေရဲ့ နောက် ကွယ်မှာ RSO တွေနဲ့ ဆက်စပ်နေတယ်။ ပြည်ပထောက်ပံ့မှုတွေ ရှိနေတယ်။ နိုင်ငံ တကာအဖွဲ့အစည်းတွေနဲ့ ဆက်စပ်နေ တယ်။ သူတို့မှာ ရည်ရွယ်ချက်ရှိတယ်။ ရိုဟင်ဂျာဆိုတဲ့လူမျိုးတစ်မျိုးကို ဖန်တီး မယ်။ ရိုဟင်ဂျာနယ်မြေတစ်ခုဖန်တီးမယ်။ ခေတ်အဆက်ဆက်ကလည်း ကြိုးပမ်းခဲ့ တယ်။ ရိုဟင်ဂျာဆိုတဲ့ အသိုင်းအဝိုင်းကို မြန်မာနိုင်ငံက အသိအမှတ်မပြုခဲ့လို့ တိုက်ခိုက်ရေးဘက်ကို ဦးတည်လာတာ

ဖြစ်တယ်လို့ စုံစမ်းရေးကော်မတီဥက္ကဋ္ဌက ပြောပါတယ်။

“အခုဖြစ်တဲ့ပြဿနာက ဒီဒေသမှာ ရှိတဲ့ လူ့အဖွဲ့အစည်းနှစ်ခု ပြဿနာ မဟုတ်ဘူး။ နိုင်ငံတော်ရဲ့ အချုပ်အခြာ အာဏာကိုထိပါးလာတဲ့ လုပ်ရပ်ဖြစ် တယ်။ ဌာနချုပ်ကို ဝင်စီးတယ်ဆိုတာ နိုင်ငံတော်ကို ပုန်ကန်တာပဲ” ဟု စုံစမ်း ရေးကော်မတီဥက္ကဋ္ဌက ပြောပါတယ်။

ကျီးကန်းပြင် ဌာနချုပ်အနီးမှာ အိမ်ခြေ ၅၀ လောက်ရှိတဲ့ အစွဲလမ်း ဘာသာဝင်တွေနေတဲ့ ဝါးပိတ်ကျေးရွာကို လေ့လာရာမှာ နေထိုင်သူတွေမရှိတော့ဘဲ အိုးခွက်ပန်းကန်တွေနဲ့ ဓားတွေကို ယူဆောင်သွားတာဟာ အကြံအစည်ရှိနေ ပြီး ဌာနချုပ်က မီးရှို့သလိုမျိုးဖန်တီးထားပြီး ဝါဒဖြန့်နေကြောင်း စုံစမ်းရေးကော်မတီ ဥက္ကဋ္ဌက ပြောပါတယ်။

“ဒေသခံတိုင်းရင်းသားကျေးရွာ တွေ တည်မြဲဖို့ဆိုတာ လုံခြုံရေးက အဓိက ပါ။ လုံခြုံရေးမရှိရင် ဒေသခံတိုင်းရင်းသား

တွေနေထိုင်ဖို့ မတည်မြဲနိုင်ဘူး။ တချို့ တိုင်းရင်းသားရွာတွေက ဘာသာခြားတွေ နေတဲ့ ရွာတွေကြားမှာရှိနေတယ်။ တိုင်းရင်းသားတွေရှိတဲ့ ရွာတွေကို လုံခြုံ ရေးအင်အားဖြည့်တင်းပေးဖို့တော့ လို တယ်။ ကျေးရွာတွေကိုလည်း မကြာခဏ ကင်းလှည့်ပေးဖို့လိုတယ်” ဟု စုံစမ်းရေး ကော်မတီဥက္ကဋ္ဌက ပြောပါတယ်။

“အနောက်တံခါး လုံခြုံရေးက သံဆူးကြိုးကာရံနဲ့ မပြီးဘူး။ ကာထားတဲ့ သံဆူးကြိုးက ပလာယာတစ်ချောင်းရှိရင် ဖြတ်ပြီးဝင်လို့ရတဲ့ အနေအထားမှာရှိ တယ်။ အုတ်တံတိုင်းကာဖို့ လိုအပ်တယ်။ နယ်ခြားစောင့် ရဲတပ်ဖွဲ့ကိုလည်း စွမ်းရည် မြှင့်တင်ပေးဖို့လိုတယ်။ ရခိုင်ကျေးရွာတွေ ကိုလည်း လုံခြုံရေးတပ်ဖွဲ့တွေ ဖွဲ့ပေးဖို့ လိုတယ်။ လက်နက်တပ်ဆင်ပေးဖို့ လို တယ်။ တိုင်းရင်းသားကျေးရွာတွေ ရေရှည်တည်မြဲဖို့အတွက် စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေးလုပ်ငန်းတွေ လုပ်နိုင်ဖို့ အစိုးရ

က ဖန်တီးပေးဖို့လိုပါတယ်” လို့ စုံစမ်း ရေးကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ ဦးအောင်ဝင်းက ပြောပါတယ်။

စုံစမ်းရေး ကော်မတီအနေနဲ့ လေ့လာတွေ့ရှိချက်တွေကို နှစ်ပတ် အတွင်း အစီရင်ခံစာပြုစုပြီး ပြည်နယ် လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌ ပြည်နယ်အစိုးရနှင့် ပြည်ထောင်စုအဆင့်ထိ တင်ပြသွား မည်ဖြစ်ပြီး စုံစမ်းရေးကော်မတီ၏ လုပ်ငန်းတာဝန်များသည် ဒီဇင်ဘာ ၃၀ ရက်တွင် ပြီးစီးသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း စုံစမ်းရေးကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ ဦးအောင်ဝင်း က ပြောပါတယ်။

အကြမ်းဖက်မှုဖြစ်ပွားလို့ ဒေသခံ တွေ စိုးရိမ်မှုကြောင့် နေရပ်စွန့်ခွာ ထွက်ပြေးသွားပေးမယ့် ရခိုင်တိုင်းရင်းသား တွေ၊ ဟိန္ဒူဘာသာဝင်တွေ၊ အစွဲလမ်း ဘာသာဝင်တွေနေတဲ့ မောင်တောခရိုင် အတွင်းမှာရှိတဲ့ ကြိမ်ချောင်းကျေးရွာမှာ ဘာပြဿနာမှမရှိဘဲ သူတို့ ကျေးရွာက အေးအေးချမ်းချမ်းရှိနေတယ်လို့ ကျေးရွာ သားတွေထံက သိရပါတယ်။

“၂၀၁၂ ခုနှစ်တုန်းကလည်း တခြား နေရာတွေမှာသာ ပြဿနာတွေဖြစ်တာ။ ဒီရွာမှာက ဘာပြဿနာမှ မဖြစ်ခဲ့ဘူး။ အခုလည်း အေးအေးချမ်းချမ်းပါပဲ။ အကြမ်းဖက်လုပ်ရပ်တွေကို မကြိုက်ဘူး။ အေးအေးဆေးဆေးပဲ လုပ်ကိုင် စားသောက်ချင်ပါတယ်” လို့ ကြိမ်ချောင်း ကျေးရွာမှ အစွဲလမ်းဘာသာဝင် ရော်ဘီ အာလောင်က ပြောပါတယ်။

ထို့အတူ မောင်တောမြို့ချေးကြီးတွင် အထည်ဆိုင်ဖွင့်လှစ်နေသည့် ဦးစုတင်က “ပြဿနာတွေဖြစ်တော့ အရောင်းအဝယ် လည်း မကောင်းတော့ဘူး။ နယ်မြေ အေးချမ်းတုန်းကတော့ တော်တော် ရောင်းရတယ်။ အဝေးကျေးရွာတွေက လာဝယ်ကြတယ်။ နယ်မြေမအေးချမ်း တော့ မလာကြတော့ဘူး။ ပြဿနာတွေ

မဖြစ်စေချင်ဘူး” လို့ ပြောပါတယ်။

နယ်စပ်ရေးရာ ဝန်ကြီးဌာနက တစ်ဖက်နိုင်ငံနဲ့ နီးစပ်နေတဲ့ မောင်တော ဒေသမှာ တိုင်းရင်းသားလူမျိုးတွေ အခြေချနေထိုင်နိုင်ဖို့နဲ့ နယ်စပ်ဒေသ တွေကိုကာရံထားနိုင်အောင် နုတလ ကျေးရွာပေါင်း ၃၆ ရွာကို မောင်တောနဲ့ ဘူးသီးတောင်ဒေသတွေမှာ တည်ထောင် ပေးခဲ့သော်လည်း အလုပ်အကိုင်ရှားပါးမှု ကြောင့် နေထိုင်သူဦးရေ နည်းပါးလာ တယ်လို့ အရပ်ဘက်အဖွဲ့အစည်းတွေထံ က သိရပါတယ်။

“နယ်စပ်ဒေသတွေမှာ ရှိတဲ့ တိုင်းရင်းသားကျေးရွာတွေ ရေရှည် တည်တံ့ဖို့အလုပ်အကိုင်တွေ ဖန်တီးပေး ဖို့လိုပါတယ်။ တစ်ဖက်ကလည်း တိုင်းရင်း သား လုပ်ငန်းရှင်တွေအနေနဲ့ ဒီဒေသ တွေမှာ လာရောက်ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုတွေ လုပ်စေချင်တယ်။ ဒါမှ ဒီဒေသမှာရှိတဲ့ တိုင်းရင်းသားကျေးရွာတွေ တည်မြဲမှာ ပါ” ဟု လူမှုကူညီရေးလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်နေသည့် စစ်တွေဒေသခံ ဦးသန်းရွှေက ပြောပါတယ်။

လက်ရှိအချိန်မှာတော့ အကြမ်းဖက် မှုဖြစ်ပွားရာ မောင်တောနဲ့ရသေ့တောင် ဒေသတွေမှာ နယ်မြေအေးချမ်းလာပြီ ဖြစ်လို့ နေရပ်စွန့်ခွာသူတွေဟာ မိမိတို့ရဲ့ နေရပ်ကို ပြန်လည်သွားရောက်နေပြီ ဖြစ်လို့၊ ဒုက္ခသည်စခန်းတွေမှာရှိတဲ့ လူဦးရေဟာ တဖြည်းဖြည်း နည်းပါးလာပြီ ဖြစ်တယ်လို့ ပြည်နယ်အစိုးရတာဝန်ရှိသူ တွေထံက သိရပါတယ်။

မောင်တောခရိုင်အတွင်းရှိ ဖားဝပ် ချောင်းကျေးရွာသား အသက် ၆၅ နှစ် အရွယ် ဦးမောင်မြစိန်က “စိုက်ပျိုးစရာ မြေလည်းမရှိဘူး။ စိုးရိမ်ကြောက်ရွံ့ရပေ မယ့် စားဖို့အတွက် မနက်ဖြန် ဖားရွာ၊ ကဏန်းရွာ ထွက်ရဦးမယ်” လို့ ပြောပါတယ်။



မောင်တောမြို့နယ်၌ နယ်မြေပြန်လည်တည်ငြိမ်အေးချမ်းလာပြီဖြစ်၍ ထင်းခွေပြီးပြန်လာသော ဒေသခံများကို တွေ့ရစဉ်

ခရီးသည်အမျိုးသမီးထံမှ ရွှေဆွဲကြိုးလုယက်ယူဆောင်သွားသူ အငှားယာဉ်မောင်းအား အချိန်တိုအတွင်း ဖမ်းဆီးရမိ

ရန်ကုန် အောက်တိုဘာ ၃၀

ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး ဒဂုံမြို့သစ်(အရှေ့)မြို့နယ်နေ အသက် (၃၀ နှစ်) ရှိ အမျိုးသမီး သည် နာရေးကူညီမှုအသင်းသို့သွားရန် အောက်တိုဘာ ၂၇ နံနက် ၁၁ နာရီခန့်က ဒဂုံမြို့သစ်(မြောက်ပိုင်း) မြို့နယ် ၄၆ လမ်းဆုံတွင် အငှားယာဉ်အား ငှားရမ်းစီးနင်း လာခဲ့ကြောင်း၊ ၄၅ ရပ်ကွက် ဝိုင်းလမ်းပထူးလမ်းမပေါ်ရှိ ဆီဆိုင်၌ ဆီဝင်ဖြည့်ပြီး ဆက်လက်မောင်းနှင်လာစဉ် အထက(၄)ကျောင်းရှေ့အရောက် ယာဉ်ကို ရပ်တန့်

ခဲ့ကြောင်း၊ ယာဉ်မောင်းက နောက်ခန်းသို့ရောက်လာပြီး အဆိုပါအမျိုးသမီး၏ အလေး ချိန် ငါးမူးသားခန့်ရှိ ရွှေဆွဲကြိုးအား လုယူပြီး ယာဉ်ကိုမောင်းနှင်ထွက်ပြေးသွား ကြောင်း တိုင်တန်းချက်အရ ဒဂုံမြို့သစ်(မြောက်ပိုင်း) မြို့နယ်ရဲစခန်းက အမှုဖွင့် အရေးယူ ဆောင်ရွက်ခဲ့သည်။ ပြစ်မှုကျူးလွန်သူအား ဖမ်းဆီးရမိရေးအတွက် အရေပိုင်းခရိုင် ရဲတပ်ဖွဲ့မှူးရုံးမှ တပ်ဖွဲ့ဝင်များနှင့်ဒဂုံမြို့သစ်(မြောက်ပိုင်း) မြို့နယ်ရဲစခန်းမှ တပ်ဖွဲ့ဝင်များက စုံစမ်း ဖော်ထုတ်ခဲ့ရာ ပြစ်မှုကျူးလွန်သူ မောင်းနှင်သည့်ယာဉ်မှာ AA/-----

TOYOTA CALDINA ယာဉ်ဖြစ်ကြောင်းသိရှိခဲ့ပြီး ပြစ်မှုကျူးလွန်သူ ယာဉ်မောင်း ဆံရှည်(ခ)ကိုကိုမောင် (၃၅ နှစ်) မြောက်ဥက္ကလာပမြို့နယ်နေသူအား အောက်တိုဘာ ၂၈ ရက် ညနေ ၄ နာရီခွဲတွင် ရွှေပေါက်မြို့သစ် ဝိုင်းလမ်းမ ရေခဲစက်မှတ်တိုင်ကားဂိတ်၌ ယာဉ်နှင့်အတူ အချိန်တိုအတွင်း ဖမ်းဆီးရမိသည်။ စစ်ဆေးချက်အရ ၎င်းမှာ အဆိုပါအမှုအား ကျူးလွန်ခဲ့ခြင်းဖြစ်ကြောင်း ပေါ်ပေါက် ခဲ့ပြီး သက်သေခံရွှေဆွဲကြိုးအား ပေါင်နှံထားသည့်အပေါင်ဆိုင်မှ ပြန်လည်သိမ်းဆည်း ကာ ၎င်းအား ဆက်လက်အရေးယူဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။ (သတင်းစဉ်)

တက္ကသိုလ်ဘောလုံးသမားဟောင်းများအသင်း(ရန်ကုန်)၏ သက်ကြီးပူဇော်ပွဲနှင့် ညီလာခံကျင်းပ



ရန်ကုန် အောက်တိုဘာ ၃၀
အသင်းသားများပါဝင်သည့် တက္ကသိုလ်ဘောလုံးသမားဟောင်းများအသင်း(ရန်ကုန်)၏ ပထမအကြိမ် အသင်းညီလာခံကို များစွာထုတ်ပေးခဲ့သော ရန်ကုန်တက္ကသိုလ်များ ဘောလုံးအောက်တိုဘာ ၃၀ ရက် နံနက် ၁၁ နာရီက ရန်ကုန်တက္ကသိုလ်

အပန်းဖြေရိပ်သာ(RC)ခန်းမ၌ စည်ကားသိုက်မြိုက်စွာ ကျင်းပခဲ့သည်။
အခမ်းအနားကို တက္ကသိုလ်ဘောလုံးသမားဟောင်းများအသင်း (ရန်ကုန်) ပထမအကြိမ် သက်ကြီးပူဇော်ပွဲနှင့် ပူးတွဲကျင်းပခြင်းဖြစ်ပြီး ပထမအကြိမ် အသင်းညီလာခံ သဘာပတိအဖွဲ့အား ရွေးချယ်တင်မြှောက်ခဲ့သည်။ သဘာပတိအဖွဲ့ဝင် ဦးငွေကိုင်းက တက္ကသိုလ်အားကစားပွဲများ ဖြစ်ပေါ်လာပုံ၊ ကျောင်းများတွင် ကာယပညာနှင့် အားကစားပွဲများ ဖြစ်ပေါ်လာပုံ၊ နိုင်ငံ့ဂုဏ်နှင့် အဓိကတက္ကသိုလ်တို့၏ဂုဏ်ကို ဆောင်ခဲ့သော အားကစားသမားများနှင့် ရန်ကုန်တက္ကသိုလ်၏ မြန်မာ့ဂုဏ်ဆောင်ကြယ်ပွင့်များဖြစ်ခဲ့သော ဘောလုံးအားကစားသမားများ၏ အတိတ်သမိုင်းပုံရိပ်တို့ကို လက်ရှိပုံရိပ်တို့ဖြင့် နှိုင်းယှဉ်ပြောကြားကာ တက္ကသိုလ်ကျောင်းသား ဘောလုံးကစားသမားများအား လက်ဆင့်ကမ်းအမွေကို ထိန်းသိမ်းရန်နှင့် ကျင့်ဝတ်၊ စည်းကမ်း၊ ယဉ်ကျေးသိမ်မွေ့စွာဖြင့် အားကစားသမားကောင်းများ ဆက်လက်ပေါ်ထွန်းလာစေရန်အတွက် ဝိုင်းဝန်းကြိုးပမ်းလက်တွဲဆောင်ရွက်ကြရန် တိုက်တွန်းပြောကြားသည်။

တက္ကသိုလ်ဘောလုံးသမားဟောင်းများ အသင်းညီလာခံ၌ တက်ရောက်သော တစ်ချိန်က မြန်မာ့လက်ရွေးစင်ဟောင်းတစ်ဦးဖြစ်သည့် အသက်(၇၄ နှစ်)ရှိဦးအောင်ခင်က “ကျွန်တော်တို့ ၁၉၆၆ ခုနှစ် အာရှအားကစားပြိုင်ပွဲမှာ မြန်မာ့ဘောလုံးက ပထမရခဲ့တယ်။ အဲဒီနိုင်ငံပွဲက တစ်လုံးတည်းသောရိုးနဲ့ အီရန်ကို နိုင်ခဲ့တာပါ။ ကျွန်တော်တို့သွင်းလိုက်တာနဲ့ မြန်မာပရိသတ်တွေဟာ အီရန်ပရိသတ်တွေရဲ့မူကားကခုန်ပြနေတာကို အခုထိ မျက်လုံးထဲက မထွက်ဘူး။ ပြီးတော့ ကစားသမားတွေအားလုံး တစ်ဦးနဲ့တစ်ဦး ပွေဖက်ကြတဲ့ခံစားမှုဟာ ဒီနေ့ သူတို့တစ်တွေကို ဒီအချိန်မှာ ပြန်တွေ့ရတော့ ဟိုတစ်ချိန်က အောင်ပွဲဟာ မနေ့တစ်နေ့ကလို့ပဲ ပြန်ခံစားပြီး ပီတိဖြစ်ရပါတယ်။ နိုင်ငံအတွက်၊ အဓိကတက္ကသိုလ်အတွက် သမိုင်းရေးတိုးနိုင်ခဲ့ပါတယ်။ အဲဒီအတွက် ဂုဏ်လည်းယူတယ်”ဟု ရွှင်လန်းအားမာန်ပါသည့် စကားသံဖြင့် ပြောကြားသည်။
ဆက်လက်၍ တက္ကသိုလ်ဘောလုံးသမားဟောင်းများအသင်း(ရန်ကုန်) အလုပ်အမှုဆောင် ရွေးချယ်တင်မြှောက်ခြင်းကို ဦးသန်းတိုးအောင်က ဖတ်ကြား၍ သဘာပတိက တက်ရောက်လာသူများထံ အတည်ပြုချက်ရယူရာ အသင်းဥက္ကဋ္ဌအဖြစ် ဦးဘန်ဦးတင်အောင်ကို ရွေးချယ်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။
သတင်း-သန်းထိုက်၊ ထင်ပေါင်း၊ ဓာတ်ပုံ-မျိုးမင်းသိန်း

တက္ကသိုလ်ဘောလုံးသမားဟောင်းကြီးများ၏ လက်ရှိ မြန်မာ့ဘောလုံးလောကအပေါ်အမြင်

ရန်ကုန် အောက်တိုဘာ ၃၀
တက္ကသိုလ်ဘောလုံးသမားဟောင်းများအသင်း(ရန်ကုန်)က ကြီးမှူးကျင်းပသည့် ပထမအကြိမ် သက်ကြီးပူဇော်ပွဲနှင့် အသင်းညီလာခံအခမ်းအနားကို ဗဟိုကော်မရှင်ရန်ကုန်တက္ကသိုလ် အပန်းဖြေရိပ်သာ(RC)၌ ကျင်းပရာ အခမ်းအနားသို့ တက်ရောက်လာသည့် တက္ကသိုလ်ဘောလုံးသမားဟောင်းကြီးများ၏ လက်ရှိ မြန်မာ့ဘောလုံးလောကအပေါ် အမြင်အသီးသီးကို စုစည်း၍ ဖော်ပြလိုက်ရပါသည်။

ပြည်ထောင်စုစာရင်းစစ်ချုပ် ဦးမော်သန်း

မြန်မာဘောလုံးလောကက ပြီးခဲ့တဲ့ ၁၉ နှစ်ကစပြီးတော့ စိတ်ဓာတ်အားဖြင့် အလွန်တက်လာပြီ။ အခုဟာက မြန်မာနေ့ရှင်နယ်လိဂ်ဆိုပြီးတော့ ပွဲတွေလည်း ကျင်းပတယ်။ အဲဒီမှာ ပြည်ပက ထူးချွန်တဲ့ပုဂ္ဂိုလ်တွေလည်း ပါလာတယ်။ ပြည်ပပွဲတွေလည်း ကြည့်ခွင့် ရလာတယ်။ အဲဒီလို ကြည့်ခွင့်ရလာတော့ ကျွန်တော်တို့က ပြန်ပြီးတော့ နိုးထတော့မယ်။ နိုးထတော့မယ်လို့ ကျွန်တော်ယုံကြည်တယ်။ ဘောလုံးလောက အောင်မြင်ဖို့က အာရှချန်ပီယံအဖြစ် ရွှေထီးဆောင်းခဲ့တယ်။ ရွှေထီးဆောင်းခဲ့ပြီးတဲ့နောက်ပိုင်းမှာ လုပ်ရပ်တွေ မှားတာတွေ အများကြီးရှိခဲ့တယ်။ အဲဒီမှာတာတွေကို သင်ခန်းစာယူပြီးတော့ အဲဒီအမှားတွေကို ပြန်ပြီးထပ်မံမှားဖို့ပါ။ ဥပမာအားဖြင့် ရန်ကုန်မြို့ အောင်ဆန်းအားကစားကွင်းကြီးမှာ ဘောလုံးကန်တယ်။ တိုင်းနဲ့ ပြည်နယ် လက်ရွေးစင်တွေက ရန်ကုန်မြို့ အောင်ဆန်းကွင်း လာရတယ်ဆိုရင် အင်္ဂလန်က ဝင်ဘလေကွင်းကြီး သွားရတဲ့ အတိုင်းပဲ။ အင်္ဂလန်မှ သူတို့ ဂုဏ်ယူတယ်။ ဂုဏ်ယူပြီးတော့ ရှိသမျှအားကို အကုန်ထုတ်တယ်။ အစိုးရအသီးသီးလက်ထက်မှာ ငြိမ်းချမ်းရေးကို ရှေ့တန်းတင်ပြီးတော့ ပွဲတွေကို နယ်တွေမှာ ကျင်းပလိုက်တယ်။ နယ်တွေမှာ ကျင်းပလိုက်တော့ တစ်နည်းအားဖြင့် ပရိသတ်ရဲ့အား ပျောက်သွားတာပေါ့။ ရေကြည်တို့၊ မုံရွာတို့ သွားလုပ်တယ်။ နောက်ပြီး စနစ်က အကုန်လုံးပတ်လည် ရိုက်နေတယ်။ အခုဆိုရင် ကလေးတွေရယ်၊ အားကစား ကစားတဲ့သူရယ် သိပ်ပြီး နည်းသွားတယ်။ အဲဒီပတ်ဝန်းကျင်ကြီးကို ပြောင်းလဲပစ်ဖို့လိုတယ်။ တစ်ဦးချင်း တစ်ယောက်ချင်းအဆင့်မှာ နိုင်ချင်တဲ့ ဆန္ဒ၊ နိုင်ချင်တဲ့စိတ်၊ လုံ့လစိတ်ဓာတ်မို့နဲ့ ပညာပါ။ အဲလိုလုပ်ဖို့ လိုပါတယ်။



ဦးမော်သန်း

ဦးစိုးမြင့် (တက္ကသိုလ်ဘောလုံးအသင်း ခေါင်းဆောင်၊ ၁၉၆၅)
မြန်မာဘောလုံးလောက အောင်မြင်ဖို့ဆိုရင် အများကြီးလုပ်ရမယ်။ အချိန်ပေးရမယ်။ ကျောင်းတွေကအစ ပြန်လုပ်ရမယ်။ ကလေးတန်းတွေကအစ ပြန်လုပ်ရမယ်။ ကလေးတွေကို များများကစားခိုင်းရမယ်။ သူများတွေက လုပ်နေပြီ။ ထိုင်းတို့၊ ဗီယက်နမ်တို့ တက်လာပြီ။ တစ်ချိန်က ကိုယ်တို့အောက်ကပဲ။ ဘာမှပူစရာမလိုဘူး။ အခု သူတို့က ကိုယ်တို့အထက်က၊ သူတို့ကို သရေကျအောင် မနည်းကစားနေရတယ်။ ကျောင်းတွေက ပြန်စရမယ်။ ဘောလုံးက အပေါ်က ဖြတ်လုပ်လို့မရဘူး။ အဲဒါ အရေးကြီးတယ်။ အခု မြန်မာနေ့ရှင်နယ်လိဂ်လို့ ပြောင်းလဲလိုက်လို့ ဒီလောက်လိုက်မိတာ၊ မပြောင်းလဲဘူးဆိုရင် အရင်ကအတိုင်း ဝန်ကြီးဌာနလောက်နဲ့ သွားနေရင် ဒီထက်ဆိုးသွားမယ်။ သူများနိုင်ငံတွေက သိပ်တိုးတက်နေတာ၊ အများကြီး တိုးတက်ကျွန်တော်တို့က လက်တွေ့စမ်းခဲ့လို့ လက်တွေ့သိမြင်နေလို့ ပြောရတာ။



ဦးစိုးမြင့်

အခြေအနေကိုပြောရရင် အမျိုးသားလက်ရွေးစင်အသင်းနဲ့ ပြောရမှာပါ။ တိုးတက်တယ် မတိုးတက်ဘူးဆိုတာ ဆူဇူကီးလေးမှာ သက်သေပြပါမယ်။ လောလောဆယ် အရင်ကထက်တော့ နည်းနည်းပိုတက်လာတယ်။ ဥပမာပုခရီးတွေ ဘာတွေသွားထားတဲ့အခါကျတော့ အရင်ထက်စာရင် အများကြီး တိုးတက်လာတယ်။ ဘယ်လောက်တိုးတက်လဲဆိုတာ ပြောရုံနဲ့မပြီးဘူး။ လက်တွေ့အနေနဲ့ နိုဝင်ဘာ ၁၉၊ ၂၀ မှာ ကျင်းပမယ့် ဆူဇူကီးအိမ်ရှင်မှာ ကျွန်တော်တို့အသင်း ဘယ်လောက်တိုးတက်လာလဲဆိုတာ ပြည်သူတွေ တွေ့ရမှာပါ။ အဲဒီအတွက် ကျွန်တော်တို့ အကောင်းဆုံး ပြင်ဆင်နေတယ်။ ကြိုးစားနေတယ်။ မြန်မာ့လက်ရွေးစင် ဘောလုံးအသင်း အောင်မြင်ဖို့ သက်ဆိုင်ရာ ပြည်နယ်၊ တိုင်းဒေသကြီးအသီးသီးမှာ ဘောလုံးအားကစားသမားကောင်းတွေအများကြီး ပေါ်ထွက်လာအောင် အကယ်အမီတွေ လည်း လုပ်ရမယ်။ ကျောင်းတွေမှာလည်း ဘောလုံးကစားရမယ်။ ကျောင်းတွေလိုက်မိနေတာ၊ အများကြီး တိုးတက်ကျွန်တော်တို့က လက်တွေ့စမ်းခဲ့လို့ လက်တွေ့သိမြင်နေလို့ ပြောရတာ။



ဦးသန်းတိုးအောင်

တစ်မတော်(ကြည်း)တွေက ဦးဆောင်ခဲ့တာကို။ တစ်နိုင်ငံလုံးအတိုင်းအတာနဲ့ ဘောလုံးအားကစားကို ကစားမှ နောက် ငါးနှစ်၊ ၁၀နှစ်မှာ ဒီထက်ကောင်းတဲ့ ကစားသမားကောင်းတွေ ထွက်လာမှာပါ။ နောက် ကျွန်တော်တို့ရဲ့ လိဂ်ပါ။ မြန်မာနေ့ရှင်နယ်လိဂ်ကြီးဟာ ဒီထက်ပိုပြီးတော့မှ တောင်တင်းပြီး ကောင်းမွန်လာဖို့ လိုတယ်။ ဒီထက်ပိုပြီး ပရိသတ်များလာဖို့ လိုတယ်။ ဒါဆို ဘောလုံးလောက တိုးတက်ဖို့အတွက် အဲဒါတွေက အထောက်အကူပြုပါလိမ့်မယ်။



ဦးတိတ်လှိုင်

ဘောလုံးသမားတွေဖြစ်မယ် မထူးချွန်ဘူး။ ကျယ်ကျယ်ပြန့်ပြန့်လုပ်ပြီး ပင်ကိုအရည်အချင်းရှိတဲ့ ဘောလုံးသမားတွေ ဆွဲထုတ်လိုက်မယ်ဆိုရင် ကျွန်တော်တို့တိုင်းပြည်အတွက် အားကစားသမားတွေ ပေါ်ထွန်းလာမှာပါ။ တိုင်းဒေသကြီးနဲ့ ပြည်နယ် ကျောင်းသား ခိုင်းတွေက အဓိကပါ။ ဟိုတုန်းက တက္ကသိုလ်လက်ရွေးစင် ဘာလို့ကောင်းလဲ၊ ဒီတိုင်းဒေသကြီးနဲ့ ပြည်နယ်မှာ ကစားတဲ့ ဘောလုံးသမားတွေက ဆယ်တန်းအောင်ပြီးရင် တက္ကသိုလ်ရောက်လာတယ်။ ဒီဘောလုံးသမားတွေကို ပြန်စုစည်းလိုက်တဲ့အခါ ကျတော့ ဒီဘောလုံးသမားတွေက တက္ကသိုလ်မှာလာပြီး စုနေတာ။ အဲဒီအချိန်မှာ တက္ကသိုလ် ဘောလုံးအသင်းလည်း ကောင်းလာတယ်။ အခုကတော့ ဘယ်မှာသွားစုမလဲ၊ တက္ကသိုလ်လာတဲ့ သူတွေထဲက ကစားတဲ့သူက အနည်းအကျဉ်းပဲရှိတယ်။ လူက နည်းတော့ ရွေးရတာလည်း ခက်တယ်။



ဦးစောဦး

တစ်ချိန်ချိန်မှာတော့ မြန်မာ့ဘောလုံးလောက တိုးတက်လာမယ်လို့ ထင်ပါတယ်။ ဒီထက်တိုးတက်လာဖို့က နိုင်ငံတော်က စီးပွားရေးရာ တိုင်းပြည်ချမ်းသာတာပါ အများကြီးလိုအပ်ပါတယ်။ နောက်တစ်ခါ ပိုပိုမယ့် စိတ်ဝင်စားမယ့် ပုဂ္ဂိုလ်ကြီးတွေလည်း အများကြီးလိုပါတယ်။ အခုဟာ ဝိုင်းပြီးတော့ တက်ညီလက်ညီ လုပ်နေတယ်လို့ ကျွန်တော်ထင်တယ်။ နောင်တစ်ချိန်မှာတော့ မြန်မာ့ဘောလုံးလောက တိုးတက်လာမယ်လို့ ကျွန်တော်မြင်ပါတယ်။ ပုံပိုးမှုအပိုင်းမှာ ကျွန်တော်စိတ်အထင်တော့ မလိုအပ်တော့ဘူးလို့ ထင်တယ်။ ဒီအခြေအနေက အများကြီး ကောင်းနေတဲ့အချိန်ပါ။ ကောင်းနေတဲ့ အချိန်မှာ အားကစားသမားတွေက စိတ်ဓာတ်ပဲလိုတယ်။ စိတ်ဓာတ်နဲ့ အများအတွက် လုပ်ပေးမယ်ဆိုတဲ့ စိတ်ဆန္ဒလေးပထမ၊ အားကစားလောကထဲ ဝင်တာနဲ့ ငါ့အတွက် ကစားမယ့်အစား ငါ့နိုင်ငံအတွက် ငါ့အသင်းအတွက် ငါ့ကစားသမားတွေအတွက် ကစားမယ်ဆိုတဲ့ အားကစားစိတ်ဓာတ်လေး ပါလာမယ်ဆိုရင် ကျွန်တော်စိတ်ထင် ဘောလုံးလောက တိုးတက်လာမယ်လို့ ထင်ပါတယ်။

သတင်းနှင့် ဓာတ်ပုံ- မျိုးမင်းသိန်း ထင်ပေါင်း

မိုးရွာသွန်းမှုကြောင့် မလိုင်မြို့နယ်အတွင်းရှိ မြင်းတွင်းကန် ကျိုးပေါက်

မလိုင် အောက်တိုဘာ ၃၀
မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး မလိုင်မြို့နယ်
၌ အောက်တိုဘာ ၂၉ ရက် ည ၁၀ နာရီ
ခန့်ကစတင်၍ မိုးအဆက်မပြတ်ရွာသွန်း
ခဲ့သဖြင့် မြင်းတွင်းကျေးရွာအုပ်စု ကွင်း
အမှတ်(၁၁)ရှိ မြင်းတွင်းကန် ကန်ပေါင်
ကျိုးပေါက်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

တစ်ရွာလုံး အသုံးပြုနေတာပါ။ ရေတွင်း
ကန်အစုံတွင်းတည်းရှိတာပါ။ ကျွဲ၊ နွား
တိရစ္ဆာန် သောက်ရေအတွက်လည်း
ဒီကန်ကိုပဲ အားကိုးနေရတာပါ။ ကန်
ရေရှိမှ ရေပေါများကာ ကန်ရေမကုန်
အောင် ဝိုင်းပြီးပိတ်ဆို့နေတာပါ။ ဒါ့အပြင်
သောက်သုံးရေသာမက ကန်ရေပြည့်

လျှင် တစ်ပိုင်တစ်နိုင် ရေတင်စက်နဲ့
ရေသွယ် စိုက်ပျိုးလိုရတဲ့အတွက်လည်း
ကျွန်တော်တို့ကျေးရွာအတွက် အားထား
ရတဲ့ ကန်ဖြစ်ပါတယ်” ဟု ဒေသခံ ဦးလှ
သောင်းက ပြောသည်။
အဆိုပါနေ့က ကန်ပေါင်ကျိုး
ပေါက်ရာ နေရာသို့ မြို့နယ်အုပ်ချုပ်ရေးမှူး၊

ဦးဇွဲဒိုး၊ မြို့နယ်ဆည်မြောင်းဦးစီးဌာန၊
ရဲတပ်ဖွဲ့၊ မီးသတ်တပ်ဖွဲ့ဝင်များနှင့်
ဌာနဆိုင်ရာတာဝန်ရှိသူများ သွားရောက်
ကြည့်ရှု၍ လိုအပ်သည်များကို ကူညီ
ဆောင်ရွက်ပေးခဲ့ပြီး ဒေသခံများနှင့်အတူ
သဲအိတ်များ ကူညီချပေးခဲ့ကြောင်း
သိရသည်။ **အောင်ဌေး(မလိုင်)**



မိုးရွာသွန်းမှုကြောင့် မြင်းတွင်းကန်
ကန်ပေါင် အလျား ပေ ၈၀၊ အမြင့် ၁၂
ပေ၊ ထိပ်ပြင်အကျယ် ၁၄ ပေ ခန့် ကျိုး
ပေါက်ခဲ့ပြီး ရေများလျှံထွက်လျက်ရှိ
သည်။ ကန်ပေါင်ကျိုးပေါက်မှုကြောင့်
လူနှင့် တိရစ္ဆာန်များ ထိခိုက်သေဆုံးမှု
မရှိကြောင်းနှင့် စိုက်ခင်းများ ပျက်စီးဆုံးရှုံး
မှုမရှိကြောင်း သိရသည်။ အဆိုပါကန်မှာ
အလျား ပေ ၁၀၈၀၊ အမြင့် ၁၂ ပေ၊
ထိပ်ပြင်အကျယ် ၁၄ ပေရှိပြီး ကျေးလက်
ရန်ပုံငွေဖြင့် တူးဖော်ပေးထားသော
သောက်သုံးရေကန်ဖြစ်သည်။
“ကျွန်တော်တို့ရွာမှာ အိမ်ခြေ ၁၆၀၊
လူဦးရေ ၈၀၀ ခန့်ရှိပြီး ဒီကန်အောက်
ဘက်ရှိ ရေတွင်းက သောက်ရေအဖြစ်

ထိုင်းနိုင်ငံ နိုပိဒုကွသည့်စခန်းမှ မွန်ပြည်နယ်သားတစ်ဦး မိဘထံပြန်လည်ပို့ဆောင်

မော်လမြိုင် အောက်တိုဘာ ၃၀
ထိုင်းနိုင်ငံ နိုပိဒုကွသည့်စခန်းမှ ကရင်ပြည်နယ် မြဝတီမြို့ ကြိုဆိုလက်ခံရေးစခန်းသို့
လာရောက်ပို့ဆောင်သော မြန်မာနိုင်ငံသား ၆၅ ဦးအနက် မွန်ပြည်နယ် သံဖြူဇရပ်
မြို့နယ် ဝသုန်ချောင်းကျေးရွာမှ ဒုက္ခသည် ကိုကျော်ထူး (၄၀ နှစ်)ကို ပြည်နယ်
အစိုးရ၏ အစီအစဉ်ဖြင့် ကယ်ဆယ်ရေးနှင့် ပြန်လည်နေရာချထားရေးဦးစီးဌာန
ဦးစီးမှူး ဦးသောင်းရွှေ ဦးဆောင်သောအဖွဲ့က အောက်တိုဘာ ၂၆ ရက်ညနေ ၃
နာရီက လက်ခံခေါ်ဆောင်ခဲ့ပြီး အောက်တိုဘာ ၂၇ ရက် ညနေ ၅ နာရီတွင် ဝသုန်
ချောင်းကျေးရွာရှိ ၎င်း၏မိသားစုထံ ပြန်လည်ပို့ဆောင်ပေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။
ယင်းနောက် ကိုကျော်ထူးအား ဦးစီးဌာနက ကယ်ဆယ်ရေးပစ္စည်းများနှင့်
ငွေကျပ် သုံးသိန်းနှင့် မြန်မာနိုင်ငံကြက်ခြေနီအသင်းက ငွေကျပ်တစ်သိန်းထောက်ပံ့ပေး
ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။
တင်ထွဋ်(မော်လမြိုင်)

သုံးခွမြို့နယ်၌ ကျေးရွာချင်းဆက်တံတား ဆောက်လုပ်ရန် ကွင်းဆင်းတိုင်းတာဆောင်ရွက်

သုံးခွ အောက်တိုဘာ ၃၀
ရန်ကင်းတိုင်းဒေသကြီး သုံးခွမြို့နယ်ရှိကျေးရွာများ၌ ဒေသခံပြည်သူများ ကုန်စည်
ကူးသန်းရောင်းဝယ်ရေး၊ စီးပွားရေး၊ ပညာရေး၊ ကျန်းမာရေး၊ လူမှုရေးကိစ္စများတွင်
ပိုမိုအဆင်ပြေစေရေးအတွက် ထုံးကျေးကျေးရွာတာနှင့် သရောဘုတ်ကျေးရွာတို့သို့
ဆက်သွယ်ထားသော မြေသားတာလမ်းပေါ်၌ တံတားတည်ဆောက်မည်ဖြစ်ရာ
အဆိုပါ ကျေးလက်တံတားတည်ဆောက်ရန် မြေအနေအထားကို မြို့နယ်စီမံခန့်ခွဲရေး
ကော်မတီနှင့် မြို့နယ်ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာနတို့က အောက်တို
ဘာ ၂၉ ရက်က ကွင်းဆင်းစစ်ဆေး တိုင်းတာမှုများပြုလုပ်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။
ကိုကျော် (သုံးခွ)



မိုးသည်းထန်မှုကြောင့် သာစည်မြို့ပေါ် အနိမ့်ပိုင်းရပ်ကွက်အချို့ ရေများဝင်ရောက် ကျေးရွာများ၌စိုက်ပျိုးထားသည့် မိုးထောင်ငရုတ်ခင်းများ ရေဝင်ပျက်စီး

သာစည် အောက်တိုဘာ ၃၀
သာစည်မြို့နယ်၌ အောက်တိုဘာ ၂၉
ရက် ညနေ ၃ နာရီ ၁၅ မိနစ်ခန့်မှ စတင်

ပြီး ညနေ ၄ နာရီအထိ ရွာသွန်းခဲ့သော
မိုးကြောင့် မြို့ပေါ်အနိမ့်ပိုင်းရပ်ကွက်
များဖြစ်သည့် အမှတ်(၆) အရှေ့ပိုင်း

ရပ်ကွက်၊ အမှတ်(၇) ရပ်ကွက်၊ အမှတ်
(၁)ရပ်ကွက် အရှေ့တောင်ဘက်ပိုင်း၊
အမှတ်(၂) ရပ်ကွက်တို့ရှိ လူနေအိမ်

ခြံဝင်းများထဲသို့ ရေများဝင်ရောက်ခဲ့
သည်။ **(ဝဲပုံ)**

မိုးသည်းထန်မှုကြောင့် မြို့နယ်
အတွင်းရှိ အုတ်ကုန်း၊ ထနောင်းကုန်း၊
ထနောင်းကန်၊ ကြာဘက်ကုန်း၊ ပိုးမဲ
ဇာကုန်း၊ အုတ်ဖို၊ အုတ်သွန်ကုန်း၊ ကန်ဖြူ၊
သမန်းကန်၊ ညောင်တို၊ ပေါက်တော၊
ဆင်ဝင်း၊ အင်းရွာတို့၌ တောင်သူများ
စိုက်ပျိုးထားသည့် မိုးထောင် ငရုတ်ခင်း
များနှင့် ငရုတ်ပွခင်းများ မိုးရေများ
ဝင်ရောက်ခဲ့မှုကြောင့် ပျက်စီးဆုံးရှုံးခဲ့
ကြောင်း သိရသည်။
မောင်ကို(သာစည်)



မိုးသည်းထန်စွာရွာသွန်းမှုကြောင့် မြင်းတွင်းကျေးရွာအတွင်း တောင်ကျရေများဝင်ရောက်

ကျောက်ဆည် အောက်တိုဘာ ၃၀
မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး ကျောက်ဆည်
မြို့နယ်၌ အောက်တိုဘာ ၂၉ ရက်က
မိုးသည်းထန်စွာ ရွာသွန်းမှုကြောင့်
တောင်နီမတောင်တန်းအခြေရှိ မြင်းတွင်း
ကျေးရွာတွင် ညနေ ၄ နာရီခန့်က တောင်
ကျရေများ သုံးပေခန့် ဝင်ရောက်ခဲ့
ကြောင်း သိရသည်။

အဆိုပါရေဝင်ရောက်မှုမှာ တောင်
ကျ ရေများ တစ်ရိန်ထိုး ငပြောင်မြောင်း
အတွင်းသို့ဝင်ရောက်ပြီး မြောင်းပေါင်
ကျိုးကျကာ ကျေးရွာအနီးနှင့် လယ်

ကွင်းများသို့ ရေများဝင်ရောက်ခဲ့သည်။
လူနှင့်တိရစ္ဆာန်များ သေပျောက်မှုမရှိ
ကြောင်း သိရသည်။
ပြောင်းရွှေ့ အိမ်များအတွက်

သောက်ရေနှင့် ကျန်းမာရေးအတွက်
ယာယီဆေးခန်း ဖွင့်လှစ်ပေးထား
ကြောင်း သိရသည်။
သက်မောင်(ကျောက်ဆည်)



အဆိုပါ မိုးရေများဝင်ရောက်သည့်
မြင်းတွင်းကျေးရွာသည် အိမ်ခြေ ၅၂
အိမ်ရှိပြီး မြို့နယ်အုပ်ချုပ်ရေးမှူး
ဦးအောင်ချိုနှင့် တာဝန်ရှိသူများ၊ ကျေးရွာ
အုပ်ချုပ်ရေးမှူးနှင့် လူမှုရေးအသင်း
အဖွဲ့ဝင်များက ရေဝင်ရောက်သည့်
အိမ်များမှပြည်သူများကို ရေလွတ်သည့်
ရွာဦးဘုန်းကြီးကျောင်းသို့ လည်း
ကောင်း၊ တောင်ခြေရှိ တံများသို့
လည်းကောင်း ပြောင်းရွှေ့ပေးခဲ့ပြီး
အိမ်ခြေ ၂၀ မှာ အမြင့်အိမ်များ
ဖြစ်သောကြောင့် ပြောင်းရွှေ့ရန်
မလိုကြောင်း သိရသည်။

ပါဝါအိတ်ဇောတပ်ယာဉ်တစ်စီး သိမ်းဆည်းရမိ

ရန်ကင်း အောက်တိုဘာ ၃၀
ရန်ကင်းမြို့တစ်ဝိုက်ရှိ ယာယီရဲမှူး၊ လူတန်းကျော်နှင့် ရဲတပ်ဖွဲ့ဝင်များသည်
တာမွေမြို့နယ် တာမွေမီးသတ်ရေတွင် သမိန်ပရမ်းလမ်းအတိုင်း အနောက်မှ အရှေ့သို့
မောင်းနှင်လာသော မော်တော်ယာဉ်များအား အောက်တိုဘာ ၃၀ ရက် နံနက်က
ယာဉ်စစ်ပိတ်ဆို့ တာဝန်ဆောင်ရွက်နေစဉ် သမိန်ပရမ်းလမ်းအတိုင်း အရှေ့မှ အနောက်
သို့ ပါဝါအိတ်ဇောတပ် ယာဉ်တစ်စီးကိုမောင်းနှင်လာသဖြင့် တားဆီးစစ်ဆေးခဲ့သည်။
အဆိုပါယာဉ်မှာ 7D/ --- တို့ယိုတာမတ်တူး (ကိုယ်ပိုင်ယာဉ်)ဖြစ်ပြီး ဝဏ္ဏသူ
(၃၃နှစ်) အိမ်အလှဆင်လုပ်ငန်း သမိန်ပရမ်းလမ်း တာမွေမြို့နယ်နေသူက မောင်းနှင်
လာကြောင်း ယာဉ်ကိုစစ်ဆေးရာ ပါဝါအိတ်ဇော တပ်ဆင်ထားသဖြင့် ယာဉ်လိုဏ်ခင်
(ဝိုးတက်)ပိတ်သိမ်းနိုင်ရေးအတွက် ရန်ကင်းတိုင်းဒေသကြီး ကုန်းလမ်းပို့ဆောင်ရေး
ညွှန်ကြားမှုဦးစီးဌာနသို့ ပို့ဆောင်ပေးပြီး ယာဉ်မောင်းအား မော်တော်ယာဉ်ဥပဒေဖြင့်
အရေးယူသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။
တင်မောင်ဦး (အလုံ)

မိုးပိုလာနိုင် ၃၀-၁၀-၂၀၁၆
နေပြည်တော်၌ နေရာကွက်ကျား မိုးထစ်ချွန်းရွာမည်။
ရန်ကင်းမြို့နှင့် မန္တလေးမြို့တို့အနီးတစ်ဝိုက်တွင် ယနေ့ မိုးတစ်ကြိမ်၊ နှစ်ကြိမ်
ထစ်ချွန်းရွာမည်။
မနက်ဖြန်အတွက်ခန့်မှန်းချက်မှာ တနင်္လာရက်တိုင်းဒေသကြီး၌ မိုးပိုလာနိုင် သည်။
(မိုး/လေ)

တောင်တွင်းကြီးမြို့တွင် ရွှေဝယ်ယူရန်ဟန်ဆောင်ပြီး ရွှေဆွဲကြိုးခိုးသူအား ဖမ်းဆီးရမိ

တောင်တွင်းကြီး အောက်တိုဘာ ၃၀
တောင်တွင်းကြီးမြို့ရွှေအိုး(၁)ရပ်ကွက်ရှိ
ရွှေဆိုင်တစ်ဆိုင်၌ ရွှေဝယ်ယူဟု ပြော
ပြီး ရွှေဆွဲကြိုးခိုးယူသူကို အောက်တိုဘာ
၂၈ ရက်က ဖမ်းဆီးရမိခဲ့ကြောင်း

သိရသည်။
ရွှေအိုး(၁) ရပ်ကွက်နေ ကျော်
ကျော်ခိုင်သည် အောက်တိုဘာ ၂၈ ရက်
မွန်းလွဲ ၁၂ နာရီခွဲက မြို့မဈေးကြီး
အပြင်ဘက်ရှိ ၎င်းပိုင် လှဆန်းယဉ်

ရတနာရွှေဆိုင်၌ အရောင်းအဝယ်
ပြုလုပ်နေစဉ် အမျိုးသမီးတစ်ဦး
(သုံးနှစ်)အရွယ် ကလေးနှင့်အတူ
ရောက်ရှိလာရာ ရွှေဆွဲကြိုးဝယ်ယူလို
ကြောင်းပြောသဖြင့် ရွှေဆွဲကြိုး

(အကြီး၊ အသေး) ငါးကုံးကို အကြိမ်ကြိမ်
ပြသခဲ့ရာ ၁၅ မိနစ်ခန့်အကြာ နောက်မှ
အော်ခါလာယူမည်ဟုပြောပြီး ရွှေဆွဲကြိုး
တစ်ကုံးအား ၎င်းရွှေဆွဲသူထားသည့်
လက်ဆွဲခြင်းအတွင်းသို့ ပစ်ချလိုက်

၎င်းမှာ မခင်စန္ဒာသက်(ခ) မကေ
ရသဖြင့် ထိုအမျိုးသမီးကို ခဏထိုင်
ခိုင်းထားပြီး ဈေးခေါင်းရုံးသို့ အကြောင်း
ကြားရာ ဈေးတာဝန်ခံနှင့်ရဲတပ်ဖွဲ့ဝင်များ
ရောက်ရှိလာပြီး လက်ဆွဲခြင်းအတွင်း
ရှာဖွေရာ ရွှေဆွဲကြိုး ၁၅ ပဲရည်(၈ပဲ
၁ရွှေ) တစ်ကုံး၊ တန်ဖိုး ငွေကျပ်
၅၀၀၀၀ ခန့်ကို ပြန်လည် တွေ့ရှိပြီး
ကျော်ဇေယျ

တောင်ကိုရီးယားသမ္မတအား ရာထူးမှ နုတ်ထွက်ရန်ဆန္ဒပြတောင်းဆို

ဆိုးလ် အောက်တိုဘာ ၃၀
တောင်ကိုရီးယားနိုင်ငံ ဆိုးလ်မြို့တော်၌ ထောင်ပေါင်းများစွာသော လူအုပ်ကြီးသည် စုဝေးလျက် တောင်ကိုရီးယားသမ္မတပတ်ဂွန်ဟေးရာထူးမှ နုတ်ထွက်ရေးကို တောင်းဆိုနေကြသည်။

မစ္စပတ်ဂွန်ဟေးသည် နိုင်ငံရေးဟောပြောမှုများအတွက် ၎င်း၏မိတ်ဆွေဟောင်းတစ်ဦးအား ပြင်ဆင်တည်းဖြတ်မှုများ ပြုလုပ်ခွင့်ပေးခဲ့ကြောင်း ဝန်ခံခဲ့ပြီးနောက် ၎င်း၏ အကြီးတန်းအကြံပေးအဖွဲ့ဝင် ၁၀ ဦးကို နုတ်ထွက်ရန် အမိန့်ထုတ်ပြန်လိုက်ရာမှ ဆန္ဒပြဆန့်ကျင်မှု ပေါ်ထွက်လာခြင်းဖြစ်သည်။

အစိုးရဝန်ထမ်းမဟုတ်သူ ချွင်ဆွန်ဆီသည် ၎င်းနှင့် သက်ဆိုင်ခြင်းမရှိသည့် မူဝါဒရေးဆွဲမှုကိုစွဲရပ်များတွင်

ဝင်ရောက်နှောင့်ယှက်နေပြီး သမ္မတနှင့် ၎င်း၏ ရင်းနှီးမှုကို အခွင့်ကောင်းယူကာ ငွေရေးကြေးရေး အမြတ်ထုတ်နေသူ အဖြစ်စွပ်စွဲခံထားရသည်။ ဆန္ဒပြဆန့်ကျင်သူများသည် စနေနေ့က သမ္မတရုံးဆိုင်ရာ အဖွဲ့ဝင်များ၏ နေအိမ်အချို့ကို စီးနင်းဝင်ရောက်ခဲ့ကြသည်။

၎င်းတို့သည် မစ္စခွိုင်းနှင့် အလိုတူအလိုပါ၊ ပူးပေါင်းပါဝင်သည်ဟု သံသယရှိသူများ၏ ကွန်ပျူတာများနှင့်ဖိုင်များကိုသိမ်းဆည်းခဲ့ကြသည်။ စနေနေ့ညနေခင်းတွင် ဆန္ဒပြလူအုပ် ၈၀၀၀ တို့သည် လမ်းမများပေါ်၌ နေရာယူခဲ့ကြသည်။ ဆန္ဒပြဆန့်ကျင်သူများသည် ပတ်ဂွန်ဟေးကို ဖြုတ်ချပေးသော စာတန်းပါ ဆိုင်းဘုတ်များကို ကိုင်ဆောင်ထားကြသည်။



“မစ္စပတ်ဂွန်ဟေးဟာ လုပ်ပိုင်ခွင့်အာဏာဆုံးရှုံးသွားတဲ့အပြင် တိုင်းပြည်ကို အုပ်ချုပ်နိုင်တဲ့အရည်အချင်းမရှိဘူးဆိုတာကို ပြလိုက်တာပါပဲ” ဟု အတိုက်အခံနိုင်ငံရေးပါတီမှ ဂျယ်မြောင်လီက အပီသတင်းဌာနသို့ ပြောကြားခဲ့သည်။ (ဘီဘီစီ)

အင်္ဂလန်ဘဏ်အကြီးအကဲ နုတ်ထွက်မည်ဟု သတင်းများ ထွက်ပေါ်

လန်ဒန် အောက်တိုဘာ ၃၀
အင်္ဂလန်ဘဏ်၏ အကြီးအကဲဖြစ်သူ မာရ်ကာနေသည် ဗဟိုဘဏ်၌ သုံးနှစ်ကြာတာဝန်ထမ်းဆောင်ရမည့် ၎င်း၏ ရာထူးနေရာကိုဆက်လက် တာဝန်ထမ်းဆောင်လိုခြင်းမရှိတော့ကြောင်းနှင့် ၎င်း၏ ဆုံးဖြတ်ချက်ကို လာမည့်ကြာသပတေးနေ့တွင် ထုတ်ပြန်ကြေညာသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း ပြိတိန်သတင်းစာတွင် စနေနေ့က ဖော်ပြခဲ့သည်။

ကာနေက အင်္ဂလန်ဘဏ် (BOE) သို့ ၎င်းစတင်ဝင်ရောက်ခဲ့သည့် ၂၀၁၃ ခုနှစ် ဇူလိုင်လမှ စတင်ကာ ဝါးနှစ်ကျော်လွန်သည့်အထိ တာဝန်ထမ်းဆောင်မည်ဟု ကတိကဝတ်ပြုခဲ့သည့်အတိုင်း ဆက်လက်ထမ်းဆောင်ရန် ရှိ မရှိကို နှစ်မကုန်မီ ဆုံးဖြတ်ချက်ချသွားမည်ဟု လူထုအားပြောကြားခဲ့သည်။ အဆိုပါကိစ္စနှင့်စပ်လျဉ်း၍ ၎င်း၏ သဘောထားကို သုံးလတစ်ကြိမ်ပြုလုပ်သည့် သတင်းစာရှင်းလင်းပွဲတွင် ပြောကြားမည်ဟု ဆိုသည်။

ကာနေနှင့်သိကျွမ်းသည့်ဘဏ်မှ အကြီးတန်းအရာရှိများက ကာနေသည် ၂၀၁၈ တွင် ကနေဒါဘဏ်သို့ပြန်သွားရန်မျှော်လင့်ကြောင်း ပြောကြားသည်။ ကာနေသည် ၂၀၀၃ ခုနှစ် ဩဂုတ် ၅ ရက်က ကနေဒါဘဏ်၏ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌအဖြစ် တာဝန်ထမ်းဆောင်ခဲ့သည်။ (ရိုက်တာ)

ယီမင်၌ အာရပ်မဟာမိတ် လေကြောင်းတိုက်ခိုက်မှုကြောင့် အကျဉ်းသားများအပါအဝင် လူ ၄၅ ဦး သေဆုံး

ဆာနား အောက်တိုဘာ ၃၀
ယီမင်နိုင်ငံ ဟိုဒေဒက်မြို့တွင်းရှိ အကျဉ်းထောင်ကို အာရပ်မဟာမိတ်စစ်လေယာဉ်များက လေကြောင်းတိုက်ခိုက်မှုကြောင့် အကျဉ်းသားများအပါအဝင် လူ ၄၅ ဦး သေဆုံးခဲ့ကြောင်း ဒေသဆိုင်ရာအာဏာပိုင်များ၊ ဆေးဘက်ဆိုင်ရာ သတင်းရင်းမြစ်များနှင့် ဟူသီသုပုန်တို့ထိန်းချုပ်ထားသည့် ပင်လယ်နီဆိပ်ကမ်းမှ သတင်းမီဒီယာများက တနင်္ဂနွေနေ့တွင်ဖော်ပြသည်။

အယ်လ်ဒေဒီရပ်ခရိုင်အတွင်းရှိ အကျဉ်းထောင်အတွင်း၌ အကျဉ်းသား ၈၄ ဦးကျော်ကို ထိန်းသိမ်းထားပြီး အဆိုပါအကျဉ်းထောင်အား စနေနေ့နောင်းပိုင်းတွင်သုံးကြိမ်တိုင်တိုင် လေကြောင်းတိုက်ခိုက်ခံခဲ့ရကြောင်း သတင်းရင်းမြစ်များက ဖော်ပြသည်။

ဆော်ဒီဦးဆောင်သည့် မဟာမိတ်များသည် ၂၀၁၅ ခုနှစ် မတ်လကတည်းက သမ္မတဟောင်း အဗ္ဗဒူလ်ရာဘူလ်မန်ဆောဟာဒီအား ပြန်လည်ခေါ်ယူနိုင်ရန် ဟူသီသုပုန်များအား လေကြောင်းတိုက်ခိုက်မှုလုပ်ဆောင်လာခဲ့သည်။ သမ္မတ မန်ဆောဟာဒီသည် ၂၀၁၄ ခုနှစ်တွင် အီရန်မဟာမိတ်များကြောင့် ရာထူးမှ လျှော့ကျခဲ့သည်။

လေကြောင်းတိုက်ခိုက်မှုနှင့်ပတ်သက်၍ မဟာမိတ်များထံမှ ဝေဖန်ချက်တစ်စုံတစ်ရာထွက်ပေါ်လာခြင်း မရှိသေးပေ။

စနေနေ့က တိုက်ခိုက်မှုသည်နယ်တောင်ပိုင်းတွင် မဟာမိတ်များ၏ လေကြောင်းတိုက်ခိုက်မှုကြောင့် အရပ်သား ၁၇ ဦး သေဆုံးခဲ့သည်။ (ရိုက်တာ)

ဒုက္ခသည်ကလေးငယ်များအား ခွဲဝေတာဝန်ယူပေးရန် ဗြိတိန်အား ပြင်သစ်သမ္မတတိုက်တွန်း

ပါရီ အောက်တိုဘာ ၃၀
ဒုက္ခသည် တစ်စခန်းများကို ရှင်းလင်းဖယ်ရှားခဲ့ပြီးသည့်နောက် ကာလိုက်စ်တွင် ကျန်ရှိနေသည့် ရွှေ့ပြောင်းဒုက္ခသည်ကလေးငယ်များကို ဗြိတိန်နိုင်ငံက ခွဲဝေတာဝန်ယူရန် ပြင်သစ်သမ္မတ ဖရန်ဆွာဟော်လန်းက ဗြိတိန်အား တိုက်တွန်းပြောကြားခဲ့သည်။

အဖော်အပေါင်းမရှိဘဲ ရောက်ရှိလာကြသည့် အသက်မပြည့်သေးသူ ကလေးငယ် ၁၅၀၀ တို့သည် ယခုအချိန်အထိ ဆိပ်ကမ်းမြို့အတွင်း သောင်တင်နေဆဲဖြစ်ပြီး ၎င်းတို့အား ခိုလှုံရာ စခန်းများသို့ အမြန်ဆုံးခေါ်ဆောင်သွားရမည် ဖြစ်ကြောင်း သမ္မတ ဖရန်ဆွာဟော်လန်းက ပြောသည်။

စစ်ပွဲနှင့်ဆင်းရဲငတ်မွတ်ခေါင်းပါးမှုတို့ကြောင့် ထွက်ပြေးလာခဲ့ကြသည့် ဒုက္ခသည်များသည် ညစ်ပတ်ရှုပ်ပွနေသည့်တိုက်ခိုက်မှုဒဏ်ရာများကို ခံစားနေရပြီး အသုံးပြုလျက် ဗြိတိန်သို့ရောက်ရှိရေး ကြိုးပမ်းနေကြသည်။ အဆိုပါတစ်စခန်းများမှ ကလေးငယ်အယောက် ၂၅၀ ကို လက်ခံပေးရန် ဗြိတိန်သည် မကြာသေးမီကပင် သဘောတူညီခဲ့သည်။

ဒုတိယကမ္ဘာစစ်ပြီးဆုံးချိန်မှ စတင်

ကာ ရင်ဆိုင်လာရသည့် အဆိုးရွားဆုံး ဒုက္ခသည်ပြဿနာကို ဥရောပအနေဖြင့် ကိုင်တွယ်ဖြေရှင်းနိုင်စွမ်းမရှိတော့သည်ကို ဒုက္ခသည်တစ်စခန်းများက ဖော်ပြလျက်ရှိသည်။

ပြည်ထောင်စုညီညွတ်နေသည့် ရွက်ဖျင်

တဲများတွင် အသက်မပြည့်သေးသည့် ကလေးငယ် ၁၅၀၀ ထက်မနည်းနေထိုင်လျက်ရှိပြီး ကလေးငယ်အများစုသည် ဆင်းရဲပင်ပန်းကြီးစွာ အိပ်စက်နေကြရသည်။ ဗြိတိန်နိုင်ငံအတွင်း၌ ၎င်းတို့အား အိမ်ရာပြန်လည်ထူထောင်ပေးရန်နှင့်

ပြင်သစ်နိုင်ငံအတွင်း ဆက်လက်ခိုလှုံခွင့်ပေးထားရန် ကိစ္စရပ်များနှင့်ပတ်သက်၍ မစ္စတာဟော်လန်းနှင့် ဗြိတိန်ဝန်ကြီးချုပ် ထရီဆာမေတို့က ဗြိတိန်အာဏာပိုင်များနှင့် ဆွေးနွေးခဲ့ကြကြောင်း သိရသည်။ (ဘီဘီစီ)



အာဖရိကအလယ်ပိုင်းတွင် လူမျိုးရေးပဋိပက္ခများဖြစ်ပွားပြီး ၂၅ ဦး သေဆုံး



ဂျီနီဗာ အောက်တိုဘာ ၃၀
အာဖရိက အလယ်ပိုင်းနိုင်ငံတွင် နှစ်ရက်ကြာဖြစ်ပွားခဲ့သည့် ပဋိပက္ခအတွင်း လူ ၂၅ ဦး သေဆုံးခဲ့ရပြီးဖြစ်ကြောင်း ကုလသမဂ္ဂ ငြိမ်းချမ်းရေးထိန်းသိမ်းရေးမစ်ရှင်အဖွဲ့က ပြောကြားခဲ့သည်။

ကြာသပတေးနေ့က ဆီလီကာ စစ်သွေးကြွအဖွဲ့ဟောင်းမှ အစ္စလာမ်တိုက်ခိုက်ရေးအဖွဲ့များနှင့် ဘာလာကာ အဖွဲ့ကို ဆန့်ကျင်သည့် ခရစ်ယာန်ဘာသာဝင်အုပ်စုများအကြား ပဋိပက္ခများဖြစ်ပွားခဲ့ရာ လူ ၁၅ ဦး သေဆုံးသွားခဲ့သည်။

သောကြာနေ့တွင် ရဲအရာရှိခြောက်ဦးနှင့် အရပ်သားလေးဦး ချုံခိုတိုက်ခိုက်ခံရပြီး သေဆုံးခဲ့သည်။ ၂၀၁၃ ခုနှစ်မှ စတင်ကာ အာဖရိကအလယ်ပိုင်းဒေသသည် ဘာသာရေးနှင့် လူမျိုးရေးပဋိပက္ခများကြောင့် ပြိုကွဲပျက်စီးခဲ့ရသည်။

ဘာလာကာ ဆန့်ကျင်ရေးအဖွဲ့နှင့် ဆီလီကာအဖွဲ့ဟောင်း၏ အုပ်စုဝင်များအကြား ရုန်းရင်းဆန်ခတ်ဖြစ်ပွားမှုကြောင့် ၁၅ ဦး သေဆုံးကာ အများအပြားဒဏ်ရာရရှိခဲ့ကြောင်း မိုင်နပ်စ်ကာမစ်ရှင်အဖွဲ့က ပြောကြားခဲ့သည်။ ကုလသမဂ္ဂမစ်ရှင်အဖွဲ့က အတောမသတ်နိုင်သည့် တိုက်ခိုက်မှုများနှင့် လက်စားချေတုံ့ပြန်မှုများကို ရပ်တန့်ကရပ်ကြရန် လက်နက်ကိုင်အုပ်စုများက တိုက်တွန်းထားသည်။

ဆီလီကာသူပုန်အဖွဲ့သည် ၂၀၁၃ ခုနှစ် မတ်လတွင် အာဏာသိမ်းခဲ့ပြီး ခရစ်ယာန်ဘာသာဝင်သမ္မတ ဖရန်ရှိုက်ဘိုဇီကို ရာထူးမှဖြုတ်ချခဲ့သည်။ လူထောင်ပေါင်းများစွာသေဆုံးခဲ့ပြီး ရာပေါင်းများစွာတို့ အိုးအိမ်စွန့်ခွာထွက်ပြေးခဲ့ကြရသည်။ ယခုအခါ နိုင်ငံအတွင်း ကုလသမဂ္ဂငြိမ်းချမ်းရေးလိုလားသူ ၂၀၀၀ ကျော်ကို ဖြန့်ကြက်ထားသည်။ (ဘီဘီစီ)

ROSS ပင်လယ်အတွင်းက ဘေးမဲ့ဇုန်

ကလျာမိုးမြင့်

အလက်ဇန္ဒားလောကီနီးပါး ကြီးမားကျယ်ပြန့်လှတဲ့ ပင်လယ်သဘာဝထိန်းသိမ်းရေးနယ်မြေတစ်ခုကို အန္တာတိကတိုက်မှာရှိတဲ့ ရော့စ်ပင်လယ်အတွင်းမှာ တည်ထောင်ထားရှိဖို့ အတွက် နိုင်ငံပေါင်း ၂၄ နိုင်ငံက ကိုယ်စားလှယ်တွေနဲ့ ဥပဒေပေးအမိန့်ပေးပြီး ဩစတြေးလျမှာ ဆွေးနွေးခဲ့ကြတာဟာ သောကြာနေ့မှာ သဘောတူညီမှုအဆင့်ကို ရောက်ရှိခဲ့ကြပြီဖြစ်ပါတယ်။



မူဝါဒရေးဆွဲသူတွေနဲ့ကျွမ်းကျင်သူ ပညာရှင်များက ပင်လယ်ရဲ့စတုရန်းမိုင် ၆၀၀၀၀၀ အထိ လွှမ်းမိုးပြုပါဝင်နိုင်မယ့် ဇုန်တစ်ခုကိုဖန်တီးဖို့ တစ်ခဲနက် သဘောတူညီလိုက်ပါတယ်။ အဲဒီသတ်မှတ်နယ်မြေတစ်ခုလုံးမှာ စီးပွားရေးအရ ငါးဖမ်းခြင်းကို လုံးဝပိတ်ပင်သွားမှာဖြစ်ပြီး ၂၀ ရာခိုင်နှုန်းကိုတော့ သုတေသနဇုန်အဖြစ် သတ်မှတ်ရေးဆွဲသွားမှာပါ။ အဲဒီသုတေသနဇုန်အတွင်းမှာ ကျွမ်းကျင်သူပညာရှင်တွေဟာ ဝေလငါး၊ ပင်ဂွင်းငှက်၊ ပင်လယ်ဖျံနဲ့ အခြားသောရေနေ တိရစ္ဆာန်တွေရဲ့ အစာဖြစ်တဲ့ ငါးတွေ၊ ရေမုန်စားသုံးတဲ့ ခရုကမာတွေနဲ့ ကျောရိုးမဲ့သတ္တဝါတွေကို ခွင့်ပြုထားတဲ့ မဟာဏအထိသာ ဖမ်းဆီးနိုင်မှာ ဖြစ်ပါတယ်။

ရော့စ်ပင်လယ်ရဲ့ ရေခဲလွှာတွေနဲ့ အများဆုံး ထိတွေ့မှုရှိတဲ့ ဒီနယ်နိမိတ်ဟာ ၂၀၀၇ ခုနှစ် ဒီဇင်ဘာလ တစ်ရက်နေ့မှာ ကာကွယ်မှုနယ်နိမိတ်အောက် လုံးဝကျရောက်မှာဖြစ်ပြီး သဘာဝဘေးမဲ့ဇုန်အဖြစ် ၃၅ နှစ်ကြာ တည်ရှိနေမှာဖြစ်ပါတယ်။ ဟိုဘက်နဲ့ တက်စမေးနီးယားတို့မှာပြုလုပ်တဲ့ အန္တာတိက ပင်လယ်နေသက်ရှိ ရေသယံဇာတထိန်းသိမ်းမှု ကော်မရှင်စည်းဝေးပွဲမှာ သဘောတူညီမှုအဆင့် ရောက်ရှိခဲ့တာပါ။ ဒါဟာ အန္တာတိကတစ်ခုတည်း အတွက်သာမဟုတ်ဘဲ နိုင်ငံတကာနဲ့ သက်ဆိုင်နေတဲ့ ရေသယံဇာတထိန်းသိမ်းရေးရဲ့ အရေးကြီးတဲ့ ခြေလှမ်းတစ်ခုဖြစ်

ပင်လယ်သဘာဝဘေးမဲ့ဇုန်ထူထောင်ဖို့ အမေရိကန်နဲ့ နယူးဇီလန်က ကိုယ်စားလှယ်တွေဟာ ပထမဆုံး အဆိုတင်သွင်းခဲ့ကြတာပါ။ ဒါပေမယ့် ရုရှားရဲ့အတည်ပြုထောက်ခံချက်ကို မရရှိသေးတဲ့အတွက် ရှေ့မဆက် နိုင်ဖြစ်နေခဲ့ရာကနေ သောကြာနေ့အရောက်မှာတော့ စိတ်ချရတဲ့ အခြေအနေတစ်ခုကို ရရှိခဲ့

တယ်လို့အမေရိကန် ကိုယ်စားပြုအကြီးအကဲ အီဇက်ဘလ်က ပြောပါတယ်။ သိသာထင်ရှားတဲ့အချက်က ကာကွယ်ရေးလုပ်ဆောင်ထားတဲ့ ရေပိုင်နက် ဇုန် ယာဟာ ဖမ်းဆီးခွင့် ရယူခွင့်မရှိတဲ့ နေရာတွေဖြစ်ပြီး ဒီစီမံကိန်းမှာ ၂၅ နိုင်ငံ ပါဝင်ပတ်သက်နေတဲ့အပြင် နှစ်ရက်ကြာ တွဲ ပတ်ဝန်းကျင်ဆိုင်ရာ ညှိနှိုင်းဆွေးနွေးမှုတွေ လုပ်ဆောင်ခဲ့ရတယ်ဆိုတဲ့အချက်ပါ။ ဒါဟာ နိုင်ငံတကာအဖွဲ့အစည်းတွေ အတွက် အကြီးမားဆုံးခြေလှမ်းတစ်ခု ဖြစ်တယ်လို့ သမ္မတရုံးနဲ့ အာကာသဆိုင်ရာ ရုံးအဖွဲ့ဒါရိုက်တာ မစ္စတာဘလ်က တယ်လီဖုန်းအင်တာဗျူးတစ်ခုမှာ ဖြေကြားခဲ့ပါတယ်။ တောင်သမုဒ္ဒရာမှာရှိတဲ့ ရော့စ်ပင်လယ်ကို ကာကွယ်ထိန်းသိမ်းရေးဟာ ခြောက်နှစ်လောက်ကြာတဲ့အထိ ကော်မရှင်အဖွဲ့ရဲ့ အစီအစဉ်တွေထဲမှာ ရှိနေခဲ့

ပါတယ်။ သဘာဝပတ်ဝန်းကျင်ထိန်းသိမ်းမှုဆိုင်ရာ ကျွမ်းကျင်ပညာရှင်တွေ အနေနဲ့လည်း အဲဒီနေရာမှာ ငါးဖမ်းရ ဇုန် သတ်မှတ်ဖို့အရေး ၁၀ စုနှစ်တစ်ခုကြာတဲ့အထိ အငြင်းပွားခဲ့ကြရတယ်လို့ ဝါရှင်တန်မှာရှိတဲ့ တောင်သမုဒ္ဒရာ ဘေးမဲ့လှုပ်ရှားမှုအသင်းမှ ဒါရိုက်တာအင်ဒရီရာ ကာဗာနတ်ကပြောကြားခဲ့ပါတယ်။ ပင်လယ်သဘာဝဘေးမဲ့ဇုန် ထူထောင်ဖို့ အမေရိကန်နဲ့ နယူးဇီလန်က ကိုယ်စားလှယ်တွေဟာ ပထမဆုံး အဆိုတင်သွင်းခဲ့ကြတာပါ။ ဒါပေမယ့် ရုရှားရဲ့ အတည်ပြုထောက်ခံချက်ကို မရရှိသေးတဲ့အတွက် ရှေ့မဆက်နိုင်ဖြစ်နေခဲ့ရာကနေ သောကြာနေ့အရောက်မှာတော့ စိတ်ချရတဲ့ အခြေအနေတစ်ခုကို ရရှိခဲ့ပါပြီ။ ပြီးခဲ့တဲ့နှစ်က ပြုလုပ်တဲ့ ဆွေးနွေးပွဲမှာ သက်ဆိုင်ရာနိုင်ငံတွေအားလုံးရဲ့

တစ်ခဲနက် သဘောတူထောက်ခံမှု လိုအပ်တဲ့ ပင်လယ်သဘာဝဘေးမဲ့ဇုန် ထူထောင်ရေးကို ရုရှားက ပိတ်ပင်တာ ဆီးခဲ့ပါတယ်။ ဒါပေမယ့် နောက်ပိုင်းမှာတော့ ကမ္ဘာမြောက်ဘက်ကျွန်းရဲ့ ကွင်းဆက်တစ်ခုအဖြစ်နဲ့ ပါဝင်လာနိုင်ဖို့ အတွက် ရုရှားအမျိုးသားဥယျာဉ်ကို အာတိတ်ဒေသအတွင်းမှာ တိုးချဲ့တည်ဆောက်လာခြင်းနဲ့ သဘာဝပတ်ဝန်းကျင်ရေးရာ ကိစ္စရပ်တွေအတွက် ရုရှားက အစိုးရအကြံပေးတစ်ဦးကို ခန့်အပ်လိုက်ခြင်းက ယခုနှစ်အတွက် အခြေအနေတွေကို ပြောင်းလဲသွားစေခဲ့တယ်လို့ ဗာနတ်က ပြောပါတယ်။ ရုရှားနဲ့အတူ လုပ်ငန်းစဉ်တွေ ရှေ့ဆက်လုပ်ဆောင်သွားနိုင်မယ့် အရိပ်အယောင်တွေမြင်နေရပြီလို့ ၎င်းက ဆိုပါတယ်။

ကောင်စီဟာ ရော့စ်ပင်လယ်ကနေ ဖမ်းဆီးရယူနိုင်တဲ့ ငါးတန်ချိန်ပမာဏကို လျော့ချခဲ့ခြင်းမရှိပေမယ့် ဝေလငါးတွေ၊ ပင်လယ်ငါးကြီးတွေ၊ ပင်ဂွင်းငှက်တွေနဲ့ အခြားသော ပင်လယ်ငှက်တွေ မျိုးပွားပေါက်ပွားရာ၊ အစာရှာဖွေစားသောက်ရာနေရာတွေ အပါအဝင် စီးပွားရေးအရ သိသာထင်ရှားတဲ့နေရာတွေကိုမဝင်ရောက်ဖို့ ရေယာဉ်တွေကို အထူးသတိပေးနဲ့ဆော်ထားပါတယ်။ ဒါဟာ ခေါင်းအေးအေးထားပြီး နည်းပရိယာယ်ကြွယ်ဝစွာ ဖြေရှင်းနိုင်မှုနဲ့ တရားနည်းလမ်းကျကျ ခက်ခဲပင်ပန်းကြီးစွာ ကြိုးစားခဲ့မှုရဲ့ အသီးအပွင့်တွေ ပါပဲလို့ နယူးဇီလန်နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီး မာရေးမက်ကာလီက ပြောကြားသွားခဲ့ပါတယ်။ အခက်အခဲပေါင်းများစွာရှိနေပြီး နိုင်ငံရေးဆိုင်ရာမတူကွဲပြားမှုများစွာ ဖြစ်ပွားနေချိန်မှာ ရုရှားနဲ့ ဒီလိုသဘောတူညီမှုအဆင့်ထိရောက်ရှိခဲ့တာဟာ အားရကျေနပ်ဖွယ် အခြေအနေတစ်ခုဖြစ်နေခဲ့ပါတယ်။

နယ်နိမိတ်အတွင်းမှာ ရော့စ်ပင်လယ်ရဲ့ သဲသောင်တွေ၊ ကျောက်စွန်းတွေ၊ ဘယ်လီနိုင်ကျွန်းတွေနဲ့ စကော့တ်လို့ အမည်တွင်တဲ့ ပင်လယ်ရေအောက်ကျောက်ဆောင်တန်းအပါအဝင် ရေအောက်ကျောက်ဆောင် ကျောက်တန်းနှစ်ခုရှိတဲ့ အနီးတစ်ဝိုက်နေရာတွေကို ထည့်သွင်းသတ်မှတ်ထားပါတယ်။ ရေအောက် ကျောက်ဆောင် ကျောက်တန်းတွေဟာ နို့တိုက်သတ္တဝါတွေ၊ ငှက်တွေ၊ ငါးတွေ၊ ဝက်ဒယ်လ်ရုံတွေနဲ့ ဝေလငါးတွေအပြင် ပင်ဂွင်းငှက်ကြီးတွေအတွက်ပါ အစာရှာဖွေစားသောက်ရာ ဖြစ်ပါတယ်။ ကောင်စီဟာ အန္တာတိကဒေသရဲ့ ဂေဟစနစ်အတွက် အသက်သွေးကြောသဖွယ်ဖြစ်တဲ့ ကဏန်း၊ ပုစွန်ဖမ်းဆီးမှုကို ကန့်သတ်ခြင်းလုပ်ငန်းစဉ်ကို ခြောက်နှစ်ကြာအောင် အသစ်ပြန်လည်ရေးဆွဲခဲ့ရကြောင်း အမေရိကန်မှာရှိတဲ့ ပင်လယ်သမုဒ္ဒရာနဲ့ လေထုရေးရာ စီမံခန့်ခွဲမှုအဖွဲ့မှ အထွတ်ထွေပညာရှင် ခရစ္စတင်ရိုက်က ပြောကြားခဲ့ပါတယ်။ အတ္တလန္တိတ်တောင်ပိုင်းမှာရှိတဲ့ နယ်နိမိတ်လေးခုအတွက် အကျုံးဝင်မယ့် စည်းမျဉ်းကန့်သတ်ချက်တွေကိုလည်း ချမှတ်ထားပြီဖြစ်ပြီး ရှေ့လမှာ အပြီးသတ် ရေးဆွဲမှာဖြစ်ပါတယ်။

ပုံမှန်ပြုလုပ်နေကျအတိုင်း သုံးနှစ်ကြာ စီမံချက်မဟုတ်ဘဲ ငါးနှစ်အထိ တိုးချဲ့လိုက်ခြင်းက သိပ္ပံနည်းပညာနဲ့ သဘာဝသယံဇာတ ထိန်းသိမ်းမှုကိစ္စရပ်တွေ အပေါ်မှာ ပိုမိုအလေးထားအာရုံရှိလာလာစေတဲ့အပြင် သက်တမ်းတိုမြင့်ရေးကိစ္စတွေနဲ့ပတ်သက်ပြီး သိပ်ခေါင်းစားစရာမလိုတော့တဲ့အတွက် ရလဒ်ကောင်းတစ်ခုလို့ မှတ်ချက်ချရမှာပါ။
ကိုးကား- နယူးယောက်တိုင်းမ် (၂၇.၁၀.၂၀၁၆)

ပင်လယ်သယံဇာတ ထိန်းသိမ်းမှု



တရုတ်နိုင်ငံ အရှေ့ဘက်ကမ်းခြေ၌ ငါးဖမ်းလှေနှစ်မြုပ်၍ခြောက်ဦးပျောက်ဆုံးနေ

ရိုနန် အောက်တိုဘာ ၃၀

တရုတ်နိုင်ငံအရှေ့ဘက် ရှန်ဒေါင်းပြည်နယ်အတွင်းရှိ ကမ်းခြေ၌ ငါးဖမ်းလှေတစ်စင်းသည် အမည်မသိသဘောတရားစင်းနှင့်တိုက်မိပြီး နှစ်မြုပ်သွားခဲ့ရာ လှေပေါ်လိုက်ပါလာသူ ခြောက်ဦးသေဆုံးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

Jinhau 04856 အမည်ရှိ သည် စက်လှေသည် ချန်ရှန်တို အရှေ့ဘက် မိုင် ၅၀ အကွာတွင် ပင်လယ်ရေအောက်သို့ နှစ်မြုပ်ခဲ့သည်။ လှေနှစ်မြုပ်သည်နှင့်တစ်ပြိုင်နက် လှေပေါ်လိုက်ပါလာသူ ၁၂ ဦးမှာ ရေထဲသို့ ကျသွားခဲ့သည်။ ဒေသတွင်း ငါးဖမ်းလုပ်ငန်းဆိုင်ရာ အာဏာပိုင်များသည် ကယ်ဆယ်ရှာဖွေရေးဆောင်ရွက်ရန် ငါးဖမ်းလှေ ၁၂ စင်းကို စေလွှတ်ခြင်းဖြင့် ပူးပေါင်းပါဝင်ခဲ့သည်။ တံငါသည်ငါးဦးကို ကယ်ဆယ်နိုင်ခဲ့ပြီး ရှာဖွေကယ်ဆယ်ရေးအဖွဲ့များသည် ပျောက်ဆုံးနေသူခြောက်ဦးကို ရှာဖွေကယ်ဆယ်နိုင်ရေး အပူတပြင်းကြိုးပမ်းလျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။ (ဆင်ဖွာ)

အိန္ဒိယရှိ လုပ်ငန်းခွင်တစ်ခုတွင် မီးလောင်မှုကြောင့် အရပ်သားလေးဦးသေဆုံး

နယူးဒေလီ အောက်တိုဘာ ၃၀

အိန္ဒိယနိုင်ငံရှိ လုပ်ငန်းခွင်တစ်ခုတွင် မီးလောင်မှုကြောင့် အရပ်သားလေးဦးသေဆုံးပြီး အရပ်သားများစွာထိခိုက်ဒဏ်ရာရရှိသွားကြောင်း ပါကစ္စတန်တပ်မတော်က တနင်္ဂနွေနေ့တွင် ပြောကြားခဲ့သည်။

ဟာပါ၊ ချာပါ၊ ပူခလင်နှင့် ရှာကာဂတ်နယ်နိမိတ်များတွင် စနေနေ့မှစတင်ကာ မီးဆက်တိုက်လောင်ကျွမ်းခဲ့ကြောင်း တပ်မတော်က ပြောကြားခဲ့သည်။ ပါကစ္စတန်နှင့် အိန္ဒိယတို့သည် ၂၀၀၃ ခုနှစ်ကတည်းက ထိန်းချုပ်နယ်နိမိတ်မျဉ်းတစ်လျှောက်နှင့် လုပ်ငန်းခွင်နယ်နိမိတ်တစ်လျှောက် အပစ်အခတ်ရပ်စဲရေး ကြေညာခဲ့သည်။

သို့သော် နှစ်နိုင်ငံအကြားပြီးခဲ့သည့်လအတွင်းက တင်းမာမှုများသည် အဆိုးရွားဆုံးအခြေအနေသို့ ရောက်ရှိလာခဲ့သည်ဖြစ်ရာ နှစ်နိုင်ငံလုံးက တစ်ဖက်နှင့်တစ်ဖက် အပစ်အခတ်ရပ်စဲရေးသဘောတူညီမှုကို ချိုးဖောက်သည်ဟု စွပ်စွဲပြောဆိုလျက် ရှိသည်။ (ဆင်ဖွာ)

နတ်မြစ်အတွင်းမှ ဖမ်းဆီးရမိသည့် မသင်္ကာဖွယ်ရာ ဘင်္ဂါလီသုံးဦးနှင့် အကြမ်းဖက်စီးနင်းတိုက်ခိုက်မှုတွင် ပတ်သက်မှုမရှိသူများအား ပြန်လည်လွှတ်ပေး

နေပြည်တော် အောက်တိုဘာ ၃၀ - လှေ နှစ်စင်းမှ ဘင်္ဂါလီလူမျိုး ဝါးဦးအနက် တပ်မတော်(ရေ) အထူးတပ်ဖွဲ့များနှင့် ရှုဂျီးနား၊ ဝါဟ်မူတိုဇာနှင့် မူဟာ နယ်ခြားစောင့်ရဲတပ်ဖွဲ့များက နယ်မြေ လုံခြုံရေးလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်စဉ် အောက်တိုဘာ ၂၇ ရက်က တပ်မတော် (ရေ) အထူးတပ်ဖွဲ့မှ ဖမ်းဆီးရမိခဲ့သည့်



ပြန်လွှတ်ပေးခဲ့သည့် မာမုတ်အိဗူ



ကျေးရွာ ရာအိမ်မှူးထံသို့ အောက်တိုဘာ ၂၇ ရက် ညနေ ၆ နာရီခွဲတွင် ပြန်လည်အပ်နှံခဲ့သည်။ (အပေါ်ပုံ) ဖမ်းဆီးရမိသူ ဝါးဦးအနက် အခူစုဝိုင်း(ဘ) ရှုဇိမ်းနားနှင့် ၎င်း၏ဇနီး နှစ်ဦး (ဘ) နှစ်ဦးက နှစ်ဦးကို မောင်တောမြို့မှ ရဲစခန်းက တရားဥပဒေအရ ဆက်လက် အရေးယူသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ (မြဝတီ)

မြိတ်မြို့ ကန်ဖျားရပ်ကွက်၌ မီးစက်ဘလောက်တုံးပေါက်ရာမှ မီးလောင်

မြိတ် အောက်တိုဘာ ၃၀ - တနင်္လာရက်ညပိုင်းဒေသကြီး မြိတ်မြို့ ကန်ဖျားရပ်ကွက် ခရုတောတောင်ပေါ်ရှိ ဦးစော်မင်းဦး ပိုင်ဆိုင်သော ဆာကူရာစားသောက်ဆိုင်၌ ယနေ့ ညနေ ၆ နာရီ ၄၃ မိနစ်က အင်ဂျင်ဘလောက်တုံးပေါက်ရာမှ မီးစက် မီးလောင်မှုဖြစ်ပွားခဲ့သည်။ အဆိုပါ မီးလောင်မှုကို မြို့နယ်မီးသတ်စခန်းမှ မီးငြိမ်းသတ်ယာဉ် နှစ်စီး၊ ရေသယ်ယာဉ်နှစ်စီး၊ အရန်မီးသတ်စခန်းများမှ မီးငြိမ်းသတ်ယာဉ်တစ်စီး၊ ရေသယ်ယာဉ်တစ်စီး စုစုပေါင်း ခြောက်စီးဖြင့် ခရိုင်မီးသတ်ဦးစီးဌာနမှူး ဦးဆောင်၍ သနွေ၊ အရန်မီးသတ်တပ်ဖွဲ့ဝင်များ၊ ပြည်သူများ စုပေါင်း၍ အမြှုပ်ဆေးရည်ဖြင့် မီးငြိမ်းသတ်ခဲ့ကြရာ ညနေ ၆ နာရီ ၅၅ မိနစ်က မီးငြိမ်းသွားခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ မီးလောင်မှုစတင်ဖြစ်ပွားချိန်တွင် မီးသတ်ဆေးဘူးများဖြင့် ကန်ဦး မီးငြိမ်းသတ်ခဲ့ကြကြောင်း၊ မီးလောင်မှုကြောင့် Denyo 123kv အင်ဂျင်ဘလောက်တုံး တစ်ခု ဆုံးရှုံးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ မီးလောင်မှုတွင် တာဝန်ရှိသူ မီးစက်တာဝန်ခံ ဦးအောင်မျိုးထွန်းအား မြို့မှ ရဲတပ်ဖွဲ့စခန်းက အရေးယူဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။ ခိုင်ထူး(ပြန်/ဆက်)



သေနတ်များ၊ ကျည်ဆန်မျိုးစုံနှင့် မူးယစ်ဆေးဝါးများကို အမျိုးသားနှစ်ဦးနှင့် အမျိုးသမီးတစ်ဦးထံမှ ဖမ်းမိ

ကျိုက်မရော အောက်တိုဘာ ၃၀ - မွန်ပြည်နယ် ကျိုက်မရောမြို့နယ်အတွင်း မူးယစ်ဆေးဝါးရောင်းချနေသည့်ဟု သတင်းရသည့်နေ့အိမ်သို့ ဝင်ရောက်ရှာဖွေရာမှ သေနတ်များ၊ ကျည်ဆန်မျိုးစုံနှင့် စိတ်ကြွေးသွပ်ဆေးပြားများကို အောက်တိုဘာ ၂၉ ရက်က ဖမ်းမိခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ ကျိုက်မရောမြို့နယ် ကော့ပန်းကျေးရွာနေ ဦးကြည်စိုး၏နေအိမ်၌ မူးယစ်ဆေးဝါးများ ဖြန့်ဖြူးရောင်းချနေကြောင်း သတင်းအရ မွန်ပြည်နယ်ရဲတပ်ဖွဲ့မှူး၏ စီစဉ်ကြီးကြပ်မှုဖြင့် မူးယစ်တပ်ဖွဲ့မှ အမှတ်(၃၈)မှ ဒုရဲမှူး နိုင်ထန်းမန်းနှင့် ပြည်နယ်အကူရဲတပ်ဖွဲ့မှ ရဲအုပ်ကျော်ဆန်းတို့ ဦးဆောင်သော ရဲတပ်ဖွဲ့ဝင်များ ပူးပေါင်းအဖွဲ့က ဦးကြည်စိုး၏ နေအိမ်သို့ အောက်တိုဘာ ၂၉ ရက် ည ၉ နာရီခန့်က

ဝင်ရောက်ရှာဖွေရာ နေအိမ်ပေါ်၌ ဦးကြည်စိုး(၅၂ နှစ်)နှင့်အတူ တစ်ရွာတည်းနေ ဦးကျော်ငွေ(၄၅ နှစ်)နှင့် မအိအိဖြူ(၂၀ နှစ်)တို့ကို တွေ့ရပြီး ၎င်းတို့ထံမှ AK-47 သေနတ်တစ်လက်၊ M-16 သေနတ်တစ်လက်၊ ပွိုင့် ၂၂ သေနတ်တစ်လက်၊ ပစ္စတို နှစ်လက် စုစုပေါင်း သေနတ်ဝါးလက်နှင့် ကျည်ဆန် အတိုအရှည် ၁၁ ခု၊ ကျည်ဆန်မျိုးစုံ အတောင့် ၃၀၀ ကျော် လက်ပစ်ပစ်တစ်လုံး၊ ငွေကျပ်မြောက်သိန်းနှင့် စိတ်ကြွေးသွပ် ဆေးပြား ၃၄၄ ပြား (တန်ဖိုး ငွေကျပ် ၁၈ သိန်းခန့်)တို့ကို ဖမ်းဆီးရမိခဲ့ခြင်းဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ အဆိုပါဖြစ်စဉ်နှင့်ပတ်သက်၍ ဦးကြည်စိုး၊ ဦးကျော်ငွေနှင့် မအိအိဖြူတို့အား ကျိုက်မရောမြို့နယ် မြို့မှရဲစခန်းက အမှုဖွင့်အရေးယူထားကြောင်း သိရသည်။ ကျော်သန်း(မော်လမြိုင်)

အမျိုးသမီးတစ်ဦးပိုင်ဝါးများကို ခိုးယူရောင်းစားခဲ့သည်ဆိုကာ ကျေးရွာအုပ်ချုပ်ရေးမှူးအား အမှုဖွင့်ထားပြီး အခြားတစ်ဦးကလည်း ပြန်လှန်အမှုဖွင့်ထား

ဆော အောက်တိုဘာ ၃၀ - ဂန့်ဂေါခရိုင် ဆောမြို့နယ်နေ အမျိုးသမီးတစ်ဦးက ၎င်းပိုင်ဝါးများကို ၎င်းမသိဘဲ ရောင်းစားခဲ့သည်ဟုဆိုကာ ကျေးရွာအုပ်ချုပ်ရေးမှူးတစ်ဦးအား ကျောက်ထုနယ်မြေ ရဲစခန်း၌ အောက်တိုဘာ ၂၇ ရက်က အမှုဖွင့်ထားကြောင်းနှင့် အဆိုပါကိစ္စနှင့် ပတ်သက်၍ ဝါးများ၏ ပိုင်ရှင်အမှန်ဖြစ်သည်ဆိုသူ အမျိုးသားတစ်ဦးကလည်း ထို အမျိုးသမီး အမှုဖွင့်တိုင်ကြားထားမှုမှာ ဖြစ်စဉ်အမှန်မဟုတ်ဘဲ ပြောင်းပြန်တိုင်ကြား ခြင်းဖြစ်သည်ဆိုကာ ပြန်လှန်အမှုဖွင့်ထားကြောင်း သိရသည်။ ဖြစ်စဉ်မှာ ဆောမြို့နယ် နောကျေးရွာတွင်နေသူ ဒေါ်သန်းမေ (၄၃ နှစ်)သည် ဆောမြို့နယ် မိအယ်ကျေးရွာနေ တောင်သူများထံမှ ဝါးအလုံး ၂၆၀၀ ကို တစ်လုံးလျှင် ၂၀၀ ကျပ်နှုန်းဖြင့် ၄၄၅၀၀၀ ဖြစ် ဝယ်ယူထားပြီး မိအယ်ကျေးရွာအနီး တောလမ်းသေးတွင် စုပုံထားခဲ့ကာ စက်တင်ဘာ ၄ ရက်တွင် စုပုံထားသောဝါးများကို သွားရောက် ကြည့်ရှု

ရာ ဝါးများမရှိတော့သဖြင့် မိအယ်ကျေးရွာအုပ်ချုပ်ရေးမှူး ဦးမင်းကြိုင်အား မေးမြန်း သောအခါ ၎င်းက ရန်ပုံငွေလို၍ ရောင်းစားလိုက်ပြီဟုပြောခဲ့ကြောင်း တရားလို ဒေါ်သန်း မေ၏ တိုင်ကြားချက်အရ သိရသည်။ ဖြစ်စဉ်နှင့်ပတ်သက်၍ ၎င်းပိုင်ဝါးများကို ခိုးယူ ရောင်းစားသူ မိအယ်ကျေးရွာအုပ်ချုပ်ရေးမှူး ဦးမင်းကြိုင်အား အရေးယူပေးရန် ဒေါ်သန်းမေက ကျောက်ထုနယ်မြေရဲစခန်း၌ အမှုဖွင့်တိုင်ကြားခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။ အဆိုပါကိစ္စနှင့်ပတ်သက်၍ တိုင်ကြားထားသည့်ဖြစ်စဉ်မှာ ပြောင်းပြန်တိုင်ကြား ထားခြင်းဖြစ်သည်ဟုဆိုကာ မိအယ်ကျေးရွာနေ ဦးမောင်ဆန်း(၄၁ နှစ်)ကလည်း ဒေါ်သန်းမေအား ကျောက်ထုနယ်မြေရဲစခန်း၌ပင် အောက်တိုဘာ ၂၉ ရက်က ပြန်လှန် အမှုဖွင့်ထားကြောင်း သိရသည်။ မိအယ်ကျေးရွာ ဦးမောင်ဆန်းသည် ဩဂုတ် ၁၆ ရက်က ၎င်းပိုင် ဘိုးဘွားပိုင်မြေ ပေါ်တွင် စိုက်ပျိုးပြုပြင်ထားသောဝါးများကို ဒေါ်သန်းမေက ခိုး၍ခတ်ယူနေသဖြင့်

မိအယ်ကျေးရွာအုပ်ချုပ်ရေးမှူး ဦးမင်းကြိုင်မှတစ်ဆင့် သစ်တောဦးစီးဌာနသို့ တိုင် ကြားခဲ့ကြောင်း၊ ကျောက်ထုသစ်တောဦးစီးဌာနမှ တောအုပ်ကြီးဦးသောင်းညွန့်နှင့် အဖွဲ့က လာရောက်ဖမ်းဆီးရာတွင် ၂၁/- ခြောက်တီးယာဉ်ပေါ်တွင် ဝါးအလုံးရေ ၇၀၀ (တန်ဖိုး ကျပ် ၁၄၀၀၀၀)ကိုတင်ဆောင်လျက် တွေ့ရှိရသဖြင့် ယာဉ်မောင်းသူနှင့် ဝါးခတ်သူ ဒေါ်သန်းမေတို့အား ဖမ်းဆီးပြီး တောထဲတွင်ကျန်သောဝါးများကို ဝါးပိုင်ရှင် ဦးမောင်ဆန်း၏ သဘောအတိုင်းဆောင်ရွက်ရန် မှာကြားခဲ့ကြောင်း၊ ထို့ကြောင့် ဦးမောင်ဆန်းက ဝါးအလုံးရေ ၁၃၀၀ ကို ကျေးရွာတွင်အသုံးပြုရန် လျှို့ဝှက်ခဲ့ကြောင်း၊ ယခု ဒေါ်သန်းမေက ၎င်းဝယ်ယူထားသောဝါးများကို ကျေးရွာအုပ်ချုပ်ရေးမှူး ဦးမင်းကြိုင်က ခိုးယူရောင်းစားခဲ့သည်ဟု တိုင်ကြားခြင်းမှာပြောင်းပြန်တိုင်ကြားခဲ့ ခြင်းဖြစ်ကြောင်း ဦးမောင်ဆန်း၏ ပြန်လှန်အမှုဖွင့်တိုင်ကြားထားချက်အရ သိရသည်။ ကျော်ဇေယျ

Internet Wallet OK\$ အဓိပတိယာဉ်လိုင်း အပြာ၊ အဖြူ၊ အဝါ များတွင် OK\$ ဖြင့် ပေးချေလျှင် ၁ ကျပ် သာ ကျသင့်မည်။ ၁၀.၁၁.၂၀၁၆ ရက်နေ့ အထိ 24 Hr Call Center 09-450144455, 09-30000066, 01-377888 okdollarapp www.okdollar.com

ဖောင်းကြွပျောက်လျှောက်ထားခြင်း: ယာဉ်အမှတ် 5H/9140 ၏ ဖောင်းကြွနံပါတ်ပြားပျောက်ဆုံး၍ ထုတ်ပေးရန် လျှောက်ထားလားပါသဖြင့် ယခင်ဖောင်းကြွနံပါတ်ပြား ပျက်ပြယ်ပါကြောင်း အများသိစေရန် ကြေညာအပ်ပါသည်။ (ဥပဒေနှင့်အညီ) ဝန်ထမ်း (ရန်ကုန်အမှတ်ပိုင်) အဖြန့်ရောင်းမည် ရန်ကုန်မြို့တွင်းနှင့်ပြင် အနီးလမ်းကွက် တွင် ကန်ထရိုက်တိုက်များသောက် လုပ်နေသော ဒေါ်ပြီဖြူ ယုန်နာ (၁)ရပ်ကွက်၊ အောင်ဗဟုလမ်း (အလယ်)ရှိ ငမြ ငပ (၁၄၁၅၀) နှင့် အိမ် (ညှိပိုင်းလမ်း) Ph : 09 972725674 GoSafe, Co.,Ltd. (၁) ရုံးဝန်ထမ်း: Computer အခြေခံရှိရမည်။ ကျား ၄ ဦး (Marketing နားလည်ပြီး ကားမောင်းနိုင်ရမည်။) (၂) ယာဉ်မောင်း: ကားလျှပ်စစ်ပိုင်ယာစနစ် နားလည်ရမည်။ (မြို့တွင်း/မြို့ပြင်လမ်းများသိရမည်။) (၅၅)၊ လှည်းတန်းလမ်း၊ ကမာရွတ်မြို့နယ်၊ ရန်ကုန်မြို့၊ ဖုန်း-၀၉-၄၃၁၅၈၅၂ ယာဉ်မှတ်ပုံတင်စာအုပ် မိတ္တူလျှောက်ထားခြင်း: ယာဉ်အမှတ် 9E/4928 Howo Sino Truck D/T (8x4)L T/S ယာဉ် လက်ဝယ်ရှိသူ ကောင်းစုဝေလျှင်ကျောက်မျက်ကုမ္ပဏီလီမိတက်က (ကမ-၃) ပျောက်ဆုံး၍ မိတ္တူထုတ်ပေးရန် လျှောက်ထားလာပါသည်။ ကန်ကွက်လိုပါက ခိုင်လုံသောအထောက်အထားများဖြင့် ကြော်ငြာသည့်ရက်မှ ရက်၃၀အတွင်း အောက်ဖော်ပြပါရုံးသို့ လူကိုယ်တိုင် လာရောက်ကန်ကွက်နိုင်ပါသည်။ ကညန၊ တိုင်းဒေသကြီးရုံးခွဲ (ရွာသာကြီး)ရန်ကုန်မြို့ သွင်းကုန်ကြေညာလွှာပျောက်ဆုံးခြင်း: VAKS TRADING Co.,Ltd. သွင်းကုန်ကြေညာလွှာ ID-127735 နှင့် ပူးတွဲပါစာရွက်စာတမ်းများ အမှတ်(၂)ရပ်ကွက်၊ ဗိုလ်တထောင်ဈေးလမ်း၊ ပုဇွန်တောင်မြို့နယ်အတွင်း ပျောက်ဆုံးသွားပါသဖြင့် တွေ့ရှိကအကြောင်းကြား ပေးပါရန်။ ဦးမျိုးမင်း ၁၂/၀၈၀(နိုင်)၀၂၆၂၉၄ ဖုန်း-၀၉-၂၅၄၃၅၁၅၉ ပျောက်ဆုံးကြောင်း: ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး၊ မရမ်းကုန်းမြို့နယ်၊ ကမ္ဘာအေးစီလောင်း အိမ် အမှတ်(အီး-၁၈)တွင်း၊ ရုံးခန်းဖွင့်လှစ်ထားသော မြန်မာနိုင်ငံအုပ်စု သတ္တု တူးဖော်ရေးကုမ္ပဏီ ကုမ္ပဏီမှတ်ပုံတင်လက်မှတ်(၁၈၅၉-၂၀၁၀/၂၀၁၁)သည် ပျောက်ဆုံးသွားပါသဖြင့် တွေ့ရသူများအနေဖြင့် ဆက်သွယ်ပါရန်။ ဦးထွန်းနိုင် ဖုန်း-၀၁-၆၅၂၅၁၅

အတားယာဉ်နှင့် ကုန်တင်ယာဉ် မျက်နှာချင်းဆိုင်တိုက်၊ တစ်ဦးသေဆုံး

ရန်ကုန် အောက်တိုဘာ ၃၀

ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး တိုက်ကြီးမြို့နယ် ရန်ကုန်-ပြည်ကားလမ်း တိုက်ကြီးဘက် သို့ ယာဉ်မောင်း(စုံစမ်းဆဲ) မောင်းနှင် လာသည့် ကင်တာ(အငှား) မော်တော် ယာဉ်သည် တိုက်ကြီးမြို့နယ် တာဝကျေးရွာ ရန်ကုန်-ပြည်ကားလမ်း မိုင်တိုင်အမှတ် (၄၆/၀၂၀)ကြား အရောက် အရှိန်မထိန်းနိုင်ဘဲ မျက်နှာချင်းဆိုင် ယာဉ်မောင်း(စုံစမ်းဆဲ) မောင်းသည့် ခြောက်ဘီးဖွတ်ယာဉ် တို့သည် အောက်တိုဘာ ၂၉ ရက် မွန်းလွဲ ၂ နာရီက လမ်းအလယ်တွင် တိုက်မိခဲ့ ကြောင်း သိရသည်။



တိုက်ကြီးဆေးရုံ၌ အတွင်းလူနာဖြစ် တင်ပို့ကုသခဲ့သည်။ ဖြစ်စဉ်မှ ယာဉ်ကို မဆင်မခြင်

မောင်းနှင်သူ ကင်တာ(အငှား) တိုက်ကြီးရဲစခန်းတွင် အရေးယူထား မော်တော်ယာဉ်မောင်း (စုံစမ်းဆဲ)နှင့် ကြောင်း သိရသည်။ မြောက်ဘီးယာဉ် (စုံစမ်းဆဲ)တို့အား ထွန်းလှိုင်(မြိုင်)

ငွေဆောင်၌ ချောင်းထဲမျောပါနေသော လူသေအလောင်းတွေ့

ငွေဆောင် အောက်တိုဘာ ၃၀

ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး ပုသိမ်ခရိုင် ငွေဆောင်မြို့ သလပ်ခွာကျေးရွာအနီး ချောင်း အတွင်း အောက်တိုဘာ ၂၉ ရက်က လူသေအလောင်းတစ်လောင်း တွေ့ရှိခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ဖြစ်စဉ်မှာ အောက်တိုဘာ ၂၉ ရက် နံနက် ၁၀ နာရီတွင် သလပ်ခွာကျေးရွာနေ ဦးသိန်းလွင်သည် သလပ်ခွာချောင်းအတွင်း ငါးပိုက်ထောင်နေစဉ် ပီနံအိတ်ဖြင့် ပတ်ထားသော လူသေအလောင်းတစ်လောင်း ချောင်းထဲမျောပါနေသည်ကို တွေ့ရှိ ၍ အကြောင်းကြားခဲ့ရာ သလပ်ခွာရဲစခန်းမှ တပ်ဖွဲ့ဝင်များနှင့်အတူ ချောင်းအတွင်း လိုက်လံရှာဖွေရာ သေဆုံးသူမှာ ဦးကြီးနန်း(ခ)ဦးခင်ထွေးဖြစ်ကြောင်းသိရပြီး ၎င်းမှာ လွန်ခဲ့သော စက်တင်ဘာ ၁၆ ရက်မှစ၍ သလပ်ခွာကျေးရွာနေ ဦးတင်အောင်ထံတွင် လယ်သူရင်းငှား လုပ်ကိုင်နေသူဖြစ်ပြီး အောက်တိုဘာ ၂၈ ရက်ကတည်းက ပျောက်ဆုံး နေကြောင်း သိရသည်။

သေဆုံးသူတွင် ပြတ်ဒဏ်ရာများတွေ့ရ၍ ၎င်း၏ ညီဝမ်းကွဲတော်သူ ဦးစိုးဝင်းက သလပ်ခွာရဲစခန်းသို့ တိုင်တန်းခဲ့သဖြင့် ရဲအုပ် ဇော်ထက်အောင်က ပြစ်မှုကျူးလွန်သူအား ဖမ်းဆီးရမိရေးအတွက် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း သိရ သည်။

မူပူ (ပြန်/ဆက်)

မိုးညှင်း၌ စွန့်ပစ်မြေစာပုံပြုကျရာမှ ကျောက်တုံးလွင့်စဉ် ထိခိုက်မှုကြောင့် လုပ်သားတစ်ဦးသေဆုံး

မိုးညှင်း အောက်တိုဘာ ၃၀

ကချင်ပြည်နယ် မိုးညှင်းမြို့နယ် နမူမိုမော်သစ်ကျောက်စိမ်းကုမ္ပဏီ လုပ်ကွက်အတွင်း စွန့်ပစ်မြေစာပုံပြုကျရာမှ ကျောက်တုံးလွင့်စဉ် ထိခိုက်မှုကြောင့် လုပ်သားတစ်ဦး သေဆုံးခဲ့သည်။

ဖြစ်စဉ်မှာ အောက်တိုဘာ ၂၉ ရက် မွန်းလွဲ ၂ နာရီခန့်က နမူမိုမော်သစ် မြန်မာ့ စိမ်းလှအောင်ကုမ္ပဏီမှ ကျောက်ရှာလုပ်သားတစ်ဦးသည် ရေမဆေးကျောက် ရှာဖွေစဉ် မိုးရွာသွန်းမှုကြောင့် ပေ ၅၀ အကွာမှ စွန့်ပစ်မြေစာပုံပြုကျရာ ကျောက်တုံး လွင့်စဉ် ထိခိုက်ခဲ့သဖြင့် မိုးညှင်းဆေးရုံသို့ ရောက်ရှိနေကြောင်း သတင်းအရ ရဲအုပ် စောအောင်ဝင်းဝင်း၊ မြို့မအုပ်ချုပ်ရေးမှူးနှင့်အဖွဲ့ သွားရောက်စစ်ဆေးရာ လင်းထိုက် (ခ)လင်းလင်း (၃၂နှစ်)မှာ ဒဏ်ရာများဖြင့် သေဆုံးခဲ့သောကြောင့် ဓမ္မတာအတိုင်း သေဆုံးခြင်း ဟုတ် မဟုတ် သိရှိနိုင်ရန် မိုးညှင်းရဲစခန်းက အမှုဖွင့်စစ်ဆေးလျက် ရှိကြောင်း သိရသည်။ (၀၆၇)

အရှိန်လွန်ယာဉ်က လမ်းဖြတ်ကူးသူအား ဝင်တိုက်

နေပြည်တော် အောက်တိုဘာ ၃၀

မွန်ပြည်နယ် သထုံမြို့ တင်လှိုင်ရပ်ကွက် သထုံ-ဘားအံကားလမ်း မိုင်တိုင်အမှတ် (၂/၀-၁)ကြားတွင် အောက်တိုဘာ ၂၉ ရက် ညနေ ၄ နာရီခွဲက ယာဉ်တိုက်မှုဖြစ်ပွား ကြောင်း သတင်းအရ သထုံမြို့မရဲစခန်းမှ တပ်ဖွဲ့ဝင်များသည် သက်သေများနှင့်အတူ သွားရောက်စစ်ဆေးခဲ့သည်။

စစ်ဆေးချက်အရ အဆိုပါကားလမ်းအတိုင်း ဘားအံမှ ရန်ကုန်ဘက်သို့ ရန်ကုန် တိုင်းဒေသကြီး မြောက်ဥက္ကလာပမြို့နယ်နေ ချစ်မင်းဆက် (၃၅နှစ်) မောင်းနှင်လာ သည့် 3M/---Sunlong ယာဉ်သည် အရှိန်မထိန်းနိုင်ဘဲ လမ်းဖြတ်ကူးသူ သထုံမြို့ အောက်ကျင်းရပ်ကွက်နေ မသဇင်ဦး(ခ)မနီမဂလေး(၁၁နှစ်)အား ဝင်ရောက်တိုက်မိ ခဲ့ရာဒဏ်ရာများရရှိခဲ့ပြီး အခင်းဖြစ်နေရာတွင် သေဆုံးသွားသဖြင့် ယာဉ်မောင်း ချစ်မင်း ဆက်အား သထုံမြို့မရဲစခန်းက အမှုဖွင့်အရေးယူထားကြောင်း သိရသည်။ ကိုရဲ

မိုးညှင်း၌ တရားမဝင်သယ်ဆောင်လာသော ကျောက်စိမ်းအရိုင်းတုံးများ ဖမ်းဆီးရမိ

မိုးညှင်း အောက်တိုဘာ ၃၀

ကချင်ပြည်နယ် မိုးညှင်းမြို့နယ် ညောင် ကိုင်းကျေးရွာအနီး ရွှေဘို-မြစ်ကြီးနား ပြည်ထောင်စု ကားလမ်းကြီးပေါ်တွင် တရားမဝင် သယ်ဆောင်လာသော ကျောက်စိမ်းအရိုင်းတုံးများကို သိမ်း ဆည်းရမိခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ (ယာပုံ)

အောက်တိုဘာ ၃၀ ရက် ညနေ ၅ နာရီခွဲခန့်က ခရိုင်ရဲတပ်ဖွဲ့ ရဲအုပ် အောင်ကျော်မိုးနှင့်အဖွဲ့သည် သက်သေ များနှင့်အတူ ရွှေဘို-မြစ်ကြီးနား ပြည်ထောင်စု ကားလမ်းကြီးပေါ်ရှိ မိုးညှင်းမြို့နယ် ညောင်ကိုင်းကျေးရွာ အုပ်စု ညောင်ကိုင်းကျေးရွာအရှေ့ ကား လမ်းမပေါ်တွင် တရားမဝင်ကျောက်စိမ်း အရိုင်းတုံးများ သယ်ဆောင်လာကြောင်း သတင်းအရ စောင့်ဆိုင်းစဉ် ဖားကန့်မှ မန္တလေးဘက်သို့ ယာဉ်မောင်း ဘိုဘို

အေး(၅၁ နှစ်) မိုးညှင်းမြို့နယ်နှင့် 1H/--- SKAT ယာဉ်အား သက်သေ များနှင့်အတူ စစ်ဆေးရှာဖွေရာ ကျောက်စိမ်းအရိုင်းတုံး အမျိုးအစား အရွယ်စုံ ၂၄ တုံး အလေးချိန် ၂၀၁

ကီလိုဂရမ်ခန့်၊ ကျောက်ဖြတ်စဆိုဒိနို ၅၁ မြမ်း အလေးချိန် ၅၂၂ ကီလိုဂရမ်ခန့်၊ ကျောက်အပိုင်းအစရာရာ အမြမ်း ၂၀၀၊ အလေးချိန် ၉၇ ကီလိုဂရမ်ခန့်၊ ကျောက် အကြေတစ်အိတ် အလေးချိန် ၇ ကီလိုဂရမ်၊ ကျောက်လက်ကောက်ကွင်း အချောကွင်း ၂၀၊ အကြမ်းနစ်ကွင်း စုစုပေါင်း ၂၂ ကွင်း အလေးချိန် တစ်ကီလို ဂရမ်ခန့်၊ သွေးပြီးသား ကျောက်စိမ်း စေ့တစ်စေ့ အလေးချိန် ၂ ဂရမ်ခန့် စုစုပေါင်းအလေးချိန် ၁၂၈ ဒသမ ၀၀၂ ကီလိုဂရမ်ခန့်အား တွေ့ရှိရသဖြင့် ကျောက်စိမ်းအရိုင်းတုံးများ သယ်ဆောင် လာသူ ဘိုဘိုအေးနှင့် အောင်ရွှန်းတို့အား မိုးညှင်းရဲစခန်းက အမှုဖွင့်အရေးယူ စစ်ဆေးဆောင်ရွက်ရှိကြောင်း သိရ သည်။



နီတိုး

ဝရိန်ဆော်ရာမှ လူတစ်ဦး လျှပ်စစ်ဓာတ်လိုက်သေဆုံး

မလိုင် အောက်တိုဘာ ၃၀

မလိုင်မြို့နယ် သိမ်ကုန်းကျေးရွာ၌ အောက်တိုဘာ ၂၉ ရက် မွန်းလွဲပိုင်းက လူတစ်ဦး ဝရိန်ဆော်ရာမှ လျှပ်စစ်ဓာတ်လိုက်သေဆုံးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ဖြစ်စဉ်မှာ မလိုင်မြို့မရဲစခန်းမှ ဒုရဲအုပ်ဝင်းဇာနည်သည် တာဝန်မှူးတာဝန် ဆောင်ရွက်နေစဉ် မလိုင်မြို့နယ် ဆရာဝန်ကြီးက လျှပ်စစ်ဓာတ်လိုက် သေဆုံးသူတစ်ဦး

ဆေးရုံသို့ရောက်ရှိနေကြောင်း ဆက်သွယ်အကြောင်းကြားချက်အရ သွားရောက် ကြည့်ရှုစစ်ဆေးရာ သေဆုံးသူမှာ မြင့်သူ(၃၃နှစ်) မလိုင်မြို့နယ် ကျင်းသာအရှေ့ရွာ၌ နေထိုင်သူဖြစ်ပြီး ၎င်းသည် မလိုင်မြို့နယ် သိမ်ကုန်းကျေးရွာနေ ဦးသောင်းရှိန်၏ နေအိမ်၌ ကားဂိုဒေါင်ဆောက်လုပ်ရာ၌ ဝရိန်ဆော်ရာမှ လျှပ်စစ်ဓာတ်လိုက် သေဆုံးခဲ့ကြောင်း စစ်ဆေးသိရှိရသဖြင့် မလိုင်မြို့မရဲစခန်းက အမှုဖွင့်ထားကြောင်း သိရသည်။

ကျော်ကျော်(မလိုင်)

ယာဉ်ပျက်ပုံစံစာအုပ်ပိတ္တူလျှောက်ထားခြင်း
 ယာဉ်အမှတ် 9E/4927 Howo Sino TruckD/T (8x4) L/T/S ယာဉ် လက်ဝယ်ရှိသူ ကောင်းစုလှော် ကျောက်မျက် ကုမ္ပဏီလီမိတက်က (ကမ-၃) ပျောက်ဆုံး၍ မိတ္တူထုတ် ပေးရန် လျှောက်ထားလာပါသည်။ ကန့်ကွက်လိုပါက နိုင်လုံသော အထောက်အထားများဖြင့် ကြော်ငြာ သည့်ရက်မှ ရက် ၃၀ အတွင်း အောက် ဖော်ပြပါရုံးသို့ လူကိုယ်တိုင် လာရောက်ကန့်ကွက်နိုင်ပါသည်။
 ကညန၊ တိုင်းဒေသကြီးရုံး (ရွာသာကြီး)၊ ရန်ကုန်မြို့

ဖောင်းကြွပျောက် လျှောက်ထားခြင်း
 ယာဉ်အမှတ် 11-6750 ၏ ဖောင်းကြွပျက်ပျက် ပျောက်ဆုံး၍ ထုတ်ပေးရန် လျှောက်ထားလာပါ သဖြင့် ယခင်ဖောင်းကြွပျက်ပျက် ပျက်ပြယ်ကြောင်း အများသိစေရန် ကြေညာအပ်ပါသည်။
 ကညန၊ ခရိုင်ရုံး(မန္တလေးမြောက်ပိုင်း)

ဖောင်းကြွပျောက် လျှောက်ထားခြင်း
 ယာဉ်အမှတ် 3D/7710 ၏ ဖောင်းကြွ ပျက်ပျက် ပျောက်ဆုံး၍ ထုတ်ပေးရန် လျှောက်ထားလာပါ သဖြင့် ယခင်ဖောင်းကြွပျက်ပျက် ပျက်ပြယ်ကြောင်း အများသိစေရန် ကြေညာအပ်ပါသည်။
 ကညန (ရွာသာကြီး)

အများသိစေရန်ကြေညာခြင်း
 ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး၊ သန်လျင်မြို့နယ်၊ အောင်ချမ်းသာ (၂)ရပ်ကွက်၊ အမှတ်(၃၅၂/ခ)၊ ဦးပိုင်အမှတ်(က/၂၅)၊ ဧရိယာ (အလျားပေ၆၀×အနံပေ ၄၀) မြေကွက်၏ အကျိုးခံစားခွင့်အရပ်အား တရားဝင် လက်ရှိပိုင်ဆိုင်သူ ဦးအောင်သူမြင့် ၁၂/ပဇာ(နိုင်)၀၀၀၅၂၁မှ ရောင်းချပိုင်ခွင့်ရှိကြောင်း အဆိုပြု ကမ်းလှမ်းရာ ဒေါ်စန်းစန်းအေး ၁၂/ကတတ(နိုင်)၀၁၁၄၀၄ က အထက် ဖော်ပြပါ မြေကွက်အား ၂၅-၁၀-၂၀၁၆ရက်စွဲပါ နှစ်ဦးသဘောတူ မြေကွက် အရောင်းအဝယ် ကတိစာချုပ်ချုပ်ဆို၍ အပြီးအပိုင်ဝယ်ယူလက်ဝယ်ရရှိပြီးဖြစ် ပါသည်။ ထိုမြေကွက်နှင့်ပတ်သက်၍ ဒေါ်စန်းစန်းအေး၏ ခွင့်ပြုချက်တစ်စုံ တစ်ရာမရှိဘဲ မည်သူမျှ လွှဲပြောင်း၊ ရောင်းချ၊ ပေါင်နှံ၊ အမည်ပြောင်းခြင်းတို့ မပြုလုပ်နိုင်ကြောင်း အများသိစေရန် ကြေညာအပ်ပါသည်။
 လွှဲအပ်ညွှန်ကြားချက်အရ-
 ဦးသက်ဇော်
 LL.B, D.B.L
 တရားလွှတ်တော်ရှေ့နေ (စဉ်-၁၀၇၇၈)
 ဖုန်း-၀၉-၂၆၄၂၄၂၂၉၇

ယာဉ်ပျက်ပုံစံစာအုပ်ပိတ္တူလျှောက်ထားခြင်း
 ယာဉ်အမှတ် 7E/9648၊ 7E/9650 ယာဉ်လက်ဝယ်ရှိသူ ကောင်းထက်စိုက် ကျောက်မျက်ကုမ္ပဏီက (ကမ-၃) ပျောက်ဆုံး၍ မိတ္တူထုတ်ပေးရန် လျှောက်ထားလာပါသည်။ ကန့်ကွက် လိုပါက နိုင်လုံသောအထောက်အထား များဖြင့် ကြော်ငြာသည့်ရက်မှ ရက် ၃၀ အတွင်း အောက်ဖော်ပြပါရုံးသို့ လူကိုယ်တိုင် လာရောက်ကန့်ကွက် နိုင်ပါသည်။
 ကညန၊ တိုင်းဒေသကြီးရုံး (ရွာသာကြီး)၊ ရန်ကုန်မြို့

" ဝါရွှေစင် " ဖိုးထည့် (BIG SALES)
(Up to 50% Discount Off)
 ဝါရွှေစင် ဖိုးထည့် ၏ (Up to 50% Dscount Off) အထူးဈေးရောင်း ပွဲတော်ကြီးကို (အောက်တိုဘာလ ၃၀ ရက်နေ့မှ နိုဝင်ဘာလ ၃ ရက်) နေ့အထိ (၅)ရက်တိုင်တိုင် စည်ကားသိုက်မြိုက်စွာ အထူးဈေးနှုန်းများဖြင့် ရောင်းချပေး သွားမည်ဖြစ်ပါကြောင်း သတင်းကောင်းပါးအပ်ပါသည်။
(အထူးကံစမ်းမဲအစီအစဉ်များလည်း ပါရှိပါသည်)
 အမှတ်(၁၇၁)၊ သစ္စာလမ်းမကြီး၊ မိုးကောင်းမှတ်တိုင်အနီး၊ ရန်ကင်းမြို့နယ်။
Ph: 09 5112506, 09 400028877, 09 420006525, 09 49307549

ကျွန်တော်နဲ့ပြည်သူ့ဝန်ထမ်းများ



ပါမောက္ခ ဒေါက်တာအောင်ထွန်းသက်

ကျွန်တော်ဟာ လွန်ခဲ့တဲ့နှစ် ၅၀ ကတည်းက ဝန်ထမ်းတစ်ဦးဖြစ်ခဲ့တယ်။ ပြည်တွင်းမှာသာမက ပြည်ပနိုင်ငံများမှာလည်း ဝန်ထမ်းတစ်ဦးအနေနဲ့ တာဝန်ယူခဲ့တယ်။ အခုထိလည်း ပုံစံအမျိုးမျိုးနဲ့ တာဝန်ယူဆဲဖြစ်တယ်။ ဝန်ထမ်းတစ်ဦးဖြစ်တာကိုလည်း ဂုဏ်ယူမိတယ်။ ကျွန်တော်တို့ငယ်ငယ်တုန်းက ရွေးချယ်စရာက သိပ်မရှိလှဘူး။ ဘွဲ့ရပြီး အစိုးရအလုပ်ကိုဝင်ကြရတာ။ မိဘလက်ငုတ်လက်ရင်းရှိကြသူတွေက ကိုယ်ပိုင်အလုပ်လုပ်ကြတယ်။ ဒါပေမယ့် ဒါကအနည်းစု။ ခေတ်ကာလကလည်း စီးပွားရေးလုပ်ငန်းတွေအားပေးမှုနည်းပါးတာမို့လည်း ဖြစ်တယ်။

မိဘမျိုးရိုးကလည်း ဝန်ထမ်းတွေဖြစ်ကြတယ်။ အဖေဘက်ကရော အမေဘက်ကပါ အစိုးရဝန်ထမ်းတွေဖြစ်ကြတယ်။ ကိုယ်ပိုင်စီးပွားရေးလုပ်တဲ့သူတွေ နည်းကြတယ်။ ဒါကြောင့် ဝန်ထမ်းစိတ်က သွေးထဲကပါသလိုပဲ။ ကျွန်တော်က စီးပွားရေးပညာကို သင်ယူနေသူဖြစ်ပေမယ့် ကိုယ်တိုင်ကတော့ မလုပ်ဖြစ်ပါဘူး။

တလောက အခွင့်အရေးရလို့ နေပြည်တော် ဝန်ကြီးဌာနနှစ်ခုမှာ ဝန်ထမ်းတွေအတွက် ဟောပြောခွင့်ရခဲ့တယ်။ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာဝင်းမြတ်အေးကိုယ်တိုင် သူ့ရဲ့ဌာနဝန်ထမ်းတွေအတွက် အလုပ်ရုံဆွေးနွေးပွဲတစ်ခုဆောင်ရွက်ချိန်မှာ ကျွန်တော်နဲ့ ဆရာမသန်းမြင့်အောင်တို့ နှစ်ဦးကိုဖိတ်ကြားပြီး ဝန်ထမ်းတွေကို ခွန်အားပေးဖို့၊ ကျွန်တော်ကလည်း အခုလိုဆောင်ရွက်ခွင့်ရတာကို ကျေးဇူးတင်မိတယ်။ ဝန်ကြီးကိုယ်တိုင် တောင်းဆိုတာမို့လည်း လေးစားမိပါတယ်။ တစ်ဆက်တည်းမှာ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးအုန်းမောင်ကလည်း သူ့ရဲ့ဝန်ထမ်းတွေကို ဟောပြောပေးဖို့ တောင်းဆိုခဲ့တာမို့ တစ်ရက်တည်းမှာ ဝန်ကြီးဌာနနှစ်ခုမှာ လုပ်ခွင့်ရခဲ့တယ်။

ကျွန်တော်စီးပွားရေးတက္ကသိုလ်မှာ စာသင်နေပေမယ့် ဝန်ကြီးဌာနတွေမှာ သွားရောက်ပြီး သင်တန်းတွေ၊ ဟောပြောပွဲတွေ လုပ်ခွင့်ရခဲ့တယ်။ သမဝါယမဝန်ကြီးဌာနနဲ့ ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာနတွေမှာ အကြိမ်ကြိမ်လုပ်ပေးခွင့်ရခဲ့တယ်။ တစ်ဖက်ကလည်း ရာထူးကြီးဝန်ထမ်းတွေကို ဒီအိမ်အသင်တန်းမှာ သင်ခွင့်ရခဲ့တယ်။ ဒီတုန်းက အခုခေတ်မှာခေတ်စားတဲ့ အိမ်အိမ်အသင်တန်းက မရှိသေးဘူး။ နောက်ပိုင်း ကုလသမဂ္ဂဝန်ထမ်းတက္ကသိုလ်မှာ တာဝန်ယူစဉ် ကုလသမဂ္ဂဝန်ထမ်းတွေကို သင်ကြားခွင့်ရခဲ့ပြန်တယ်။

၂၀၁၅ ရွေးကောက်ပွဲအပြီး ပြည်သူ့အများစုရွေးချယ်တဲ့ အစိုးရအာဏာရပြီးချိန်မှာ ပြောင်းလဲလာတဲ့ နိုင်ငံရေးအခင်းအကျင်းနဲ့ လိုက်လျောညီထွေရှိတဲ့ အုပ်ချုပ်ရေးစနစ်ကို ဖော်ထုတ်ဖို့လိုအပ်လာတယ်။ အုပ်ချုပ်ရေးစနစ်ဟာ လွတ်လပ်ရေးရပြီးချိန်ကစပြီး ပုံစံအမျိုးမျိုးနဲ့ ပြောင်းလဲလာခဲ့တယ်။ ပါလီမန်အစိုးရခေတ်မှာရှိတဲ့ ပြည်သူ့ဝန်ထမ်းတွေဟာ စစ်မြေစိမိကာက ကျင့်သုံးခဲ့တာကို လက်ဆင့်ကမ်းမှုဖြစ်တယ်။ အုပ်ချုပ်ရေးစနစ်ကို စနစ်တကျ သင်တန်းပေးထားတဲ့ ပြည်သူ့ဝန်ထမ်းတွေကို အတွင်းဝန်စနစ်နဲ့စီမံခန့်ခွဲတာ အမြဲတမ်း အတွင်းဝန်တွေဟာ ဝန်ကြီးဌာနတွေကို စီမံပြီး တိုင်းမင်းကြီးတွေက နယ်တွေကို စီမံခဲ့တယ်။ လွတ်လပ်ရေးရပြီးချိန်မှာ အုပ်ချုပ်စီမံတဲ့လူကြီးတွေဟာ အင်္ဂလိပ်လက်ထက်က အိုင်စီအက်စ်တွေဖြစ်ကြတယ်။ ဝန်ထမ်းတွေဟာ နိုင်ငံရေးနဲ့ကင်းရှင်းရပြီး နိုင်ငံရေးခေါင်းဆောင်တွေအပေါ် တာဝန်ခံယူပြီး မိမိရဲ့ပညာ၊ မိမိရဲ့ အတွေ့အကြုံကို အသုံးပြုပြီး အကြံပေးကြတယ်။ အကောင်အထည်ဖော်ကြတယ်။ အုပ်ချုပ်ရေးပညာ၊ အတွေ့အကြုံကို အခြေခံပြီး သိက္ခာ သမာဓိရှိကြတယ်။ ဘယ်သူ့ရဲ့ လွှမ်းမိုးမှုကိုမှ မကြည့်ဘဲ မိမိကျွမ်းကျင်လိမ္မာမှုကို

အခြေခံပြီး ပြည်သူ့ဝန်ထမ်းပီသစွာ လှုပ်ရှားခဲ့ကြတယ်။ ပြည်သူ့တွေအနေနဲ့ကလည်း ပြည်သူ့ဝန်ထမ်းတွေအပေါ် ယုံကြည်အားကိုးကြတယ်။ တစ်ခုတော့ရှိပါတယ်။ ဒီအချိန်က အိုင်စီအက်စ်တွေကို ဗျူရိုကရက်တွေဖြစ်တယ်လို့ ဝေဖန်ကြတယ်။ လွတ်လပ်ရေးရပြီးချိန်မှာ အိုင်စီအက်စ်ကို ဘီစီအက်စ်အဖြစ် အခြေအနေနဲ့ညီအောင် ပြောင်းလဲခေါ်ကြတယ်။ အတွင်းဝန်စနစ်ကြောင့်လည်း အတွင်းဝန်များရုံးလို့ သတ်မှတ်ခဲ့ကြတယ်။ နောက်ပိုင်းမှာ ဝန်ကြီးများရုံးလို့ ခေါ်ခဲ့တာ။ နိုင်ငံရေးလွှမ်းမိုးမှုကိုမခံတဲ့ ပြည်သူ့ဝန်ထမ်းစနစ်ဟာ အရင်းရှင်နိုင်ငံတွေမှာ ကျင့်သုံးခဲ့တာတွေရတယ်။ ရွေးကောက်ပွဲကြောင့် ခေါင်းဆောင်အပြောင်းအလဲဖြစ်ပေမယ့် ဝန်ထမ်းတွေဟာ ပြည်သူ့တွေအပေါ် သစ္စာခံခဲ့ကြတယ်။ အရပ်သားဝန်ထမ်းတွေမှာ အခုလို ဖြစ်သလို တပ်မတော်မှာလည်း ဒီအတိုင်းပဲရှိခဲ့တယ်။ နိုင်ငံရေးမှာ ဝင်ရောက်စွက်ဖက်မှုမရှိဘဲ စစ်ရေးကိစ္စတွေမှာသာ အာရုံပြုခဲ့တယ်။ ဒီအခြေ

“မလုပ် မရှုပ် မပြုတ်” ဆိုတဲ့ မသုံးလုံးကိုကျင့်ကြခဲ့ကြတယ်။ ရလဒ်ကို အခြေပြုတဲ့ စီမံခန့်ခွဲမှုမရှိတော့ဘဲ အလုပ်လုပ်နေတာကိုသာ အာရုံပြုလာခဲ့ကြတယ်။ အလုပ်များတာကို ဂုဏ်ယူခဲ့တယ်။ ပင်ပန်းတာကို အသိအမှတ်ပြုတယ်။ အလုပ်မှာအချိန်ကုန်တာကို ကျေနပ်စရာတစ်ခုအဖြစ် ယူဆလာကြတယ်။ ဝန်ထမ်းအဆင့်ဆင့်က ယုံကြည်မှုလျော့နည်းပြီး အနုစိတ်၊ အသေးစိတ်တွေနဲ့ အချိန်ကုန်ခဲ့ကြတယ်။ နိုင်ငံတကာမှာ ကျင့်သုံးနေတဲ့ ပြည်သူ့ရေးရာ စီမံအုပ်ချုပ်မှုပုံစံတွေမလေ့လာဘဲ ကိုယ်လုပ်နေတာပဲ ကောင်းနေတယ်လို့ လက်ခံခဲ့ကြတယ်။ ပကတိအခြေအနေကို လူကြီးတွေသိအောင် တင်ပြဖို့မစဉ်းစားနိုင်ဘဲ မိမိရာထူးမြဲရေးအတွက် အာရုံပြုပြီး ဖြစ်သမျှကိုဖုံးဖိခဲ့တယ်။ သကာရည်လောင်းခဲ့ကြတယ်။ လူကြီးတွေခရီးထွက်တဲ့ အချိန်မှာလည်း အဖြစ်မှန်တွေမတင်ပြဘဲ လူကြီးအကြိုက်လုပ်ကြတယ်။ အရည်အချင်း၊ လုပ်ရည်ကိုင်ရည်ကိုအခြေခံပြီး ရာထူးတိုး

အခုခေတ်မှာတော့ ပြည်သူ့ဝန်ထမ်းတွေနဲ့ပတ်သက်ပြီး အခြေခံကျကျစဉ်းစားဖို့လိုအပ်တယ်။ ဝန်ထမ်းတစ်ဦးရဲ့ အနာဂတ်ကို ဖော်ထုတ်နိုင်ဖို့ လိုအပ်တယ်။ ကြိုးစားတဲ့သူ၊ အောင်မြင်တဲ့သူကို အခွင့်အရေးပိုပေးရမှာ ဖြစ်တယ်။ လုပ်သက်တစ်ခုတည်းနဲ့ ဆုံးဖြတ်နေရင် စိတ်ဓာတ်မြင့်တင်ဖို့ ခက်ခဲမှာဖြစ်တယ်။ လုပ်ရည်ကိုင်ရည်ရှိမှုကိုသာ အာရုံပြုသင့်တာ

ခံတွေ့အားလုံးဟာ ၁၉၆၂ ခုနှစ် နောက်ပိုင်းမှာ ပြောင်းလဲခဲ့တယ်။ အတွင်းဝန်စနစ်ဟာ ဗျူရိုကရက်တစ်စနစ်ဖြစ်တယ်လို့စွပ်စွဲပြီး ဘီစီအက်စ်တွေကို ဖျက်ခဲ့တယ်။ မြန်မာ့ဆိုရှယ်လစ်စနစ်ကို အကောင်အထည်ဖော်ခဲ့ပြီး အုပ်ချုပ်ရေးစနစ်ကို ပါတီရဲ့ဩဇာခံအဖြစ် ပြောင်းခဲ့တယ်။ ဘာသာရပ်ကျွမ်းကျင်လိမ္မာမှုကိုစီးပွားပေးတဲ့ နိုင်ငံရေးအရ ယုံကြည်စိတ်ချရမှုကိုသာ အလေးထားခဲ့တာ။ တစ်ဖက်မှာလည်း အရပ်ဘက်ဌာနတွေမှာ တပ်မတော်က အငြိမ်းစားယူခဲ့တဲ့ ပုဂ္ဂိုလ်တွေကို တာဝန်ပေးခဲ့ပြန်တယ်။ ဒီလိုဆောင်ရွက်ချက်ဟာ နဝတ၊ နအဖ ခေတ်မှာ အရှိန်အဟုန်ပိုမြင့်မားလာတယ်။ ပြည်သူ့ဝန်ထမ်းတွေကို ဖောင်ကြီးသင်တန်းတွေနဲ့ စိတ်ဓာတ်ရေးရာ ပြင်ဆင်ပေးခဲ့တယ်။ နိုင်ငံရေးအာဏာကို ဩဇာအပြည့်အဝယုံကြည်တဲ့ ဝန်ထမ်းတွေကို မွေးထုတ်ခဲ့တယ်။ အမိန့်နဲ့အုပ်ချုပ်တဲ့အုပ်ချုပ်မှုစနစ်ကို အကောင်အထည်ဖော်ခဲ့တာ။ ဒါကြောင့်လည်း ဝန်ထမ်းများဟာ စွန့်ခွဲပြီး တီထွင်မှုမရှိတော့ဘဲ အမိန့်နဲ့အုပ်ချုပ်တာ အာရုံပြုကြတယ်။

တာမဟုတ်ဘဲ အဆက်အသွယ်၊ ပေးနိုင်ကမ်းနိုင်နဲ့ သစ္စာရှိတဲ့ပေတံနဲ့ ဆုံးဖြတ်ခဲ့ကြတယ်။ တစ်ချိန်က ပြည်သူ့ဝန်ထမ်းတွေဟာ အဂတိလိုက်စားမှုနဲ့ ကင်းကြတယ်။ သိက္ခာရှိတယ်။ လာဘ်ပေးလာဘ်ယူမှုကို လက်မခံဘူး။ နောက်ပိုင်းမှာ ဒီအကျင့်စာရိတ္တတွေပျက်လာပြီး ပြည်သူ့အကျိုးထက် ကိုယ်ကျိုးကိုသာ ဦးထိပ်ထားကြတယ်။ ဒီဖြစ်ရပ်တွေအားလုံးကို နိုင်ငံတော်ကရှုထောင့်နဲ့ သုံးသပ်လိုရပါတယ်။ နိုင်ငံရေးစနစ်ဟာ စီးပွားရေးဘဝအပေါ် လွှမ်းမိုးသလို စီးပွားရေးစနစ်ဟာလည်း နိုင်ငံရေးဘဝအပေါ် ဩဇာသက်ရောက်တယ်။ ၂၀၁၀ နောက်ပိုင်း မြန်မာနိုင်ငံရဲ့ စီးပွားရေးအနေအထား ပြောင်းလဲခဲ့တယ်။ ပုဂ္ဂလိကကဏ္ဍက စတင်ပြီး အသက်ဝင်လာတယ်။ ဒီပြောင်းလဲမှုတွေကြောင့် နိုင်ငံဝန်ထမ်းများရဲ့ အခွင့်အရေးနဲ့ ပုဂ္ဂလိကကုမ္ပဏီမှာ အလုပ်လုပ်ကြတဲ့ဝန်ထမ်းတွေရဲ့ အနေအထားက သိသိသာသာ ကွာဟလာတယ်။ ဒါကြောင့်လည်း အစိုးရဝန်ထမ်းတွေ စိတ်ဓာတ်ကျတယ်။ လုပ်ချင်ကိုင်ချင်စိတ်မရှိလှဘူး။

လစာအကြိမ်ကြိမ်တိုးပေးခဲ့ပေမယ့် သိသိသာသာ ပြောင်းလဲတာမတွေ့ရပါဘူး။ အခုခေတ်မှာတော့ ပြည်သူ့ဝန်ထမ်းတွေနဲ့ ပတ်သက်ပြီး အခြေခံကျကျစဉ်းစားဖို့လိုအပ်တယ်။ ဝန်ထမ်းတစ်ဦးရဲ့ အနာဂတ်ကိုဖော်ထုတ်နိုင်ဖို့ လိုအပ်တယ်။ ကြိုးစားတဲ့သူ၊ အောင်မြင်တဲ့သူကို အခွင့်အရေးပိုပေးရမှာဖြစ်တယ်။ လုပ်သက်တစ်ခုတည်းနဲ့ ဆုံးဖြတ်နေရင် စိတ်ဓာတ်မြင့်တင်ဖို့ ခက်ခဲမှာဖြစ်တယ်။ လုပ်ရည်ကိုင်ရည်ရှိမှုကိုသာ အာရုံပြုသင့်တာ။ နှစ်စဉ်ရန်ကုန်မြို့မှာ စင်ကာပူနိုင်ငံက ဝန်ထမ်းတွေကို ကျွန်တော်သင်တန်းပေးခွင့်ရတယ်။ ဒုတိယအတွင်းဝန်တွေ အသက်က ၂၀ ပတ်ဝန်းကျင်၊ ခပ်ငယ်ငယ်နဲ့ ရာထူးကြီးကြီး တာဝန်ယူထားကြတာ။ အတွင်းဝန်တွေလည်း အသက် ၄၀ မပြည့်ကြသေးဘူး။ ဒါကြောင့်လည်း သူတို့မှာ လုပ်အားရှိတယ်။ ကျွန်တော်တို့ဆိုမှာတော့ ၅၀ ကျော် ၆၀ နီးမှ အတွင်းဝန်တို့ ညွှန်ချုပ်တို့ဖြစ်ကြတာ။

လူကယ်ပြန်လို့ အတိုကောက်ခေါ်တဲ့ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးဒေါက်တာ ဝင်းမြတ်အေးတာဝန်ယူတဲ့ ဝန်ကြီးဌာနမှာ ကျွန်တော်က အရင်ဟောပြောခဲ့တယ်။ အထူးသဖြင့်ဝန်ထမ်းတစ်ဦးမှာရှိထားသလိုတဲ့ စိတ်ထားကို ဦးစားပေးပြီးပြောခဲ့ပါတယ်။ ကျွန်တော်ဖြစ်စေချင်တာကတော့ ဝန်ထမ်းတိုင်းဟာ မိမိပညာနဲ့ လုပ်စားတဲ့သူတွေဖြစ်စေချင်တယ်။ မိမိတတ်ထားတဲ့ပညာကို စဉ်ဆက်မပြတ်လေ့လာပြီး ခေတ်မီနိုင်အောင် ကြိုးစားဖို့ လိုအပ်တယ်။ အထူးသဖြင့် ငါနဲ့မဆိုင်ဘူး။ သူများလုပ်လို့ မစဉ်းစားဘဲ လုပ်သင့်လုပ်ထိုက်တာကို လုပ်နိုင်ဖို့လိုအပ်တယ်။ တာဝန်ရှိကြတဲ့ ပြည်သူ့ဝန်ထမ်းတွေဟာ တာဝန်သိရမယ်၊ တာဝန်ခံရမယ်၊ တာဝန်ယူရမယ်၊ တာဝန်ကျေရမယ်။ အထူးသဖြင့် အဂတိလိုက်စားမှု ကင်းရှင်းရမယ်။ ဝင်ငွေမလုံလောက်လို့ ဆိုတဲ့ဆင်ခြေဟာ မပြည့်စုံဘူး။ ကျွန်တော်ပြောနေကျအတိုင်း “မပေးမယူ” ဆိုတဲ့ စကားနှစ်လုံးကိုစိတ်ဝယ်ထားရင် လုံလောက်ပါတယ်။

ကျွန်တော်ပြောပြီးတဲ့အချိန်မှာ မေးခွန်းတွေမေးကြတယ်။ အစုံပါပဲ။ စိတ်ဝင်စားစရာကောင်းလှတယ်။ ကျွန်တော်ကတော့ မိမိလေ့လာထားမှုတွေအပေါ် အခြေခံပြီးပြောခဲ့တာ။ ကျွန်တော်ဟောပြောပွဲအပြီး ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးက ဂုဏ်ပြုလက်ဆောင်ပေးခဲ့တယ်။ ဆရာမကြီးဒေါ်သန်းမြင့်အောင်ဟောပြောတာကို နားမထောင်နိုင်တော့ဘဲ ဟိုတယ်နဲ့ခရီးသွားလုပ်ငန်းဝန်ကြီးဌာနပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးအုန်းမောင်ထံ သွားခဲ့တယ်။ ဝန်ကြီးနဲ့ကျွန်တော်က အရင်ကတည်းက ရင်းနှီးတာ။ သူ့အိမ်မှာနေလယ်စာကို ရှမ်းအစားအသောက်နဲ့ ဧည့်ခံတယ်။ ဝန်ကြီးနဲ့အတူ ဟောပြောမယ့် ခန်းမကိုသွားပြီး ဟောပြောခဲ့ပါတယ်။ မြန်မာနိုင်ငံရဲ့ အနေအထားအရ ကမ္ဘာလှည့်ခရီးသွားလုပ်ငန်းရဲ့ အလားအလာဟာ အလွန်ကောင်းလှတယ်။ သွားစရာ၊ ပြစရာတွေအပြည့်။ ဒါကြောင့်လည်း ဝန်ကြီးဌာနရဲ့တာဝန်က ကြီးတယ်။ ပြောင်းလဲလာတဲ့ နိုင်ငံရေးအခြေအနေတွေကြောင့် မြန်မာနိုင်ငံကို စိတ်ဝင်စားတဲ့ သူတွေများလာတယ်။ ဒီအခွင့်အရေးကို ရယူဖို့လိုအပ်ပါတယ်။ ကျွန်တော်က ဝန်ထမ်းတွေကို ခွန်အားပေးခဲ့တယ်။ ဟောပြောပွဲအပြီးမှာ မေးခွန်းတွေမေးခဲ့တယ်။ ဝန်ကြီးဌာနတစ်ခုတည်းပဲ အတူကြပါဘူး။ တစ်ကျောင်းတစ်ဂါထာ တစ်ရွာတစ်ပုဒ်ဆန်းဖြစ်တယ်။

နိုင်ငံတော်အစိုးရအသစ်မှာ လုပ်စရာတွေအများကြီး၊ များလွန်းတာမို့ ဦးစားပေးမှုဟာ အရေးပါပါတယ်။ ကျွန်တော်ကတော့ ပြည်သူ့ဝန်ထမ်းတွေနဲ့ပတ်သက်ပြီး ပြုပြင်ပြောင်းလဲမှုဟာ အရေးပါလှတယ်လို့ ယုံကြည်မိပါတယ်။ ဝန်ထမ်းတွေကို ကိုယ်လိုချင်တဲ့ ပုံစံအောင် သွင်းနိုင်မယ့်လို့လည်း လက်ခံတယ်။ အရေးကြီးတာက ဦးဆောင်မှုဖြစ်တယ်။ နမူနာ ပြနိုင်ဖို့လိုတယ်။ လူကြီးတွေက အခုလို ဦးဆောင်နိုင်ရင် လူငယ်တွေကိုယ်နောက်ပါလာမှာ သေချာလှပါတယ်။

ကျောက်ပန်းတောင်းမြို့နယ်တွင် နေရောင်ခြည်စွမ်းအင်သုံး လျှပ်စစ်မီးဖွင့်

ကျောက်ပန်းတောင်း အောက်တိုဘာ ၃၀

မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး ကျောက်ပန်းတောင်းမြို့နယ် ကြက်ဆူတောကျေးရွာအုပ်စု ကြက်ဆူတောကျေးရွာတွင် ဂျပန်နိုင်ငံပြည်သူများမှ ပံ့ပိုးကူညီသောရန်ပုံငွေဖြင့် အာရှဖွံ့ဖြိုးရေးဘဏ် (ADB) နှင့် ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာနတို့ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်သော နေရောင်ခြည်စွမ်းအင်သုံး အသေးစားလျှပ်စစ်မီးလင်းရေးစနစ် ဖွင့်ပွဲအခမ်းအနားကို အောက်တိုဘာ ၂၈ ရက်က အဆိုပါကျေးရွာဘုန်းတော်ကြီးကျောင်း၌ ကျင်းပသည်။

အခမ်းအနားတွင် စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေးနှင့် ဆည်မြောင်းဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဝန်ကြီး ဒေါက်တာထွန်းဝင်းက အစိုးရသစ်လက်ထက် ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ပေးနိုင်ခဲ့မှုအခြေအနေများနှင့် ဆက်လက်ဆောင်ရွက်ပေးသွားမည့်လုပ်ငန်းများကို ရှင်းလင်းပြောကြားပြီး ဆိုလာမီးလင်းရေးစတင်ခြင်း

လုပ်ငန်းကို တာဝန်ရှိသူတို့က ဖဲကြိုးဖြတ်ဖွင့်လှစ်ပေးကြသည်။ ယင်းကျေးရွာတွင် အိမ်ခြေ ၁၀၃ အိမ်ရှိရာ တစ်အိမ်လျှင် 80W ထိ သုံးစွဲနိုင်ကြောင်း၊ ဖုန်းအားသွင်းနိုင်ပြီး 20W မှ 30W ရှိ LED TV တစ်လုံး ကြည့်ရှုနိုင်ကြောင်း တစ်ယူနစ်လျှင် ၅၀ နှုန်းဖြင့် တစ်အိမ်လျှင် တစ်လပျမ်းမျှ ယူနစ် ၄၀ ခန့် သုံးစွဲ နိုင်ကြောင်း သိရသည်။ အဆိုပါ အသေးစားမီးလင်းရေးစနစ်အတွက် ကျေးရွာမှ ၂၀ ရာခိုင်နှုန်းသာ ထည့်ဝင်ဆောင်ရွက်ခဲ့ရပြီး တစ်အိမ်ထောင်လျှင် ပလပ်ခုံတစ်ခု၊ 9W မီးချောင်းနှစ်ချောင်း၊ Power Limiter တစ်ခုနှင့် Pre-payment တစ်ခုတို့ တပ်ဆင်ပေးထားရာ ကျေးရွာနေပြည်သူ ၄၄၄ ဦးတို့မှာ လျှပ်စစ်အန္တရာယ်ကင်းရှင်းစွာဖြင့် မီးအလင်းရောင် ရယူသုံးစွဲနိုင်ကြမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။



အမှတ် (၂) လုံခြုံရေးကွပ်ကဲမှုရုံးနှင့် ကွပ်ကဲမှုအောက်လုံခြုံရေးရဲကွပ်ကဲမှုဦးစီးဌာနမှ လုံခြုံရေးရဲတပ်ဖွဲ့ဝင်များမှ တပ်ဖွဲ့ဝင်များသည် အောက်တိုဘာ ၂၇ ရက်က မြောက်ဥက္ကလာပ ပြည်သူ့ဆေးရုံကြီး၊ သယ်နန်းကျွန်းစံပြဆေးရုံကြီးနှင့် မော်လမြိုင် ပြည်သူ့ဆေးရုံကြီးတို့တွင် (၁၇) ကြိမ်မြောက်စုပေါင်းသွေးလျှူဒါန်းကြစဉ် ကျော်စိုးမိုး (မင်္ဂလာတောင်ညွန့်)

ယခု တစ်ပတ်အတွင်း ဈေးနှုန်းအပြောင်းအလဲ ဖြစ်ပေါ်ခဲ့သည့် သီးနှံများ

မြို့လွင်အောင်(AMIA)၊ ဓာတ်ပုံ-သိမ်

ယခု တစ်ပတ်အတွင်းမှာ လယ်ယာထွက်ကုန်သီးနှံတွေ ဈေးနှုန်း အလှုပ်၊ အခတ် သိပ်မရှိဘဲ ငြိမ်သက်နေတာကို တွေ့ရပါတယ်။ ပြည်ပကို အဓိကတင်ပို့နေတဲ့ ပဲစင်းငုံနီ(RC) နဲ့ မတ်ပဲ(FAQ/RC) ကတော့ တစ်တန်ကို ကျပ်ထောင်ဂဏန်း ဝန်းကျင်လောက် အနည်းငယ် မြင့်တက်လာတာကို တွေ့ရပါတယ်။ နှမ်းရောင်စုံ ဈေးတွေကတော့ ဈေးအနည်းငယ် ကျဆင်းနေပါတယ်။ ဒီတစ်ပတ်မှာ ထူးထူးမျိုးမျိုး ဘုရင့်နောင်ကြက်သွန်နီဈေးကွက်မှာ ဈေးနှုန်းထက်ဝက်လောက် မြင့်တက်လာတာကို တွေ့ရပါတယ်။ ဆန်ဈေးတွေကတော့ ဒီတစ်ပတ်လုံးမှာ တည်ငြိမ်နေပါတယ်။

ပဲစင်းငုံနီ (RC) ဈေး အနည်းငယ်မြင့်တက်

ယခုအပတ်မှာ တနင်္လာနေ့က ပဲစင်းငုံနီ (RC) တစ်တန်ကို ငွေကျပ်ဆယ်သိန်း တစ်သောင်းတစ်ထောင်ခန့် အရောင်းအဝယ် ဖြစ်နေရာကနေ သောကြာနေ့မှာတော့



တစ်တန်ကို ငွေကျပ် ဆယ်သိန်း တစ်သောင်းငါးထောင်အထိ အနည်းငယ်မြင့် တက်လာတာကို တွေ့ရပါတယ်။ တစ်ပတ်အတွင်းမှာတစ်တန်ကို ငွေကျပ် လေးထောင် ခန့် မြင့်တက်လာတာကို တွေ့ရပါတယ်။ ပြီးခဲ့တဲ့ ဇူလိုင်လကတော့ ပဲစင်းငုံနီ (RC) တစ်တန်ကို ငွေကျပ်တစ်ဆယ့်ငါးသိန်းအထိ မြင့်တက်ခဲ့တာကို တွေ့ရပါတယ်။

မတ်ပဲ (FAQ/RC) တစ်တန် ငွေကျပ် တစ်သောင်းဝန်းကျင် မြင့်တက်လာ

အလားတူ ပြည်ပတင်ပို့တဲ့ ပဲအမျိုးအစားတစ်ခုဖြစ်တဲ့ မတ်ပဲ(FAQ/RC) ကတော့ ယခုအပတ် တနင်္လာနေ့က ငွေကျပ် ဆယ်လေးသိန်းတစ်သောင်းနဲ့ အရောင်းအဝယ်ဖြစ်ခဲ့ပြီး သောကြာနေ့မှာတော့ တစ်တန်ကို ငွေကျပ် ဆယ်လေးသိန်း တစ်သောင်းကိုးထောင်အထိ မြင့်တက်လာပါတယ်။ တစ်ပတ်အတွင်း တစ်တန်ကို ငွေကျပ် ကိုးထောင်ဝန်းကျင် မြင့်တက်လာတာကို တွေ့ရပါတယ်။ ပြီးခဲ့တဲ့ သြဂုတ်လ အတွင်းကတော့ မတ်ပဲ(FAQ/RC) တစ်တန်ကို ငွေကျပ် တစ်ဆယ့်ခြောက်သိန်း လေးသောင်းနှစ်ထောင်အထိ မြင့်တက်ခဲ့တာကို တွေ့ရပါတယ်။

ပဲတီစိမ်းဈေး တည်ငြိမ်

ပဲတီစိမ်းကတော့ ယခု တစ်ပတ်လုံး ဈေးနှုန်းအပြောင်းအလဲ ကြီးကြီးမားမားမရှိဘဲ ပိဿာချိန် ၆၀ ကို ငွေကျပ်ကိုးသောင်းရှစ်ထောင်နဲ့ တစ်သိန်းငါးထောင်ကြားမှာ အရောင်းအဝယ် ဖြစ်နေပါတယ်။

နှမ်းရောင်စုံ ဈေးကျ

နှမ်းရောင်စုံဈေးတွေကတော့ အခုအပတ်အတွင်းမှာ အနည်းငယ် ကျဆင်းသွား တာကို တွေ့ရပါတယ်။ တနင်္လာနေ့ ဈေးအဖွင့်မှာ နှမ်းနက် (စပုံ) တစ်အိတ်ကို အမြင့်ဆုံး ငွေကျပ် တစ်သိန်းခြောက်သောင်းရှိရာကနေ ယခုတစ်ပတ်ရဲ့ နောက်ဆုံးရက်ဖြစ်တဲ့ သောကြာနေ့မှာတော့ ငွေကျပ်တစ်သိန်းငါးသောင်းငါးထောင်ကို ကျဆင်းသွားပါတယ်။ နှမ်းနက်ကတော့ ယခု တစ်ပတ်လုံး တစ်အိတ်ကို အမြင့်ဆုံး ငွေကျပ် တစ်သိန်းသုံးသောင်း နဲ့ ဈေးတည်ငြိမ်နေတာကို တွေ့ရပါတယ်။

နှမ်းညိုလည်း ယခုတစ်ပတ်လုံး တစ်အိတ်ကို အမြင့်ဆုံးငွေကျပ် ရှစ်သောင်း နှစ်ထောင်နဲ့ တည်ငြိမ်နေပါတယ်။ နှမ်းဖြူကတော့ တနင်္လာနေ့မှာ တစ်အိတ်ကို အမြင့်ဆုံး ငွေကျပ် ကိုးသောင်းရှစ်ထောင်ကနေ သောကြာနေ့မှာတော့ ငွေကျပ် ကိုးသောင်း ခြောက်ထောင်ကို ကျဆင်းသွားတာ တွေ့ရပါတယ်။ ပန်းနှမ်းလည်း တနင်္လာနေ့က တစ်အိတ်ကို အမြင့်ဆုံး ငွေကျပ် ရှစ်သောင်းနှစ်ထောင်ကနေ သောကြာနေ့မှာတော့ ခုနစ်သောင်းကိုးထောင်ကို ကျဆင်းသွားတာ တွေ့ရပါတယ်။

ဆန်ဈေးနှုန်း တည်ငြိမ်

ယခုတစ်ပတ်မှာ ပေါ်ဆန်းမွှေးဆန် တစ်အိတ်ကို အမြင့်ဆုံး ငွေကျပ် လေး သောင်း ငါးထောင်ငါးရာ၊ ဧည့်မထဆန် တစ်အိတ် ငွေကျပ် တစ်သောင်းကိုးထောင်၊ ငစိန်ဆန် တစ်အိတ် ငွေကျပ် တစ်သောင်းကိုးထောင်ငါးရာ၊ မြီးတုံးဆန် တစ်အိတ် ငွေကျပ် နှစ်သောင်းနှစ်ထောင်၊ မိုးသုခဆန် တစ်အိတ် ငွေကျပ် နှစ်သောင်း လေး ထောင်၊ နွေသီးထပ်ဆန် တစ်အိတ် ငွေကျပ် တစ်သောင်းခုနစ်ထောင်ငါးရာနဲ့ တစ်ပတ်လုံး အပြောင်းအလဲမရှိ အရောင်းအဝယ်ဖြစ်နေပါတယ်။

ကြက်သွန်နီဈေး ရုတ်တရက်မြင့်တက်

ယခုရက်ပိုင်း တိုက်ခတ်ခဲ့သည့် မုန်တိုင်းအရှိန်ကြောင့် ရာသီဥတု မပြိုင်မသက် ဖြစ်ပေါ်ခဲ့တဲ့ ယခုအောက်တိုဘာ ၂၀ ရက်က ဆိပ်ဖြူ၊ မုံရွာ၊ မိတ္ထီလာ၊ မြင်းခြံ၊ မင်းဘူးနယ်တွေက ထွက်ရှိတဲ့ ကြက်သွန်နီ တစ်ပိဿာကို အနိမ့်ဆုံး ၁၅၅ ကျပ် ကနေ အမြင့်ဆုံး ၁၇၅ ကျပ် ဈေးနှုန်းကနေ ယခုတစ်ပတ်အစ တနင်္လာနေ့မှာတော့ ကြက်သွန်နီ တစ်ပိဿာကို အနိမ့်ဆုံး ၁၀၀ ကျပ်ကနေ အမြင့်ဆုံးဈေး ၁၆၀၀ အထိ မြင့်တက်ခဲ့ပြီးတော့ ယခုတစ်ပတ်ရဲ့ ဈေးပိတ်ချိန်ဖြစ်တဲ့ သောကြာနေ့မှာတော့ ကြက်သွန်နီ တစ်ပိဿာကို အနိမ့်ဆုံးဈေး ၂၂၅ ကျပ်ကနေ အမြင့်ဆုံးဈေး ၁၆၀၀ နဲ့ အရောင်းအဝယ် ရှိနေပါတယ်။ တစ်ပတ်အတွင်းမှာ ကြက်သွန်နီတစ်ပိဿာကို ငွေကျပ် ၅၀၀ ကနေ ၁၀၀၀ ကြားအထိ မြင့်တက်လာတာ ဖြစ်ပါတယ်။

တောင်သူပညာပေး မိုးစပါးစိုက်စနစ် ကွင်းသရုပ်ပြ

ပွင့်ဖြူ၊ အောက်တိုဘာ ၃၀

ကျေးလက်နေထောင်သူများ မိုးစပါးစိုက်ပျိုးစရိတ် တစ်ကေ ကုန်ကျစရိတ်နှင့် ပြန် လည်ရရှိမှုအပေါ် အကျိုးအမြတ် သိရှိနိုင်ရန်နှင့် အထွက်တိုး မျိုးစပါးများအား စိုက်နည်းစနစ်မှန်ကန်စွာဖြင့် စိုက်ပျိုးထုတ်လုပ်နိုင်စေရန်ရည်ရွယ်၍ တောင်သူ ပညာပေး မိုးစပါးစိုက်စနစ် ယှဉ်ပြိုင် စမ်းသပ်ကွက် ပညာပေး ကွင်းသရုပ်ပြပွဲကို အောက်တိုဘာ ၂၀ ရက်က မင်းဘူးခရိုင် ပွင့်ဖြူမြို့နယ်၊ ကန်ပြည့် ကျေးရွာ အုပ်စု မကျီးရုံကျေးရွာ တောင်သူ ဦးထွန်းထွန်း၏ကွင်းအမှတ် (၇၀၁)ရှိ စပါးစိုက် ခင်း၌ ဆောင်ရွက်ခဲ့သည်။

ပညာပေးသရုပ်ပြပွဲတွင် ခရိုင်စိုက်ပျိုးရေး ဦးစီးဌာန၊ ဦးစီးမှူး၊ ဦးကျော်ဝင်း က တက်ရောက်လာသော တောင်သူများအား မိုးစပါးစိုက်နည်းစနစ် ယှဉ်ပြိုင် စမ်းသပ် စိုက်ပျိုးခြင်းအကြောင်း ရှင်းလင်းဟောပြောခဲ့ပြီး စမ်းသပ်စိုက်ကွက် များတွင်စိုက်ပျိုးထားရှိသော ကြွင်းစနစ်၊ Seeder စနစ်၊ SRI စနစ်၊ GAP စနစ်၊ ဗလာကွက်တို့ဖြင့် မနောသုခ မျိုးစပါးများ အောင်မြင်ဖြစ်ထွန်းနေမှုအခြေ အနေတို့ကို လက်တွေ့ကွင်းဆင်း ပြသခဲ့သည်။ ထို့နောက် မနောသုခ မျိုးသန့်၊ မျိုးပွား စံပြကွက် ၁၀ ကေတွင် မိုးစပါးများ အောင်မြင်ဖြစ်ထွန်းနေမှုတို့ကို ကွင်းဆင်း ပြသခဲ့သည်။

ဆက်လက်၍ သရက်အုပ်ကျေးရွာအုပ်စု ကွင်းအမှတ် (၉၀၇)ရှိ စိုက်ပျိုးရေး သိပ္ပံကွင်း၌ အရည်အသွေးကောင်း သက်လျင် အထွက်ကောင်း မျိုးစပါးယှဉ်ပြိုင် စမ်းသပ်ကွက်နှင့် ဧရာမင်းမျိုးစပါးနှင့် ရတနာတိုးမျိုးစပါး မျိုးစပ်ထားသည့် မျိုးယှဉ်ပြိုင် စမ်းသပ်ကွက်တို့တွင် စပ်မျိုးစပါးများ အောင်မြင်နေမှုကို လက်တွေ့ ကွင်းဆင်း ပညာပေးပြသခဲ့ပြီး မြို့နယ်စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးဌာန ဦးစီးမှူး၊ ဦးလှိုင်မြင့်က စပ်မျိုးစပါးယှဉ်ပြိုင် စမ်းသပ်ကွက် ဆောင်ရွက်ခြင်းအကြောင်း ရှင်းလင်းခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

သူရထွန်း(ပွင့်ဖြူ)

ရွှေရင်အေးစပါးမျိုးသန့် မျိုးကွဲနုတ်ပယ်ခြင်း သရုပ်ပြ

ကလေး အောက်တိုဘာ ၃၀

ရှမ်းပြည်နယ် တောင်ပိုင်း ကလေးမြို့နယ်တွင် မျိုးသန့်မျိုးစေ့ထုတ်လုပ်ရန် အတွက် (ဒုတိယအကြိမ်) မျိုးသန့်မျိုးကွဲနုတ်ပယ်ခြင်းကို အောက်တိုဘာလ နောက်ဆုံးပတ်က ဟဲဟိုးကျေးရွာအုပ်စု ပုန်းအင်းမျိုးသန့်စံပြရွာတွင် ရွှေရင်အေး စပါးမျိုးသန့် ၈၀၀ စိုက်ခင်း၌ လက်တွေ့ပြသခဲ့သည်။

အဆိုပါလက်တွေ့ပြသရာတွင် ပြည်နယ်စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးဌာန မျိုးစေ့တာဝန်ခံ ဒေါ်မြင့်မြင့်နှင့် တာဝန်ရှိသူများက မျိုးစေ့ထုတ် တောင်သူများအား မျိုးကွဲနုတ်ပယ် ခြင်းကို လက်တွေ့ပြသခြင်း၊ ကွင်းဆင်းစစ်ဆေးခြင်းများ ပြုလုပ်၍ တောင်ကြီး ခရိုင်အတွင်း မျိုးသန့်မျိုးစေ့များက ၂၂၀ စိုက်ပျိုးခဲ့ရာ ကလေး မြို့နယ်မှ ထွက်ရှိသည့် စီးပွားဖြစ် မျိုးသန့်မျိုးစေ့များကို မြို့နယ်အတွင်းရှိ တောင်သူများအား ဖြန့်ဖြူးပေး သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

(မြို့နယ် ပြန်/ဆက်)

နယ်ကုန်အဝင်နည်းခြင်းနှင့် ရာသီဥတုအခြေအနေကြောင့် ကြက်သွန်နီတစ်ပိဿာလျှင် ငွေကျပ် ၁၀၀၀ နီးပါး မြင့်တက်

မြို့လွင်အောင်(AMIA)၊ ဓာတ်ပုံ-သိမ်

ဘုရင့်နောင်ဈေးကွက်အတွင်း ကြက် သွန်နီဈေးနှုန်းများ ရုတ်တရက်မြင့်တက် လာခြင်းကြောင့် ကုန်သည်များကို ခေါ်ယူ ကာ ဈေးကစားခြင်း မပြုရန် သတိပေး ထားပြီး ပုံမှန်ဈေးနှုန်းများအတိုင်း ပြန် လည်ရောက်ရှိစေရန် ဆောင်ရွက်နေ ကြောင်း မြန်မာနိုင်ငံ ကြက်သွန်နီ၊ ကြက်သွန်ဖြူနှင့် စားဖိုဆောင်သီးနှံ စိုက်ပျိုးထုတ်လုပ် ရောင်းချသူများအသင်း ဥက္ကဋ္ဌ ဦးခင်ဟန်က AMIA ကို ပြော သည်။

ယခုရက်ပိုင်းအတွင်း ရန်ကုန်ဘုရင့် နောင်ဈေးကွက်အတွင်းသို့ နယ်ကုန် အဝင်နည်းခြင်းနှင့် ရာသီဥတုအခြေအနေ ကြောင့် ကြက်သွန်နီ တစ်ပိဿာလျှင် ငွေကျပ်၁၀၀၀ ဝန်းကျင်အထိ ဈေးနှုန်းမြင့် တက်လာကြောင်း ဘုရင့်နောင်ကုန်စည်

ရုတ်တရက် မြင့်တက်ခဲ့ခြင်းဖြစ်ပြီး လက် ရှိတွင် ကြက်သွန်နီ တစ်ပိဿာလျှင် အနိမ့်ဆုံးဈေး ၅၀၀ကျပ်မှ အမြင့်ဆုံးဈေး ၁၆၀၀ အထိ မြင့်တက်လျက်ရှိသည်ကို လယ်ယာစိုက်ပျိုးရေးနှင့် ဈေးကွက် သတင်းအချက်အလက်အဖွဲ့(AMIA)၏ နေ့စဉ် ဈေးနှုန်း လေ့လာချက်များအရ သိရသည်။

ပြီးခဲ့သည့် ၂၀၁၅ ခုနှစ်က ပြည် တွင်းကြက်သွန်နီဈေးများ အဆမတန် မြင့်တက်လာမှုကြောင့် တရုတ်နိုင်ငံနှင့် ထိုင်းနိုင်ငံများမှ တင်သွင်းရောင်းချခွင့်ကို စီးပွားရေးနှင့် ကူးသန်းရောင်းဝယ်ရေး ဝန်ကြီးဌာနမှ ခွင့်ပြုခဲ့သည်။ လက်ရှိတွင် ဘုရင့်နောင်ပွဲရုံသို့ ကြက်သွန်နီ ကုန်ကားစီးရေ ၃၀ ဝန်းကျင် ပိဿာချိန် နှစ် သိန်းနီးပါး ဝင်နေကြောင်း ဘုရင့်နောင် ကုန်စည်ဗိုင်းမှ သိရသည်။



ပွင့်ဖြူမြို့နယ်တွင် စီးပွားရေးဈေးကွက်အရ မတ်ပဲကိုတိုးချဲ့စိုက်ပျိုးမှုများလာ

ဧည့်သည်၊ စာတည်း- ကိုတင့်



မကွေးတိုင်းဒေသကြီး ပွင့်ဖြူမြို့နယ် အတွင်းရှိ ဒေသခံအများစု၏ အဓိက အသက်မွေးဝမ်းကျောင်းမှာ စိုက်ပျိုးရေး ပင်ဖြစ်သည်။ ပွင့်ဖြူမြို့နယ် ကျောင်းတော် ရာအုပ်စုရှိ ကျေးရွာများသည် လယ်မြေ များ၌ စပါး၊ နှမ်းနှင့် ကုလားပဲတို့ကို စိုက်ပျိုးကြပြီး ကိုင်းမြေများတွင် ရာသီ အလိုက် နှမ်း၊ ကုလားပဲ၊ ပဲထောပတ်၊ ပြောင်း၊ ငရုတ် စသည်တို့ကို အဓိက စိုက်ပျိုးကြကြောင်း သိရသည်။

ယခုအခါ ကျောင်းတော်ရာအုပ်စု မှန်းချောင်းတစ်လျှောက် ကျေးရွာများရှိ တောင်သူများသည် ဈေးကွက်စီးပွားရေး အရ ပဲထောပတ်နေရာတွင် မတ်ပဲကို စမ်းသပ်စိုက်ပျိုးလာကြောင်း ဒေသခံ တောင်သူများထံမှ သိရသည်။

“မနှစ်ကစပြီး ဒီဘက်မှာမတ်ပဲကို စိုက်ကြတာ။ ဒါပေမယ့် သုံးလေးဦး လောက်ပဲစိုက်တယ်။ အရင်က ကုလားပဲနဲ့ ပဲထောပတ်ကိုပဲ အဓိကထားစိုက်ကြ တယ်။ မြေပဲကိုလည်း အချို့တော့စိုက်ကြပါ

တယ်။ မနှစ်က မတ်ပဲက ဈေးကောင်းရ တော့ ဒီနှစ်မတ်ပဲကို တော်တော်များများ စိုက်လာကြတယ်။ ပဲပေါ် ချိန်မှာ မတ်ပဲနဲ့ ပဲထောပတ်ဈေးယှဉ်လိုက်တဲ့အခါ မတ်ပဲ ဈေးကပိုရတယ်။ အဲဒီမှာ တောင်သူတွေ က နောက်နှစ်ကျ မတ်ပဲစိုက်မယ်ဆိုပြီး ဖြစ်ကုန်ကြတယ်။ ဒီနှစ်တော့ ဒီဘက်မှာ တောင်သူတော်တော်များများ မတ်ပဲကို စိုက်လာတာတွေ့ရတယ်။ ဒီနှစ်မတ်ပဲစိုက် ကြတဲ့ရာခိုင်နှုန်းကတော့ ဆယ်စာကရိတ်ပဲ သူကမတ်ပဲကို ခုနှစ်ကေ၊ ငါးစာကရိတ်ပဲ သုံးစာလောက်အထိ စိုက်လာတာတွေ့ရ တယ်။ စိုက်တဲ့ဦးရေကလည်း ဆယ်ဦးကို ရှစ်ဦးလောက်က မတ်ပဲကိုပဲစိုက်ကြတယ်။

မတ်ပဲက အရင်နှစ်ကဈေးကောင်း ရခဲ့တဲ့အတွက် ဒီနှစ် ပိုစိုက်ကြတာ လည်းဖြစ်ပါတယ်။ ရာသီဥတုမဖောက်ပြန် ဘူး။ အပင်တွေ ကောင်းမယ်ဆိုရင် တောင်သူတွေအတွက် တွက်ခြေကိုက်ပါ တယ်။ ဒါပေမယ့် ဒီနှစ်ဈေးက ဘယ်လိုလာ မယ်တော့မသိသေးဘူး။ ပဲဈေးကောင်းဖို့ပဲ

ကျွန်တော်တို့တောင်သူတွေမျှော်လင့်ရ မှာပါ” ဟု မတ်ပဲကို ယခုနှစ်တွင် စမ်းသပ် စိုက်ပျိုးထားသည့် ပဲဒေါင့်ကျေး ရွာမှ တောင်သူ ဦးတင်ထွန်းဝေက ပြော ပြသည်။

ယခုနှစ် မတ်ပဲကို ပွင့်ဖြူမြို့နယ် အတွင်းရှိ ဇလံတော၊ နေကျင်း၊ ပဲဒေါင့်၊ ကျွန်းပင်စင်၊ ရွာသစ်၊ အနောက်ကိုင်း၊ ပင်းတုန်း၊ ပေတော၊ ရွာသာညွန့်စသည့် ကျေးရွာများတွင် တိုးချဲ့စိုက်ပျိုးလာ ကြောင်း သိရသည်။

ယခင်နှစ်ပဲပေါ်ချိန်တွင် မတ်ပဲ တစ်တင်းလျှင် ငွေကျပ် ၄၅၀၀ မှ ၄၈၀၀ အထိရှိပြီး ပဲထောပတ် တစ်တင်း လျှင် ငွေကျပ်တစ်သောင်းကျော်သာ ရှိခဲ့သည်။ ယခုလက်ရှိ ပွဲရုံကောက်ဈေး အနေဖြင့် မတ်ပဲဈေးမှာ ငွေကျပ် ၆၀၀၀ နှင့် ၇၀၀၀ ကြားရှိကြောင်း သိရသည်။

ပဲထောပတ်ဈေးမှာ လက်ရှိအချိန်ထိ ဈေးကောင်းမရရှိကြောင်း သိရသည်။ အဆိုပါဒေသများတွင် မတ်ပဲကို

မြေညှိလျှင် တော်သလင်းလတွင် စိုက် ပျိုးကြပြီး မြေကောင်းလျှင် သီတင်းကျွတ် လတွင်စိုက်ပျိုးကြကြောင်း ပြာသိုလနှင့် တပို့တွဲလတို့တွင် မတ်ပဲများ ရိတ်သိမ်းရ ကြောင်း သိရသည်။

ယခုအခါ မတ်ပဲမျိုးကို တစ်တင်းလျှင် ငွေကျပ် ၈၀၀၀ နှုန်းဖြင့် ဝယ်၍ကျရပြီး ပဲထောပတ်ကို တစ်တင်းလျှင် ငွေကျပ် ၉၀၀၀ ကျော်ဖြင့် ဝယ်၍စိုက်ပျိုးရကြောင်း သိရသည်။

တောင်သူအများစုမှာ မတ်ပဲခင်း များထဲတွင် ပြောင်းများကိုပါ ညှပ်၍ စိုက်ပျိုးရခြင်းကြောင့် ပို၍အဆင်ပြေကြ သည်။

ပွင့်ဖြူမြို့နယ်အတွင်းရှိ တောင်သူ များသည် မတ်ပဲကိုတိုးချဲ့စိုက်ပျိုးလာကြ ပြီး ပဲပေါ်ချိန်တွင် ပဲဈေးနှုန်းကောင်းရန် မျှော်လင့် လျက်ရှိကြသည်။ ၎င်းတို့၏ ဒေသ ထွက်ကုန်သီးနှံများကို မကွေးနှင့် မင်းဘူးမြို့များသို့ သွားရောက်ရောင်းချရ ကြောင်း သိရသည်။

အစိုးရမှ လယ်ယာသုံး စက်ကိရိယာများကို ၃ နှစ် အရစ်ကျ ငွေချေစနစ်ဖြင့် တောင်သူများကို ရောင်းချပေးမည်

မြီးလွင်အောင် (AMIA)

လယ်ယာသုံးစက်ကိရိယာများကို သုံးနှစ်အတွင်း ခုနှစ်ကြိမ် အရစ်ကျပေးသွင်း ရမည့်စနစ်ဖြင့် ပုဂ္ဂလိကကုမ္ပဏီများနှင့် ပူးပေါင်းရောင်းချပေးမည်ဖြစ်ကြောင်း စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေးနှင့် ဆည်မြောင်းဝန်ကြီးဌာန၊ စက်မှုလယ်ယာဦးစီးဌာနမှ ညွှန်ကြားရေးမှူး ဦးကိုမောင်က ပြောသည်။

တောင်သူများ ဝယ်ယူလိုသည့် လယ်ယာသုံးစက်ကိရိယာများကို ရောင်းချပေးနိုင်ရန် လက်ရှိတွင် Sonalika ကုမ္ပဏီ၊ New Holland ကုမ္ပဏီ၊ Kubota ကုမ္ပဏီ၊ Daedong ကုမ္ပဏီများနှင့် ချိတ်ဆက်ထားပြီး တောင်သူ များအနေဖြင့် အခြားကုမ္ပဏီထုတ် လယ်ယာသုံးစက်ကိရိယာအမျိုးအစား စက်များ ဝယ်ယူလိုပါကလည်း ဆောင်ရွက်ပေးသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း ၎င်းက ပြောသည်။

ဦးကိုမောင်က “တောင်သူကနေ ကြိုက်ပါတယ်ဆိုတဲ့ အမျိုးအစားရှိရင် ပြော၊ အဲဒီအမျိုးအစားကို ကျွန်တော်တို့က ကုမ္ပဏီကို တစ်ဆင့်ပြောပေးမယ်။ အတိုးနှုန်းကို ကျွန်တော်တို့ မသတ်မှတ်ဘူး။ ကုမ္ပဏီက ကျွန်တော်တို့ထံကို သူတို့ သတ်မှတ်တဲ့ အတိုးနှုန်းတင်ရမယ်။ အဲဒီအတိုးနှုန်းကလည်း လက်ရှိရောင်းနေတာ ထက်တော့ မများရဘူး။ သူထက်နည်းရမယ်။ တောင်သူတွေ သက်သာအောင်” ဟု ပြောသည်။

စက်ကိရိယာဝယ်ယူလိုသူ တောင်သူများအနေဖြင့် ရပ်ကွက်၊ ကျေးရွာအုပ်ချုပ် ရေးမှူးများ၏ ထောက်ခံချက်၊ လယ်ယာပိုင်ဆိုင်မှုစာရွက်၊ စာတမ်းများနှင့် ဝယ်ယူလိုသည့် စက်အမျိုးအစားကို မိမိမြို့နယ်ရှိ စက်မှုလယ်ယာဦးစီးဌာနများတွင် ယခုလမှစတင်ကာ လျှောက်ထားနိုင်ပြီဖြစ်သည်။

တောင်သူများအနေဖြင့် လယ်ယာသုံးစက်ပစ္စည်း၏ တန်ဖိုး ၁၀ ရာခိုင်နှုန်းကို ကနဦးပေးသွင်းရမည်ဖြစ်ပြီး ကျန်ငွေကို ခြောက်လတစ်ကြိမ် ၁၅ ရာခိုင်နှုန်းစီဖြင့် သုံးနှစ် အရစ်ကျ ပေးသွင်းရမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

ဧရာဝတီတိုင်း မအူပင်ခရိုင် ရေနံချောင်းကျေးရွာမှ လယ်သမား ဦးလှဌေး က “အစိုးရက အရင်ရောင်းပေးတဲ့ အရစ်ကျစနစ်က တစ်ရာသီ တစ်နှစ်ပေါ်တဲ့ တောင်သူတွေအဖို့ ဒီစက်တစ်စက်အတွက် ငွေကြေးပေးလိုက်ရသလို ဖြစ်နေတော့ ဝယ်ဖို့မတတ်နိုင်သလို စက်တွေကလည်း ခဏခဏပျက်တော့ နောက်ကနေ လိုက်ပြင်နေရတာကို မပြီးတော့ဘူး” ဟု ပြောသည်။

ယခင်နှစ်များတွင် လယ်ယာစိုက်ပျိုးရေးဝန်ကြီးဌာနမှ လယ်ယာသုံးစက် ကိရိယာတန်ဖိုး၏ ၃၀ ရာခိုင်နှုန်းကျော်ကို ကနဦးပေးသွင်းစေပြီး ကျန်ငွေကို နှစ်နှစ်အတွင်း သုံးကြိမ်ခွဲသွင်းရသည့်စနစ်ဖြင့် လယ်ယာသုံးစက်ကိရိယာပစ္စည်း များ ရောင်းချခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ကျေးရွာသစ်တော၊ ထင်းမျောအိမ်တိုင်း လှိုင်လှိုင်ရဖို့ စိုက်ပျိုးစို့။

မတ်ပဲစိုက်ခင်းများ၌ဘက်တီးရီးယားမို့ရောဂါနှင့် ရွက်စားပိုးကျရောက်သဖြင့် တောင်သူများအခက်ကြုံ

မောင်ငြိမ်းဝင့်

အထက်အညာဒေသတွင် ဇွန်၊ ဇူလိုင်နှင့် ဩဂုတ်လများက စ၍ သီးနှံများစိုက်ပျိုးရန်အတွက် ယာခင်းများကို ထွန်ရေးပြင်ခြင်း၊ မြေနှပ်ခြင်း၊ မြေဩဇာထည့်ခြင်း အစရှိ သည့်တို့ ဆောင်ရွက်လျက် စိုက်ထယ်ရေးရအောင်အဆင့်ဆင့် ပြုလုပ်ကာ မတ်ပဲ၊ ပဲစင်းပဲ၊ ပဲတီစိမ်းနှင့် အခြားသီထွက် သီးနှံများ စိုက်ပျိုးကြကြောင်း ဒေသခံတောင်တစ်ဦးက ပြောသည်။

ယခင်နှစ်က မတ်ပဲစိုက်ပျိုးသူ နည်းပါးခဲ့သော်လည်း ယခုနှစ်တွင် မတ်ပဲစိုက်ပျိုးသူ များပြားလာသည်ဟု ၎င်းကပြောသည်။ ယခင်နှစ် စိုက်ပျိုးချိန်ရာသီတွင် မတ်ပဲ မျိုးတစ်တင်းလျှင် ငွေကျပ် ၅၀၀၀ နှုန်းဝန်းကျင်ခန့်သာ ဝယ်ယူစိုက်ပျိုးခဲ့ရသော်လည်း ယခုနှစ် စိုက်ပျိုးချိန်ရာသီ၌ ငွေကျပ် ၈၀၀၀ နှုန်းခန့်အထိဝယ်ယူစိုက်ပျိုးခဲ့ကြောင်း တောင်သူတစ်ဦးကပြောသည်။

ယခုအခါ စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး ကသာမြို့နယ် ငါးတဲလေး၊ ဆင်ဆင်း၊ ကျွဲကြဲ၊ ပျဉ်ထောင်လေး၊ ဘွက်၊ ကင် မွန်းချို၊ ဆင်ကုန်း၊ ကျောက်ထုံးကြီး၊ ရွှေလမ်းဆင်း၊ ရွာသာယာ နှင့် အင်းအရန်ကျေးရွာတို့ရှိ မတ်ပဲစိုက်ခင်းများ၊ ရှမ်းပြည်နယ်

မြောက်ပိုင်း မတိမ်းမြို့နယ် ငါးအိုး၊ ခတ်ခုံ၊ ကုန်းမနုနှင့် မနားကျေးရွာတို့ရှိ မတ်ပဲစိုက်ခင်းများ၌ ဘက်တီးရီးယားမို့ ရောဂါတစ်မျိုးဟုယူဆရသည့် အရွက်ဝါရောဂါမှာ မတ်ပဲ စိုက်ပျိုးထားသည့် ယာခင်းအများအပြားတွင် ကျရောက် လျက်ရှိကြောင်းသိရသည်။ ထို့ပြင် ရွက်စားပိုးဟုယူဆရသည့် သီးနှံဖျက်ပိုးတစ်မျိုးမှာလည်း မတ်ပဲစိုက်ပျိုးထားသော ယာခင်းများအတွင်း ကျရောက်ဖျက်ဆီးလျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။

တောင်သူတစ်ဦးက “မတ်ပဲခင်းတစ်ခုလုံးအရွက်တွေ ဝါပြီး ပွင့်ကင်းတွေက ထပ်မပွင့်တော့တာနဲ့ ဘာဆေးဖျန်းရ မလဲလို့ စိုက်ပျိုးရေးပစ္စည်းရောင်းတဲ့ဆိုင်ကိုမေးတော့ မို့ရောဂါ ကာကွယ်ဆေးနဲ့ အသီးအပွင့်ပြန်ပြီး အားကောင်းစေတဲ့ဆေး တွေလိုအပ်တယ်ဆိုလို့ ဝယ်ဖျန်းလိုက်တယ်။ ဆေးဖိုးကိုက သုံးသိန်း နီးနီးကပ်နေပြီ။ တချို့ကပြောတာတော့ အဲဒီ ဝါနေ တဲ့ အပင်တွေကိုနုတ်ပြီး အဝေးတစ်နေရာကိုပစ်လိုက်ရင် ရောဂါပျောက်တတ်တယ်ဆိုတာနဲ့ နုတ်ပစ်တော့လည်းမရပါ ဘူး” ဟု ပြောသည်။

“အစကတော့ ငမြောင်တောင်လို အကောင်တွေကျတာ။



အဲဒါနဲ့ ကျွန်တော်က ကြက်ပြေးမြေအောင်းပိုးသတ်ဆေးကို တစ်ခင်းလုံးလိုက်ပြီး ပက်ကျလိုက်တော့ အဲဒီ အကောင်တွေ ပျောက်သွားတယ်။ ခု အဲဒီအကောင်တွေ ပျောက်သွားလို့ ရက်ပိုင်းလောက်ပဲရှိသေးတယ်။

ခုထပ်ပြီး ရွက်စားပိုးတွေ ထပ်ကျနေပြန်တယ်။ စိုက်ပျိုး ရေးဆေးဆိုင်သွားပြီး ဘာပိုးသတ်ဆေးဝယ်ဖျန်းရင်ကောင်း မလဲလို့မေးတော့ ဆေးတန်ဖိုးတွေကလည်းမနည်းဘူး။ ခုတော့ နှစ်သိန်းဖိုးလောက် ဆေးတွေဝယ်ပြီး နေ့စားတွေနဲ့

ဆေးဖျန်းလို့ကတော့ပြီးပြီ” ဟုပြောပြသည်။

တစ်ဖန် ယခုအခါတွင် မတ်ပဲစိုက်ပျိုးသူတောင်သူများ သည် ယင်းမတ်ပဲ စိုက်ခင်းများအတွင်း ကျရောက်လျက် ရှိသည့် ဘက်တီးရီးယား မို့ရောဂါဖြစ်ပေါ်နေသော အရွက်ဝါအပင်များအား နေ့စားလုပ်သားအင်အားများစွာ အသုံးပြုလျက် သီးနှံနုတ်ပစ်ဖယ်ရှားလျက်ရှိပြီး ဒေသခံ နေ့စားလုပ်သားများအနေဖြင့် ဝင်ငွေရရှိလျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။

ဈေးကွက်အခွင့်အလမ်းကောင်းများရရှိမည့် ကောင်းမွန်သောရေနေသတ္တဝါမွေးမြူရေးကျင့်စဉ်

သိမ်သိမ်မိုး (မြန်မာ့အလင်း)၊ ဓာတ်ပုံ-သိမ်၊ ငါးလုပ်ငန်းဦးစီးဌာန

ရေသတ္တဝါမွေးမြူထုတ်လုပ်ရာတွင် နိုင်ငံအဆင့်နှင့် နိုင်ငံတကာအစားအစာအသုံးအနှုန်းကင်းစင်မှု စံချိန်စံညွှန်းများ၊ စည်းမျဉ်းစည်းကမ်းများနှင့်အညီ သဘာဝပတ်ဝန်းကျင်အား ထိခိုက်မှုမရှိသော ကောင်းမွန်သော ရေနေသတ္တဝါမွေးမြူရေးကျင့်စဉ် Good Aquaculture Practices (GAQP) သင်တန်းများကို မြန်မာနိုင်ငံမှ ငါးမွေးမြူရေးလုပ်ကိုင်သူများအား ဥရောပသမဂ္ဂ၏ Trade Development Programme (TDP) အရ တိုင်းဒေသကြီးများတွင် သင်ကြားပို့ချပေးလျက်ရှိကြောင်း ငါးလုပ်ငန်းဦးစီးဌာနမှ သိရသည်။

အဆိုပါ ကျင့်စဉ်ဆောင်ရွက်ခြင်းအားဖြင့် ဈေးကွက်အခွင့်အလမ်းပေါများပြီး EU နိုင်ငံများအပါအဝင် နိုင်ငံတကာဈေးကွက်သို့ တင်ပို့ရောင်းချနိုင်ခြင်းနှင့် စားသုံးသူများအနေဖြင့် အစားအစာ ဘေးအန္တရာယ်ကင်းစင်စွာ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုအခွင့်အလမ်းများ ရရှိနိုင်မည်ဖြစ်ကြောင်း၊ ထို့ပြင် GAQP ကျင့်စဉ်အတိုင်း မွေးမြူရာတွင် အခြေခံမူလေးရပ်ကို လိုက်နာရမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

"GAQP ကျင့်စဉ်အတိုင်းမွေးမြူ



ရာမှာ လိုက်နာရမယ့် အခြေခံမူလေးရပ် ကျရောက်မှုလျော့ချခြင်း၊ ကျန်းမာရုံပြီး နံပါတ်တစ်အချက်ကတော့ အစားအသောက် ဘေးကင်းလုံခြုံမှုပဲ ဖြစ်ပါတယ်။ ငါးမွေးမြူထုတ်လုပ်ရာမှာ နိုင်ငံအဆင့် သို့မဟုတ် FAO/WHO Codex Alimentarius တို့က အဓိပ္ပာယ်ဖွင့်ဆိုသတ်မှတ်ထားတဲ့ နိုင်ငံတကာဆိုင်ရာ အစားအစာ ဘေးအန္တရာယ်ကင်းစင်မှု စံချိန်စံညွှန်းများ၊ စည်းမျဉ်း စည်းကမ်းများနှင့်အညီ အစားအစာ ဘေးကင်းလုံခြုံမှုသေချာစေဖို့ ဆောင်ရွက်ရမှာဖြစ်ပါတယ်။ နံပါတ်နှစ်အချက်ကတော့ မွေးမြူတဲ့ ရေသတ္တဝါတွေရဲ့ ကျန်းမာရေးနဲ့ ကောင်းမွန်စွာ နေထိုင်ရှင်သန်ရေးပဲဖြစ်ပါတယ်။ မွေးမြူထုတ်လုပ်တဲ့ ရေသတ္တဝါတွေ ကျန်းမာရှင်သန်အောင် မွေးမြူထုတ်လုပ်မှုအဆင့်တိုင်းမှာ ဖိစီးမှုအနည်းဆုံး ဖြစ်စေဖို့နဲ့ ရောဂါဘေးအန္တရာယ်

ကုရောက်မှုလျော့ချခြင်း၊ ကျန်းမာတဲ့ပတ်ဝန်းကျင်မှာ ထိန်းသိမ်းမွေးမြူခြင်းတို့နဲ့ မွေးမြူရမှာဖြစ်ပါတယ်။ နောက်တစ်ချက်ကတော့ ပတ်ဝန်းကျင်ထိခိုက်မှုမရှိစေခြင်းပဲ ဖြစ်ပါတယ်။ ငါးပစ္စုန်တွေမွေးမြူထုတ်လုပ်ရာမှာ ပတ်ဝန်းကျင်ကို ထိခိုက်ပျက်စီးမှုမရှိစေတဲ့ တာဝန်သိမှုအပြုအမူနဲ့ အမျိုးသားအဆင့်နှင့် အပြည့်ပြည့်ဆိုင်ဆိုင်ရာ ဥပဒေတွေ၊ စည်းမျဉ်း စည်းကမ်းတွေနဲ့ အညီ သေချာစွာ စီမံချက်ချပြီးမွေးမြူရမှာဖြစ်ပါတယ်။ နောက်ဆုံးတစ်ချက်ကတော့ လူမှုစီးပွားရေးကဏ္ဍတွေ ညီညွတ်မျှတတိုးတက်မှု ဖြစ်ပါတယ်။ ငါးပစ္စုန် မွေးမြူထုတ်လုပ်ရာမှာ လူမှုရေးဆိုင်ရာတာဝန်သိမှုတစ်ရပ်အဖြစ် အမျိုးသားအဆင့် စည်းမျဉ်းဥပဒေဘောင်အတွင်းမှ ဒေသခံလူထုနဲ့ မွေးမြူရေးလုပ်သားတွေရဲ့ လူနေမှုဘဝကို

မထိခိုက်စေဘဲ အလုပ်သမားတွေရဲ့ လုပ်ပိုင်ခွင့်ကို လေးစားလိုက်ခြင်းနဲ့ မွေးမြူထုတ်လုပ်ရာမှာ ဖြစ်ပါတယ်" ဟု ဖိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေးနှင့် ဆည်မြောင်းဝန်ကြီးဌာန ငါးလုပ်ငန်းဦးစီးဌာနမှ ညွှန်ကြားရေးမှူး ဦးညွန့်ခင်က ပြောပြသည်။

မြန်မာနိုင်ငံသည် အာဆီယံအဖွဲ့ဝင်နိုင်ငံတစ်နိုင်ငံဖြစ်ပြီး အာဆီယံနိုင်ငံများနည်းတူ GAQP စနစ်ကို ၂၀၁၁ ခုနှစ်မှစတင်ကာ အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်ခဲ့ပြီး အာဆီယံစီးပွားရေးအသိုက်အဝန်း (AEC) မှအရလည်း အဖွဲ့ဝင်နိုင်ငံတိုင်း GAQP စနစ်ကို ကျင့်သုံးနေပြီဖြစ်ကြောင်း၊ နောင်တွင် မြန်မာနိုင်ငံ၏ ရေသတ္တဝါမွေးမြူထုတ်ကုန်များသည် GAQP ကျင့်စဉ်နှင့် အညီမွေးမြူထုတ်လုပ်မှုသာ အာဆီယံနိုင်ငံများအပါအဝင် ပြည်ပဈေးကွက်သို့ တင်ပို့နိုင်မည်ဖြစ်ကြောင်း၊ ယခုအခါ ငါးလုပ်ငန်းဦးစီးဌာနမှ GAQP ကျင့်စဉ်နှင့်အညီ မွေးမြူထုတ်လုပ်နိုင်ရေးလုပ်ငန်းကို တိုးမြှင့်ဆောင်ရွက်လာနိုင်စေရန် နည်းပညာတိုးချဲ့ ပညာပေးရေးအဖွဲ့ (GAQP Extension Team) ဖွဲ့စည်းပေးပြီး ဒေသအရောက် ကွင်းဆင်းပညာပေးခြင်းနှင့် ငါးလုပ်ငန်းဦးစီးဌာနမှ GAQP အသိအမှတ်ပြုလက်မှတ်ရယူလိုသော မွေးမြူကုန်များသို့ ကွင်းဆင်းစစ်ဆေးပေးခြင်းများကို ဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိကြောင်း၊ ၎င်းက ဆက်လက်ပြောပြသည်။

မန္တလေး-မူဆယ် ကုန်သွယ်ရေးလမ်းပိုင်းကို ပြုပြင်ဆင်ခြင်ခြင်းလုပ်ငန်း အချိန်ဆွဲနေဟု ကုန်သည်များဝေဖန်

မြိုးလွင်အောင် (AMIA)

ယာဉ်ကြောပိတ်ဆို့မှုများ မကြာခဏဖြစ်ပွားနေသည့် မန္တလေး-မူဆယ် ပြည်ထောင်စု ကုန်သွယ်ရေးလမ်းပိုင်းကို လေးလမ်းသွားအဖြစ် BOD စနစ်ဖြင့် လုပ်ကိုင်ခွင့်ရသည့် ကုမ္ပဏီမှ ချဲ့ထွင်ပြုပြင်ရာတွင် အချိန်ဆွဲနေသည်ဟု မူဆယ်ကုန်စည်ဦးစီးဌာနမှ ကုန်သည်များက ဝေဖန်ပြောဆိုလိုက်သည်။

ယခု အောက်တိုဘာ ၁၆ ရက်မှ ၁၉ ရက်အထိ မန္တလေး-မူဆယ် ကုန်သွယ်ရေးလမ်းပိုင်း နောင်ချိုနှင့် ကျောက်မဲမြို့ကြားရှိ ရုတ်တွင်းလမ်းပိုင်းတွင် သုံးရက်ခန့် လမ်းပိတ်ဆို့မှုဖြစ်ပွားခဲ့ပြီး လမ်းပြုပြင်ခြင်းလုပ်ငန်းများ နှောင့်နှေးနေခြင်းကြောင့် လာမည့်ပွင့်လင်းရာသီတွင် လည်း အဆိုပါလမ်းပိုင်းတွင် ယာဉ်ကြောပိတ်ဆို့မှုများ ယခုထက်အချိန်ပိုမိုကြာမြင့်စွာ ထပ်မံဖြစ်ပွားဦးမည်ဟုလည်း မူဆယ် ချွတ်သစ်သီးပွဲရုံမှ ကုန်သည်ဦးစိုင်းခင် မောင်က ပြောသည်။

ဦးစိုင်းခင်မောင်က "သူတို့လမ်းချဲ့ထွင်မှု လုပ်ငန်းက နှစ်နှစ်လောက် ရှိပြီတယ်။ ဘာမှမပြီးသေးဘူး။

တော်တော်ကြန့်ကြာနေတယ်။ ကားလမ်းပိတ်တယ်ဆိုရင်တော့ အသီးအရည်အသွေးကျမှာပဲ။ အရည်အသွေးကျရင်တော့ ဈေးလည်းကျတာပေါ့။ ဆိုလိုတာက သစ်သီးတွေ အိတ်စိမ့်လုပ်တဲ့လမ်းမှာ အခုလမ်းကွာလတ်နဲ့ ဘယ်လိုမှ မအပ်စပ်ဘူး" ဟု ပြောသည်။

အဆိုပါလမ်းမကြီးကို လေးလမ်းသွားအဖြစ်ချဲ့ထွင်ရန် ၂၀၁၅ ခုနှစ်မှ စတင်ကာ Oriental Highway ကုမ္ပဏီမှ ငါးနှစ်စီမံကိန်း BOD စနစ်ဖြင့် ပြုပြင်လုပ်ကိုင်ခွင့်ရရှိထားခြင်းဖြစ်ပြီး လက်ရှိတွင် လမ်းမြေသားချဲ့ထွင်ခြင်းလုပ်ငန်းများကို လုပ်ဆောင်နေကြောင်း သိရသည်။

မူဆယ်ကုန်စည်ဦးစီးဌာနမှ ကုန်သည်တစ်ဦးက "အခုက မြေသားချဲ့တာတောင် မပြီးသေးဘူး။ တော်တော်နဲ့လည်းပြီးနိုင်မှာမဟုတ်ဘူး။ ကျွန်တော်တို့ဆီက ရေထွက်ကုန်ရော၊ အသီးအနှံတွေပါ များသောအားဖြင့် ဒီလမ်းကပဲ သွားတာ။ လမ်းမှာ ကားလမ်းပိတ်လို့

ကြာသွားပြီဆို ပစ္စည်းအရည်အသွေး ကျပြီး ဈေးနှိမ်ခံရတယ်။ နောက်လာမယ့်ပွင့်လင်းရာ သီဆို ဒီထက်ပိုပြီး ဆိုးဖို့ရှိတယ်" ဟု ပြောသည်။

လက်ရှိအဆိုပါလမ်းတွင် ယာဉ်ကြောပိတ်ဆို့မှုများ ဖြစ်ပွားပါက အရည်အသွေးကျဆင်းကာ ပျက်စီးလွယ်သည့် သရက်သီးတင်ဆောင်လာသော ကုန်တင်ကားများနှင့် ကဏန်း၊ ပုစွန် စသည့် ရေထွက်ကုန်တင်ကားများကို ဦးစားပေးဖြတ်သန်းခွင့်ပေးရန် စီးပွားရေးနှင့် ကူးသန်းရောင်းဝယ်ရေးဝန်ကြီးဌာနမှ ညွှန်ကြားထားကြောင်း သိရသည်။

မန္တလေး-မူဆယ် ပြည်ထောင်စုလမ်းမကြီးတွင် လက်ရှိ မိုးတွင်းကာလ၌ ယာဉ်အစီးရေ ၈၀၀၊ ၁၀၀၀ ခန့် နေ့စဉ်ဖြတ်သန်းသွားလာနေပြီး ဖရုံ၊ သွား၊ စသည့် သစ်သီးဝလံများ လှိုင်လှိုင်ပေါသည့် ပွင့်လင်းရာသီတွင် နေ့စဉ်ဖြတ်သန်းသွားလာသော ယာဉ်အစီးရေ ၃၀၀၀ ကျော်အထိရှိကြောင်း မူဆယ်ကုန်စည်ဦးစီးဌာနမှ သိရသည်။

စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေး နည်းစနစ်ပိုင်းဆိုင်ရာ အောင်မြင်ဖြစ်ထွန်းမှုများလေ့လာ

အမ်း၊ အောက်တိုဘာ ၃၀

ကျေးလက်နေပြည်သူများ၏ လူနေမှုအဆင့်အတန်းမြှင့်တင်ရေး တစ်ဖက်တစ်လမ်းမှ ဝင်ငွေအခွင့်အလမ်းများရရှိစေရေးအတွက် အမ်းမြို့နယ်လုံးဆိုင်ရာ လူငယ်ဆွမ်းလောင်းအသင်းက ဦးဆောင်စည်းရုံးမှုဖြင့် ကျောက်ဖြူ ခရိုင်၊ အမ်းမြို့နယ်အတွင်းရှိ ကျေးရွာပေါင်း ၂၈ ရွာမှ တောင်သူကိုယ်စားလှယ် ၈၅ ဦးပါဝင်သော လေ့လာရေးအဖွဲ့သည် အောက်တိုဘာ ၂၈ ရက်က အမ်းမြို့ အနောက်ပိုင်းတိုင်းစစ်ဌာနချုပ်၊ စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေးဘက်စုံခြံသို့ သွားရောက် လေ့လာခဲ့ကြသည်။ အဆိုပါလေ့လာရေးအဖွဲ့အား ဘက်စုံခြံတွင် သိပ္ပံနည်းကျ စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေး အောင်မြင်ဖြစ်ထွန်းမှုနှင့် အချက်အလက်ဆိုင်ရာများအား ဒုတိယပိုင်းပျိုးကြီး မင်းမင်းဦးနှင့် တပ်ရင်းတပ်ဖွဲ့အရာရှိများက ဆိုင်ရာကဏ္ဍအလိုက် အသေးစိတ်ရှင်းလင်းပေးခဲ့သည်။ ထို့နောက် မြို့နယ်စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးဌာန ဦးစီးဦးလုံးမောင်သိန်းက တောင်သူလေ့လာရေးအဖွဲ့များအား နယ်မြေဒေသရာသီနှင့်လိုက်ဖက်သော သီးနှံပင်များကို ဖြည့်စွက်ရှင်းလင်းပေးခဲ့သည်။

ယခုလို အောင်မြင်ဖြစ်ထွန်းနေသော စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေးဆိုင်ရာ နည်းစနစ်များအား လေ့လာသိရှိခွင့်ရသည့်အတွက် များစွာအကျိုးရှိပြီး လက်တွေ့အသုံးချ စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေးမည်ဖြစ်ကြောင်း အဆိုပါတောင်သူများက ပြောသည်။ (မြို့နယ် ဖြန့်/ဆက်)



ဇီးကုန်း၌ မျိုးသန့်မျိုးစေ့ထုတ်စိုက်ကွက်များအား မျိုးကွဲနုတ်ပယ်

ဇီးကုန်း၊ အောက်တိုဘာ ၃၀

ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး ဇီးကုန်းမြို့နယ် ဆိတ်ဖူးကျင်းအုပ်စု ကကြီးကျေးရွာ၌ အောက်တိုဘာ ၄ ရက်က ကွင်းအမှတ် (၃၄၉) တောင်သူဦးမျိုးသူ၏ ရတနာတိုးမျိုးထုတ်စိုက်ခင်း ခြောက်ကေအား မျိုးကွဲနုတ်ပယ်ခြင်း သရုပ်ပြပွဲကျင်းပခဲ့သည်။

အခမ်းအနားတွင် မြို့နယ်အဆင့်တာဝန်ရှိသူများက မျိုးစေ့ထုတ်ခြင်းနည်းပညာများနှင့် မျိုးကွဲနုတ်ပယ်ခြင်း ဆောင်ရွက်ခြင်းလုပ်ငန်းများကို ဒေသခံတောင်သူများအား လက်တွေ့ရှင်းလင်းပြသခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ကိုသက် (ဇီးကုန်း)

ကယားပြည်နယ် ဒေသခံတိုင်းရင်းသားများ၏ ရိုးရာဓလေ့ မြေယာစီမံခန့်ခွဲမှုစနစ်များ သုတေသနပြုလုပ်ထားပြီး ယခုနှစ်အတွင်း လွှတ်တော်သို့တင်သွင်းမည်

ဖြိုးလွင်အောင် (AMIA)

ကယားပြည်နယ်အတွင်းရှိ ဒေသခံဒွာနေတိုင်းရင်းသားများ၏ ဘိုးစဉ်ဘောင် ဆက်အသုံးပြုခဲ့သော ရိုးရာဓလေ့ မြေယာစီမံခန့်ခွဲမှုစနစ်များကို သုတေသနပြု လုပ်ထားပြီး ယခုနှစ်အတွင်း လွှတ်တော်သို့ တင်သွင်းသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း ကယား ပြည်နယ် လူ့အခွင့်အရေးနှင့် သဘာဝပတ်ဝန်းကျင်ဆိုင်ရာ အခွင့်အရေးလှုပ်ရှား ဆောင်ရွက်မှုကွန်ရက် (KEAN) မှ ကိုစောအယ်စေးက ပြောသည်။

အစိုးရအဆက်ဆက်၏ မြေယာအသုံးချ စီမံခန့်ခွဲမှုဥပဒေများသည် ဒေသခံဒွာနေ တိုင်းရင်းသားမျိုးနွယ်စုများ၏ ယဉ်ကျေးမှု ဓလေ့ထုံးတမ်း၊ နိုင်ငံရေး၊ လူမှုစီးပွားရေး၊ စားနပ်ရိက္ခာဖူလုံရေး၊ သဘာဝပတ်ဝန်းကျင် စီမံခန့်ခွဲမှုများကို ခြိမ်းခြောက်နေခြင်း ကြောင့် ယခုကဲ့သို့ သုတေသနစစ်တမ်းပြုလုပ်ကာ တင်သွင်းရန် ဆောင်ရွက်ခြင်း ဖြစ်ကြောင်း ၎င်းကပြောသည်။

ကိုစောအယ်စေးက “ကျွန်တော်တို့ဆီမှာ မြေယာပိုင်ဆိုင်မှုကို စာနုမှတ်တမ်း တင်ထားတာမရှိပေမယ့် ရိုးရာဓလေ့တွေအရ ကိုယ့်ပိုင်ဆိုင်မှုတွေကို အသိမှတ်ပြု လုပ်ကိုင်စားသောက်လာကြတာဖြစ်တဲ့အတွက် လုံခြုံမှုရှိပါတယ်။ ဒီနယ်တွေက အစိုးရရဲ့အုပ်ချုပ်မှုအောက်မှာရှိပေမယ့် မြေယာစီမံခန့်ခွဲမှုတွေကတော့ ရိုးရာဓလေ့တွေ အတိုင်း မျိုးနွယ်စုခေါင်းဆောင်တွေရဲ့ဓလေ့တွေအတိုင်းပဲ ကျင့်သုံးနေဆဲဖြစ်ပါတယ်” ဟု ပြောသည်။

ကယားပြည်နယ်အတွင်းရှိ ဒေသများတွင် ရိုးရာဓလေ့အရ စိုက်ပျိုးမြေများကို တစ်ဦးတည်းပိုင်မြေ၊ အများပိုင်စိုက်ပျိုးမြေ၊ မျိုးနွယ်စုပိုင်မြေစသဖြင့် ခွဲခြားထားပြီး ပြောင်းလွှဲရောင်းချခွင့်ကိုလည်း ဓလေ့ထုံးတမ်းများအရ မျိုးနွယ်စုမတူ သူများနှင့် ကျေးရွာသားမဟုတ်သူ ပြင်ပလူများကို ရောင်းချခွင့်မပြုကြောင်း ကိုစောအယ်စေးက ပြောသည်။

“ကျွန်တော်တို့ ဒေသတွေမှာ မြေကို ပြင်ပကိုရောင်းခွင့်မရှိဘူး။ ကိုယ့် ကျေးရွာ သားကိုပဲ ရောင်းခွင့်ရှိတယ်။ ဘုံမြေဆိုရင်လည်း ဘယ်သူမှမထိရဘူး။ တစ်ခုခု ချိုးဖောက်သူရှိရင် သူ့ကို ကိုယ့်ဓလေ့တွေအတိုင်း ရွာကနေ နှင်ထုတ်လိုက်တယ်။ ဒါ အခုထိ ကျင့်သုံးနေတုန်းပဲ။ အစိုးရရဲ့မြေပိုင်ဆိုင်ခွင့် ပုံစံ ၇ တို့ ပုံစံ ၅ တို့က ဒီဓလေ့တွေနဲ့ ဆန့်ကျင်သွားပြီ။ အဲဒါကြောင့် မြေယာစီမံခန့်ခွဲမှုဥပဒေတွေကို ဒေသခံတိုင်းရင်း သားတွေရဲ့ဓလေ့စရိုက်၊ ဂုဏ်သိက္ခာတွေနဲ့ လိုက်ရောညီထွေဖြစ်အောင် ကုလသမဂ္ဂရဲ့ ဌာနမျိုးနွယ်စုဆိုင်ရာ သဘောတူညီချက်အမှတ် (ILO.169) ပါအချက်တွေအတိုင်း ပြင်ဆင်ရေးဆွဲသင့်တယ်” ဟု ၎င်းက ပြောသည်။

အဆိုပါ သုတေသနစစ်တမ်းကို ၂၀၁၄ ခုနှစ် နှစ်လယ်ပိုင်းမှ စတင်ကာ ကယား ပြည်နယ်ထဲရှိ မယ်စိုမြို့နယ်၊ ဒီးမော့ဆိုမြို့နယ်၊ ဖရဆိုမြို့နယ်များအတွင်းရှိ ကျေးရွာ အုပ်စု ၁၅ စုမှ ရွာပေါင်း ၅၂ ရွာကို အခြေခံကာ စစ်တမ်းကောက်ယူထားခြင်းဖြစ် ကြောင်း သိရသည်။

ငွေချည် (၉)ချည်မျှင်ရှည်ဝါစိုက်ခင်းတောင်သူပညာပေးကွင်းသရုပ်ပြ

ဖေထွန်းဇော် (ရေစကြို)



ရေစကြို အောက်တိုဘာ ၃၀ မကွေးတိုင်းဒေသကြီး ရေစကြိုမြို့နယ် ငွေချည်ရေလှောင်တံခါးရေယာတွင် ဌာန နှင့် အကျိုးတူတောင်သူများစိုက်ပျိုးထား ရှိသည့် ငွေချည်(၉)ချည်မျှင်ရှည်ဝါ စိုက်ခင်း တောင်သူပညာပေးကွင်းသရုပ် ပြပွဲကို အောက်တိုဘာ ၂၈ ရက်က

တောင်သူ ဒေါ်နု၏ တစ်ကေစိုက်ခင်းတွင် ပြုလုပ်သည်။ အဆိုပါသရုပ်ပြပွဲတွင် မြို့နယ်ဒုတိယ အုပ်ချုပ်ရေးမှူး၊ ဦးရန်နောင်ကျော်စွာ နှင့် ခရိုင်စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးဌာနမှ လက် ထောက်ညွှန်ကြားရေးမှူး၊ ဦးရန်နိုင်ဝင်း တို့က အမှာစကားပြောကြားပြီး ခရိုင်

စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးဌာန (စက်မှုသီးနှံ) ဦးစီးအရာရှိ ဒေါ်ရည်ရည်မွန်က ဝါမျိုး များ၏ ထူးခြားကောင်းမွန်သော အချက်အလက်များကိုလည်းကောင်း၊ မြို့နယ်စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးဌာနမှ ဦးစီး အရာရှိ ဦးစိန်မောင်က စိုက်ပျိုးရေး ဆိုင်ရာ အလေ့အကျင့်ကောင်းများ

အကြောင်းကိုလည်းကောင်း၊ မြို့နယ် စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးဌာန (စက်မှုသီးနှံ) ကွင်းတာဝန်ခံ ဒုတိယဦးစီးမှူး ဒေါ်ရီမြင့် က ဝါအထွက်တိုးရေး၊ သိပ္ပံနည်းကျ စိုက်ပျိုးရေးစနစ်များ အကြောင်းကို လည်းကောင်း ဟောပြောခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ပြောင်းလဲလာသော ရာသီဥတုနှင့်အညီ အချိန်မီ အချိန်ကိတ် စိုက်ပျိုးနိုင်ရေးအတွက် စိုက်ပျိုးသင့်သည့် သီးနှံပုံစံများ နှိုးဆော်ချက်

စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးဌာနသည် ပြည်တွင်းစားနပ်ရိက္ခာဖူလုံစေပြီး အကျိုးအမြတ်များသည့် လယ်ယာသီးနှံများနှင့် အာဟာရပြည့်ဝသော လယ်ယာထွက်ကုန်ပစ္စည်းများကို တိုးမြှင့်ထုတ်လုပ်၍ နိုင်ငံတကာဈေးကွက်သို့ တင်ပို့ရောင်းချနိုင်ရေးကို ဦးတည် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိရာ မျိုးကောင်းမျိုးသန်မျိုးစေ့များ ထုတ်လုပ်ဖြန့်ဖြူးရေး၊ တစ်ကေ အထွက်နှုန်း တိုးတက်မြှင့်တင်ရေး၊ ခေတ်မီစိုက်ပျိုးရေးနည်းပညာများ အသုံးပြုနိုင် စေရေး၊ ပြောင်းလဲဖြစ်ပေါ်နေသော ရာသီဥတုနှင့်ကိုက်ညီသည့် သီးနှံပုံစံများကို အောက်ဖော်ပြပါ အခြေခံအချက်များဖြင့် ဆောင်ရွက်သွားရန် လိုအပ်ပါသည်။

- ၁။ ရေရရှိမှုသေချာသည့် ဆည်ရေသောက်ဖန်တီးမှုများတွင် စပါးအခြေခံသီးနှံပုံစံ များကို နှစ်သီး (သို့မဟုတ်) သုံးသီးစိုက်ပျိုးသွားရန်၊ ဆည်ရေလုံလောက်မှု မရှိသော ဧရိယာများတွင် စပါးအပြား သီးထပ်သီးနှံများအဖြစ် ရေလိုအပ်ချက် နည်းသော (ပဲမျိုးစုံ၊ ဆီထွက်သီးနှံ)၊ သက်တမ်းတိုမျိုးများ ရွေးချယ်စိုက်ပျိုးရန်။
- ၂။ မိုးကောင်းသောကန် ဧရိယာများတွင် ရာသီဥတုပြောင်းလဲမှုကြောင့် မိုးရွာသွန်းမှု လျော့နည်းသောဒေသများရှိ လယ်မြေဧရိယာဖြစ်ပါက သက်တမ်းတိုအထွက် ကောင်းမျိုးများဖြင့် နှစ်သီးပုံစံဖြင့် စိုက်ပျိုးသွားရန်။
- ၃။ မိုးကောင်းသောကန် ဧရိယာများတွင် ရာသီဥတုပြောင်းလဲမှုကြောင့် မိုးရွာသွန်းမှု လျော့နည်းသော ဒေသများရှိ ယာမြေဧရိယာဖြစ်ပါက သက်တမ်းတိုအထွက် ကောင်းမျိုးများ ပြောင်းလဲစိုက်၍ သီးညှပ်ပုံစံဖြင့် စိုက်ပျိုးသွားရန်။
- ၄။ ရာသီဥတုပြောင်းလဲမှုကြောင့် မိုးရွာသွန်းမှုများသောဒေသများရှိ ရေလွှမ်းမိုးမှု၊ ရေကြီးနှစ်မြုပ်မှုဖြစ်ပေါ်သော ဧရိယာများ၌ ရေမြုပ်ခံစပါးမျိုး၊ ပြောင်းလဲ စိုက်ပျိုး၍ ရေကျသွားပါက သက်တမ်းတို အထွက်ကောင်းသော စပါးမျိုးများ (ရက် ၉၀၊ ရွှေသွယ်ရင်၊ သီးထပ်ရင်၊ ဆင်းနွယ်ရင်၊ ရွှေမြန်မာ၊ ရတနာအောင်၊ ရတနာတိုး၊ IR-747၊ MR-9၊ ထွန်းသီရိ၊ ရွှေမနော်၊ ရေဆင်း-၃) စသည့်မျိုး များ ဦးစားပေးစိုက်ပျိုးရန်။
- ၅။ ရာသီဥတုပြောင်းလဲမှုကြောင့် မိုးရွာသွန်းမှုများသော ဒေသများရှိ ရေလွှမ်းမိုးမှု၊ ရေကြီးနှစ်မြုပ်မှုဖြစ်ပေါ်သော ဧရိယာများ၌ ရေကျသွားပါက စပါးစိုက်ရန် အချိန်မီပီပါက ပြောင်းသီးနှံ၊ ဆီထွက်သီးနှံ၊ ပဲမျိုးစုံသီးနှံ၊ ဟင်းသီးဟင်းရွက် နှင့် စားဖိုဆောင်သီးနှံများကို အကျိုးအမြတ်ရှိပြီး ဒေသ ရေမြေနှင့်ကိုက်ညီသော သီးနှံများကို ရွေးချယ်စိုက်ပျိုးသွားရန်။
- ၆။ ယာမြေဧရိယာတွင် ရာသီဥတုပြောင်းလဲမှုဖြစ်ပေါ်ပါက သီးညှပ်ပုံစံ (သို့မဟုတ်) သီးနှံသစ်တောပုံစံ စိုက်ပျိုးသွားရန်။
- ၇။ သီးနှံများရွေးချယ်ရာတွင် သက်တမ်းတိုသော သီးနှံမျိုးကွဲနှင့် ရေလိုအပ်ချက် နည်းသော သီးနှံများကို ဦးစားပေးရွေးချယ်ရန်။
- ၈။ ဖြစ်ပေါ်နေသော ရာသီဥတုနှင့် ကိုက်ညီသည့် စိုက်ပျိုးသင့်သည့် သီးနှံပုံစံများ ကို သက်ဆိုင်ရာ တိုင်းဒေသကြီး၊ ပြည်နယ်၊ ခရိုင်နှင့် မြို့နယ်စိုက်ပျိုးရေးဦးစီး ဌာနမှူးများ၊ ဝန်ထမ်းများနှင့် ဆက်သွယ်ဆောင်ရွက်ကြရန် တိုက်တွန်းနှိုးဆော် အပ်ပါသည်။

စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေးနှင့်ဆည်မြောင်းဝန်ကြီးဌာန

ငါ့သရောက်မြို့နယ်တွင် ပင်ပြန်မြေပဲများ ဖြိုင်ဖြိုင်ပေါ်ချိန် မိုးများရွာသွန်းနေ၍ မြေပဲစိုက်တောင်သူများလုပ်ကိုင်ရအခက်ကြုံ ရောင်းနိုင် (ညောင်ဦး)

မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး ငါ့သရောက်မြို့နယ်တွင် ယခုအချိန်သည် တောင်သူများ မိုးဦးမိုးဖြင့် စိုက်ပျိုးထားသည့် ပင်ပြန်မြေပဲ စိုက်ခင်းများကို မနားမနေ ဝင်ရောက်သိမ်းဆည်းနေရသည့်အချိန် ဖြစ်ပြီး မိုးများအဆက်မပြတ်ရွာသွန်းမှုကြောင့် တောင်သူများအနေဖြင့် ပင်ပြန်မြေပဲခင်းများ သိမ်း ဆည်းရန်အတွက် အခက်အခဲများနှင့် ကြုံတွေ့နေရ ကြောင်း ငါ့သရောက်မြို့နယ် တောင်တော ကျေးရွာမှ မြေပဲစိုက်တောင်သူများထံမှ သိရ သည်။

“ငါ့သရောက်မြို့နယ်မှာဒီနှစ် မိုးရွာသွန်းမှု တွေက ပြီးခဲ့တဲ့နှစ်တွေထက်ပိုပြီး ကောင်းနေ ပါတယ်။ ဒါပေမယ့် ခုအချိန် မိုးရွာ သွန်းတာဟာ ကျွန်တော်တို့ တောင်သူတွေအတွက် အခက်အခဲ ဖြစ်ရပါတယ်။ ဒီအချိန်က ကျွန်တော်တို့မြို့နယ်မှာ တောင်သူတွေ မိုးဦးမိုးနဲ့ စိုက်ပျိုးထားတဲ့ ပင်ပြန်မြေပဲခင်းတွေ သိမ်းဆည်းနေရတဲ့ အချိန်ပါ။ ကျွန်တော်တို့ ရွာမှာဆိုရင် ပင်ပြန်မြေပဲ စိုက်ပျိုး

ထားတဲ့ တောင်သူတချို့ဆိုရင် မိုးရွာလောက် တူးဆိုပြီးမြေပဲခင်းတွေ စားခတ်ကြတာ။ မိုးက အဆက်မပြတ်ရွာသွန်းနေတော့ မြေကအစို ဓာတ်များပြီး ဘာမှတိုက်ဆက်လုပ်လို့မရတော့ပါ ဘူး။ နောက်ပြီးလုံးဝမလုပ်ရသေးတဲ့ မြေပဲစိုက် တောင်သူတွေလည်း မိုးကကောင်းနေတော့ မြေပဲတွေ အောက်ကျမှာကိုစိုးရိမ်နေကြပါတယ်။ မြေပဲတွေ အောက်ကျကုန်ရင် တောင်သူ တွေအတွက် ငှားရမ်းခစရိတ်တွေ အကုန်အကျ များပြီးလုပ်ရကိုင်ရတာတွေလည်း အခက်အခဲ ဖြစ်ရပါတယ်။ ဒါ့အပြင် မြေပဲဈေးနှုန်းကမကောင်း အလုပ်သမားငှားရမ်းခစရိတ်က မြေပဲပုတ်တဲ့သူ တစ်ယောက်ကိုငွေကျပ် ၅၀၀၀ ခန့် မြေပဲဖက်သယ် ယူတဲ့ အငှားလိုက်အမျိုးသမီးတစ်ဦးကိုငွေကျပ် ၃၀၀၀ ခန့် ပေးငှားနေရတာကြောင့် တောင်သူတွေ အတွက် တွက်ခြေမကိုက်ပါဘူး” ဟု ငါ့သရောက် မြို့နယ် တောင်တောကျေးရွာမှ ပင်ပြန်မြေပဲစိုက် တောင်သူတစ်ဦးက ပြောပြသည်။



ကိုရီးယားဆရာဝန်များအဖွဲ့က မြန်မာနိုင်ငံတွင် ပထမဆုံးအကြိမ်အဖြစ် လှိုင်သာယာမှပြည်သူများအား ကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်မှုပေး

ရန်ကုန် အောက်တိုဘာ ၃၀

ကိုရီးယားနိုင်ငံ ဝမ်ကျူးမြို့မှ ဆရာဝန်များနှင့် သူနာပြုများ၊ ဆေးဘက်ဆိုင်ရာကျွမ်းကျင်သူများ ပူးပေါင်းဖွဲ့စည်းထားသော အဖွဲ့တစ်ဖွဲ့ဖြစ်သည့် ကမ္ဘာ့မြေကို ဆက်သွယ်ပေးမည့် ကြိုးလေးတစ်မျှင် အဖွဲ့က ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး လှိုင်သာယာမြို့နယ်အတွင်းမှ ပြည်သူများအား ကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်မှုများ အောက်တိုဘာ ၂၈ ရက်က ဆောင်ရွက်ပေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

အဆိုပါ ကိုရီးယားဆေးပညာရှင်များအဖွဲ့သည် လှိုင်သာယာမြို့နယ်ပြည်သူ့ဆေးရုံကြီး၌ အခြေပြု၍ ဒေသခံပြည်သူများနှင့် ကျောင်းသား ကျောင်းသူများအား အထွေထွေစောင့်ရှောက်မှု၊ အရိုးအကြော၊ မျက်စေ့စမ်းသပ်ခြင်းနှင့် မျက်မှန်တပ်ဆင်ပေးခြင်းစသည့် ကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်မှုများ ဆောင်ရွက်ပေးခဲ့ရာ ဒေသခံပြည်သူ ၂၀၀ ကျော်အား စစ်ဆေးကုသပေးနိုင်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

“မြန်မာပြည်သူတွေက ဖော်ရွေတယ်။ ရိုးသားပွင့်လင်းတယ်လို့ ဟိုမှာကြားထားတဲ့စကားအတိုင်း မြင်တွေ့ရတယ်။ ဆေးရုံက ဆေးရုံအုပ်နဲ့ ဆရာ ဆရာမတွေ ပိုင်းဝန်းကူညီတာဖြစ်ရတော့ အခြားနိုင်ငံတွေလို မဟုတ်တဲ့အတွက် အားလုံးလည်း ပီတိဖြစ်ရတယ်။ ကျွန်တော်တို့နိုင်ငံရဲ့ ၁၉၆၀၊ ၁၉၇၀ ပြည့်နှစ်တွေနဲ့ မြန်မာနိုင်ငံဟာ အခုအချိန်မှာ တူညီနေတာတွေရှိတယ်။ တစ်ချိန်က ကိုရီးယားနိုင်ငံ အခက်အခဲဖြစ်နေချိန်မှာ ကူညီခဲ့တာတွေကိုလည်း မမေ့ပါဘူး။ ကျောင်းသားတွေဟာ နိုင်ငံရဲ့အုတ်မြစ်ဖြစ်တဲ့အတွက် ကျန်းမာသန်စွမ်းဖို့လိုတယ်။ ဒါကြောင့် ကျောင်းသားတွေကို အဓိကထားပြီး ကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်မှုပေးပါတယ်” ဟု အဆိုပါ ကိုရီးယားအဖွဲ့မှ ဆေးဘက်ဆိုင်ရာဆရာဝန်ကြီး Mr. Kim Yun Soo က ပြောသည်။

အဖွဲ့ခေါင်းဆောင်ဖြစ်သူ Mr. Kim Soong Cheol ကလည်း “ကလေးတွေကဖြူစင်တယ်။ ပွင့်လင်းတယ်။ ပထမအကြိမ် လာရောက်တာဖြစ်တဲ့အတွက်



လိုအပ်ချက်တွေသိလာရတော့ နောက်တစ်ကြိမ်မှာ ပိုပြီးဆောင်ရွက်ပေးနိုင်မှာပါ။ ကျောင်းသားတွေဟာ ခေါင်းမူးတာများတဲ့အတွက် ဝိတာမင်ဓာတ်တွေလိုတယ်။ အားဆေးတွေပေးတယ်။ သံချေးဆေးတွေပေးတယ်။ မျက်မှန်လိုအပ်သူကို စမ်းသပ်တပ်ဆင်ပေးတယ်။ ဒီအဖွဲ့လေးက နှစ် ၂၀၊ ၃၀ စီမံကိန်းနဲ့ ကိုယ်ကျိုးမဖက် လုပ်ဆောင်တဲ့ ဝမ်းကျူးစက်မှုမြို့က ဆရာဝန်တွေနဲ့ လူမှုအဖွဲ့တွေ ပေါင်းစည်းထားတဲ့အဖွဲ့ပါ။ အနာဂတ်ရည်မှန်းချက်ကိုယ်စီရှိတဲ့ ကျောင်းသားတွေရဲ့ ကျန်းမာရေးကို အဓိကထားပြီး ကူညီဆောင်ရွက်ပေးနေပါတယ်” ဟု ပြောသည်။

အဆိုပါ ဆရာဝန်များအဖွဲ့သည် နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်ကိုယ်တိုင် ၂၀၁၃ ခုနှစ်တွင် တက်ရောက်၍ ဝမ်းကျူးဂုဏ်ထူးဆောင်နိုင်ငံ

သားလက်မှတ် ချီးမြှင့်ခဲ့သောမြို့မြေဖြစ်ပြီး ယခုဆေးကုသပေးရာတွင် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်ကူညီထောက်ပံ့မှုဖြင့် ဖွင့်လှစ်ထားသော Mother Home School မှ ကျောင်းသားများအား အဓိကထား၍ ကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်မှုပေးခြင်းဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

အဆိုပါအဖွဲ့တွင်ပါဝင်သော ဆရာဝန်များက ကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်မှုများကို နှစ်ရက်ကြာဆောင်ရွက်ပေးခဲ့သည့်အပြင် အဖွဲ့တွင် စက်မှုပညာရှင်နှင့် စီးပွားရေးပညာရှင်များလည်း ပါဝင်ကြောင်း၊ မြန်မာနိုင်ငံသို့ ပထမဆုံးအကြိမ်အဖြစ် လာရောက်၍ ဆေးဝါးထောက်ပံ့ခြင်း၊ ယဉ်ကျေးမှုလှယ်ခြင်းနှင့် ကျောင်းသားများအတွက် ပညာရေးထောက်ပံ့မှုလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ခြင်းဖြစ်ကာ သုံးနှစ်ဆက်တိုက် လာရောက်ဆောင်ရွက်မည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ **သန်းထိုက်**

ဂေါ်ရခါးရိုးရာယဉ်ကျေးမှု ဒီပဝါလီပွဲတော် တာချီလိတ်မြို့၌ ကျင်းပ

တာချီလိတ် အောက်တိုဘာ ၃၀

ရမ်းပြည်နယ်(အရှေ့ပိုင်း)တာချီလိတ်မြို့ အောင်မြင်စခန်းမ၌ မြန်မာနိုင်ငံလုံးဆိုင်ရာ ဂေါ်ရခါး ဟိန္ဒူဓမ္မအဖွဲ့ချုပ်၏ တာချီလိတ်အဖွဲ့ခွဲနှင့် ဂေါ်ရခါးလူမှုကူညီရေးအသင်းတို့ ပူးပေါင်းစီစဉ်မှုဖြင့် ဒီပဝါလီပွဲတော် အထိမ်းအမှတ်ပွဲတော်ကို အောက်တိုဘာ ၂၈ ရက်က ကျင်းပခဲ့သည်။

အခမ်းအနားကို တာချီလိတ်မြို့၊ ဂေါ်ရခါးဟိန္ဒူဓမ္မ

အဖွဲ့ချုပ်ဥက္ကဋ္ဌ ဦးဆရာပါရိက ဆီမီးထွန်းညွှတ်လှစ်ပြီး မြို့နယ်အုပ်ချုပ်ရေးမှူး ဦးထွန်းဝင်းအောင်က ဂေါ်ရခါးလူမျိုးတို့၏ သမိုင်းအကျဉ်းကို အမှာစကားပြောကြားပြီး ဂေါ်ရခါးယဉ်ကျေးမှုအဖွဲ့ဝင်တစ်ဦးက ဒီပဝါလီပွဲတော်ကျင်းပခြင်း သမိုင်းကြောင်းကို ရှင်းလင်းပြောကြားသည်။

ထို့နောက် တာချီလိတ်မြို့၊ ဂေါ်ရခါးယဉ်ကျေးမှုအဖွဲ့က အကပဒေသာဖြင့် ဖျော်ဖြေတင်ဆက်ကာ ရိုးရာ

အစားအစာများဖြင့် ညှဉ်ခံခဲ့ရသည်။

ဂေါ်ရခါးလူမျိုးတို့၏ ၁၂ ရာသီပွဲတော်များအနက် ဒီပဝါလီပွဲတော်သည် မြန်မာလူမျိုးတို့၏ သီတင်းကျွတ်မီးထွန်းပွဲတော်ကဲ့သို့ဖြစ်ပြီး ပါဠိဘာသာ ဒီပ“အလင်းရောင်”နှင့် ဝါလီ“အများအပြား”ကို ပေါင်း၍ ခေါ်ဝေါ်ခြင်းဖြစ်ကာ အမှောင်ထုအပေါ် အလင်းရောင်က ဖြန့်ဝှင်းလင်းလက်ဖောက်ထွင်းနိုင်မှု မကောင်းမှုအပေါ် ကောင်းမှုက အောင်ပွဲခံမှု၊ မသိတရားအပေါ် အသိတရားက ဩဇာသက်ရောက်မှုစသည့် ကောင်းခြင်းအဖြာဖြာကို ကိုယ်စားပြု ကျင်းပသည့်ပွဲဖြစ်ကြောင်း၊ တတိယမြောက်နေ့တွင် လတ်လာဘ စည်းစိမ်ဥစ္စာများ ဖြည့်ဆည်းပေးသည့် ဂေါ်ရခါးလူမျိုးများ ယုံကြည်ကိုးကွယ်ကြသည့် မယ်တော်လက်ချမ်းကို ပူဇော်ပသကာ နောက်ဆုံးနေ့တွင် အဝေးရောက်နေသည့် မောင်နှမ၊ ဆွေမျိုး သားချင်းများ ပြန်လည်တွေ့ဆုံကြကြောင်း၊ ရိုးရာဓလေ့ထုံးတမ်းအရ အထူးမွန်မြတ်သည့်လဖြစ်ခြင်းကြောင့် အလှူအတန်းများ ရက်စရာရောပြုလုပ်လေ့ရှိကြောင်း၊ နေ့လယ်ပိုင်းတွင် မိသားစုများစုစည်း၍ ရိုးရာအစားအစာများ စုံလင်စွာချက်ပြုတ်စားသောက်ပြီး ညဘက်အချိန် လူငယ်လူရွယ်များစုပေါင်းကာ တစ်အိမ်ဝင် တစ်အိမ်ထွက် ရိုးရာတေးဂီတ၊ အကများဖြင့် ဖျော်ဖြေပြီး ဆုတောင်းမေတ္တာပို့သည့် ရိုးရာပွဲဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ **မြင့်မိုးရ(တာချီလိတ်)**



ဝက်လက်မြို့ ဘုရားကြီးပွဲတော်တွင် ပိုက်ကျော်ခြင်းပြိုင်ပွဲကျင်းပမည်

ဝက်လက် အောက်တိုဘာ ၃၀

စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး ဝက်လက်မြို့၌ သမိုင်းဝင် အာယုဂဏန အဘယဆုတောင်းပြည့်စေတီ(ဘုရားကြီး)၏ ဘုရားပွဲတော်စည်ကားသိုက်မြိုက်စွာ ကျင်းပမည်ဖြစ်ရာ ပိုက်ကျော်ခြင်းပြိုင်ပွဲ ထည့်သွင်းကျင်းပမည်ဖြစ်ရာ အနယ်နယ်အရပ်ရပ်မှ ဝါသနာရှင်အသင်းများအနေဖြင့် မည်သူမဆိုပါဝင်ယှဉ်ပြိုင်နိုင်ကြောင်း သိရသည်။

ပြိုင်ပွဲကို နိုဝင်ဘာ ၉ ရက်တွင် စတင်ကျင်းပမည်ဖြစ်ပြီး ပါဝင်ယှဉ်ပြိုင်လိုသည့် အသင်းများအနေဖြင့် ဖုန်း-၀၉-၉၇၆၀၅၀၁၁၁ နှင့် ၀၉-၉၆၇၀၄၉၈၈၈ သို့ ဆက်သွယ်စာရင်းပေးသွင်းနိုင်ကြောင်း သိရသည်။ **နန်းမြင့်(ဝက်လက်)**

မြို့နယ် အား / ကာကော်မတီဥက္ကဋ္ဌဖလား ရပ်ကွက်နှင့် ကျေးရွာပေါင်းစုံဘောလုံးပြိုင်ပွဲ ဆုချီးမြှင့်

မိတ္ထီလာ အောက်တိုဘာ ၃၀

မိတ္ထီလာမြို့နယ် အားကစားနှင့် ကာယပညာကော်မတီဥက္ကဋ္ဌဖလား ရပ်ကွက်ကျေးရွာပေါင်းစုံ ဘောလုံးပြိုင်ပွဲ ပိုလ်လှပွဲနှင့် ဆုချီးမြှင့်ပွဲကို မိတ္ထီလာမြို့နယ်အားကစားကွင်း၌ အောက်တိုဘာ ၂၈ ရက်က ကျင်းပခဲ့သည်။

ပိုလ်လှပွဲတွင် ရန်မျိုးအောင်ရပ်ကွက်ဘောလုံးအသင်းက ချည်စက်ရပ်ကွက်ဘောလုံးအသင်းကို နှစ်ဂိုး-ဂိုးမရှိဖြင့် အနိုင်ရ ပိုလ်စွဲခဲ့သည်။ ဆက်လက်၍ ဆုပေးပွဲကို ကျင်းပရာ ဆုရရှိသည့်ဘောလုံးအသင်းများနှင့် အားကစားသမားများအား ဆုဖလားနှင့် ဂုဏ်ပြုဆုငွေများ၊ ပွဲစဉ်တစ်လျှောက် အသန့်ရှင်းဆုံးအသင်းနှင့် နေရာအလိုက်

မူဝါဒသတင်းတိုများ

မိုးရွာနေချိန်တီဗွီအင်တာနက်လှည့်စဉ် မိုးကြိုးပစ်၍ လူတစ်ဦးသေဆုံး

ချောက်မြို့နယ် ညောင်ဇင်ကျေးရွာ၌ အောက်တိုဘာ ၂၇ ရက်က မိုးရွာနေချိန်တွင် တီဗွီအင်တာနက်လှည့်နေစဉ် မိုးကြိုးပစ်ခံရ၍ လူတစ်ဦးသေဆုံးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ သေဆုံးသူမှာ မြူးအောင်ဝေ (၂၉ နှစ်) ဖြစ်ပြီး နေအိမ်၌ တီဗွီကြည့်နေစဉ် မိုးရွာသွန်းပြီး တီဗွီလိုင်းမကြည့်သဖြင့် နေအိမ်ရှေ့ရှိ တီဗွီအင်တာနက်တိုင်နှင့်ဆက်သွယ်ထားသော ဝါးလုံးတိုင်ကိုလှည့်နေစဉ် မိုးကြိုးပစ်ခတ်မှုကြောင့် ဒဏ်ရာများရရှိသေဆုံးခဲ့ခြင်း ဖြစ်သည်။ ဖြစ်စဉ်နှင့်ပတ်သက်၍ ချောက်မြို့မြရစခန်းက အမှုဖွင့်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။

ကျော်ဇေယျ

တောင်ကုတ်မြို့နယ်၌ ရေလုပ်သားတစ်ဦးရေနှစ်သေဆုံး

တောင်ကုတ်မြို့နယ် ကျောက်ဆိပ်တောင်ကျေးရွာအနီး၌ အောက်တိုဘာ ၂၈ ရက်က ရေလုပ်သားတစ်ဦး ရေနှစ်သေဆုံးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ သေဆုံးသူမှာ ဆားပြင်ရွာနေ ဦးဇော်နိုင်ရွှေ(၃၀ နှစ်)ဖြစ်ပြီး ပိုက်ဖောင်ချထားသောပိုက်ကို ရေငုပ်၍ဖော်စဉ် ရေနှစ်သေဆုံးခြင်းဖြစ်ကြောင်း ပြည်သူ့ဆေးရုံတွင် စစ်ဆေးချက်အရ သိရသည်။ (မြို့နယ် ပြန်/ဆက်)

ဘားအံမြို့နယ်အတွင်း စိတ်ကြွေးသွပ်သေးပြားများဖမ်းဆီးရမိ

ကရင်ပြည်နယ် ဘားအံမြို့နယ်အတွင်း အောက်တိုဘာ ၂၅ နှင့် ၂၆ ရက်ကစိတ်ကြွေးသွပ်စာတန်းပါ စိတ်ကြွေးသွပ်သေးပြားများ ဖမ်းဆီးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ ကော့ခမိတ်ကျေးရွာနေ စောဝေလင်းအောင် (၂၄နှစ်)၏ နေအိမ်သို့ ပူးပေါင်းအဖွဲ့များက အောက်တိုဘာ ၂၅ ရက်က ဝင်ရောက်ရှာဖွေစဉ် စိတ်ကြွေးသွပ်သေးပြား ၃၅ ပြားနှင့် ဆက်စပ်ပစ္စည်းများကို သိမ်းဆည်းရမိ၍ အိန္ဒြေရဲစခန်းတွင် အမှုဖွင့်စစ်ဆေးလျက်ရှိကာ အောက်တိုဘာ နောက်ဆုံးပတ်က ဘားအံ-ထုံးအိုင်ကားလမ်းဘေး နောင်ထလုံးကျေးရွာနေ သန်းဝင်း (ခ) ဒါဒါ၏နေအိမ်သို့ ဝင်ရောက်ရှာဖွေရာ စိတ်ကြွေးသွပ်သေးပြား ၆၇ ပြားနှင့် ဆက်စပ်ပစ္စည်းများကို ထပ်မံ ဖမ်းဆီးသဖြင့် ထုံးအိုင်နယ်မြေရဲစခန်းတွင် အမှုဖွင့်စစ်ဆေးလျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။

မင်းသူ၊ ထွန်းထွန်းထွေး(ဘားအံ)

မော်တော်ယာဉ်တစ်စီး လမ်းဘေးမြောင်းထဲထိုးကျ

စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး ပန်းမောက်မြို့နယ်အနီး နားယကာရွာတွင် အောက်တိုဘာ ၂၇ ရက်က မော်တော်ယာဉ်တစ်စီး လမ်းဘေးမြောင်းထဲထိုးကျ၍ တိမ်းမောက်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ နှန့်သောင်ရွာနေ ယာဉ်မောင်းဦးလှရွှေ(၄၄ နှစ်)မောင်းနှင်လာပြီး စားသောက်ကုန်များတင်ဆောင်ထားသော လိုက်ထရက်အမြို့ရောင်ယာဉ်သည် ပန်းမောက်-မံစိကားလမ်းအတိုင်း မောင်းနှင်လာစဉ် နားယကာရွာအနီးတွင် အရှိန်မထိန်းနိုင်ဘဲ တစ်ဖက်ယာဉ်ကြော လမ်းဘေးမြောင်းထဲထိုးကျတိမ်းမောက်ခဲ့ခြင်းဖြစ်ကာ ယာဉ်ကို ပေါ့ဆစွာ မဆင်မခြင်မောင်းနှင်သူ ယာဉ်မောင်းဦးလှရွှေအား ပန်းမောက်မြို့ရဲစခန်းက အမှုဖွင့်အရေးယူထားကြောင်း သိရသည်။

ဝင်ဇ

ရွှေပြည်သာ၌ ဆိုင်ကယ်နှစ်စီးမျက်နှာချင်းဆိုင်တိုက်

ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး ရွှေပြည်သာမြို့နယ် အမှတ်(၉)ရပ်ကွက် မဟာမြိုင်လမ်းပေါ် အောက်တိုဘာ ၂၇ ရက် ည ၇ နာရီခန့်က ဆိုင်ကယ်နှစ်စီး မျက်နှာချင်းဆိုင်တိုက်မှုဖြစ်ပွားခဲ့ပြီး ဆိုင်ကယ်မောင်းနှင်လာသူ အမျိုးသားနှစ်ဦးအနက် တစ်ဦးမှာ ဦးခေါင်း၊ လက်၊ ရင်ဘတ်တို့တွင် ပြင်းထန်ဒဏ်ရာများရရှိ၍ အင်းစိန်ဆေးရုံသို့တင်ပို့ထားရကြောင်းနှင့် ကျန်တစ်ဦးမှာ ထွက်ပြေးတိမ်းရှောင်သွားကြောင်း သိရသည်။ **မြင့်သန်းကြည်(ရွှေပြည်သာ)**

လူငယ်နှစ်ဦးထံမှစိတ်ကြွေးသွပ်သေးပြားများဖမ်းဆီးရမိ

တနင်္သာရီတိုင်းဒေသကြီး ထားဝယ်မြို့၌ အသက် ၁၇ နှစ်အရွယ် လူငယ်နှစ်ဦးထံမှ WY စာတန်းပါ စိတ်ကြွေးသွပ်သေးပြားများ အောက်တိုဘာ ၂၇ ရက်က ဖမ်းဆီးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ ထားဝယ်မြို့ရဲစခန်းမှ ရဲအုပ်သိန်းဇော်ဦးနှင့်အဖွဲ့က သက်သေများနှင့်အတူ မူးယစ်ဆေးဝါးသတင်းအရ ထားဝယ်မြို့ ရွှေလည်ဆွဲရပ် ဆေးရုံလမ်းနေ ဒေါ်သန်းမြင့်၏နေအိမ်သို့ ဝင်ရောက်ရှာဖွေစစ်ဆေးစဉ် နေအိမ်အောက်ထပ်တွင် ထူးအောင်ကောင်း (၁၇ နှစ်) နှင့် အံ့သု(၁၇ နှစ်)တို့ထံမှ စိတ်ကြွေးကြွဆေးပြား ၁၄၁ ပြားကို ဖမ်းဆီးရမိခဲ့ခြင်းဖြစ်ပြီး ဆေးပြားများကို ထားဝယ်မြို့ ပိန္နဲတောရပ်နေ ကိုယုန်(ခ)မင်းသက်ဌေးထံမှရရှိကြောင်း သိရှိရသဖြင့် သွားရောက် ဖမ်းဆီးရာ ထွက်ပြေးတိမ်းရှောင်သွားခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ ဖြစ်စဉ်နှင့်ပတ်သက်၍ ထူးအောင်ကောင်းနှင့် အံ့သုတို့အား ထားဝယ်မြို့ရဲစခန်း၌ အမှုဖွင့်စစ်ဆေးလျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။ (ခရိုင် ပြန်/ဆက်)

ခြင်းလုံးအလှအပွဲနှင့် မြန်မာ့သိုင်း သရုပ်ပြပွဲကျင်းပမည်

ကျောင်းကုန်း အောက်တိုဘာ ၃၀
မြန်မာ့ရိုးရာအမွေအနှစ် အားကစားနည်းများဖြစ်သော မြန်မာ့ရိုးရာခြင်းလုံး၊ ခတ်ကစားနည်းနှင့် မြန်မာ့သိုင်းပညာရပ်များ တိမ်ကောပျောက်ပျက်မသွားစေရန် ရည်ရွယ်၍ မြင်းလုံးအလှအပွဲနှင့် မြန်မာ့သိုင်း သရုပ်ပြပွဲကို ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး ကျောင်းကုန်းမြို့နယ် မိုးလုံလေလုံအားကစားခန်းမ၌ နိုဝင်ဘာ ၃ ရက်တွင် ကျင်းပ သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

ခြင်းလုံးအလှအပွဲတွင် ကျောင်းကုန်းမြို့၊ ရေကြည်မြို့၊ အသုတ်မြို့၊ ကျုံပျော်မြို့၊ ပန်းတနော်မြို့နှင့် ပုသိမ်မြို့များမှ ခြင်းလုံးဝါသနာရှင်များနှင့်အတူ မြန်မာ့လက်ရွေးစင် ခြင်းလုံးကစားသမားများဖြစ်သော သီဂီမင်းမင်းစိုး၊ ဟင်္သာတအောင်အောင်၊ ခေတ္တရာအောင်အောင်(ရန်ကုန်)နှင့် ဝါသနာလှလင် အောင်စိုးမိုး(နေပြည်တော်) တို့က ရိုးရာခြင်းလုံးပညာများကို ပြသမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

မြန်မာ့သိုင်း သရုပ်ပြပွဲတွင် လက်ရွေးစင်အားကစားသမားများနှင့် ကျောင်းကုန်း မြို့နယ်မှ မျိုးဆက်သစ် မြန်မာ့သိုင်းကစားသမားများက လက်သိုင်းပညာစဉ်ပြ၊ ဓား တစ်လက်ပညာစဉ်ပြ၊ အဖွဲ့လိုက်လက်သိုင်း အခြေခံသရုပ်ပြ၊ လက်နက်ကိုင်လေ့ဦး နှင့် လက်နက်မဲ့တစ်ဦး ဝိုင်းထွက်သရုပ်ပြစသည့် သရုပ်ပြကွက်များကို ကစားပြသ မည်ဖြစ်ပြီး မြန်မာ့သိုင်း လက်ရွေးစင်အဖွဲ့ကလည်း လက်နက်မဲ့တစ်ဦး လက်နက် ကိုင်သုံဦး သရုပ်ပြ၊ လက်နက်မဲ့တစ်ဦး လက်နက်ကိုင်ငါးဦး သရုပ်ပြ၊ ဝန်တိုအချုပ် အဖြေသ် သရုပ်ပြ၊ ဓားနှစ်လက်ပညာစဉ်ပြ၊ ပြိုင်ပွဲဝင်ဝန်တိုအတိုက် သရုပ်ပြစသည့် တို့ကို ပြသသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ ခြင်းလုံးအလှအပွဲနှင့် မြန်မာ့သိုင်း သရုပ်ပြပွဲကို နိုဝင်ဘာ ၃ ရက် တစ်ရက်တည်း နံနက် ၉ နာရီအချိန်မှ ညနေ ၄ နာရီအထိ ကျင်းပ သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ **ဝင်းကြိုင်(ပြန်/ဆက်)**

မကွေးမြို့သာယာလှပရေး အကျိုးဆောင်ရန် မာယအသင်းထူထောင်မည်

မကွေး အောက်တိုဘာ ၃၀
ပရဟိတအသင်းများ ဖွံ့ဖြိုးမှုအားကောင်းသော မကွေး မြို့၌ မြို့တော်သာယာလှပရေးလုပ်ငန်းများကို ပရဟိတ အသင်းဖြင့် ဆောင်ရွက်နိုင်ရန်ရည်ရွယ်၍ မြို့အကျိုး ဆောင် ‘မာယ’ အမည်ရှိ အသင်းအဖွဲ့တစ်ခုကို နိုဝင်ဘာ လဆန်းပိုင်းမှ စတင်ထူထောင်နိုင်ရေး ဆောင်ရွက်လျက် ရှိကြောင်း သိရသည်။

“လူအသွားအလာနည်းတဲ့ နံနက် ၅ နာရီကနေ ၇ နာရီအတွင်းမှာ မြို့ရဲ့အဓိက မိန်းမလမ်းမကြီးတွေဖြစ်တဲ့ ပြည်တော်သာလမ်း၊ ဗိုလ်ချုပ်လမ်း၊ အထက(၁)လမ်း စတဲ့ လမ်းမကြီးတွေအားလုံးမှာ သဲတွေ၊ အမှိုက်တွေကို ရှင်းမယ်။ အခြေခံပညာကျောင်းတွေမှာ သန့်ရှင်းရေးတွေ လုပ်မယ်။ အသင်းရဲ့လုပ်ဆောင်ချက် ကောင်းရင်ကောင်း သလို မြို့လူထုလည်း ပါဝင်လာလိမ့်မယ်ထင်ပါတယ်။ အဓိကကတော့ လူငယ်တွေ ပါဝင်လာစေချင်တယ်။ ဒီလိုပါဝင်လာဖို့လည်း ရေက တကယ်လုပ်ပြမယ်။ လော လောဆယ်တော့ စိတ်သဘောချင်းတူသူတွေ စုစည်းပြီး မြို့ရဲ့အကျိုးကိုဆောင်နိုင်ဖို့ မာယအသင်းကို ထူထောင်ဖို့ စည်းသွားမှာပါ” ဟု အသင်းတည်ထောင်ရန် ကြိုးပမ်း နေသော မကွေးမြို့ ရပ်မိရပ်ဖတစ်ဦးဖြစ်သူ ဦးဖိုးနီက ပြောသည်။

မကွေးမြို့တော် သန့်ရှင်းသာယာရေးနှင့် အနာဂတ် မျိုးဆက်သစ်များ ကျန်းမာသန့်ရှင်းစွာ ပညာသင်ကြား ရေးအတွက် အုတ်တစ်ချပ်၊ သဲတစ်ပွင့် အထောက်အပံ့ ဖြစ်စေရန် စနစ်၊ တနင်္ဂနွေ ရုံးနှင့်ကျောင်းပိတ်ရက်တိုင်း နံနက် ၅ နာရီမှ ၇ နာရီအထိ မြို့တွင်းလမ်းမကြီးများ၊ စာသင်ကျောင်းများ၌ မာယအသင်းသားများ၏ လက်တွေ့လုပ်ဆောင်မှုကို မြင်တွေ့ရလိမ့်မည်ဟု ၎င်းက ဆက်လက်ပြောကြားသည်။

မြို့သန့်ရှင်းရေးလုပ်ငန်းများကို ရုံးနှင့်ကျောင်းပိတ် ရက်များတွင် ဆောင်ရွက်ခြင်းဖြင့် ဝန်ထမ်းများ၊ ကျောင်း သားမိဘများ၊ အရပ်ဘက်အဖွဲ့အစည်းများအကြား စုပေါင်း လုပ်ကိုင်ခြင်း၊ ရင်းနှီးခင်မင်ခြင်း၊ မျက်မှန်းတန်းမိရုံ အဆင့်မှ မိတ်ဆွေသင်္ဂဟများ တိုးပွားခြင်း၊ လူမှုရေး၊ စီးပွားရေး လုပ်ငန်းဆောင်တာများ ကျယ်ပြန့်လာခြင်း စသည့် အကျိုးဆက်များပါ ရရှိလာနိုင်ကြောင်း အသင်း ဝင်ရန်ဆုံးဖြတ်ထားသူ ဒေသခံတစ်ဦးက ဆိုသည်။

အသင်းတည်ထောင်ပြီး နောက်ပိုင်းတွင် အသင်းဝင် အင်အား တိုးတက်လာပါက လမ်းမကြီးများ၊ ကျောင်း များအပြင် ဆေးရုံ၊ ကားကြီးဝင်းစသည့် Public Area များတွင်လည်း ဆက်လက်လုပ်ဆောင်သွားရန် ရည် ရွယ်ကြောင်း၊ လက်ရှိအချိန်တွင် အသင်းဝင်များ လက်ခံ နေပြီး အသင်းဝင်ရန် စာရင်းပေးလိုပါက ဦးဖိုးနီ ဖုန်း- ၀၉၅၄၀၈၉၃ သို့ ဆက်သွယ်နိုင်ကြောင်း သိရသည်။

မကွေးမြို့သည် လူမှုကုန်သွယ်ရေးအသင်းအဖွဲ့များဖြစ် သော သဒ္ဓါရှင် ရှင်သန်မူကုန်ရေး၊ ဝိသာခါ၊ ပါရမီသွေး၊ စည်ဖြိုးသူဇာတင်ဒေရင်း၊ နာရေးကူညီမှု၊ မကွေးပရ ဟိတတို့အပြင် အခြားသောပရဟိတအဖွဲ့များစွာ လှူ ပြုရှားရင်သန်နေသော မြို့တစ်မြို့ဖြစ်သည့်အတွက် မာယ အသင်းသည်လည်း ဒေသအကျိုးဆောင် အသင်းအဖွဲ့ တစ်ခု ဖြစ်လာနိုင်ဖွယ်ရှိသည်။ **ဇေယျတု(မကွေး)**

သိမ်းဆည်းမြေယာပြဿနာများ ရှင်းလင်းပွဲပြုလုပ်

တောင်ကြီး အောက်တိုဘာ ၃၀
ရှမ်းပြည်နယ် တောင်ကြီးမြို့မြို့တော်ခန်းမ၌ ချယ်ရီသက်သေသိမ်းဆည်းမြေ မြေယာ ပြဿနာများရှင်းလင်းပွဲကို Ethnic Peace Resources Project(EPRP)က ကြီးမှူး၍ အောက်တိုဘာ ၂၈ ရက်က ပြုလုပ်ခဲ့သည်။

ရှင်းလင်းပွဲတွင် ရှမ်းပြည်နယ် စီမံကိန်းနှင့် စီးပွားရေးဝန်ကြီး ဦးစိုးညွန့်လွင်က အမှာ စကားပြောကြားပြီး ရှင်းလင်းပွဲပြုလုပ်သည့် ရည်ရွယ်ချက်များကို EPRP တောင်ကြီး မှ Coordinator ဒေါ်နန်းကေစီက ရှင်းလင်းပြောကြားသည်။ ထို့နောက် ဒေသခံများ နှင့် ကွင်းဆင်းတွေ့ဆုံမေးမြန်းခဲ့သည့်အဖွဲ့များမှ ဒေါ်နန်းစိန်ပွင့်၊ နန်းနောင်လိတ်နှင့် ဝိုင်းဝင်းထွေးတို့က ကွင်းဆင်းရယူခဲ့သည့် သတင်းအချက်အလက်များကို ရှင်းလင်း ကာ အဓိကတွေ့ရှိချက်များနှင့် အကြံပြုတိုက်တွန်းချက်များကို တင်ပြခဲ့သည်။

ထို့နောက် ရှမ်းပြည်နယ်အတွင်း မြေယာအရေးဆောင်ရွက်နေသည့် CSO အဖွဲ့ ခြောက်ဖွဲ့၏ကိုယ်စား ဆရာကိုမိုးက ရှမ်းပြည်နယ် မြေယာပြဿနာများအပေါ် သုံးသပ် ချက်နှင့် အကြံပြုချက်များ ရှင်းလင်းတင်ပြကာ မြေသိမ်းခံတောင်သူရှစ်ဦးကလည်း မိမိတို့ မြေယာကိစ္စများနှင့်ပတ်သက်၍ ရင်ဖွင့်စကားများ ပြောကြားခဲ့ကြသည်။

မောင်မောင်သန်း(တောင်ကြီး)



မူးယစ်ဆေးဝါးအန္တရာယ်အကြောင်း အသိပညာပေးဟောပြော

နမ့်တူ အောက်တိုဘာ ၃၀
ရှမ်းပြည်နယ်(မြောက်ပိုင်း) ကျောက်မဲခရိုင် နမ့်တူမြို့မြို့နယ်ခန်းမ၌ မူးယစ်ဆေးဝါး အန္တရာယ်အကြောင်း အသိပညာပေးဟောပြောပွဲကို အောက်တိုဘာ ၂၈ ရက်က ကျင်းပခဲ့သည်။

ဟောပြောပွဲတွင် နမ့်တူမြို့နယ် အုပ်ချုပ်ရေးမှူးနှင့် မြို့နယ်ရဲတပ်ဖွဲ့မှူးတို့က အမှာ စကားပြောကြားပြီး မြို့နယ်ရဲစခန်းမှူးက မူးယစ်ဆေးဝါးဆိုင်ရာ ပြစ်မှုဖြစ်အဖတ်များနှင့် ဥပဒေများအကြောင်းကိုလည်းကောင်း၊ မြို့နယ်ကျန်းမာရေးတာဝန်ခံက မူးယစ်ဆေး ဝါးသုံးစွဲခြင်းကြောင့် ရရှိနိုင်သည့်ရောဂါများ၊ ဆိုးကျိုးများနှင့် အကယ်၍ ရောဂါဖြစ်ပွား လာပါက ကုသနည်းများကို အသိပညာပေးဟောပြောခဲ့ကြသည်။ **(ခရိုင် ပြန်/ဆက်)**

သဘာဝဘေး ရှာဖွေကယ်ဆယ်ရေးအတွက် သရုပ်ပြလေ့ကျင့်

မြိတ် အောက်တိုဘာ ၃၀
တနင်္သာရီတိုင်းဒေသကြီး မြိတ်မြို့နယ် အတွင်း သဘာဝဘေးအန္တရာယ်များ ကျရောက်လာပါက အရေးပေါ်ရှာဖွေ ကယ်ဆယ်ရေးလုပ်ငန်းများကို အချိန် နှင့်တစ်ပြေးညီ ထိရောက်လျင်မြန်စွာ ဆောင်ရွက်နိုင်ရန်အတွက် ရှာဖွေကယ် ဆယ်ရေးတပ်ဖွဲ့ဝင်များက ကယ်ဆယ် ရေးသုံးပစ္စည်းများဖြင့် သရုပ်ပြလေ့ကျင့် မှုများကို မြိတ်မြို့မြို့မအားကစားကွင်း၌ အောက်တိုဘာ ၂၈ ရက်က ပြုလုပ်ခဲ့ သည်။

သရုပ်ပြလေ့ကျင့်ရာတွင် မြိတ်ခရိုင် မီးသတ်ဦးစီးဌာနမှူး ဦးဇော်ဝင်း ဦးဆောင်ပြီး ရှာဖွေကယ်ဆယ်ရေးတပ်ဖွဲ့ ဝင် ၅၅ ဦးနှင့် ကြက်ခြေနီတပ်ဖွဲ့ဝင် ၁၀ ဦးပူးပေါင်း၍ ရွက်ဖျင်တံထိုးခြင်း၊ မြေပြင် ရှာဖွေကယ်ဆယ်ရေး ဆောင်ရွက်ခြင်း၊ လူနာသယ်ဆောင်ခြင်း၊ ရှေးဦးပြုစုခြင်း နှင့် အရေးကြီးလူနာအား ဆေးရုံပို့ဆောင် ခြင်းစသည့် လေ့ကျင့်မှုများကို ကယ် ဆယ်ရေးသုံးပစ္စည်းများ၊ ကယ်ဆယ်ရေး ယာဉ်တစ်စီးနှင့် လူနာတင်ယာဉ်တစ်စီး ကို အသုံးပြု၍ လက်တွေ့လေ့ကျင့်ခဲ့ကြ သည်။

သရုပ်ပြလေ့ကျင့်မှု ပြုလုပ်ရာသို့ တနင်္သာရီတိုင်းဒေသကြီး ရှာဖွေကယ် ဆယ်ရေးကော်မတီ အတွင်းရေးမှူး၊ မြိတ်ခရိုင် ကော်မတီဥက္ကဋ္ဌနှင့် ကော်မတီ ဝင်များ လာရောက်ကြည့်ရှုအားပေးခဲ့ ကြပြီး သရုပ်ပြလေ့ကျင့်ရာတွင် အားသာ ချက် အားနည်းချက်များကို ဆွေးနွေးခဲ့ ကြကာ အလားတူ သရုပ်ပြလေ့ကျင့်မှု များကို ရပ်ကွက်၊ ကျေးရွာအုပ်ချုပ်ရေး အဖွဲ့ဝင်များ၊ ဒေသခံပြည်သူများနှင့် ပူးပေါင်း၍လည်း ဆက်လက်ပြုလုပ်သွား ကြမည်ဖြစ်ကြောင်း မီးသတ်ဦးစီးဌာနမှ သိရသည်။ **ခိုင်ထူး(ပြန်/ဆက်)**



စက်လှေငယ်များ ရေကြောင်းပို့ဆောင်ရေးညွှန်ကြားချက်နှင့်အညီ ပြေးဆွဲခြင်းရှိ မရှိ စစ်ဆေး

ပန်းမော် အောက်တိုဘာ ၃၀
ကချင်ပြည်နယ် ပန်းမော်မြို့နယ်အတွင်း ရေကြောင်းခရီးစဉ်များတွင် ပြေးဆွဲသော ရှော်တယ်စက်လှေငယ်များ မတော်တဆမှုများမရှိစေရန်နှင့် ရေယာဉ်စီးခရီးသွား ပြည်သူများ အန္တရာယ်ကင်းစွာ သွားလာနိုင်ရန်အတွက် စစ်ဆေးမှုများကို တာဝန်ရှိ ဌာနဆိုင်ရာများ ပူးပေါင်း၍ ဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။

ပန်းမော်မှ ဆင်တို၊ ရွှေကူနှင့် မြို့လှသို့ ထွက်ခွာသော ရှော်တယ်စက်လှေငယ်များ အနေဖြင့် ရေကြောင်းပို့ဆောင်ရေးညွှန်ကြားမှုဦးစီးဌာန၏ ညွှန်ကြားချက်များနှင့်အညီ ပြေးဆွဲခြင်းရှိ မရှိ ပန်းမော်မြို့နယ် ရေယာဉ်အသင်းဥက္ကဋ္ဌ ဦးလှရွှေနှင့်အဖွဲ့ဝင်များ၊ ရေကြောင်းပို့ဆောင်ရေးညွှန်ကြားမှုဦးစီးဌာနမှ ရေယာဉ်အုပ်စိုးပိုက်တင် ဦးဆောင် သည့် အဖွဲ့များ ပူးပေါင်း၍ စစ်ဆေးခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။

စစ်ဆေးရာတွင် ရေကြောင်းပို့ဆောင်ရေးညွှန်ကြားမှုဦးစီးဌာန၏ ညွှန်ကြားချက် များဖြစ်သည့် ခရီးသည်များ အသက်ကယ်အကျိုး ဝတ်ဆင်ရေး၊ သတ်မှတ်ထားသော ခရီးသည်/ကုန်စည်ထက် ပိုမိုတင်ဆောင်ခြင်း မရှိစေရေး၊ ရေယာဉ်တွင်သတ်မှတ်ထား သော ဝန်တင်မျဉ်းထက် ပိုမိုမတင်ဆောင်ရေး၊ အမှီးပေါ်တွင် ခရီးသည်/ကုန်စည်များ မတင်ဆောင်ရေးတို့ကို စစ်ဆေးခဲ့ကြခြင်းဖြစ်သည်။

ထို့အပြင် ခွင့်ပြုခရီးသည်ဦးရေအတိုင်း လိုက်ပါစီးနင်းကြရန်၊ လူနေထိုင်ရန်မဟုတ် သည့် အမှီးပေါ်၊ ရေယာဉ်ဦးပိုင်း၊ ဘေးလက်ရမ်းတို့တွင် စီးနင်းခြင်းမှ ရှောင်ကြဉ်ကြရန်၊

ဆိပ်ကမ်းသို့ ရေယာဉ်စနစ်တကျကပ်ပြီးမှ တက် ဆင်းပြုရန်၊ အန္တရာယ်တစ်စုံတစ်ရာ ကြုံတွေ့ပါက ရေယာဉ်ဝန်ထမ်းများ၏ လမ်းညွှန်မှုကိုလိုက်နာရန်၊ သံဃာတော်များ၊ မသန်စွမ်းသူများ၊ ကိုယ်ဝန်ဆောင်များ၊ ကလေးများအား ဦးစားပေးရန် စသည့်အချက် များကိုလည်း ရေယာဉ်မောင်းသူများနှင့် ခရီးသည်များအား အသိပညာပေးမှုများ ဆောင်ရွက်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ **ဆီမီးခုံနန်းရီ**



ထိုင်းနိုင်ငံသုတ်တစ်ဦးထံမှ ကျပ်သိန်း ၃၀ ခန့်တန်ဖိုးရှိ စိတ်ကြွဂွေးသွပ်ဆေးများဖမ်းမိ

တာချီလိတ် အောက်တိုဘာ ၃၀
တာချီလိတ်မြို့မကာယိုခမ်းရပ်ကွက် မေဖလားဝါးကွင်း မယ်ဆိုင်ချောင်းအနီး၌ ထိုင်းနိုင်ငံသူ အမျိုးသမီးကြီး တစ်ဦးထံမှ ကျပ်သိန်းပေါင်း ၃၀ ခန့်တန်ဖိုးရှိ စိတ်ကြွ ဂွေးသွပ်ဆေးပြား အပြား ၂၀၀၀ ကို အောက်တိုဘာ ၂၇ ရက် ညပိုင်းက ဖမ်းမိခဲ့ကြောင်း မူးယစ်တပ်ဖွဲ့စု (တာချီ လိတ်) မှ သိရသည်။

မူးယစ်တပ်ဖွဲ့စု(၃၀)တာချီလိတ်မှ ရဲအုပ်ကြည်လွင် ဦးစီးအဖွဲ့၊ တာချီလိတ်ခရိုင်ရဲတပ်ဖွဲ့မှ ဒုရဲအုပ်ကျော် မင်းနိုင် ဦးစီးအဖွဲ့နှင့် မြို့နယ်ရဲတပ်ဖွဲ့၊ မြို့မရဲစခန်း၊ စစ်ဘက်ရေးရာလုံခြုံရေး(တာသခ)နှင့် မကာယိုခမ်းရပ် ကွက်မှ ပြည်သူ့စစ်ခေါင်းဆောင်ဦးမြင့်နိုင်တို့ပါဝင်သော ပူးပေါင်းအဖွဲ့သည် မူးယစ်ဆေးဝါးသတင်းအရ သက်သေ များနှင့်အတူ မေဖလားဝါးကွင်းအနီး စောင့်ဆိုင်းရှာဖွေ ရာ ထိုင်းနိုင်ငံသူ Mrs.Sawarot (၅၄ နှစ်) စီးလာသော အရှည်၁၀ လက်မခန်း၊ အထူ ၃ လက်မခန်းရှိ ခြေညှပ်

ဖိနပ်တစ်ဖက်စီတွင် အံ့ပုဂံများအတွင်းမှ ပလတ်စတစ် ကပ်ခွာအိတ်ဖြင့်ထည့်လျက် WYစာတန်းပါ လိမ္မော် ရောင် စိတ်ကြွဆေးပြား ၂၀၀ စီပါအထုပ် ငါးထုပ်စီ၊ ဖိနပ်နှစ်ဖက်အတွင်း စုစုပေါင်းဆေးပြား ၂၀၀၀(အလေး ချိန် ၂၀၀ ဂရမ်ခန့်) တန်ဖိုး ကျပ်သိန်း ၃၀ ခန့်ကို တွေ့ရှိ ချပြီး ၎င်း၏ လက်ဆွဲအိတ်အတွင်းမှ လက်ကိုင်ဖုန်းနှစ်လုံး၊ ထိုင်းနိုင်ငံ ယာယီနိုင်ငံကူးလက်မှတ်တစ်စောင်နှင့် ထိုင်း နိုင်ငံမှတ်ပုံတင်စာမတ်ကတ်တစ်ခု၊ ထိုင်းဘတ်ငွေရေရာ ၃၀၀၀၀ ဘတ်တို့ကို တွေ့ရှိခဲ့သဖြင့် ပစ္စည်းများကို သိမ်း ဆည်းကာ အဆိုပါ ထိုင်းနိုင်ငံသူအား အမှုဖွင့်အရေးယူ ထားကြောင်း သိရသည်။ **မြင့်မိုရ်(တာချီလိတ်)**

ကိုးဘွဲ့ ၇ ရိပ်သာ (RIVER VIEW) ကမ္ဘာ့အဆောင် လှူဒါန်းနိုင်ပါပြီ
 နိုင်ငံကျော် ဓမ္မတထိက၊ ကိုးဘွဲ့ ၇ ဆရာတော် အရှင်မြတ် ဇာတိဘွဲ့ ရိပ်သာ ဌာနအောက်ပါ ကမ္ဘာ့အဆောင်များ ညွှန်ကြားမှု ဌာနမှ ညွှန်ကြားပေးသည်။

၁။ ရိပ်သာ (River View) ကမ္ဘာ့အဆောင် (၃) အဆောင်၊ တစ်ဆောင်လျှင်	သိန်း (၁၀၀)
၂။ ဆရာတော်များ အတွက် သီးသန့် တစ်ပါးအဆောင် (၁) အဆောင်	သိန်း (၁၀၀)
၃။ အများဆုံး ငရဲချိုးသုံးကြီး နှင့် သန့်စင်သုံးများ (၂) အဆောင်၊ တစ်ဆောင်လျှင်	သိန်း (၅၀)

ဆက်သွယ်ရန်။ ကိုးဘွဲ့ ၇ ကျောင်းတိုက်၊ (၄၂) ရပ်ကွက်၊ ဝိပဿနာလမ်း၊ ငြိမ်းတော်၊ ရန်ကင်း၊
 ၀၉ ၇၀ ၇၀ ၇၇ ၉၆၉၊ ၀၉ ၇၀ ၇၀ ၇၇ ၉၆၉၊ ၀၉ ၉၆ ၄၄၄ ၉၀ ၃၀၊ ၀၉ ၉၆ ၄၄၄ ၉၀ ၃၀

ရခိုင်အမျိုးသားအသင်းချုပ် ဘာသာစုံဂုဏ်ထူးရှင်များထံမှ စာမူပိတ်ခေါ်ခြင်း

ရခိုင်အမျိုးသားအသင်းချုပ်မှ ၂၁-၈-၂၀၁၆ ရက်တွင် ကျင်းပခဲ့သည့် ဂုဏ်ပြုပွဲသို့ တက်ရောက်ခဲ့ကြသော ၂၀၁၅-၂၀၁၆ တက္ကသိုလ်ဝင်တန်း ဘာသာစုံဂုဏ်ထူးရှင်များဖြစ်ကြသည့် ကချင်၊ ကယား၊ ကရင်၊ ချင်း၊ မွန်၊ မြန်မာ၊ ရှမ်း၊ ရခိုင်တိုင်းရင်းသားများအနက် စာပေမြတ်နိုးသည့် စာပေဝါသနာရှင်များသည် ရခိုင်အမျိုးသားအသင်းချုပ်မှထုတ်ဝေလျက်ရှိသည့် ဝတီလှိုင်း သတင်းမဂ္ဂဇင်းတွင် ကဗျာ၊ ဆောင်းပါး၊ ဝတ္ထုတိုများ ပါဝင်ရေးသားလိုပါက စာမူပေးပို့နိုင်ကြောင်း အသိပေး ဖိတ်ခေါ်အပ်ပါသည်။

ရခိုင်အမျိုးသားအသင်းချုပ်
 ၇၀၅၊ ဇောတိကလမ်း၊ ၁၆/၄ ရပ်ကွက်၊ သဗန်းကျွန်းမြို့နယ်၊
 ရန်ကင်းတိုင်းဒေသကြီး
 ဖုန်း-၀၉-၂၆၄၅၆၉၈၆၉၊ ၀၉-၅၀၄၆၁၆၇

ဆောက်လုပ်ရေးဝန်ကြီးဌာန ရောဝတီတိုင်းဒေသကြီး၊ ဖာပုံခရိုင် (အိတ်ဖွင့်တင်ဒါခေါ်ယူခြင်း)

ရောဝတီတိုင်းဒေသကြီး၊ လမ်းဦးစီးဌာန၊ ဖာပုံခရိုင်မှ ၂၀၁၆-၂၀၁၇ ဘဏ္ဍာရေးနှစ်၊ ပြည်ထောင်စု/တိုင်းဒေသကြီး ခွင့်ပြုရန်ပုံငွေဖြင့် လမ်း/တံတားလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ရန်အတွက် လိုအပ်သော လမ်းခင်းကျောက်များနှင့် တည်ဆောက်ရေးပစ္စည်းများအား (လုပ်ငန်းခွင်အရောက်) (မြန်မာကျပ်ငွေ)ဖြင့် ဝယ်ယူလိုပါသည်။

တင်ဒါလျှောက်လွှာရောင်းချမည့်ရက်	- ၈-၁၁-၂၀၁၆ ရက်
တင်ဒါလျှောက်လွှာ ပိတ်မည့်ရက်	- ၁၁-၁၁-၂၀၁၆ ရက်
တင်ဒါလျှောက်လွှာ ပိတ်မည့်အချိန်	- နံနက် ၁၀:၀၀ နာရီ
တင်ဒါဖွင့်မည့်ရက်/အချိန်/နေရာ	- ၁၁-၁၁-၂၀၁၆ ရက် နံနက် ၁၀:၀၀ နာရီ လက်ထောက်ညွှန်ကြားရေးမှူးရုံး၊ လမ်းဦးစီးဌာန၊ (၁၁)ရပ်ကွက်၊ (၅)လမ်း၊ ဖာပုံမြို့။

အိတ်ဖွင့်တင်ဒါစည်းကမ်းချက်၊ ပစ္စည်းလိုအပ်ချက်နှင့် အသေးစိတ်အချက်အလက်များကို ဆောက်မော်ပြပါဌာနတွင် ၈-၁၁-၂၀၁၆ ရက်မှစ၍ ရုံးချိန်အတွင်း ဝယ်ယူနိုင်ပါသည်။
 လျှောက်လွှာဝယ်ယူရမည့်နေရာ - လက်ထောက်ညွှန်ကြားရေးမှူးရုံး၊ လမ်းဦးစီးဌာန၊ (၁၁)ရပ်ကွက်၊ (၅)လမ်း၊ ဖာပုံမြို့၊ ဖုန်း-၀၄၅-၄၀၄၂၅

PUN HLAING + SILOAM HOSPITALS

သင့်မှာ သွေးချို၊ ဆီးချိုရောဂါရှိနေပြီလား?

Diabetes Check သွေးချို၊ ဆီးချိုရောဂါ စစ်ဆေးခြင်း

~~67,000ks~~ **55,000ks** Promotion

- ကိုယ်သန္ဓာစမ်းသပ်စစ်ဆေးခြင်း
- ဆေးရောင်စမ်းပြန်ခြင်း
- သွေးတွင်းအဆီဓာတ်စစ်ဆေးခြင်း
- နှလုံးစစ်ဆေးခြင်း (ECG)
- သွေးတွင်းသကြားဓာတ်စစ်ဆေးခြင်း
- Hb A1c
- ကျောက်ကပ်လုပ်ဆောင်ချက်စစ်ဆေးခြင်း
- ဆီးစစ်ဆေးခြင်း
- Retinal Camera ပြင်ပျက်စစ်ဆေးခြင်း

Medical Check up 01- 68 44 33

ထိမ်းမြားမင်္ဂလာကျေးဇူးတင်လွှာ

ရန်ကင်းမြို့နယ် ဗိုလ်မှူးမှူးဝင်း(ကျဆုံး)-ဒေါ်ခင်ခင်လေးတို့၏ သားငယ် **ဗိုလ်မှူးမြတ်မင်းစိုး B.Sc (D.S.A)** တပ်မတော်(ရေ) နှင့် ရန်ကင်းမြို့နယ် ဦးဝင်းမြင့် (ကျယ်လွန်)-ဒေါ်ခင်ခင်ယုကြည်တို့၏ သမီးငယ် **မဖြူမာဝင်းမြင့် B.Sc (Hons), M.Sc (Botany), MBA (UBIS University, Switzerland) IGE Co., Ltd.**

တို့၏ ၂၈-၁၀-၂၀၁၆ ရက်တွင် ရန်ကင်းမြို့၊ Sedona Hotel, ဒဂုံခန်းမ၌ ကျင်းပပြုလုပ်ခဲ့သော မင်္ဂလာမင်္ဂလာတွင် လက်မှတ်ရေးထိုးခြင်းအခမ်းအနားသို့ တက်ရောက်ပေးပါသော နှစ်ဖက်သားအဖအဖွဲ့များ၊ ဂုဏ်သရေရှိ လူကြီးမင်းများနှင့် ၃၀-၁၀-၂၀၁၆ ရက်တွင် ရန်ကင်းမြို့၊ တောင်ဥက္ကလာပ မြို့နယ်၊ ရွှေနန်းလွန်းဂူဝိပဿနာကျောင်းတိုက်၌ ကျင်းပပြုလုပ်ခဲ့သော မင်္ဂလာဦးဆွမ်းကျွေးပွဲအခမ်းအနားသို့ ကြွရောက်ခဲ့ခြင်းပေးပါသော စစ်ဘက်နယ်ဘက်မှ အရာရှိကြီးများနှင့်ဇနီးများ၊ ဆွေမျိုးမိတ်သင်္ဂဟများ၊ လူ့ကွယ်တိုင်ကြွရောက် ချီးမြှင့်နိုင်ခြင်းမရှိသော်လည်း မင်္ဂလာလက်ဆောင်မွန်များ ပေးပို့ချီးမြှင့်ခဲ့ကြသည့် စစ်ဘက်၊ နယ်ဘက်နှင့် ရပ်ဝေးရပ်နီးစားမှ ဆွေမျိုးမိတ်သင်္ဂဟများအားလည်းကောင်း၊ အဘက်ဘက်မှ ပိုင်းဝန်းကူညီပေးခဲ့ကြသော နှစ်ဖက်ဆွေမျိုးမိတ်သင်္ဂဟများနှင့် ကျေးဇူးတင်ထိုက်သူများ အားလုံးကို လျှက်လှဲဝမ်းမြောက်စွာဖြင့် အထူးပင် ကျေးဇူးတင်ရှိပါသည်။

နှစ်ဖက်သားအဖအဖွဲ့ ဗိုလ်မှူးမြတ်မင်းစိုး-မဖြူမာဝင်းမြင့်

မွေးသက္ကရာဇ် အမှန် ရန်ကင်းမြို့နယ်၊ ရွှေနန်းလွန်းဂူ၊ ဝိပဿနာလမ်း၊ (၁) ဘွဲ့၊ ဦးအောင်မျိုးထွန်း၏သမီး မမေအိမ်ရီမျိုးထွန်း ၁၂/၁၀/၁၉၆၆ (၁၉၇၃.၁၀.၁၆) မွေးသက္ကရာဇ်အမှန်မှာ ၂၃-၈-၁၉၆၇ ဖြစ်ပါကြောင်း။

ရွှေကြေးစည် မှ ကျိုက်ထီးရိုး/ချောင်းသာ(ဒေသစဉ်)

- ▲ တောင်ကြီးပိုးပျံပျံ၊ အင်းလေး၊ ပင်းတယ၊ မွေတော်ကတ္တူ၊ ထပ်ပေးလိုက်ရုံ ဆက်၍ - (မန္တလေး၊ ပြင်ဦးလွင်၊ ပဲခူး၊ စစ်ကိုင်း၊ ကျောက်စိမ်း) **အဝတ်စဉ်**
- ▲ ပုဂံ၊ ညောင်ဦး၊ စွယ်တော်လေးချာ၊ ပုပ္ဖိုး၊ ပခုက္ကူ၊ သီဟိုဠ်ရွှင် **သေကြာ**
- ▲ ဆက်၍ - မန္တလေး၊ ပြင်ဦးလွင်၊ စစ်ကိုင်း၊ ကျောက်စိမ်း၊ ဘုရား **Nov 11**
- ▲ စစ်ကိုင်း၊ မင်းကွန်း၊ မုံရွာ၊ ကျောက်စိမ်း၊ ဘုရား၊ ဆက်၍ - မန္တလေး၊ ပြင်ဦးလွင်၊ အနံ့
- ▲ ကျိုက္ခမီး၊ ဖော်လမြိုင်၊ စက်စံ၊ ဘူးလှိုင်တောင် - (ထားဝယ်ရင်ကိုးရင်၊ ဇောင်းမကန်)
- ▲ (သာပည်-မြဝတီ-မိအောက်) (ထားအံ့ဂုဏ်များ၊ လင်းကျိုက်ရေတံခွန်-ဒေသစဉ်ဖြင့်)

ဖုန်းနံပါတ်: 01-240860/01-372290 ဖေ့ဘွတ်ခ်: 09-49282825, 09-42102919

အောင်ပြည့်စုံ

အိမ်ခြံမြေ၊ အိမ်ထောင်ရေး၊ အိမ်ထောင်ရေးအတွက် ဖြေရှင်းချိုးချိသောဖြင့်

Box ကား မျိုးစုံဖြင့်

အလုပ်သမားစီစဉ်ပေးသည်။

09-250095114
09-421041338
09-73224763

ဒဂုံမြို့သစ်

အရေပိုင်း ဆိပ်ကမ်းမြို့နယ် တောင်ပိုင်း၊ မြောက်ပိုင်းများရှိ မြေကွက်များကို ဈေးကောင်းပေးဝယ်သည်။

ဖုန်း-၀၉-၈၆၂၃၁၈၈
ဖုန်း-၀၉-၅၀၈၄၁၂၉

vivo Hi-Fi & Smart

Ambassador လွမ်းပိုင်

Y55

လင်းလက်တောက်ပ selfie အလှ

Launch On 21.10.2016

BUY & GET FREE GIFT PACK

JOIN OUR EXHIBITION ROADSHOW

28th October 2016 (Friday), Myanmar Plaza, Yangon.
 2nd November 2016 (Wednesday), Sky Walk, Mandalay.

အသေးစိတ်သိရှိလိုပါက www.facebook.com/vivomobileMM သို့ သွားရောက်လေ့လာနိုင်ပါသည်။



“ University of Bedfordshire, UK မှ ချီးမြှင့်သည့် ဂုဏ်ထူးတန်းဘွဲ့ ”

Faculty of Business

- BA (Hons) Business Administration
- BA (Hons) Accounting



- တက္ကသိုလ်ဝင်တန်း (သို့) IGCSE ‘O’ Level ဖြေဆိုအောင်မြင်ပြီးသူများ လျှောက်ထားနိုင်ပါသည်။
- သင်တန်းကာလ (၃)နှစ် (၆)လခန့် ကြာမြင့်ပါမည်။
- STIMU မှ Advanced Diploma ပြီးထားသူများ၊ တက္ကသိုလ်တစ်ခုမှ ဘွဲ့ရရှိပြီးသူများ၊ ABE နှင့် HND၊ အဆင့်မြင့် Diploma အောင်မြင်ပြီးသူများ သက်ဆိုင်ရာသင်တန်းနှစ်အလိုက် တိုက်ရိုက်ဝင်ခွင့် လျှောက်ထားနိုင်ပါသည်။ သတ်မှတ် IELTS ပြည့်မှီရန် လိုအပ်ပါသည်။
- CB Bank ၏ Education Loan Program လျှောက်ထားနိုင်ပါသည်။



တပ်မတော်ကွန်ပျူတာနှင့်နည်းပညာသိပ္ပံ
အင်ဂျင်နီယာသင်တန်းသားများ
အလိုရှိသည်

- ၁။ လျှောက်ထားသူသည်-
 - (က) ၂၀၁၇ ခုနှစ်၊ ဇန်နဝါရီလ ၁ ရက်နေ့တွင် အသက် ၁၆ နှစ်အောက်မငယ်ရ၊ ၁၉ နှစ်ထက်မကြီးရ။
 - (ခ) ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံသား အိမ်ထောင်မရှိဖူးသူ(လူပျို) ဖြစ်ရမည်။
 - (ဂ) အနည်းဆုံးအရပ် ၅ ပေ၊ ၃ လက်မနှင့်ကိုယ်အလေးချိန်ပေါင် ၁၀၀ ထက်မနည်းရ၊ ပေါင် ၁၄၀ ထက်မကျော်ရ။
 - (ဃ) မျက်မှန်တပ်ဆင်ထားသူမဖြစ်စေရ။
 - (င) တက္ကသိုလ်ဝင်စာမေးပွဲအား သိပ္ပံဘာသာတွဲ၊ သို့မဟုတ် ဝိပ္ပံဘာသာတွဲဖြင့် အောင်မြင်သူဖြစ်ရမည်။
- ၂။ လျှောက်လွှာများကို မိမိတို့နှင့်နီးစပ်ရာတိုင်းစစ်ဌာနချုပ်များတွင် အခမဲ့ရယူပြီး ၁၂-၉-၂၀၁၆ ရက်နေ့မှ စတင်၍ ၂၆-၁၁-၂၀၁၆ ရက်နေ့ထိ နောက်ဆုံးထား လျှောက်ထားနိုင်သည်။
- ၃။ လျှောက်လွှာနှင့်အတူ အကျင့်စာရိတ္တကောင်းမွန်ကြောင်း သက်ဆိုင်ရာပြည်နယ်/တိုင်းဒေသကြီး/မြို့နယ်ရဲတပ်ဖွဲ့စခန်း တစ်ခုခုမှ ထောက်ခံစာ(မူရင်း)နှင့် ၁ လအတွင်းရိုက်ကူးထားသော ပတ်စ်ပို့အရွယ်ဓာတ်ပုံ ၃ ပုံကို ပူးတွဲတင်ပြရမည်။
- ၄။ သတ်မှတ်ချက်နှင့်ပြည့်စုံသူများသည် အရည်အချင်းစစ်စာမေးပွဲကို တက္ကသိုလ်ဝင်စာမေးပွဲသင်ရိုးညွှန်းတမ်းအတိုင်း တိုင်းစစ်ဌာနချုပ်များတွင် အောက်ပါဘာသာရပ်များကို ဖြေဆိုကြရမည်ဖြစ်သည်-
 - (က) အင်္ဂလိပ်စာ ။ နံနက် ၉ နာရီမှ ၁၁ နာရီထိ။
 - (ခ) သင်္ချာ ။ နေ့လည် ၁ နာရီမှ ၃ နာရီထိ။
- ၅။ အရည်အချင်းစစ်စာမေးပွဲကို မိမိလျှောက်လွှာတင်သွင်းရာ တိုင်းစစ်ဌာနချုပ်များ၌ ၂၀၁၆ ခုနှစ်၊ နိုဝင်ဘာလ ၂၇ ရက်နေ့တွင် ဖြေဆိုကြရမည်ဖြစ်ပါသည်။
- ၆။ ဖြေဆိုရမည့်ခုံအမှတ်မှာ လျှောက်လွှာတွင်ဖော်ပြထားသည့် ခုံအမှတ်အတိုင်းဖြစ်သည်။
- ၇။ အရည်အချင်းစစ်စာမေးပွဲအောင်မြင်သူများကို ဟိုပုံးမြို့ (တောင်ကြီးခရိုင်)တွင်လူတွေ့စစ်ဆေးမည်။ လူတွေ့ အစစ်ဆေးခံရန် အကြောင်းကြားစာများကို သက်ဆိုင်ရာတိုင်းစစ်ဌာနချုပ်များမှတစ်ဆင့် အချိန်မီပေးပို့သွားမည်။ အရည်အချင်းစစ်စာမေးပွဲအောင်စာရင်းနှင့်သတင်းပို့ရမည့်ရက်များကို မိမိလျှောက်လွှာတင်သွင်းသည့် တိုင်းစစ်ဌာနချုပ်များတွင် ၁-၁-၂၀၁၇ မှ ၂-၁-၂၀၁၇ ရက်နေ့များအတွင်း မေးမြန်းနိုင်သည်။
- ၈။ သင်တန်းကာလတွင် လစာအဖြစ် ပထမနှစ် ကျပ် ၁၄၀၀၀၀/- ၊ ဒုတိယနှစ် ကျပ် ၁၄၅၀၀၀/- ၊ တတိယနှစ် ကျပ် ၁၅၀၀၀၀/- ရရှိမည်။ သင်တန်းအောင်မြင်ပြီးလျှင် ရာထူးအဆင့်လိုက်သတ်မှတ်လစာနှင့်စရိတ်များ ခံစားခွင့်ရှိသည်။
- ၉။ သင်တန်းပြီးဆုံးပါက အောက်ပါအတိုင်းခံစားခွင့်ရှိသည်-
 - (က) ဘွဲ့လက်မှတ်အပ်နှင်းခြင်း။ အင်ဂျင်နီယာသိပ္ပံ A.G.T.I(Diploma) လက်မှတ်ပေးအပ်မည်။
 - (ခ) တာဝန်ပေးအပ်ခြင်း။ တပ်မတော်(ကြည်း၊ ရေ၊ လေ)လက်ရုံးဝန်ထမ်းတပ်ဖွဲ့တစ်ခုခုတွင် ပညာသည် အကြပ်ကြီး အဖြစ်ခန့်အပ်တာဝန်ပေးအပ်မည်။
 - (ဂ) အဆင့်တိုးမြှင့်ပေးအပ်ခြင်း။ တပ်မတော်(ကြည်း၊ ရေ၊ လေ)တပ်ဖွဲ့အလိုက် ပညာသည်စစ်သည်များ အဆင့်အတန်းတိုးမြှင့်ရေးစည်းမျဉ်းနှင့်အညီ ဒုတိယအရာခံဗိုလ်နှင့် အရာခံဗိုလ်အဆင့်များသို့ဆက်လက် တိုးမြှင့်ပေးရေးအတွက်ဆောင်ရွက်ပေးမည်။
 - (ဃ) ပြန်တမ်းဝင်အရာရှိလျှောက်ထားခွင့်။ ပြန်တမ်းဝင်အရာရှိအဖြစ် ခန့်အပ်နိုင်ရေးအတွက် သတ်မှတ်ထား သည့် အချိန်နှင့် အကျုံးဝင်သည့် အချိန်တွင် စစ်ရာထူးခန့်ချုပ်ရုံးမှလျှောက်လွှာခေါ်ယူသည့် အခါ လျှောက်ထားနိုင်သည်။
- ၁၀။ ရွေးချယ်ခံရသူများသည် သင်တန်းပြီးဆုံးပြီးနောက်တပ်မတော်တွင် အနည်းဆုံး ၁၀ နှစ်တာဝန်ထမ်းဆောင်ရမည်။

စက်မှုဝန်ကြီးဌာန စက်မှုပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေးဦးစီးဌာန အိတ်ဖွင့်တင်ဒါခေါ်ယူခြင်း

၁။ စက်မှုဝန်ကြီးဌာန၊ စက်မှုပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေးဦးစီးဌာန၏ Energy Audit Training များတွင် အသုံးပြုရန် Energy Audit Equipment (1) Set အား မြန်မာ့ကုမ္ပဏီလီမိတက် ၀ယ်ယူလိုပါသည်။

တင်ဒါပုံစံစာတင်စာရင်းချမှတ်ရက် - ၃၁-၁၀-၂၀၁၆ ရက်

တင်ဒါပုံစံစာရင်းချမှတ်ရက်နှင့်အချိန် - ၁၈-၁၁-၂၀၁၆ ရက် ၁၆:၀၀ နာရီ

၂။ တင်ဒါပုံစံနှင့် အသေးစိတ်အချက်အလက်များအား အောက်ဖော်ပြပါလိပ်စာတွင် ရုံးချိန်အတွင်း လာရောက်စုံစမ်းဝယ်ယူနိုင်ပါသည်။

စွမ်းအင်မြှင့်တင်ရေးဌာန၊ စက်မှုပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေးဦးစီးဌာန၊ စက်မှုဝန်ကြီးဌာန ရုံးအမှတ် (၃၀)၊ နေပြည်တော် ဖုန်း-၀၆၇-၄၀၅၇၇၇

အိတ်ဖွင့်တင်ဒါခေါ်ယူခြင်း စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေးနှင့် ဆည်မြောင်းဝန်ကြီးဌာန စိုက်ပျိုးရေးသုတေသနဦးစီးဌာန နေပြည်တော်-ရေဆင်း

၁။ စိုက်ပျိုးရေးသုတေသနဦးစီးဌာနအတွက် အောက်ဖော်ပြပါလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ရန်ရှိပါသဖြင့် မြန်မာနိုင်ငံသား လုပ်ငန်းရှင်များထံမှ အိတ်ဖွင့်တင်ဒါ တင်သွင်းရန် ဖိတ်ခေါ်အပ်ပါသည်။

(က) ဝန်ထမ်းအိမ်ရာမွမ်းမံပြင်ဆင်ခြင်း (၅၀)လုံး (အမှိုး၊ ကြမ်းခင်းနှင့် ဆေးသုတ်)

(ခ) အမျိုးသမီးဆောင်မွမ်းမံပြင်ဆင်ခြင်း (၃)လုံး

(ဂ) မျိုးစေ့အခြောက်ခံစက်ရုံ အဆောက်အအုံအဆင့်မြှင့်တင်ခြင်း (၁)ခု

(ဃ) ကွန်ကရစ်တလင်းတည်ဆောက်ခြင်း (၁၀)ခု

(င) အပင်တစ်သျှူးမွေးမြူရေးစာတစ်ခန်းအဆင့်မြှင့်တိုးချုပ်ခြင်း (၁)ခု

(စ) သုံးထောင့်အဆောက်အအုံအား ရုံးခန်းပြုလုပ်ခြင်း (၁)ခု

၂။ အိတ်ဖွင့်တင်ဒါပုံစံနှင့်စည်းကမ်းချက်များကို ၃-၁၁-၂၀၁၆ ရက်မှ စတင် ရောင်းချသွားမည့်နေ့ဖြစ်ပြီး ၁၆-၁၁-၂၀၁၆ရက် ၁၆:၀၀ နာရီတွင် နောက်ဆုံးထား တင်သွင်းရန်ဖြစ်ပါသည်။

၃။ အသေးစိတ်အချက်အလက်များကိုသိရှိလိုပါက ဖုန်း-၀၆၇-၄၀၆၆၇၂ သို့ ရုံးချိန်အတွင်း ဆက်သွယ်မေးမြန်းနိုင်ပါသည်။

တင်ဒါခေါ်ယူရေးကော်မတီ

အိတ်ဖွင့်တင်ဒါခေါ်ယူခြင်း

၁။ စီးပွားရေးနှင့်ကူးသန်းရောင်းဝယ်ရေးဝန်ကြီးဌာန၊ ရန်ကင်းတိုင်းဒေသကြီး၊ အလုံမြို့နယ်ရှိ မော်တော်ယာဉ်ဝင်ငံမှ မော်တော်ယာဉ်စတုရန်းအဆောက်အအုံ(၁)လုံးအား (၃)နှစ်သက်တမ်း (၁)နှစ် တစ်ကြိမ်စာချုပ်ဖြင့် အိတ်ဖွင့်တင်ဒါခန့်ခွဲခြင်း ငှားရမ်းပေးသွားမည်ဖြစ်ပါသည်။

(က) အဆောက်အအုံ (၁)လုံး၏ အသေးစိတ်စာရင်းကို တင်ဒါပုံစံတွင် ဖော်ပြထားပါသည်။

(ခ) တင်ဒါပုံစံစာရင်းချမှတ်ရက် - ၇-၁၁-၂၀၁၆ ရက်မှ ၁၆-၁၁-၂၀၁၆ ရက်ထိ အချိန် - နံနက် ၉:၃၀ နာရီမှ ၁၆:၃၀ နာရီထိ

(ဂ) တင်ဒါစည်းကမ်းချက်များ - ၁၇-၁၁-၂၀၁၆ ရက် ၁၂:၀၀ နာရီ ရှင်းလင်းခြင်း

(ဃ) တင်ဒါပုံစံစာရင်းချမှတ်ရက်/အချိန် - ၁၇-၁၁-၂၀၁၆ ရက် မွန်းလွဲ ၁၃:၀၀ နာရီ

(င) တင်ဒါပုံစံစာရင်းချမှတ်နေရာ - စားသုံးရေးရောင်းဝယ်ရေးဌာန၊ တိုင်းဒေသကြီး ဦးစီးဌာန၊ စီမံရေးရာဌာနခွဲ၊ အမှတ် (၂၂၈/၂၄၀) ဒုတိယထပ်၊ ကမ်းနားလမ်းနှင့် ရွှေဘိုသာလမ်းတောင့်၊ ရန်ကင်းမြို့

(စ) Deposit ပေးသွင်းနိုင်သည့် - တင်ဒါစည်းကမ်းသတ်မှတ်ချက်ပုံစံတွင် ဖော်ပြထားပါသည်။

(ဆ) စာရင်းပေးသွင်းရမည့်နေရာ - ရုံးအမှတ် (၅၂)၊ နေပြည်တော်

(ဇ) တင်ဒါတင်သွင်းရမည့်နေရာ - စီးပွားရေးနှင့် ကူးသန်းရောင်းဝယ်ရေးဝန်ကြီးဌာန၊ ရုံးအမှတ် (၃)၊ နေပြည်တော်

၂။ အဆိုပါရန်ကင်းတိုင်းဒေသကြီး၊ အလုံမြို့နယ်ရှိ မော်တော်ယာဉ်ဝင်ငံမှ မော်တော်ယာဉ် စတုရန်းအဆောက်အအုံ(၁)လုံး၏ မျက်နှာပြင်အခြေအနေအား သက်ဆိုင်ရာမြို့နယ်သို့ သွားရောက် ကြည့်ရှုနိုင်ပြီး အသေးစိတ်အချက်အလက်များကိုသိရှိလိုပါက တင်ဒါပုံစံဝယ်ယူရမည့် နေရာသို့ လူကိုယ်တိုင်ဖြစ်စေ ဖုန်း-၀၁-၂၇၀၄၃၂၊ ၂၇၀၈၂၄ သို့ ဆက်သွယ်စုံစမ်းမေးမြန်းနိုင်ပါသည်။

တင်ဒါစီစဉ်ရေးအဖွဲ့၊ စီးပွားရေးနှင့် ကူးသန်းရောင်းဝယ်ရေးဝန်ကြီးဌာန

ဝန်ထမ်းအလိုရှိသည်

Marrybrown Myanmar Company Limited (Quick Service Restaurant)ဆိုင်ခွဲများနှင့် ထပ်မံဖွင့်လှစ်မည့်ဆိုင်ခွဲအသစ်များတွင် တာဝန်ထမ်းဆောင်ရန် အောက်ပါဝန်ထမ်းများ အလိုရှိပါသည်။

၁။ Cashier Crew ကျား/မ ၁၅ ဦး

၂။ Kitchen Crew ကျား/မ ၁၅ ဦး

၃။ Floor Crew ကျား/မ ၁၅ ဦး

အမှတ်စဉ်(၁)အတွက် - တက္ကသိုလ်မှအထွေထွေအောင်မြင်ပြီးသူ (သို့) အခြေခံပညာအထက် တန်းအောင်မြင်ပြီးသူဖြစ်ရမည်။ ရုပ်ရည်ချောမောမေ့ပြေဖြစ်သူ ဖြစ်၍ ဆက်ဆံရေးကောင်းမွန်သူဖြစ်ရမည်။ အသက်(၁၈) နှစ်မှ (၂၅)နှစ်အတွင်း အလုပ်ကြိုးစားလိုစိတ်ရှိသူဖြစ်ရမည်။

အမှတ်စဉ်(၂)အတွက် - အသက် (၁၈)နှစ်မှ(၃၀)အတွင်းဖြစ်ရမည်။ မီးဖိုချောင်လုပ်ငန်း စိတ်ဝင်စားသူဦးစားပေးမည်။ ရုံးသားကြီးစား၍ သင်ယူလို စိတ်ရှိသူဖြစ်ရမည်။

အမှတ်စဉ်(၃)အတွက် - အသက် (၁၈)နှစ်မှ (၂၅)နှစ်အတွင်း ဖြစ်ရမည်။ ရုပ်ရည်ချောမော မေ့ပြေသူဖြစ်၍ သွက်လက်ဖျတ်လတ်စွာ အလုပ်ကြိုးစားလို စိတ်ရှိသူ ဦးစားပေးမည်။

အထက်ပါရာထူးတာဝန်များအတွက် လာရောက်လျှောက်ထားလိုသူများသည် ကိုယ်ရေး ရာဇဝင်၊ ပညာအရည်အချင်းထောက်ခံစာမိတ္တူ၊ ရုပ်ကွက်၊ ရဲစခန်းတို့မှ အကျင့်စာရိတ္တ ကောင်းမွန်ကြောင်းထောက်ခံစာ၊ မှတ်ပုံတင်မိတ္တူ၊ သန်းခေါင်စာရင်းမိတ္တူ၊ အလုပ်သမား မှတ်ပုံတင်မိတ္တူတို့နှင့်တကွ အောက်ဖော်ပြပါ မိမိနှင့်နီးစပ်ရာလိပ်စာသို့ လူကိုယ်တိုင် လာရောက်လျှောက်ထားနိုင်ပါသည်။

ဆက်သွယ်ရန်လိပ်စာ

- အမှတ်(၂၂၀)၊ ရွှေဂုံတိုင်လမ်းမကြီး၊ ဗဟန်းမြို့နယ်၊ ရန်ကင်းမြို့၊ ဖုန်း-၀၁-၈၆၀၃၂၅၊ ၀၉-၂၆၃၈၈၁၀၀၊ ၀၉-၂၆၃၈၈၁၀၂
- အမှတ်(၁၈၀-၁၈၂)၊ မဟာမန္တလေးမြို့နယ်(အလယ်)၊ ကျောက်တံတား မြို့နယ်၊ ရန်ကင်းမြို့၊ ဖုန်း-၀၁-၃၈၄၇၈၀၊ ၀၉-၂၆၃၈၈၁၁၃၊ ၀၉-၂၆၃၈၈၁၁၄
- Secret Garden, Junction Square ရန်ကင်းမြို့၊ ဖုန်း-၀၉-၂၆၃၈၈၁၁၅၊ ၀၉-၂၆၃၈၈၁၀၆
- လှည်းတန်းစံရိပ်ငြိမ်း၊ ဂမန်းဖွင့်ကုန်တိုက်၊ (ပထမထပ်-ညာဘက်ခြမ်း) ရန်ကင်းမြို့၊ ဖုန်း-၀၉-၂၆၃၈၈၁၁၇၊ ၀၉-၂၆၃၈၈၁၁၈

မြောက်ဥက္ကလာပပြည်သူ့ဆေးရုံကြီး၊ ရန်ကင်း လေလံခေါ်ယူခြင်း

၁။ မြောက်ဥက္ကလာပပြည်သူ့ဆေးရုံကြီးရှိ (၂)ထပ် ဆေးကုသဆောင် ဟောင်း(၂)ဆောင်တို့ကိုဖျက်သိမ်းပြီး မျက်နှာပြင်အတိုင်းရောင်းချမည်ဖြစ်၍ မည်သူ မဆို လာရောက်ကြည့်ရှု လေလံတင်သွင်းနိုင်ပါကြောင်း ဖိတ်ခေါ်အပ်ပါသည်။

၂။ လေလံစည်းကမ်းနှင့် လျှောက်လွှာများကို ဆေးရုံအုပ်ကြီးရုံးတွင် ရုံးချိန် အတွင်း ဝယ်ယူနိုင်ပါသည်။

လျှောက်လွှာစာတင်စာရင်းချမှတ်ရက် - ၁-၁၁-၂၀၁၆ ရက်

ပိတ်မည့်ရက်နှင့်အချိန် - ၁၈-၁၁-၂၀၁၆ ရက်၊ ညနေ ၄:၀၀ နာရီ

အဆောက်အအုံဖျက်သိမ်းရေးကော်မတီ စုံစမ်းရန်-ဖုန်း-၀၁-၉၆၉၂၉၅

ဆောက်လုပ်ရေးဝန်ကြီးဌာန မြို့ပြနှင့် အိမ်ရာဖွံ့ဖြိုးရေးဦးစီးဌာန အိတ်ဖွင့်တင်ဒါ (Open Tender)ခေါ်ယူခြင်း

၁။ ဆောက်လုပ်ရေးဝန်ကြီးဌာန၊ မြို့ပြနှင့်အိမ်ရာဖွံ့ဖြိုးရေးဦးစီးဌာနတွင် အသုံးပြုရန်အတွက် လိုအပ်သော အောက်ပါမြေတိုင်းသုံးကိရိယာများနှင့် ဆက်စပ် ပစ္စည်းများအား မြန်မာ့ကုမ္ပဏီလီမိတက် (Kyats)ဖြင့် ဝယ်ယူလိုပါ၍ အိတ်ဖွင့်တင်ဒါ ပေးသွင်းရန် ဖိတ်ခေါ်ပါသည်။

(က) Topcon Differential Global Positioning System (GPS) Dual Frequency,

(ခ) Sokkia Total Station (Cx-105C)

(ဂ) Reflectorless Total Station

၂။ တင်ဒါပေးသွင်းမှုကို ၂၀၁၆ခုနှစ် နိုဝင်ဘာ ၂၅ရက်တွင် ပိတ်ပါမည်။

၃။ တင်ဒါပုံစံနှင့် အသေးစိတ်အချက်အလက်များအား အောက်ပါလိပ်စာတွင် ရုံးချိန်အတွင်း စုံစမ်းနိုင်ပါသည်။

မြို့ပြနှင့်အိမ်ရာဖွံ့ဖြိုးရေးဦးစီးဌာန ရုံးအမှတ် (၄၀)၊ နေပြည်တော် ဖုန်း-၀၆၇-၄၀၇၆၀၆

ပို့ဆောင်ရေးနှင့်ဆက်သွယ်ရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်တွင်းရေကြောင်းပို့ဆောင်ရေး အိတ်ဖွင့်လေလံ (Open Bidding) ခေါ်ယူခြင်း

၁။ ပို့ဆောင်ရေးနှင့်ဆက်သွယ်ရေးဝန်ကြီးဌာန၊ ပြည်တွင်းရေကြောင်း ပို့ဆောင်ရေးတွင် ကြာရှည်ရုပ်ငန်းထားပြီး ပြန်လည်ပြုပြင်သုံးစွဲရန် မသင့်လျော်တော့သည့် ရေယာဉ်/တွဲယာဉ်ဟောင်း(၅၄)စင်းကို တစ်စင်းချင်း အစင်းလိုက်စနစ်ဖြင့် မျက်နှာပြင်အခြေအနေအတိုင်း အိတ်ဖွင့်လေလံတင် စနစ်ဖြင့် ရောင်းချမည်ဖြစ်ပါသည်။

၂။ ရေယာဉ်/တွဲယာဉ်ဟောင်း(၅၄)စင်း အိတ်ဖွင့်လေလံဖွင့်ပွဲအား ၂၅-၁၁-၂၀၁၆ ရက် ၁၀:၀၀ နာရီ ပြည်တွင်းရေကြောင်းပို့ဆောင်ရေး (ရုံးချုပ်)ခန်းမတွင် ကျင်းပမည်ဖြစ်ပါသည်။

၃။ လျှောက်လွှာပုံစံနှင့်အသေးစိတ်အချက်အလက်များကို ၁-၁၁-၂၀၁၆ ရက်မှ ၂၂-၁၁-၂၀၁၆ရက်ထိ အမှတ် ၅၀၊ ပန်းဆိုးတန်းလမ်း၊ ပြည်တွင်းရေကြောင်းပို့ဆောင်ရေး(ရုံးချုပ်) ပထမထပ်၊ စီမံရေးရာဌာန တွင် ရုံးချိန်အတွင်း လာရောက်ဝယ်ယူစုံစမ်းနိုင်ပါသည်။

လေလံတင်ထုခွဲရောင်းချရေးကော်မတီ ဆက်သွယ်ရန် ဖုန်း-၀၁-၃၈၀၇၇၇၊ ၀၁-၃၈၀၇၇၈

၁။ Cashier မ (၅)ဦး

၂။ အရောင်းဝန်ထမ်း မ (၁၀)ဦး

၃။ Marketing ကျား/မ (၁၀)ဦး

၄။ Office Staff (လွိုင်သာယာ) မ (၅)ဦး

၅။ အထွေထွေလုပ်သား ကျား (၁၀)ဦး

၆။ မြောင်း/မောင်း ကျား (၅)ဦး

၇။ ရုံးအကူ ကျား (၁၀)ဦး

လစာကောင်းကောင်းပေးမည်။

အမှတ်စဉ်(၁)အတွက် လျှောက်ထားသူသည် လုပ်ငန်းအထွေအကြံ ရှိရမည်။ အကျင့်စာရိတ္တကောင်းမွန်၍ ရုံးသားကြီးစားသူဖြစ်ရမည်။ လျှောက်ထားလိုသူများသည် ကာလစာတပ်(ပုံ)ပုံ၊ ကိုယ်ရေးရာဇဝင် အကျဉ်း၊ မှတ်ပုံတင်/သန်းခေါင်စာရင်း/အလုပ်သမားမှတ်ပုံတင်/မိတ္တူ/ရဲစခန်း ထောက်ခံစာ/ရုပ်ကွက်ထောက်ခံစာတို့နှင့်အတူ အောက်ပါလိပ်စာသို့ လူကိုယ်တိုင် လာရောက်လျှောက်ထားနိုင်ပါသည်။

လျှောက်ထားရန်လိပ်စာ- အမှတ် ၂၄၄/၂၄၆၊ ကုန်ချေးတန်းလမ်း(အလယ်)၊ ယန်းဘဲတန်းမြို့နယ်၊ ရန်ကင်းမြို့၊ ဖုန်း-၂၄၀၇၇၃

ပတ်စ်ပို့ပျောက်

ကျွန်မ မဝေဦး ၁/မကန(နိုင်) ၁၀၆၄၉၄ ၏ ပတ်စ်ပို့နံပါတ် (မမှတ်မီ)မှာ ပျောက်ဆုံးသွားပါ သဖြင့် တွေ့ရှိပါက အကြောင်းကြား ပေးပါရန်။ ဖုန်း-၀၉-၄၀၀၀၃၆၅၅

ပျောက်ဆုံး

ဒေါ်အယ်မလီလျော့နီအိယန် (ဘ) ဦးချစ်လိန် ၄/ထတလ(နိုင်)၀၅၇၄၄၅ ၏ မြန်မာနိုင်ငံကူးလက်မှတ် (နံပါတ်မမှတ်မီ) သည် ခရီးသွားရင်း ပျောက်ဆုံးသွား၍ တွေ့ရှိပါက အကြောင်းကြားပေးပါရန်။ ဖုန်း-၀၉-၄၄၀၃၂၄၄၅၀

အမည်မှန်

ကချင်ပြည်နယ်၊ မိုးကောင်းမြို့၊ အလက(ကညင်မြို့)၊ ဒုတိယတန်းမှ (ဘ)ဦးဆန်းမင်းထွေး၏အမည် မှန်မှာ မောင်စိုင်းစိုင်းခမ်းလိုင် ဖြစ်ပါသည်။

ရန်ကင်းတိုင်းဒေသကြီး မင်္ဂလာမြို့နယ် ပြန်လည်နေရာချထားရေး ရုပ်ကွက်၊ ပင်လယ်ရောင်းဝယ်ရေးအဖွဲ့ဝင်များ၏ အသင်းသားပြည်သူများ သိရှိစေရန်

မင်္ဂလာရောင်းဝယ်ရေးအဖွဲ့ဝင်များအသင်းတွင် အစုတစ်စုတန်းဖိုး ၅၀၀၀/- ကျပ် အပြည့်အဝထည့်ဝင်ကြရန် ကျန်ရှိ သည့် အသင်းသားများသည် အသင်းသို့ ၃၀-၁၁-၂၀၁၆ ရက် မျက်နှာပြင်ဆက်သွယ်ထည့်ဝင်ကြရန်နှင့် ဆက်သွယ်မှု မရှိပါက မိမိတို့ထည့်ဝင်ထားသော အကျိုး ခံစားခွင့်များကို အသင်း၏ရင်းနှီးမြှုပ်နှံ ငွေအဖြစ် ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ပါ ကြောင်း၊ အမှတ်စဉ်(၁) အဖွဲ့အစည်းအဖွဲ့ ဆက်သွယ်ရန် ဖုန်း-၀၉-၃၈၀၇၇၇၅၊ ၀၉-၇၅၅၇၈၀၄၄

ယာဉ်မှတ်ပုံတင်စာအုပ်မိတ္တူလျှောက်ထားခြင်း

ယာဉ်မှတ်ပုံတင်စာအုပ် ၄၀၀/၃၆၉၅၂ Honda Click-125 ယာဉ်လက်ဝယ်ရှိသူ ဦးအောင်ချိုလင်း ၅/စတန(နိုင်)၁၅၇၄၄၄ က (ကမ-၃)ပျောက်ဆုံး၍ မိတ္တူထုတ်ပေးရန် လျှောက်ထားလာပါသည်။ ကန့်ကွက်လို ပါက ခိုင်လုံသောအထောက်အထားများ ဖြင့် ကြော်ငြာသည့်ရက်မှ ၁၅ရက်အတွင်း အောက်ဖော်ပြပါရုံးသို့ လူကိုယ်တိုင် လာရောက်ကန့်ကွက်နိုင်ပါသည်။

ကညန၊ ခရိုင်ရုံး (မိတ္တူလျှောက်)

Ministry of Electricity and Energy Electric Power Generation Enterprise INVITATION FOR PREQUALIFICATION (EPGE G-02) Urgent Rehabilitation and Upgrade Project (Phase I) Loan Agreement No. MY-P2

This invitation for prequalification follows the general procurement notice for this project that appeared in Development Business of 31st October 2016 on-line. The Republic Of the Union Of Myanmar has received a credit from Official Development Association (ODA) of the Japan International Cooperation Agency (JICA) toward the cost of the Urgent Rehabilitation and Upgrade Project (Phase 1). (MY-P2) and it intends to apply part of the proceeds of this credit to Payments under the contract for Package 2 "Renovation Works of Transmission System" which includes Rehabilitation Work to four Substations at the existing Gas Turbine Power Plants (Ahlone, Hlawga, Ywama and Tharkayta) in Yangon Region. The Electric Power Generation Enterprise (EPGE) intends to prequalify contractors for supply and rehabilitating of four Substations which will supply as much electricity as possible to the grid.

It is expected that invitations for bid will be made after prequalification. Prequalification will be conducted through the procedures specified in JICA Guidelines: Procurement under Guidelines for Procurement under Japanese ODA Loans dated April 2012 and is open to all bidders from eligible source countries, as defined in the guidelines.

Prequalification notice with following contents;

1. Package Name:	Urgent Rehabilitation and Upgrade Project (Phase 1) Package two (2) "Renovation Works of Transmission System"
2. Prequalification Document issuance time:	10:00 to 15:30 on 4 th November 2016
3. Prequalification Document fee:	Three Hundred Thousand (300000) Kyat only
4. Application submission closing date and time:	26 th December 2016 by 14:00 (Myanmar Standard Time)
5. Submission place:	Procurement Department Electric Power Generation Enterprise, Ministry of Electricity and Energy Building No.27, Nay Pyi Taw The Republic of the Union of Myanmar
6. Others:	Applications for prequalification should be submitted in sealed envelopes, and be clearly marked "Application to Prequalify for Renovation Work to Four Substations in Yangon Region(ICB EPGE-G-02)"

Interested eligible Applicants may obtain further information from and inspect the prequalification document between 10:00-15:30 hrs at;

**Thermal Power Departement
Electric Power Generation Enterprise (EPGE),
Building No.27, Nay Pyi Taw
The Republic of the Union of Myanmar
Phone : + 95 67 8104282
Facsimile number : + 95 67 8104280
E-mail : epgethermal@gmail.com**

ကုန်သည်စက်မှုအသင်းချုပ် လစဉ်ဘာသာရပ်ဆိုင်ရာပညာရှင်များဟောပြောပွဲ ပိတ်ကြားလှူ

ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံ ကုန်သည်များနှင့် စက်မှုလက်မှုလုပ်ငန်းရှင်များအသင်း ချုပ်၏ လစဉ်ဘာသာရပ်ဆိုင်ရာ ပညာရှင်များဟောပြောပွဲကို အောက်ပါအစီအစဉ်အတိုင်း ပြုလုပ်ကျင်းပမည်ဖြစ်ပါသဖြင့် သက်ဆိုင်ရာဌာနများမှ ပညာရှင်များ၊ အရပ်ဘက်လူ့အဖွဲ့အစည်းများ၊ သတင်းမီဒီယာများနှင့် စိတ်ပါဝင်စားသူမည်သူမဆို တက်ရောက်နိုင်ပါကြောင်း ဖိတ်ကြားအပ်ပါသည်။

ဟောပြောမည့်ခေါင်းစဉ် - အလုပ်ရှင်၊ အလုပ်သမားနှင့် အစိုးရတို့၏ ကောင်းမွန်သော အခြေအနေတိုးတက်ရန် ဘယ်လဲ၊ ဘာလဲ???

ဟောပြောမည့်ပုဂ္ဂိုလ်များ - ဒေါ်စန္ဒာမင်း (ဘဏ္ဍာရေး၊ စီမံကိန်းနှင့်စီးပွားရေးကော်မတီ ဥက္ကဋ္ဌ၊ တိုင်းဒေသကြီးလွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်၊ ရန်ကင်းတိုင်း ဒေသကြီးလွှတ်တော်)၊ ဦးရဲနိုင်ဝင်း (အဖွဲ့ဝင်၊ ခုံသမားမိ ကောင်စီ (အလုပ်သမားကိုယ်စားလှယ်) အယ်ဒီတာချုပ်/ အလုပ်သမားဂျာနယ်၊ ဒေါ်မော်မော်ထွန်း (Founder & Consultant, Top HR Solution)၊ ဦးလှဘုန်းအောင် (Chief Executive Officer, WHK Autoparts Co., Ltd.)၊ ဦးအေးလွင် (Moderator) ဗဟိုအလုပ်အမှုဆောင်၊ ကုန်သည်စက်မှုအသင်းချုပ်

ကျင်းပမည့်ရက် - ၂၀၁၆ ခုနှစ် နိုဝင်ဘာ ၅ ရက် (စနေနေ့)

ကျင်းပမည့်အချိန် - မွန်းလွဲ ၂:၀၀ နာရီ

ကျင်းပမည့်နေရာ - UMFCCI Office Tower (ပထမထပ်)ခန်းမကြီး၊ အမှတ် ၂၉၊ မင်းရဲကျော်စွာလမ်း၊ လမ်းမတော်မြို့နယ်၊ ရန်ကင်းမြို့

ယာဉ်မှတ်ပုံတင်စာအုပ်မိတ္တူလျှောက်ထားခြင်း

ယာဉ်မှတ်ပုံတင်စာအုပ် ၂၀၀၀/၉၉၈၄၇ Kenbo C21 125.M/C ယာဉ်လက်ဝယ်ရှိသူ ဦးကျော်ထွန်း ၈/ရန်(နိုင်)၁၀၆၂၃၆၀ (ကမ-၃)ပျောက်ဆုံး၍ မိတ္တူထုတ်ပေးရန် လျှောက်ထားလာပါသည်။ ကန့်ကွက်လိုပါက ခိုင်လုံသောအထောက်အထားများ ဖြင့် ကြော်ငြာသည့်ရက်မှ ၁၅ရက်အတွင်း အောက်ဖော်ပြပါရုံးသို့ လူကိုယ်တိုင် လာရောက်ကန့်ကွက်နိုင်ပါသည်။

ကညန၊ ခရိုင်ရုံး (မန္တလေးမြောက်ပိုင်း)၊ မန္တလေးမြို့

ပျောက်ဆုံးကြောင်း

ကျွန်မ မလင်းလင်းခိုင်၏ နိုင်ငံကူး လက်မှတ်အမှတ် - ၃၄၂၆၆၁ သည် ပျောက်ဆုံးသွားပါသဖြင့် တွေ့ရှိက အကြောင်းကြားပေးပါရန်။ ဖုန်း-၀၉-၄၂၀၂၂၃၉၀

နီလာ ဗုဒ္ဓဂယာဘုရားဖူးအဖွဲ့
 အောက်တိုဘာနှင့်နိုဝင်ဘာလတွင် စရံငွေ (၂)သိန်း စာရင်းပေးသွင်းသူများနှင့် နိုင်ငံကျေးလက်မှတ် လက်ဝယ်ရှိသူများကိုအောက်ပါ အထူးဈေးနှုန်းဖြင့် ပို့ဆောင်ပေးပါမည်။

၉.၅ သိန်း → ၁ ရက်ခရီး - သံဝေဇနီယ(၄)ဌာန + အဝီဖော်တသုံးဌာန (အိန္ဒိယ + နီပေါ) Hotel-2Days
 ၁၀ သိန်း → ၁၂ ရက်ခရီး - သံဝေဇနီယ(၄)ဌာန + အဝီဖော်တသုံးဌာန (အိန္ဒိယ + နီပေါ) Hotel-3Days
 ၁၁ သိန်း → ၁၅ ရက်ခရီး - သံဝေဇနီယ(၄)ဌာန + အဝီဖော်တ(၄)ဌာန + နယူးဒေလီ၊ တစ်ရံမဟာ Hotel-5Days
 ၁၁.၅ သိန်း → ၁၅ ရက်ခရီး - သံဝေဇနီယ(၄)ဌာန + အဝီဖော်တ(၄)ဌာန + နယူးဒေလီ၊ တစ်ရံမဟာ + (ကိုလိုတက္ကား + Shopping + သိပ္ပံကမ္ဘာ + ဝိတိုရိယဘုရင်မပြတိုက်) Hotel-4Days

(၁၂)ဦး စုစည်းလိုက်ပါလျှင် (၁)ဦးအခမဲ့ (ခရီးစဉ်အားလုံး စရိတ်ငြိမ်း ဖြစ်ပါသည်။)
 ခရီးစဉ်အသေးစိတ်သိရှိလိုပါက နီလာရုံးခန်းတွင် လက်ကမ်းကြော်ငြာနှင့် (DVD)ဓာတ်ပုံများကိုအခမဲ့လှူဒါန်းနိုင်ပါသည်။
 အမှတ် - ၂၇၆/၂၇၈ (မြေညီ)၊ ပန်းဆိုးတန်းလမ်း (ခုံးတံတားအနီး)၊ ကျောက်တံတားမြို့နယ်၊ ရန်ကင်းမြို့၊
 ☎ ၀၁-၃၇၆၆၁၀၊ ၃၇၂၁၅၅၊ ၃၈၄၃၆၆၊ ၃၈၅၃၆၆၊ ၃၈၅၃၈၄၊ ၀၉-၅၁၂၀၅၂၉

DAW KHIN KYI FOUNDATION

အိမ်ကြည်ဖောင်ဖေးရှင်းမှစွင့်လှစ်ထားသော အဆင့်မြင့်ပညာရေးအဖွဲ့အစည်းအဖွဲ့အစည်းများနှင့် အစားအစာကျွမ်းကျင်မှုပညာသင်တန်းကျောင်း (Hospitality and Catering Training Academy) တွင် Certificate in Hotel Operation နှင့် Certificate in Culinary Arts အပတ်စဉ်(၄) သင်တန်းများကို ၂၀၁၇ ခုနှစ်၊ ဇန်နဝါရီလ ပထမပတ်အတွင်း စတင်ဖွင့်လှစ်ပါမည်။

အဆိုပါသင်တန်းများကို ပြည်တွင်းပြည်ပမှ ပညာရှင်များနှင့် ဟိုတယ်နှင့် ခရီးသွားလုပ်ငန်းတွင် တာဝန်ထမ်းဆောင်ခဲ့သော အတွေ့အကြုံရှိသည့် ကျွမ်းကျင်သူပညာရှင်များမှ ASEAN Competency သင်ရိုးညွှန်းတမ်းများအတိုင်း သင်ကြားပေးပါမည်။

သင်တန်းကျင်းပမည့် နေရာနှင့် နေ့ရက်များမှာ အောက်ပါအတိုင်းဖြစ်ပါသည်။

နေရာ - Hospitality and Catering Training Academy သင်တန်းကျောင်း၊ အမှတ်-N-61၊ မင်္ဂလာကန်ကျေးရွာ၊ ကော့မှူးမြို့၊ ရန်ကင်းတိုင်းဒေသကြီး။

သင်တန်းကာလ - စာတွေ့(၆)လ + လက်တွေ့(၂)လ လုပ်ငန်းစွမ်းဆောင်ရည်သင်

သင်တန်းအချိန် - နံနက် (၉) နာရီမှ ညနေ (၄)နာရီတနင်္လာနေ့မှ သောကြာနေ့အထိ။

သင်တန်းလျှောက်ထားရန် အရည်အချင်းသတ်မှတ်ချက် -

(က) တက္ကသိုလ်ဝင်တန်း (၁၀) တန်းအောင်မြင်ပြီးသူများနှင့် တက္ကသိုလ်မှတွဲ တစ်စုစုရရှိပြီးသူများ

(ခ) အသက် (၁၈) နှစ်မှ (၂၅) နှစ်အတွင်းဖြစ်ရမည်။

(ဂ) ကျန်းမာရေးပြည့်စုံကောင်းမွန်သူဖြစ်ရမည်။

(ဃ) သင်တန်းကာလအတွင်း သင်တန်းစဉ်ကမ်းကိုလိုက်နာနိုင်သူ၊ သင်တန်းပြီးဆုံးအောင်တက်ရောက်နိုင်သူ ဖြစ်ရမည်။

(င) သင်တန်းလျှောက်လွှာတွင် လျှောက်ထားသူကိုယ်တိုင် လက်ရေးဖြင့် ဖြည့်သွင်းရေးသားရပါမည်။

သင်တန်းလျှောက်လွှာများကို (၃၀ - ၁၁ - ၂၀၁၆) ရက်တွင် နောက်ဆုံးထားရမည်ဖြစ်ပါသည်။ HCTA မှ ကျင်းပပြုလုပ်မည့် သင်တန်းစဉ်တွင် စာမေးပွဲ၊ လူတွေ့ ဖြေဆိုရမည့်သူများစာရင်းနှင့် ဖြေဆိုရမည့် နေ့ရက်၊ အချိန်တို့ကို (၀၈ - ၁၂ - ၂၀၁၆) နေ့တွင် ဖော်ပြသည့်ဖောင်ဖေးရှင်း ရုံးခန်းနှင့် HCTA ကျောင်းတိုတွင် လာရောက် ကြည့်ရှုနိုင်ပါသည်။

သင်တန်းကြေးမှာ အခမဲ့ဖြစ်ပြီး လူဦးရေကုန်သွယ်ရေးအဖွဲ့အစည်း အရည်အချင်းသတ်မှတ်ချက်အားလုံးနှင့် ကိုက်ညီပြီး ဟိုတယ်လုပ်ငန်းဆောင်ရွက်မှုနှင့် အစားအသောက်စီမံချက်ပြုတ်မှုများကို အမှန်တကယ် စိတ်ဝင်စားသူများကိုသာ ဦးစားပေးထည့်သွင်းစဉ်းစားမည် ဖြစ်ပါသည်။

သင်တန်းလျှောက်လွှာများကို (၀၁ - ၁၀ - ၂၀၁၆) နေ့မှစတင်ပြီးအောက်ဖော်ပြပါလိပ်စာများတွင် လာရောက် ထုတ်ယူလျှောက်ထားနိုင်ပါသည်။

(၀၁) Hospitality and Catering Training Academy သင်တန်းကျောင်း၊ အမှတ် - N - 61 မင်္ဂလာကန်ကျေးရွာ၊ ကော့မှူးမြို့၊ ရန်ကင်းတိုင်းဒေသကြီး။
 (၀၂) ၀၉-၅၁၂၀၅၂၉၊ ၀၉-၃၈၄၃၆၆၊ ၀၉-၃၈၅၃၆၆၊ ၀၉-၃၈၅၃၈၄၊ ၀၉-၅၁၂၀၅၂၉
 (၀၃) အိမ်ကြည်ဖောင်ဖေးရှင်းမှစွင့်လှစ်ထားသော အဆင့်မြင့်ပညာရေးအဖွဲ့အစည်းများနှင့် အစားအစာကျွမ်းကျင်မှုပညာသင်တန်းကျောင်း (၀၁) - ၁၀ - ၂၀၁၆) နေ့မှစတင်ပြီးအောက်ဖော်ပြပါလိပ်စာများတွင် လာရောက် ထုတ်ယူလျှောက်ထားနိုင်ပါသည်။

ချာချီးယား ဒဂုံမြို့သစ်

အရှေ့ပိုင်း ဆိပ်ကမ်းမြို့နယ် တောင်ပိုင်း၊ မြောက်ပိုင်း များရှိမြေကွက်များကို ဈေးကောင်းပေးပါမည်။
09-450026077
09-510 1862

ယာဉ်မှတ်ပုံတင်စာအုပ် မိတ္တူလျှောက်ထားခြင်း
 ယာဉ်အမှတ် ၈၈/၅၂၈၀ Nissan Condor CM87K Truck (4x2)R ယာဉ်လက်ဝယ်ရှိသူ ဦးအောင်ဆန်းလင်း ၅/အရတ(နိုင်)ဝဌငှာငှာက (ကမ-၃) ဖျောက်ဆုံး၍ မိတ္တူထုတ်ပေးရန် လျှောက်ထား လာပါသည်။ ကန့်ကွက်လိုပါက နိုင်လုံသော အထောက်အထားများဖြင့် ကြော်ငြာသည့်ရက်မှ ၁၅ရက်အတွင်း အောက်ဖော်ပြပါရုံးသို့ လူကိုယ်တိုင် လာရောက် ကန့်ကွက်နိုင်ပါသည်။ ကဏ္ဍ၊ ခရိုင်ရုံး(မန္တလေးတောင်ပိုင်း)၊ မန္တလေးမြို့။

အောင်သရေ
 အိမ်ပြောင်း၊ အိမ်ရွှေ့၊ ဝန်ဆောင်မှုလုပ်ငန်း
 လူကြီးပင်ကိုး၊ အိမ်ခန်း၊ အိမ်များပြောင်းရွှေ့ခြင်း၊ အတွက် အလုပ်သား ခွင့် ကား စီစဉ်ပေးသည်။
 အမှတ်-၁၇၃၊ မြောက်ပိုင်း၊ အလှူတော်ကန်လမ်း၊
Ph: 09254009334,
09254009335,
09254009336

လူတစ်စုံလင်စုံ အစားအသောက် ချမ်းမြေ့စေတာ
တိုးပဒေသာ မုဒ္ဒဂယာ ဘုရားဖူးခရီးသွားလုပ်ငန်း
 Hot Line Ph: 01-8560524

မုဒ္ဒဂယာမြေပြတ်မဟာသို့ ဘုရားဖူးလိုသူများအတွက် (၂၀၁၆ - ၂၀၁၇) ခရီးစဉ်များကို ချီသောသောဈေးနှုန်း၊ အကောင်းဆုံးသော ဝန်ဆောင်မှုတို့ဖြင့် အောက်တိုဘာလမှစ၍ လစဉ် (၁၀လ ၂ကြိမ်) ကုသိုလ်ယူပို့ဆောင်ပေးနေပါသည်။

- သံဝေဇနီယ ဝေလဌာန အဝီဖော်တ ဝေလဌာန ဒေလီ တစ်ရံမဟာ (၁၄/၁၅) ရက်ခရီး (1,050,000) ကျပ်
- သံဝေဇနီယ ဝေလဌာန (၇/၈) ရက်ခရီး (900,000) ကျပ်
- Passport နိုဘုများ (၃၀၀၀၀) ကျပ် လျှော့ပေးပါမည်။
- ခရီးစဉ်တိုင်း ဝိုင်းရုံ ကိုယ်တိုင် လိုက်ပါ၍ အကောင်းဆုံးဝန်ဆောင်မှုများဖြင့် ကုသိုလ်ယူပို့ဆောင်သွားပါမည်။
- ဘုရားဌာနအစုံ ပို့ဆောင်ခြင်း၊ တရားထိုင်ရန် အချိန်ပေးခြင်း၊ ကျန်းမာရေးဝန်ဆောင်မှု ပါရှိခြင်း၊ အပိုကြေးငွေ လုံးဝ မကောက်ခံခြင်း။
- သံလာတော်နှင့် သီလရှင်များအတွက် အထူးဈေးနှုန်းဖြင့် ကုသိုလ်ယူခြင်း။
- ကုမ္ပဏီအလိုက်၊ မိသားစုအလိုက်၊ သီးခြားအဖွဲ့လိုက် စီစဉ်ပေးခြင်း၊ နယ်ခရီးသည်များအတွက် တည်းခိုရန် စီစဉ်ပေးခြင်း။
- ခရီးစဉ် Date များ - Nov-8, Nov-26, Dec-20, Jan-21, Feb-28, Mar-14, Apr-1, Apr-11

November 2016 မှ April 2017 အထိ (၂)လ ကြိုတင်စာရင်းပေးသွင်းပြီး Discount များ ရယူလိုက်ပါ။
 SHI (၂၀၁၁) ဥက္ကဋ္ဌတံတွဲခွဲခို၊ စဝေမန္တလေး၊ Orange အနီး) သက်န်းကျွန်း၊ ရန်ကင်းမြို့၊
 ဆက်သွယ်ရန် - 09-781888840, 09-777321800, 09-250150552, 09-420030679, 09-420056975

The MARKET All Day Dining Restaurant

\$42 net per person

SUNDAY BRUNCH
 12.00 - 3.00 pm

MELIÁ YANGON MYANMAR

WITH A KIDS CORNER AND FUNNY ACTIVITIES!

Meliá Yangon Hotel, 2nd floor. 192 Kaba Aye Pagoda Road, Bahan Township, Yangon
 Book your table now: (+95) 1 934 5000

ကြည်နူးရွှင်သာ သီတင်းကျွတ်ချိန်ခါ

ချယ်ရီဦးတွင် နှစ်သောင်းကျပ်နှင့်အထက်နာရီတစ်လုံးဝယ်ယူပါက **3% မှ 5% Discount** ရမည့်အပြင် နောက်ထပ်ဝယ်ယူသောနာရီတစ်လုံးကို **15% Discount** ဖြင့်ရယူလိုက်ပါ။

အောက်တိုဘာလ(၁)ရက်နေ့မှ နိုဝင်ဘာလ(၁၅)ရက်နေ့အထိသာ

CHERRY OO PH : 09 730 222 48
 facebook.com/cherryoowatchgallery

ဦးသာရင် သွက်ချာပါခ လေဝန်းဆေးမှုန့်

လေဝန်းဆေးမှုန့်ကိုယ်တိုင်ပြုစုထုတ်လုပ်ခြင်း၊
 မြန်မာ့အလင်း၊ လေဝန်းဆေးမှုန့်၊ မြန်မာ့အလင်းကုမ္ပဏီလီမိတက်
 ပြုစုထုတ်လုပ်ခြင်း

Certificate TH09/3125 ISO 9001:2008 နှင့် GMP လက်မှတ်ရရှိ ဦးသာရင်ဆေးမှုန့် (၁၀/၂၀၁၁) တစ်လက်မှတ် (၀၉) အမှတ် ၀၃၀/၆၊ မြန်မာ့အလင်းကုမ္ပဏီလီမိတက်
 Certificate TH06/3966-01

ဒေါ်ခင်မာမာ ၀၉၄၂၆၃၅၅၅၈, ၀၉၂၅၅၉၁၃၉၂၆
 ကုန်သွယ်ရေး/အများစုပိုင် (၁၀၀) ရက်
 Guest-100000
 Guest-70000
 Hotel Package- 65000
 Hotel Package- 65000
 (အများစုပိုင်/အများစုပိုင်/အများစုပိုင်) ကုမ္ပဏီလီမိတက်

ပွင့်လင်းလမ်း အထွေထွေ
 ပျားနှင့်အတူ တောက်ပနိုင်ဖို့
 မြို့လယ်-မြေညီ (၄၀) ဧက
 ၁၂ ပေးပို့ပေး
 RC ခင်း မုန်း ပါဝါ
 ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး (ထက်) မန်းတန်း
 ၀၉ ၇၉၉၃၄၅၇၉၄ ၀၉ ၇၉၂၁၃၇၆

Since 1860 **Armstrong FLOORING** HEALTHCARE SOLUTION FLOORING

ဆေးရုံဆေးခန်းကျန်းမာရေးဌာနများအတွက် အသင့်တော်ဆုံး

Healthcare Flooring ဆေးရုံသုံးအထူးကြမ်းခင်း

BUY Healthcare Flooring ၁၀ ကျင်း GET FREE Glass Basin ၁ ခု လက်ဆောင်

Size: 80 x 52 cm

ရောင်းချသူ: Home Distribution Group

Building - N , Room No. (33,34) သီရိရတနာ လက်ကားဈေး
 သုဗ္ဗမ္မာလမ်း၊ အောင်မင်္ဂလာ အစားပြေး တားဝင်းအနီး၊ မြောက်ဥက္ကလာပ၊
 ၀၉ ၇၉ ၇၀၇ ၇၀ ၈၈
 ၀၉ ၇၉ ၇၀၇ ၇၀ ၉၉

ဒေါက်တာသစ်လွင် (Dhamma Friends)
တရားအားထုတ်မှုလမ်းခရီးမှ တရားစကားများ
 အတွဲ (၁) ထွက်ပြီ
 မြန်မာ့အလင်း - ဖုန်း ၀၉ - ၂၅၅၀၀၀၂၅၅၀ ၀၉ - ၇၈၂၆၀၀၈၁၃

ဖောင်းကြွန်ပါတ်ပြားပျောက်
 လျှောက်ထားခြင်း
 ယာဉ်အမှတ် 9F/9084 စာ ဖောင်း
 ကြွန်ပါတ်ပြားပျောက်ဆုံး၍ ထုတ်ပေးရန် လျှောက်ထားလာပါသဖြင့် ယခင်ဖောင်းကြွန်ပါတ်ပြား ပျက်ပြယ်ပါကြောင်း အများသိစေရန်ကြေညာအပ်ပါသည်။
 ကညနန၊ ခရိုင်ရုံး(မန္တလေးမြောက်ပိုင်း)

ပိုင်ရှင်တိုက်ထိုင်ရောင်းမည်
 ▶ ဒီဇင်္ဘာလအတွက် (မိုးရွာရသည့်အခါ အထူးအထူး) (၁၀၀၀၀၀) ထပ်မံပေးခြင်း (အထူးအထူး) (၁၀၀၀၀) ထပ်မံပေးခြင်း
 ▶ **ညောင်နယ်မြို့နယ်မြို့နယ်** ဝ.ရပ်ကွက်၊ မီးခိုး၊ မြို့နယ် (၃၀၀) သိန်း
 ▶ **အောင်သာ(၅)လမ်း** သာကေသာ (၃၀၀၀၀) ထပ်မံပေးခြင်း (၁၀၀၀၀) သိန်း
 Ph: 09-49342067, 09-785084831

တစ်ဘိတ်ဝယ်ရင် ပို့ပေးပါတယ်
 ပေါ်ဆန်းလမ်း၊ နှစ်ဘိတ်ဝယ်ရင် T ရပ်ကွက်ထပ်မံပေးခြင်း
 ၀၉-၇၃၀၇၇၇၇၇၇ ၀၉-၆၈၂၈၂၈၂၈၂
 ၀၉-၄၃၃၃၄၃၃၃၃ ၀၉-၆၈၂၈၂၈၂၈၂
 စိတ်ကောင်းကြည်လင် ချစ်ဦးယုံထိုက်ထိုက်

JES Driver Academy
 စနေ/တနင်္ဂနွေ သင်တန်း
JES Driver Academy မှ စနေ/တနင်္ဂနွေ သင်တန်းကို (၁၉-၁၀-၂၀၁၆) စနေနေ့တွင် စတင်ဖွင့်လှစ်မည်ဖြစ်ကြောင်း အသိပေးအပ်ပါသည်။
 ဆက်သွယ်ရန် - အမှတ်(၆) ပထမထပ်၊ (၁၂) လမ်း၊ လမ်းမတော်မြို့၊ နယ်၊ ရန်ကင်းမြို့။
 ၀၉ ၈၅၈၁၁၄၄, ၀၉ ၃၂၁၇၃၇၃၅, ၀၉ ၂၆၃၁၄၅၇၉
 ၀၉ ၇၉၇၈၅၇၂၃, ၀၉ ၃၂၂၅၀၃၁၉, ၀၉ ၇၆၇၂၇၂၀၈၈
 www.facebook.com/jesdriveracademy

ငြင်းချက်ထုတ်ရန်သမ္မန်စာ
 (တရားမကျင့်ထုံး ဥပဒေအမိန့် - ၅၊ နည်းဥပဒေ - ၂၀)
 ရန်ကင်းတိုင်းဒေသကြီး၊ အောက်ပိုင်းခရိုင်တရားရုံးတော် ၂၀၁၆ခုနှစ် တရားမကြီးမှုအမှတ် - ၄၇၇
 မနိုင်းသီတထွန်း နှင့် ၁။ ဦးစိုးမင်းဦး ၂။ ဒေါ်မြင့်မြင့်သိန်း

တရားလို ရန်ကင်းတိုင်းဒေသကြီး၊ ကြည့်မြင်တိုင်မြို့နယ်၊ မကျည်းတန်းတောင်အရှေ့ရပ်ကွက်၊ ရေတွင်းကုန်း (၁) လမ်း၊ အမှတ် (၅-အေ) နေထိုင်သူ ဦးစိုးမင်းဦးနှင့် ဒေါ်မြင့်မြင့်သိန်း (ယခုနေရပ်ကွက်မရှိဘဲ) သို့စေရမည်။
 တရားလိုဖြစ်သူ မနိုင်းသီတထွန်းမှ သင်တို့အပေါ်တွင် လျှပ်စစ်ပစ္စည်းရောင်းချသော ကုန်ဖိုးငွေကျပ် ၆၂၈၄၂၅၀၀/- (ကျပ်ခြောက်ရာနှစ်ဆယ့်ရှစ်သိန်းလေးသောင်းနှစ်ထောင်ငါးရာတိတိ) နှင့် နှစ်ရာကြေး ၃၇၅၇၅၀၀/- (ကျပ်သုံးရာနှစ်ဆယ့်တစ်သိန်းငါးသောင်းနှစ်ထောင်ငါးရာတိတိ) စုစုပေါင်း ၁၀၀၀၀၀၀၀/- (ကျပ်သိန်းတစ်ထောင်တိတိ) ရလို့မူ စွဲဆိုထားသည့်ဖြစ်ရာ သင်တို့ကိုင်တွယ်ခြင်းဖြင့် သို့တည်းမဟုတ် ငှားအမှုနှင့်စပ်လျဉ်း၍ အရေးကြီးစကားအရပ်ရပ်တို့ကို ချေပပြောဆိုနိုင်သူ သင်တို့ကိုင်တွယ်ထားသည့်အခွင့်အမိန့်အရ ရေရှေ့ဖြစ်စေ၊ သို့တည်းမဟုတ် ငှားအမှုနှင့်စပ်လျဉ်းသည့်အချက်အလက်များကို ချေပပြောဆိုနိုင်သူတစ်ဦးတစ်ယောက်၊ ငှားရမ်းနေသူပါရှိ၍ ဖြစ်စေ ၂၀၁၆ ခုနှစ် နိုဝင်ဘာ ၁၁ ရက် (၁၃၇၈ ခုနှစ် တန်ဆောင်မုန်းလဆန်း ၁၂ ရက်) နံနက် ၁၀:၀၀ နာရီတွင် လာရောက်ရမည်။ ငှားအပြင် သင်သိစေရမည့်မှာ သင်မလာရောက်ပျက်ကွက်ခဲ့လျှင် သင်၏ကွပ်ကဲမှုအတွက် ငြင်းချက်များကို ထုတ်ပေးရမည်။ ငှားအပြင် တရားလိုကြည့်ရှုလိုသည့် စာရွက်စာတမ်းများနှင့် သင်ကထုချေတင်ပြအပ်ပြုလိုသည့် စာရွက်စာတမ်းများကို သင်နှင့်အတူ ယူဆောင်လာရမည်။ သို့မဟုတ် သင်ကိုင်တွယ်ထားသည့် အမှုအရာကို လက်ထည့်အပ်ပို့လိုက်ရမည်။ သင်က ထုချေတင်သွင်းလိုလျှင် အမှုမဆိုနိုင်စေရန် ကတိသွင်းရမည်။
 ၂၀၁၆ခုနှစ် အောက်တိုဘာ ၂၇ ရက်တွင် ဤရုံးတော်တံဆိပ်ရိုက်နှိပ်၍ ကျွန်ုပ်လက်မှတ် ရေးထိုးထုတ်ပေးလိုက်သည်။
 (ခင်လေးမြင့်) ဒုတိယခရိုင်တရားသူကြီး(၅) ရန်ကင်းအောက်ပိုင်းခရိုင်တရားရုံး

ရောင်းချရန်ကြော်ငြာစာ
 (တရားမကျင့်ထုံးဥပဒေအမိန့် - ၂၁၊ နည်းဥပဒေ - ၆၆)
 မန္တလေးခရိုင်တရားရုံးတော် ၂၀၁၆ခုနှစ် တရားမစာရိယူအမှတ် - ၁၀၁

ဒေါ်အိအိဖြိုး နှင့် ဒေါ်ခင်မာမာ တရားရုံး

မန္တလေးခရိုင်တရားရုံးတော်၊ တရားမကြီးမှုအမှတ် ၄၃၁/၂၀၁၃ အမှုတွင် အနိုင်ဒီကရီကို အတည်ပြုဆောင်ရွက်ရန်အတွက် အောက်တွင်ဖော်ပြထားသောပစ္စည်းကို ၂၀၁၆ခုနှစ် နိုဝင်ဘာ ၂၉ ရက် (၁၃၇၈ ခုနှစ် တန်ဆောင်မုန်းလကွယ်နေ့) မွန်းမတည့်မီ ၁၀ နာရီတွင် ငှားပစ္စည်းတည်ရှိရာအရပ်၌ လေလတ်တင်ရောင်းချလိမ့်မည်။ ကိုယ်တိုင်သော်လည်းကောင်း၊ တရားဝင်လွှဲအပ်သည့် ကိုယ်စားလှယ်ဖြင့်သော်လည်းကောင်း၊ လေလတ်ဆွဲဝယ်ယူနိုင်ကြောင်းကြော်ငြာလိုက်သည်။

လေလတ်တင်ရောင်းချပစ္စည်းစာရင်း
 မန္တလေးမြို့၊ ပြည်ကြီးတံခွန်မြို့နယ်၊ (ဆ)ရပ်ကွက်၊ အကွက်အမှတ် (၈၈-၁၅)၊ ဦးပိုင်အမှတ် ၈၊ ဧရိယာ ၀.၃၁၁၈ ဧကကျော်၊ ဦးသိန်းကျော်အမည်ပေါက် ဂရုမြေကွက်နှင့်ယင်းမြေကွက်ပေါ်တွင် ဆောက်လုပ်ထားသော (၂)ခန်း (၃)ခန်း၊ သွပ်မီးထရက်၊ (၂)ထပ်အဆောက်အအုံနှင့် ဈေးဆိုင်ခန်းအပါအဝင်။

လေလတ်တင်ရောင်းချပစ္စည်းစာရင်း
 လေလတ်တင်ရောင်းချပစ္စည်းစာရင်းများ
 ၁။ ပစ္စည်းစာရင်းတွင်ဖော်ပြထားသောအချက်အလက်များမှာ တရားရုံးသို့ တင်ပြချက်အရသိရှိရသမျှဖြစ်သည်။ မှားယွင်းခြင်း၊ ကြွင်းကျန်ခြင်းတစ်ခုခုပေါ်ပေါက်ကာ တရားရုံးက တာဝန်ယူမည်မဟုတ်ပါ။ တရားရုံး၏အကျိုးသက်ဆိုင်မှုကိုသာ ရောင်းချလိမ့်မည်အကြောင်း၊ လေလတ်ဆွဲဝယ်သူအား အထူးသတိပြုရန် နှိုးဆော်လိုက်သည်။
 ၂။ လေလတ်တင်ရောင်းချသည့်စနစ်ကို ရောင်းချသူအရာရှိက သတ်မှတ်သည့်အတိုင်း ရောင်းချမည်ဖြစ်သည်။
 ၃။ ဈေးနှုန်းအမြင့်ဆုံးဝယ်ယူသူအား လေလတ်ဆွဲဝယ်သူအဖြစ်သတ်မှတ်မည်။ သို့သော်အမြင့်ဆုံးဝယ်ယူသူ ဈေးနှုန်းမှာ ရောင်းချသည့်ပစ္စည်းအတွက် လက်ခံရန်မသင့်ကြောင်းရောင်းချသူအရာရှိက ထင်မြင်လျှင် လက်ခံမည်ဖြစ်သည်။
 ၄။ လေလတ်တင်ရောင်းချပြီးစေရန်အတွက် လေလတ်ဆွဲဝယ်သူက ငွေကျပ် (၁၀၀)လျှင် (၂၅) ကျပ်ကိုလေလတ်ဆွဲဝယ်ယူပြီးသည့်နည်းတူပင် နေ့ချင်းပေးသွင်းရမည်။ ထိုသို့ပေးသွင်းခြင်းမပြုလျှင် တစ်ဖန်ဖြန်လည်လေလတ်တင်ရောင်းချလိမ့်မည်။
 ၅။ လေလတ်ဆွဲဝယ်ယူသူများသည် ရောင်းချသည့်အရာရှိက သတ်မှတ်ထားသည့်စနစ်ဖြင့် တင်သွင်းမှုသာ လေလတ်ဆွဲဝယ်ယူခွင့်ရှိမည်။
 ၆။ လေလတ်ဆွဲဝယ်ယူရရှိသူသည် ၂၅ ရာခိုင်နှုန်းနေ့ချင်းပေးသွင်းပြီးနောက် ကျန်ငွေများကို လေလတ်တင်ရောင်းချသည့်နေ့ကိုယ်၌ ၁၅ ရက်မြောက်နေ့ ရုံးဆင်းချိန်မတိုင်မီပေးဆောင်ရမည်။ ၁၅ ရက်မြောက်နေ့သည် ရုံးပိတ်ရက်ဖြစ်လျှင် ပထမရက်ပွင့်သည့်နေ့တွင် အပြေအကျောပေးသွင်းရမည်။
 ၇။ လေလတ်တင်ရောင်းချပစ္စည်းကို အထက်ပါ နေ့ရက်များကိုပေးဆောင်ရန် ပျက်ကွက်ပါက ပစ္စည်းကို တစ်ဖန်လေလတ်တင်ရောင်းချလိမ့်မည်။ မှားယွင်းထားသည့်ပစ္စည်းများကို ဘဏ္ဍာအဖြစ်သိမ်းဆည်းခြင်းခံရမည်။
 ၂၀၁၆ခုနှစ် အောက်တိုဘာ ၂၈ ရက်တွင် ဤရုံးတော်တံဆိပ်ရိုက်နှိပ်၍ လေလတ်တင်ရောင်းချရန် ကြော်ငြာစာထုတ်ပေးလိုက်သည်။
 ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်
 တွဲဖက်ခရိုင်တရားသူကြီး(၁)
 မန္တလေးခရိုင်တရားရုံး

ကန့်ကွက်နိုင်ပါကြောင်း
 ရန်ကင်းတိုင်းဒေသကြီး၊ အလုံမြို့နယ်၊ ဆင်မင်းရပ်ကွက်၊ စက်တွင်းလမ်း၊ မြေတိုင်ရပ်ကွက်အမှတ် ၂၃အီး၊ မြေကွက်အမှတ်(၂၀၆)၊ အဆောက်အအုံအမှတ် (၂၉/ဘီ)၊ ခုနစ်ထပ်တိုက်၊ မြေညီထပ်၊ မြေရင်းခန်းအား အဆက်ဆက်စာချုပ်ဖြင့် တရားဝင်ဝယ်ယူပိုင်ဆိုင်သူ ဦးသန်းဇော်နှင့် ၁၂/အလုံ(နိုင်)၀၃၀၆၇၇ ထံမှ ကျွန်ုပ်ဦးစိုးမင်းထွန်း ၁၄/ပထမ(နိုင်)၀၇၀၇၃၃ က အပြီးအပိုင် ဝယ်ယူရန်အတွက် အရောင်းအဝယ်ပြုလုပ်သည့် တိုက်ခန်းတန်းဖိုးငွေ၏ တစ်စိတ်တစ်ဒေသကို စရန်ငွေအဖြစ် ပေးချေထားပြီးဖြစ်ပါသည်။ အထက်ပါအဆိုတိုက်ခန်းနှင့်ပတ်သက်၍ အရောင်းအဝယ်ကန့်ကွက်လိုပါက ကျွန်ုပ်ထံစာရွက်စာတမ်းအထောက်အထားမူရင်းများဖြင့် ကြော်ငြာသည့်ရက်မှစ၍ ခုနစ်ရက်အတွင်း လာရောက်ကန့်ကွက်နိုင်ပါသည်။ သတ်မှတ်ရက်ကျော်လွန်ပါက အရောင်းအဝယ်ကို တရားဥပဒေနှင့်အညီ ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း အများသိစေရန် ကြေညာအပ်ပါသည်။
 ဦးစိုးမင်းထွန်း ၁၄/ပထမ(နိုင်)၀၇၀၇၃၃ အမှတ်(၁၂/ဘီ)၊ မြေညီထပ်၊ စက်တွင်းလမ်း၊ အလုံမြို့နယ်၊ ရန်ကင်းမြို့၊ ဖုန်း-၀၉-၄၃၀၃၀၇၀၄

ကန့်ကွက်နိုင်ပါသည်
 ရန်ကင်းတိုင်းဒေသကြီး၊ ကမာရွတ်မြို့နယ်၊ သံလွင်လမ်း၊ အမှတ် ၁၃၇/K-2 နေ ဦးသူရကိုကို (ဒေါက်တာဦးကိုကို၏ အထွေထွေကုမ္ပဏီလီမိတက်) ကိုယ်စားလှယ်လွှဲစာချုပ်၏ လွှဲအပ်ညွှန်ကြားချက်အရ အသိပေးကြေညာအပ်ပါသည်။
 စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး၊ ရွှေဘိုမြို့နယ်၊ ပြင်ဈေးမြောက်ပိုင်း၊ အကွက်အမှတ် ၁၊ ပြင်ဈေးမြောက်ပိုင်း၊ ဦးပိုင်အမှတ် ၈/၈၃၊ ဧရိယာ ၁ ဒသမ ၀၆၆၈၈၈၈၈၈၈၈ ဘိုးဘွားရင်းမြေကွက်မှာ ကွယ်လွန်သူ ဒေါ်မအမည်ပေါက် မြေနှင့်အိမ်ဖြစ်ပါသည်။ အဆိုပါပစ္စည်းများနှင့်ပတ်သက်၍ ကွယ်လွန်သူ ဒေါ်မ၏အမွေဆက်ခံခွင့်ရှိသူများဖြစ်ကြသည့် ဒေါ်နွယ်နီ၊ ဒေါ်မျိုးမျိုးသန်း၊ ဒေါ်မြမြဝင်း၊ ကိုခွဲလင်းမောင်၊ ကိုထိန်လင်းမောင်၊ မနေဖူးမောင်၊ ဒေါ်နီနီသန်း၊ ကိုဖုန်းကျော်၊ ဒေါ်မိမိလေး၊ ဒေါ်မေမေမောင်၊ ဒေါ်မိုးတန်းအောင်၊ ဒေါက်တာဦးကိုကို၊ ဦးနေလင်းတို့က အမွေဆက်ခံခွင့်ဆိုင်ကြောင်း စာချုပ်ချုပ်ဆိုမည်ဖြစ်သည့်အတွက် ကန့်ကွက်လိုပါက ခိုင်လုံသောစာရွက်စာတမ်းအထောက်အထားမူရင်းများဖြင့် ဤကြော်ငြာပါသည့် ရက်မှစ၍ ၁၀ ရက်အတွင်း ကျွန်ုပ်တို့ထံသို့လာရောက်ကန့်ကွက်နိုင်ပါသည်။ သတ်မှတ်ရက်ကျော်လွန်ပါက ဥပဒေနှင့်အညီ ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း ကြေညာအပ်ပါသည်။
 ဤအပ်ညွှန်ကြားချက်အရ
 ဒေါ်စောဝင်း LL.B ဒေါ်ရွှေစင်မင်း LL.B
 တရားလွှတ်တော်ရှေ့နေ(စဉ်-၆၄၆၁) အထက်တန်းရှေ့နေ(စဉ်-၂၇၃၃၉)
 အမှတ် ၁၀/၁၂၊ ပထမထပ်၊ အခန်းအမှတ် ၁၀၃/ဒီ၊ ၃၇လမ်း(အောက်)၊ ကျောက်တံတားမြို့နယ်၊ ရန်ကင်းတိုင်းဒေသကြီး၊ ဖုန်း-၀၉-၄၂၀၀၈၀၃၃

San brotherhood
“စစ်ဆေးစစ်ဆေးသစ်(အမေ)”
Air-Con, ရေခဲသေတ္တာ, အဝတ်လျှော်စက်
 များကို ဖြည့်တင်ဆင် ချောင်းဝယ် လဲလှယ် Servicing လုပ်ခြင်း များကို အာမခံဖြင့် အိမ်အရောက် ဝန်ဆောင်မှု ပေးနေပါသည်။
 မိုးရာသီ အိမ်အရောက်ပို့ အထူးစျေးနှုန်း

အဝတ်လျှော်စက် အဝတ်ခြောက်စက် အဝတ်လျှော်စက် အဝတ်ညှစ်စက်
 190,000Ks 220,000Ks 140,000Ks 75,000Ks

(၃နှစ်အာမခံ) တပ်ဆင်ပြီးစျေးနှုန်း
1HP 250000Ks
 ပါဝင်သောပစ္စည်းများ
 Copper Pipe(10Ft. Frame, Drain Pipe, Transportation, Installation)
“အနီးဆုံးဆိုင်ခွဲသိုသက်သွယ်ရန်”
 FMI City (လှိုင်သာယာ) 709373, 09-5084831, 682445(Ext)1421
 ကျောင်းလမ်း (အလုံ) 01-704101, 09-5002738, 09-450023810
 သမိုင်းလမ်းဆုံ (မရမ်းတန်း) 681854, 706193, 09-73116475
 ကျောက်မြောင်း (တာမွေ) 01-704649, 09-73066836, 09-73004800
 Capital အနီး (ခေါင်) 09-5053114, 73251545, 01-708842
 ရွှေဘိုတိုင်းမြို့နယ် (မဟာနန်း) 09-43083868, 01-703241
 သုန္ဒရီလမ်းဆုံအနီး (မြောက်ဥက္ကလာပ) 09-5190383, 09-73251535
 ဟံသာဝတီ CNG အနီး (ကြည့်မြင်တိုင်) 01-703684, 09-43130068
 Victoria အနီး နဝေး (လှိုင်သာယာ) 01-704467, 09-73217035
 တောင်/မြောက်လမ်းဆုံအနီး (တ/စင်) 01-709114, 09-5019316

အများသိစေရန်
 စစ်ကိုင်းမြို့၊ ရွှေမင်းဝံရပ်ကွက်၊ အကွက်အမှတ်နှင့်အမည် (၇၉၇/ရွာထောင်အရှေ့ကွင်း)၊ ဦးပိုင်အမှတ်(က/၁၄၄)၊ မြေဧရိယာ ၀.၃၁၁၈၈၈၈၈၈၈၈၈ ဧကကျော်၊ ဦးသိန်းကျော်အမည်ပေါက် ဂရုမြေကွက်နှင့်ယင်းမြေကွက်ပေါ်တွင် ဆောက်လုပ်ထားသော (၂)ခန်း (၃)ခန်း၊ သွပ်မီးထရက်၊ (၂)ထပ်အဆောက်အအုံနှင့် ဈေးဆိုင်ခန်းအပါအဝင်။ လေလတ်တင်ရောင်းချပစ္စည်းစာရင်းများမှာ တရားရုံးသို့ တင်ပြချက်အရသိရှိရသမျှဖြစ်သည်။ မှားယွင်းခြင်း၊ ကြွင်းကျန်ခြင်းတစ်ခုခုပေါ်ပေါက်ကာ တရားရုံးက တာဝန်ယူမည်မဟုတ်ပါ။ တရားရုံး၏အကျိုးသက်ဆိုင်မှုကိုသာ ရောင်းချလိမ့်မည်အကြောင်း၊ လေလတ်ဆွဲဝယ်သူအား အထူးသတိပြုရန် နှိုးဆော်လိုက်သည်။
 ၂။ လေလတ်တင်ရောင်းချသည့်စနစ်ကို ရောင်းချသူအရာရှိက သတ်မှတ်သည့်အတိုင်း ရောင်းချမည်ဖြစ်သည်။
 ၃။ ဈေးနှုန်းအမြင့်ဆုံးဝယ်ယူသူအား လေလတ်ဆွဲဝယ်သူအဖြစ်သတ်မှတ်မည်။ သို့သော်အမြင့်ဆုံးဝယ်ယူသူ ဈေးနှုန်းမှာ ရောင်းချသည့်ပစ္စည်းအတွက် လက်ခံရန်မသင့်ကြောင်းရောင်းချသူအရာရှိက ထင်မြင်လျှင် လက်ခံမည်ဖြစ်သည်။
 ၄။ လေလတ်တင်ရောင်းချပြီးစေရန်အတွက် လေလတ်ဆွဲဝယ်သူက ငွေကျပ် (၁၀၀)လျှင် (၂၅) ကျပ်ကိုလေလတ်ဆွဲဝယ်ယူပြီးသည့်နည်းတူပင် နေ့ချင်းပေးသွင်းရမည်။ ထိုသို့ပေးသွင်းခြင်းမပြုလျှင် တစ်ဖန်ဖြန်လည်လေလတ်တင်ရောင်းချလိမ့်မည်။
 ၅။ လေလတ်ဆွဲဝယ်ယူသူများသည် ရောင်းချသည့်အရာရှိက သတ်မှတ်ထားသည့်စနစ်ဖြင့် တင်သွင်းမှုသာ လေလတ်ဆွဲဝယ်ယူခွင့်ရှိမည်။
 ၆။ လေလတ်ဆွဲဝယ်ယူရရှိသူသည် ၂၅ ရာခိုင်နှုန်းနေ့ချင်းပေးသွင်းပြီးနောက် ကျန်ငွေများကို လေလတ်တင်ရောင်းချသည့်နေ့ကိုယ်၌ ၁၅ ရက်မြောက်နေ့ ရုံးဆင်းချိန်မတိုင်မီပေးဆောင်ရမည်။ ၁၅ ရက်မြောက်နေ့သည် ရုံးပိတ်ရက်ဖြစ်လျှင် ပထမရက်ပွင့်သည့်နေ့တွင် အပြေအကျောပေးသွင်းရမည်။
 ၇။ လေလတ်တင်ရောင်းချပစ္စည်းကို အထက်ပါ နေ့ရက်များကိုပေးဆောင်ရန် ပျက်ကွက်ပါက ပစ္စည်းကို တစ်ဖန်လေလတ်တင်ရောင်းချလိမ့်မည်။ မှားယွင်းထားသည့်ပစ္စည်းများကို ဘဏ္ဍာအဖြစ်သိမ်းဆည်းခြင်းခံရမည်။
 ၂၀၁၆ခုနှစ် အောက်တိုဘာ ၂၈ ရက်တွင် ဤရုံးတော်တံဆိပ်ရိုက်နှိပ်၍ လေလတ်တင်ရောင်းချရန် ကြော်ငြာစာထုတ်ပေးလိုက်သည်။
 ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်
 တွဲဖက်ခရိုင်တရားသူကြီး(၁)
 မန္တလေးခရိုင်တရားရုံး

ကန့်ကွက်နိုင်ပါသည်။
 ရန်ကင်းတိုင်းဒေသကြီး၊ တာမွေမြို့နယ်၊ မြေတိုင်ရပ်ကွက်အမှတ်- ၄ ဧ.၊ လူနေရပ်ကွက်အမှတ်- 5-90၊ မြေကွက်အမှတ်- ၉၂၊ ဧရိယာ- ၀.၀၃၉၈ ဧက (၆၀ ပေ x ၂၉/၂၈ ပေ) ၌ နှစ် (၆၀) မြေဧကရန်မြေကွက်ပေါ်၌ ဆောက်လုပ်ထားသော ရန်ကင်းမြို့၊ တာမွေမြို့နယ်၊ ပုသိမ်ညွှန်ရပ်ကွက်၊ မြို့ပေါ်လမ်း၊ အမှတ် (၁၈) ဟုခေါ်တွင်သည့် (၂) ခန်း (၆) ထပ်တိုက်အနက်မှ မြေပိုင်ရှင်နှင့် ကန့်ထိရှိတာ တို့ နှစ်ဦးသဘောတူစာချုပ် အရ ကန့်ထိရှိတာ အကျိုးခံစားခွင့်ရရှိထားသော ဧရိယာ- ၁၄ ပေ x ၆၀ ပေ အကျယ်အဝန်း ၌ မြေညီထပ် တိုက်ခန်းကို ကန့်ထိရှိတာ ဦးစိုးမင်းထွန်း (၁၂/လသန (နိုင်) ၀၇၀၇၃၃) ထံမှ ကျွန်ုပ်၏မိမိတို့အတွက် အပြီးအပိုင်ဝယ်ယူရန် ရောင်းချသည့်အတွက် တစ်စိတ်တစ်ဒေသကို ပေးချေပြီးဖြစ်ပါသဖြင့် အဆိုပါတိုက်ခန်းအပေါ် ပိုင်ဆိုင်ခွင့်ရှိသူ မည်သူမဆို အရောင်းအဝယ်ကို ကန့်ကွက်လိုပါက ယနေ့မှစ၍ (၇) ရက်အတွင်း ခိုင်လုံသော အထောက်အထား မူရင်းစာရွက်စာတမ်းများနှင့်အတူ ကျွန်ုပ်ထံလူကိုယ်တိုင်လာရောက်ကန့်ကွက်နိုင်ပါကြောင်းနှင့် သတ်မှတ်ရက်ကျော်လွန်သည့်တိုင် ကန့်ကွက်မည်မရှိပါက အရောင်းအဝယ်ကို ဥပဒေနှင့်အညီ ပြီးဆုံးသည်အထိ ဆက်လက်ဆောင်ရွက်မည်ဖြစ်ပါကြောင်း အများသိစေရန် ကြေညာအပ်ပါသည်။
 ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်
 သင်းကြူမြို့ (LL.B, LL.M.)
 တရားလွှတ်တော်ရှေ့နေ (စဉ်- ၆၅၅၆)
 အမှတ်- ၅၅၊ အခန်း- ၂၊ တတိယထပ်၊ မဟာဗန္ဓုလမ်း၊ မြောက်တံတားမြို့နယ်၊ ရန်ကင်းမြို့၊
 ဖုန်း- ၃၇၈၇၉၉၊ ၀၉-၅၀-၁၆၃၃၂၊ ၀၉-၇၃၀-၃၅၀၀၀

တိုင်းရင်းသားကျေးရွာတွေ ရေရှည်တည်မြဲဖို့အတွက် စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေးလုပ်ငန်းတွေ လုပ်နိုင်ဖို့ အစိုးရက ဖန်တီးပေးဖို့ လိုပါတယ်

သတင်းဆောင်းပါး- မင်းသစ်(သတင်းစဉ်)၊ ဓာတ်ပုံ-နေလင်း

“ဒီရွာမှာ မွေး၊ ဒီရွာမှာ ကြီးပြင်းခဲ့တယ်။ ဒီဒေသကနေ ဘယ်လိုအကြောင်းနဲ့ပဲ ဖြစ်ဖြစ် နေရပ်ကို စွန့်ခွာမသွားဘူး” လို့ မောင်တောခရိုင်အတွင်းရှိ ဖားဝပ်ချောင်း ကျေးရွာသား အသက် ၆၅ နှစ်အရွယ် ဦးမောင်မြစ်နီက ပြောပါတယ်။

“မောင်တောနဲ့ ရသေ့တောင်ဒေသ တွေမှာရှိတဲ့ နယ်ခြားစောင့်ရဲတပ်ဖွဲ့စခန်း တွေကို အကြမ်းဖက်တိုက်ခိုက်ခဲ့တဲ့ သတင်းကြားတဲ့အချိန်မှာပဲ ဒေသခံတွေ က စစ်တွေ၊ ဘူးသီးတောင်၊ မောင်တော မြို့တွေကို ကြောက်ရွံ့ထိတ်လန့်ပြီး နေရပ်စွန့်ခွာ ထွက်ပြေးသွားကြတယ်။ ကျွန်တော်ကတော့ ကြောက်ရွံ့မှုဖြစ်ခဲ့ ပေမယ့် ရွာကနေ ထွက်မပြေးခဲ့ဘူး” လို့ ၎င်းက ပြောပါတယ်။

“လက်ရှိအချိန်မှာ နယ်မြေတည်ငြိမ် အေးချမ်းလာပြီ ဖြစ်သော်လည်း ကြောက်ရွံ့ထိတ်လန့်မှုက ရှိနေဆဲဖြစ်တဲ့ ဓာတ်ပုံမှာ ၇ ကော်လံ ၁ ●



နယ်မြေတည်ငြိမ်အေးချမ်းလာပြီဖြစ်၍ ကလေးငယ်များ မောင်တောမြို့နယ် မောရဝတီကျေးရွာလမ်းပေါ်၌ ထွက်ပြေး ဆော့ကစားနေစဉ်

ဂျပန်နိုင်ငံ၌ ပထမဆုံးကျင်းပခဲ့သော မြန်မာ့ရိုးရာလက်ဝှေ့စိန်ခေါ်ပွဲ ဂျပန်နိုင်ငံ ပရိသတ်များ တောင်းဆို၍ ဒုတိယအကြိမ် ယှဉ်ပြိုင်မည်

သတင်း- မောင်စိန်လွင်(မြန်မာ့အလင်း)၊ ဓာတ်ပုံ- အောင်နိုင်

ရန်ကုန် အောက်တိုဘာ ၃၀
ဂျပန်နိုင်ငံ၌ ပထမဆုံးအကြိမ် ကျင်းပ ခဲ့သော မြန်မာ့ရိုးရာ လက်ဝှေ့စိန်ခေါ်ပွဲတွင် ဂျပန်ပရိသတ်များက ရိုးရာလက်ဝှေ့ပွဲ ယှဉ်ပြိုင်ထိုးသတ်မှုများကို နှစ်သက် သဘောကျသဖြင့် လာမည့် ၂၀၁၇ ခုနှစ် ဖေဖော်ဝါရီတွင်လည်း ဒုတိယအကြိမ် ပြန်လည်သွားရောက်ကျင်းပမည်ဖြစ် ကြောင်း ပြည်တွင်း၊ ပြည်ပ ရိုးရာလက်ဝှေ့ ပွဲများကို စီစဉ်ကျင်းပနေသော ပွဲစီစဉ်သူ ဦးဝဏ္ဏ (မာဂျေ) က ပြောကြားသည်။

“အခု ဂျပန်နိုင်ငံမှာ ပထမဆုံး ကျင်းပခဲ့တဲ့ ရိုးရာလက်ဝှေ့စိန်ခေါ်ပွဲတွေကို ဂျပန်ပရိသတ် တော်တော်များများ လာရောက်ကြည့်ရှုအားပေးခဲ့တာ တွေ့ရ တယ်။ ဓာတ်ပုံမှာ ၁၄ ကော်လံ ၁ ❖



တူးတူးနှင့် စိုးလင်းဦးတို့ အကြိတ်အနယ် ယှဉ်ပြိုင်ထိုးသတ်နေစဉ်

စိုက်၊ မွေး၊ စီးပွား

နယ်ကုန်အဝင်နည်းခြင်းနှင့် ရာသီဥတု အခြေအနေကြောင့် ကြက်သွန်နီတစ်ပိဿာလျှင် ငွေကျပ် ၁၀၀၀ နီးပါး မြင့်တက်

၀၁-၁၆

ပွင့်ဖြူမြို့နယ်တွင် စီးပွားရေးဈေးကွက်အရ မတ်ပဲကို တိုးချဲ့စိုက်ပျိုးမှုများလာ

၀၁-၁၇

ဈေးကွက်အခွင့်အလမ်းကောင်းများရရှိမည့် ကောင်းမွန်သော ရေနေသတ္တဝါ မွေးမြူရေးကျင့်စဉ်

၀၁-၁၉

The Highest Performance Standards of American Petroleum Institute

NASA

TOTAL LUBRICATING SOLUTIONS™

အဆင့်မြင့် စက်ဆီ၊ ချောဆီ

Distributed by
SEIN WUT HMON CO., LTD.
No(24), Phan Chat Won U Shwe Ohh Street, Industrial Zone (2),
Hlaing Thar Yar Township, Yangon. 01-684 842, 09-731 26116

sw.com.mm | NASA-Lubricants-Myanmar

AA HEAVY DUTY | NEW FORMULA DESIGN FOR ALL ENGINE

အင်ဂျင်လည်ပတ်မှုကို အထူးချောမွေ့စေမယ် ...